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عناوینخبرها

 پیام رهبر معظم  انقلاب اسلامی به مناسبت روز ارتش

نگرانی از غنی سازی 60 درصد در ایران اشتباه است، ما به دنبال ساخت 
 ســاح اتمــی نیســتیم؛ بمــب ســاختن کار شماســت ایــران را 

متهم نکنید.
رئیس جمهوری در آیین افتتاح طرح های ملی صنعت پتروشیمی در 
اســتان های فارس، بوشــهر و مرکزی از برنامه 100 روز پایانی دولت و 
اهمیت صنعت پتروشیمی برای اقتصاد کشور سخن گفت و به آنهایی که 
فکر می کنند ایران به دنبال ساخت بمب اتم است، گوشزد کرد که »دنبال 
بمب هسته ای نیستیم و این اشتباه محض شماست.«به گزارش اعتبار به 
نقل ازپایگاه اطاع رســانی ریاست جمهوری؛ حسن روحانی با بیان اینکه 
در ســال تولید؛ پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها دولت تا آخرین روز و آخرین 
ساعت فعالیت همه توان خود را برای تکمیل و افتتاح طرح های ملی به کار 
خواهد گرفت، گفت: در 100 روز پایانی فعالیت این دولت سامت مردم، 
تأمین معیشت مردم، رفع تحریم ها و تکمیل و افتتاح طرح های تولیدی 
کشــور 4 هدف اصلی و اولویت دولت خواهد بود. وی بهره  برداری رســمی 

 از واحد اســتحصال +C2 )ســی تو پاس( پالایشــگاه پارسیان سپهر در 
شهرســتان مهر اســتان فارس، واحد تفکیک +C2 )ســی تو پاس( این 
پالایشــگاه در عســلویه اســتان بوشــهر، اولین واحد تولید کاتالیســت 
پلی پروپیلن کشــور و اولین واحد تولید کاتالیســت پلی اتیلن ســنگین با 
تکنولوژی CX در شــرکت پژوهش و فناوری پتروشــیمی  شازند اراک را 

صادر کرد.
بــرای اجــرای این طرح ها 10۲۳ میلیون دلار، معادل ۲۵ هزار میلیارد 
تومان از سوی بخش خصوصی سرمایه گذاری شده و با آغاز فعالیت رسمی 
 آنها برای حداقل ۸۵0 نفر به شــکل مســتقیم  اشتغال پایدار ایجاد خواهد 
شــد، دشــمن تاش کرد به هر روش ممکن صادرات کشور به ویژه فروش 
نفــت و تامیــن ارز را محدود کند، اما صادرکنندگان محصولات غیرنفتی 
در این عرصه ورود کرده و نقشــه دشــمن را ناکام گذاشــتند. صادرات 
محصولات پتروشــیمی  یکی از اصلی ترین منابع تامین ارز کشــور در ایام 
تحریم بود که بر اســاس گزارش ها 90 درصد ارز عرضه شــده در ســامانه 
نیما از محل درآمدهای ناشــی از صادرات محصولات پتروشــیمی  بوده 

است.
واردات واکسن برای افزایش واکسیناسیون

تأمین واکســن مورد نیاز و واکسیناســیون تعداد بیشــتری از مردم از 
اهمیت بالایی برخوردار است و با افزایش واکسیناسیون می توانیم سامت 
مردم را تضمین کنیم، هر شرکت و یا فردی توان واردات واکسن را دارد 
برای این کار اقدام کند و اگر در این راه با مشــکلی مواجه بود مســتقیم با 
دفتر رئیس جمهوری مکاتبه کند.رئیس جمهوری در بخشی از سخنانش 
با بیان اینکه دولت در 100 روز پایانی فعالیت، بیشــترین تمرکز خود را 
صرف مقابله با کرونا و بویژه تأمین واکسن و انجام واکسیناسیون خواهد 
کرد، گفت: اولویت اول خرید و واردات واکسن، واکسیناسیون و در مرحله 
بعد در ماه های بعدی نیز کمک برای به ثمر نشســتن واکســن هایی است 
که در داخل به دســت متخصصان کشــورمان ساخته می شود.اگر بتوانیم 
در سطح وسیعی به 60 الی 70 درصد مردم واکسن تزریق کنیم، در واقع 
این زنجیره را قطع کرده و سامت مردم را تضمین کرده ایم ولو اینکه این 
ویروس باز هم باشد و جولان دهد. نمی توانیم لزوماً منتظر بمانیم تا واکسن 
داخلی به تولید انبوه برسد و باید واکسیناسیون را در همین فصل بهار با 
وارد کردن واکسن به طرق مقتضی به شکل گسترده به پیش ببریم. البته 
 پروتکل هــای بهداشــتی را بعــد از واکسیناســیون نیــز همچنان باید

 مراعات کنیم.
به دنبال بمب اتم نیستیم

روحانی درخصوص تاش دولت برای رفع تحریم ها با بیان اینکه امروز 
ســربازان خط مقدم دیپلماســی برای مذاکره در وین هستند، گفت: مهم 
نیســت که دشــمن چه زمانی ســر عقل می آید و به قانون بر می گردد اما 
یقین داریم که راهی جز این برای امریکا و بقیه کشورهایی که در داخل 
برجــام بودنــد وجود ندارد و تنها راه موجود برگشــتن کامل به قطعنامه 

۲۲۳1 شورای امنیت سازمان ملل و اجرای کامل تعهدات برجام است.
وی با تأکید بر اینکه بعد از اجرای کامل تعهدات از سوی امریکا ما هم 
پس از راســتی آزمایی که زمان زیادی طول نخواهد کشــید، به تعهدات 
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فرمانده معظم کل قوا به مناســبت ســالروز ارتش 
جمهوری اسلامی و حماسه آفرینی های نیروی زمینی، 

پیامی صادر کردند.
متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای به این شرح است:

امیر سرلشکر سیّد عبدالرحیم موسوی
فرمانده محترم کل ارتش جمهوری اسلامی ایران

ســلام من را به همــه ی کارکنان عزیــز ارتش و 
خانواده های محترمشــان برســانید. امروز ارتش در 
صحنه و آماده ی انجام مأموریت اســت. این آمادگی ها 
 را همچنــان تا ســر حد نیاز افزایــش بدهید و نقش 

آفرینی کنید.

رئیس قوه قضائیه در بیست و سومین نشست رمضانی خود با نخبگان 
کشور طی دو سال اخیر، میزبان تعدادی از تولیدکنندگان و فعالان حوزه 
تولید بود تا در جلســه »هم اندیشــی با اصحاب تولید« به بررسی »نقش 

دستگاه قضایی در رفع موانع تولید« بپردازند. 
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در نشست»هم اندیشی با اصحاب تولید« 
که با حضور تعدادی از تولیدکنندگان و فعالان حوزه تولید برگزار شــد، 
با اشاره به شعار سال و تاکید رهبر معظم انقاب مبنی بر حمایت همه جانبه 
از تولید گفت: تولید و حمایت از آن باید مســئله اصلی و اساســی همه 
بخش ها باشد و کارآفرینان و قانونگذاران و مدیران اجرایی و دست اندرکاران 

امر قضا باید با قدرت، شجاعت و جدیت آن را پیگیری کنند.
هرجا به مردم و کسانی که در میدان کار  و تلاش هستند اعتماد 

کردیم موفق بوده ایم
هر جا به مردم و کسانی که در میدان کار و تاش هستند اعتماد کردیم 
موفق بوده ایم؛ رونق تولید هم از این امر مستثنی نیست و یقیناً در عرصه 
تولید هم با حضور نیروی انســانی با اراده، خاق و کارآمد و امکاناتی که 
در کشور وجود دارد، به نقطه مطلوب خواهیم رسید. وی، حمایت از تولید 
را عنصــری محــوری در تولید قدرت دانســت و اظهار داشــت: اقتصاد 
تولیدمحور از عوامل مؤثر در رفع گره ها و مشکات اقتصادی کشور است 

که در عزت و اقتدار روزافزون ملت ایران نیز نقش اساسی دارد. 
حمایت از تولید، محور مهم سند تحول قضایی و برنامه های 

امسال دستگاه قضاست
وی حمایت از تولید را یکی از حقوق عامه عنوان کرد و افزود: رونق تولید 
و حمایت از آن از محورهای مهم ســند تحول قضایی و برنامه های امســال 
دســتگاه قضاســت و همه بخش های نظارتی و قضایی مأمور به رفع موانع 
تولید هستند. رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به تأثیر فرآیند 
قیمت گذاری بر حوزه تولید، گفت: در فرآیند قیمت گذاری باید هم از تولید 
حمایت شود، هم باید به حقوق مصرف کننده توجه داشت و این کار نیازمند 
مدیریت دقیق و صحیح چرخه تولید و تأمین تا توزیع و مصرف کالاست.

قیمت گذاری نادرست مولد رانت و فساد است
قیمت گذاری درســت می تواند کیفیت کالاها و بهره وری را ارتقاء 
دهد و قیمت گذاری نادرست به ویژه در نقاطی که شبکه و کانال تعریف 
شــده برای توزیع نداریم می تواند موجب رانت و فســاد شود. مهم ترین 
کار برای تأمین امنیت اقتصادی در نظام تولید تثبیت مقررات و تصمیم 
گیری هاست. تصمیم گیری لحظه ای و تصمیمات متزلزل نظام تولید 
را متزلــزل و مختــل می کند و اجــازه نمی دهد تولیدکننده ما با خیال 
آســوده به فعالیت ســالم اقتصادی بپردازد.  او نقش آفرینی نهادهای 
تنظیم گــر در مدیریــت چرخــه تولید و تأمین تا توزیع و مصرف کالا را 
ضروری دانست اما در عین حال متذکر شد سطح مداخات این نهادها 
باید به نحوی باشــد که با مانع آفرینی برای تولیدکننده، به نظام تولید 
ضــرر نزنــد. نهادهای تنظیم گر باید همه جوانب را بســنجند تا نتیجه 
تصمیمات آنها نظام تولید را ارتقاء داده و نظام توزیع را سامان بخشد و 
به نفع همه بخش ها باشد و این کار قطعاً از مداخات مشکل آفرین در 

این حوزه هم پیشگیری خواهد کرد.
هیچ بانکی حق ندارد  مانع فعالیت کارخانه ها شود

وی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع سود تسهیات بانکی 
برای اصحاب تولید پرداخت و با اشــاره به »رأی وحدت رویه دیوان عالی 
کشــور« در این زمینه، به بانک ها هشــدار داد در دریافت سودهای بانکی 

تابع مصوبه بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار باشند.
مرجع رســمی و قانونی تعیین نرخ ســود بانکی فقط بانک مرکزی و 
شــورای پول و اعتبار اســت و اگر هر بانکی بخواهد با تشخیص خودش از 
تولیدکننده سود بگیرد و وقتی هم نتوانست سودش را بگیرد کارخانه را 
تعطیل کند، چرخه تولید مختل می شود. او با تأکید بر اینکه هیچ واحد 
تولیدی نباید تعطیل شود و هیچ بانکی حق ندارد مانع فعالیت کارخانه ها 
شود، تصریح کرد: اگر فردی تخلف کرده، باید تحت تعقیب قرار گیرد اما 
کارخانه و کارگاه نباید مجازات شود و کارگرانش بیکار شوند. همه بانک ها 
و کسانی که با نظام تولید مرتبط هستند بدانند که چراغ واحدهای تولیدی 
باید در کشــور روشــن و پرفروغ باشــد و تولید ارتقاء پیدا کند و اگر هم 

مشکلی هست باید به طریق اصولی برطرف شود. 
وی به همکاران خود در دادســراها و دادگاه ها نیز متذکر شــد که بر 
اساس بخشنامه اباغی و رأی دیوان عالی کشور اجازه ندارند در رسیدگی 
به دعاوی بانک های دریافت کننده سود بانکی خارج از نرخ مصوب ضامن 
اجرای امر غیرقانونی شــوند. رئیس  قوه قضائیه ادامه داد: این کار موجب 
ثبات در نظام تولید می شــود چرا که تولیدکننده اطمینان پیدا می کند 
ســودی را باید پرداخت کند که قانونی اســت نه سودهای خارج از ضابطه 

که با افزایش ناگهانی چرخه تولید را مختل می کنند.
شفافیت در همه بخش ها جلوی رانت و فساد را می گیرد

او با تأکید بر لزوم شفافیت در فعالیت های اقتصادی گفت: شفافیت در 
همه بخش ها جلوی رانت و فساد را می گیرد و این از دغدغه های جدی است 
که چند نفر دلال نتوانند با ســوداگری به ســرمایه های مردم دست اندازی 
کنند.مدیریت بر چرخه تولید و تأمین تا توزیع و مصرف کالا می تواند مانع 
دلالی شود. و رهبر معظم انقاب هم فرمودند نباید وضعیت به گونه ای باشد 
که هم تولیدکننده؛ هم مصرف کننده ناراضی باشــند و این مســئله با قطع 
دست دلالان درست می شود. وی  با  اشاره به تمهیدات اندیشیده شده در 
جهت تسهیل ثبت شرکت ها، اظهار داشت: باید با اعتبارسنجی درست مانع 
از ثبت شــرکت های صوری و کاغذی شــد اما شرکت های واقعی که دنبال 
فعالیت سالم اقتصادی و ارائه خدمت هستند، نباید در ثبت شرکت با مشکل 
مواجه شوند.                                                                         ادامه در صفحه 5

ارتش همواره برای مردم و در کنار آنهاست نظارت، مبارزه با گرانی ؟!

در مرحله نخست به شرایط حساس پیش آمده در مورد 
رشــد بي ســابقه فوتي ها در یک شــبانه روز که در آخرین 
لحضات نگارش با خبر شدیم فوتي ها  به بیش از 400 نفر 
رســید ، ویــروس جهش یافتــه کرونا ،کووید 19 ، جهان را 
دچار بحرانی غیر قابل پیش بینی کرده ، بعد از یکســال و 
اندی ، دست از لجبازی ها بر داشته و نسبت به شکست این 
ویروس جهش یافته بیش از پیش هوشــیار باشــیم ، کادر 
پزشکی درمانی کشور از عملکرد بعضی از مردم گایه مندند، 
مرگ و میر شــوخي ندارد، در برابر فوت خاموش چاره ای 
جزء ماندن در خانه وجود ندارند ، و در صورت لزوم حضور 
در جامعه لطفاً با رعایت فاصله اجتماعي، خواهشــاً ماســک 
بزنید. برداشت خواننده از تیتر بالاچیست » نظارت  ، مبارزه 
بــا گرانــی ؟!«  آیــا واقعــاً  قدرت کنترل قیمــت در کلیه 
نیازمندیهــاي مصــرف کننده و تولیدکننــده وجود دارد ، 
سازمانهاي متولي در راستاي وظایف حمایتي خویش قدرت 
اعمال برخورد قاطع را دارند.               ادامه در صفحه 3
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در گذشت  ام الزوجه محترمه ، موجب تألم 
و تأثر فراوان گردید ، از باری تعالی برای 
آن مرحومه ، غفران ومغفرت الهی و برای 
مصیبــت دیدگان ، صبــر و اجر جزیل 

مسئلت می نماییم.
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پیام رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و فرمانده سپاه به مناسبت روز ارتش، آماده پاسخ به هر تهدید دشمن هستیم. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در پیام های جداگانه ای به فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی، فرارسیدن ۲۹ فروردین، روز ارتش را تبریک گفتند. سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری، رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح، ارتش و سپاه را ضامن امنیت پایدار کشور و آرامش کم نظیر ملت ایران دانست و تأکید کرد: آماده پاسخ قاطع به هر نوع تهدید و اقدام شوم دشمنان هستیم. 
سرلشکر باقری، ارتش عزیز را پشتوانه ملت و منافع ملی و ذخیره ای کارگشا برای پاسخ به نیازهای کشور توصیف کرد و افزود: صحیفه افتخارات ارتش وفادار و فداکار در عرصه های 
گوناگون دفاع از تمامیت ارضی کشور و مشارکت در مقابله تمام عیار با ضد انقلاب مسلح و دیگر میدان ها، ودیعه ای الهام بخش برای نسل های مشتاق خدمت در این سازمان است. 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی هم ۲۹ فروردین ماه را یوم الله ظهور یک قدرت دفاعی انقلابی و مکتبی برای نظام و ملت ایران 
دانست و تأکید کرد: وحدت ارتش و سپاه آرزوهای دشمن را باطل ساخته است. او تصریح کرد: ارتش و سپاه دست در دست یکدیگر با هوشمندی و هوشیاری، مشت آهنین ملت 

ایران بوده و اجازه نخواهند داد امنیت و آرامش کم نظیر میهن اسلامی، تحت تأثیر تهدیدات و القائات دشمنان خبیث و حیله گر متزلزل شود./ ایرنا

آمادهپاسخ
بههرتهدیددشمن
هستیم

در طلیعــه ماه مبارک رمضان، بهار قرآن، 
مراسم انس با قرآن کریم با حضور رهبر معظم 
انقاب اســامی از طریــق ارتباط تصویریِ 
حســینیه امام خمینی)ره( با مصای تهران 
برگزار شد و قاریان قرآن کریم به تاوت آیات 

نور پرداختند.
رهبر انقاب اســامی در این دیدار ضمن 
تبریک حلول مــاه مبارک رمضان ماه نزول 
قــرآن بــه تبییــن موضوع هدایــت قرآنی 
پرداختنــد و درخصوص گســتره و ابعاد آن 
گفتند: هدایت قرآنی شــامل همه بشریت و 
دربرگیرنــده ابعاد مختلف فردی و اجتماعی 
زندگی انســان می شــود. حضرت آیت الله 
خامنه ای با اشــاره به برخی ســرفصل های 
هدایــت قرآنی افزودند: کمال معنوی، اداره 
جوامــع انســانی و چالش های سیاســی و 
اجتماعــی مرتبط با آن، رفتارهای مدیریتی، 
اقامه عدل، دفع دشــمنان باطنی و ظاهری، 
رفع دشــمنی ها، مســایل اخاقی، مسایل 
مربــوط به خانواده و تربیت فرزندان، آرامش 
روحــی و روانی و فرونشــاندن تاطم های 
درونی، توصیه به علم و شناخت حقایق عالمَ 
وجود و رفتارهای فردی، بخش هایی از رئوس 
موضوعاتی است که هدایت قرآنی شامل آنها 
می شــود. رهبر انقاب اســامی لازمه بهره 
مندی از هدایت قرآنی را تقوا و خشیت الهی 
دانستند و با توصیه همگان به خواندن همراه 

بــا تدبر قرآن در ماه مبارک رمضان، گفتند: 
دل انســان با تاوت قرآن جاء پیدا می کند 

و بهاری و با طراوت می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
قاریان قرآن باید خود را مبلغان قرآن بدانند، 
بر لزوم تاوت همراه با تذکر و خشوع و توجه 

عمیق به معنا تأکید کردند.
رهبر انقاب اسامی همچنین در ابتدای 
سخنانشان با اشاره به آماری که در سخنرانی 
روز اول فروردیــن درخصوص رتبه اقتصادی 
کشــور بیان کردند، گفتند: بعد از بیان این 
آمــار، برخی افراد تذکــر دادند که این آمار 
صحیــح نیســت، برهمین اســاس موضوع 
بررســی و مشــخص شد آمار مربوط به رتبه 
هجدهم کشــور صحیح نیســت و مربوط به 
چند سال قبل است که لازم است از افرادی 
کــه این موضوع را متذکر شــدند، صمیمانه 
تشکر کنم.  رهبر انقاب در بخش دیگری از  
سخنانشــان بــه تلخ شــدن کام مــردم  در 
زیباترین روزهای ســال بر اثر کرونا اشــاره 
کردند و افزودند: آمارهای تلخ و تکان دهنده 
از افزایش مبتایان و جان باختگان باید همه 
مسئولان و آحاد مردم را هوشیار و بیدار کند 
که این بیماری را شــوخی نگیریم. حضرت 
آیت الله خامنه ای تأکید کردند: مسئولان باید 
بــه صورت قاطع کارهای لازم را انجام دهند 
و بر طبق ضوابطی عمل شود که کارشناسان 

و مســئولین امور بهداشت و درمان مشخص 
می کنند. ایشان با اشاره به عوارض اجتماعی 
کرونــا مانند جان باختن عزیــزان، افزایش 
بیکاری، مشکل معیشت و تأثیرپذیری همه 
برنامه های کشور از این بیماری، افزودند: باید 
بــا سیاســتگذاری و برنامه ریــزی از جانب 
مسوولان  و رعایت ضوابط بهداشتی از سوی 
آحاد مردم کاری کرد که این بیماری متوقف 
شود و بر این ویروس منحوس فائق بیاییم.

رهبر انقاب اســامی با تشــکر از تاش و 
فــداکاری تحســین برانگیز مجموعه های 
درمانــی در مقابله با بیمــاری کرونا، افراد و 
گروههای داوطلب را به کمک به جهادگران 

عرصــه درمان همچون اوایــل این بیماری  
تشویق و توصیه کردند و گفتند: ماه رمضان 
ماه احســان و دستگیری از نیازمندان است 
که باید در شرایط کرونایی  اهتمام به نهضت 
مواســات و کمک های مؤمنانه چندین برابر 
شــود و به اوج خود برســد. حضرت آیت الله 
همچنین در خصوص مسایل مربوط به برجام 
و تحریم ها و مذاکرات گفتند: سیاست کشور 
را در خصوص برجام و تحریم ها در ســخنان 
عمومی اعام و در جلســات با مسئولان یا به 
صــورت مکتــوب نیز به آنها بیــان کرده ایم 
بنابراین سیاســت کشور معلوم است که باید 

چه کاری انجام بدهند.

ایشــان افزودند: تشخیص مسئولان این 
است که بروند مذاکره کنند تا همین سیاست 
را اعِمال کنند که در این زمینه بحثی نداریم 
اما باید مراقبت شــود که مذاکره فراسایشی 
نشــود چرا که برای کشــور ضرر دارد. رهبر 
انقاب اسامی هدف آمریکایی ها از تأکید و 
اصــرار بر مذاکره را تاش برای تحمیل یک 
حــرف باطل دانســتند و افزودنــد: منطق 
جمهوری اسامی مبنی بر اینکه که اول باید 
آمریــکا تحریم هــا را بــردارد زیــرا به آنها 
اطمینانی وجود ندارد و قباً بارها نقض عهد 
کرده انــد، به گونه ای اســت که حتی بعضی 
مذاکره کنندگان اروپایی نیز قبول دارند و در 
جلســات خصوصــی آن را تصدیق می کنند 
اگرچــه در مقــام تصمیم گیــری تســلیم 
آمریکایی هــا هســتند و از خود اســتقالی 

ندارند. 
حضــرت آیت الله خامنه ای افزودند: غالب 
پیشــنهادهای آمریکایی هــا، متکبرانــه و 
تحقیرآمیز است و حتی قابل نگاه کردن هم 
نیست. ایشان در پایان ابراز امیدواری کردند 
که مســئولان کشور با چشم باز و دل محکم 
و بــا تــوکل به خدا به پیش بروند و به توفیق 
الهی ملت را خرســند و خوشــحال کنند.در 
این مراســم نورانی، تعدادی از اساتید قرآنی 
و قاریــان جــوان و یکی از مناجات خوانان به 

اجرای برنامه پرداختند.

در شرایط کرونا هم پیوند اعضا در 
بیمارستان مسیح دانشوری ادامه دارد

بیمارســتان مسیح دانشوری به عنوان جبهه مقدم 
مبارزه با ویروس کرونا در بیش از یک ســال گذشــته با 
تمامی تاش، همت و همراهی کادر درمانی فعالیت های 
خــود را در ایــن حــوزه، آغاز و ادامه داده اســت و در 
بخش های دیگر نیز، خدمت رســانی ضروری براساس 
دستورالعمل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

به بیماران غیر کرونایی ادامه دارد. 
به گزارش روابط عمومی بیمارستان مسیح دانشوری، 
دکتــر ولایتی در بازدید از بخش های مختلف مرتبط با 
پیونــد اعضاء و تشــریح روند خدمــات به بیماران غیر 
کرونایی اظهار کرد: از ابتدای آغاز پاندمی کرونا تاکنون، 
ایــن مجموعــه با تمامی توان در مقابله با ویروس کرونا 
ایستاده است و تمامی کادر متخصص، درمانی، پزشکی، 
پرســتاری و همه همکاران علیرغم تمامی مشــکات و 
مخاطرات، دلســوزانه ایســتادگی و تاش نموده اند و 
خاضعانه از تمامی آنان تقدیر و تشکر می کنم و در عین 
حــال ضروری اســت که در بخش هــای دیگر نیز روند 
درمانــی و ارائــه خدمات حداکثری بــه بیماران غیر 

کرونایی پیگیری و با جدیت دنبال شود. 
وی افزود: خوشبختانه در شرایطی که بیماری کووید 
19بخش هــای داخلی، اورژانس و مراقبت های ویژه را 
در بیمارســتان دکتر مســیح دانشوری تحت تأثیر قرار 
داده است و یکی از رسالت های بیمارستان، خدمت رسانی 
به آنان در زمینه تشــخیص و درمان اســت، اما ســایر 
فعالیت هــای این مرکز برای نجات جان بیماران ادامه 
دارد؛ از جمله خدمات رسانی به بیمارانی که نیازمند به 
پیوند عضو هســتند و در فهرســت انتظار برای دریافت 

پیوند سر می برند. 
بر اساس این گزارش، واحد فراهم آوری اعضا و نسوج 
پیوندی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی که از سال 
1۳۸۳برای تهیه ارگان های مورد نیاز بیماران در لیست 
انتظار فعالیت می کند، در سال 1۳99توانست ۸0مورد 
مرگ مغزی را با رضایت خانواده های بزرگوارشــان به 
مرحله اهدای عضو برســاند که با ایثار آنان تعداد ۳ریه 
، ۵قلب، 110کلیه و 7۲کبد به بیماران در لیست انتظار 

پیوند اهدا شد. 
در حال حاضر پیوند ارگان های حیاتی از قبیل قلب، 
ریه و کبد در بیمارســتان دکتر مســیح دانشوری انجام 
می  شــود؛ طوری که از سال 1۳99تاکنون 4پیوند ریه 

و 6پیوند کبد انجام شده است. 
همچنین از سال 1۳99تاکنون ۲0مورد پیوند قلب 
انجام گرفته که ۳ مورد آن به صورت پیوندهای همزمان 

قلب و ریه، قلب و کلیه و قلب و کبد بوده است. 
لازم به ذکر است در ۲0روز اول فروردین 1400این 
مجموعه توانست 11مورد مرگ مغزی را به اهدا برساند 
که حاصل آن، فراهم آوری بالغ بر ۳0عضو پیوندی بوده 
که به سراسر نقاط ایران برای پیوند ارسال شدند؛ ضمن 
آن که در این بیمارســتان و در ســال 1400انجام یک 
مــورد پیوند کبد،4مورد پیوند قلب و 1مورد پیوند ریه 

انجام شده است. 
انجــام ایــن پیوندها شــرایط کاری مضاعفی را به 
 بخش های مختلف پرســتاری، آزمایشگاه، پشتیبانی 
و ... تحمیل می کند اما شرایط کرونا سبب کاهش این 
فعالیت ها نشــده و امید بیماران نیازمند به پیوند مورد 
توجه جدی قرار داشــته اســت؛ طوری که در ایام کرونا 
ماهانه به طور متوسط 7مورد اهدای عضو از افراد مرگ 

مغزی اجرایی شده است . 
خانواده هــای افراد اهدا کننده در عین حال که خود 
داغدیــده بودنــد با ایثارگــری، رضایت به اهدای عضو 
عزیــزان خــود دادند که بعــد از طی مراحل قانونی، در 
واحد فراهم آوری اعضای مســتقر در بیمارستان دکتر 
مســیح دانشــوری، اقدامات لازم انجام و بر اســاس 
پروتکل  های تخصیص عضو وزارت بهداشــت، اعضای 
اهدایی به بیمارســتان های سراسر ایران برای پیوند به 

بیماران نیازمند منتقل شدند.

خبر

 ماهنامه ای برای هر شهروند
و

منتشــر شد

رهبر معظم انقلاب اسلامی در مراسم انس با قرآن کریم:

سیاست کشور در زمینه برجام مشخص است مسئولان مراقبت کنند مذاکره فرسایشی نشود

»لشکر زینبی« تصویری از شأن والای خانواده شهدا در نگاه رهبری است

اخوی)آیت ا... ســید حسن خمینی( می گویند که 
بسیاری از بزرگان و جریانات سیاسی از ایشان خواسته 
اند که کاندیدای انتخابات شــوند و از رهبری جویای 

نظر می شوند،
 ایشان هم علی رغم این که معمولاً به این گونه امور 
وارد نمی شوند، اما به جهت رابطه خاصی که با اخوی 
دارند و تأکید اخوی بر اطاع از نظر ایشــان، صاح را 
در ایــن کار تشــخیص نمی دهنــد و می فرمایند، اگر 
هریک از فرزندان من از من مشــورت می گرفتند  من 
همــان را می گفتم. پایگاه خبری جماران گفتگویی با 
حجت الاسام والمسلمین سید یاسر خمینی در باره 

انتخابات ریاست جمهوری پیش رو انجام داد.
وی ابتدا در باره اهمیت انتخابات پیش روی ریاست 
جمهوری گفت: به نظر من، با توجه به وضعیت خطیر 
فعلــی به ویژه از جهت تهدیدهای خارجی و تحریم ها 
و مشکات معیشتی مردم، به نظر می رسد با برگزاری 
یک انتخابات بسیار پرشور و انتخاب یک رئیس جمهور 
قوی و کاردان، می توانیم در زمانی کوتاه بســیاری از 
مشکاتمان را حل کنیم.از این رو، توجه به امر انتخابات 
و برگــزاری هرچه باشــکوهتر آن، یک ضرورت برای 
کشــور و انقاب اســت و همه دغدغه مندان به نظام 
جمهوری اســامی وظیفه دارنــد برای تحقق چنین 

انتخاباتی تمام تاش خود را معطوف کنند.
ســئوال شد که اخیرا گمانه زنی های فراوانی مبنی 
بــر احتمال حضــور یادگار گرامی امــام در انتخابات 
ریاســت جمهوری مطرح شــده است. آیا شما در این 
زمینه اطاعی دارید؟وی پاســخ داد:در هفته ها و بلکه 
ماه های اخیر، اقبال زیادی به اخوی گرامی جناب حاج 
حسن آقا شد و بزرگان زیادی از عاشقان امام، ایثارگران، 
مذهبیّون، خانواده های شهداء، سیاسیون و دانشگاهیان 

کشور ایشان را تنها کسی دانستند که می تواند کشور 
را با شعار »همه با هم« امام خمینی متحد کند. یاسر 
خمینی در باره این که آیا ایشان تصمیم قطعی در این 
زمینه گرفته اند؟اظهار داشــت:روز دوشنبه مطابق با 
رویه ای که اخوی دارند، به دیدار رهبر معظم انقاب 
رفتند. نزدیکان می دانند که رابطه ایشــان با رهبری، 
رابطه ای است که همانند پدر و فرزند است. در ضمن 
مباحث مطرح شده، طبیعی است که بحث به مسائل 
انتخابات و حضور مردم می کشد.اخوی می گویند که 
بسیاری از بزرگان و جریانات سیاسی از ایشان خواسته 
اند که کاندیدای انتخابات شــوند و از رهبری جویای 
نظر می شــوند، ایشــان هم علی رغم این که معمولاً به 
این گونه امور وارد نمی شوند، اما به جهت رابطه خاصی 
که با اخوی دارند و تأکید اخوی بر اطاع از نظر ایشان، 

صاح را در این کار تشخیص نمی دهند و می فرمایند، 
اگر هریک از فرزندان من از من مشــورت می گرفتند 
من همان را می گفتم.البته اخوی در پایان از ایشــان 
اجازه می گیرند که مســأله را اعام کنند و ایشــان 

بزرگوارانه می پذیرند.
بــا توجــه به این توصیه، طبیعی اســت که تصمیم 
ایشــان روشــن اســت و اخوی یقینا تصمیمی برای 
کاندیداتــوری ندارند. امیــدوارم انتخابات پیش رو به 
صورت پرشــوری برگزار شــود. لازم است، به نیابت از 
اخوی از همه شــخصیت های حقیقی و حقوقی که از 
ایشان دعوت کردند تشکر کنم. ایشان خود را خدمتگزار 
مردم می داند و برای صاحدید مردم و انقاب حاضر 
به هرگونه ازخودگذشــتگی است و در هر جایی باشد 

خدمتگزار و دلسوز مردم است.

 یادگار گرامی امام هیچ تصمیمی برای 
کاندیداتوری ریاست جمهوری ندارند

 »لشــکر زینبی« نگاهی به نوع اندیشــه مقام معظم 
رهبری و مواجهه ایشــان با خانواده های معظم شــهدای 

مدافع حرم است.
سرویس فرهنگ و هنر جوان آناین: »ایمان عطارزاده« 
معاون هماهنگی دفتر حفظ و نشر آثار رهبر معظم انقاب 

با بیان این مطلب به فارس گفت: با توجه به سابقه طولانی 
دیدار هــای حضــرت آقا با خانواده معظم شــهدا و بالغ بر 
صد ها دیدار اختصاصی و ماقات های حضرت آقا با خانواده 
شــهدا در منازل آن ها یا در دیدار های نســبتاً جمعی در 
حسینیه امام خمینی )ره( و دیدار های متعددی که ایشان 

با همســران و فرزندان و پدران و مادران شــهدا داشتند، 
تاش کردیم در مجموعه مستندی با عنوان »با ستاره ها« 
روایتی از سبک زندگی و همچنین نوع نگاه رهبری معظم 
انقــاب و تکریــم و بزرگداشــت مقام ایثار و شــهادت و 
پاسداشــت شــأن و مقام خانواده های معظم شــهدا را به 
جامعه نشــان بدهیم. در مســتند لشــکر زینبی که به 
ماقات هــای حضرت آقا با خانواده های معظم شــهدای 
مدافع حرم اختصاص دارد، گوشــه ای از ارتباط صمیمی 
و معنوی رهبر معظم انقاب با فرزندان و همسران و پدران 
و مادران شهدا به تصویر کشیده شده است. مستند لشکر 
زینبــی نگاهی دارد به نــوع مواجهه رهبر معظم انقاب 

اسامی با خانواده های محترم شهدای مدافع حرم.
وی عنوان کرد: تکرار مستند لشکر زینبی از شبکه های۵ 
و مســتند سیما پخش می شــود و ان شاءالله در روز های 
آینده با توجه به درخواســت هایی که هســت، در ســایر 

شبکه های صداوسیما پخش خواهد شد.
عطــارزاده افزود: امیدواریــم بتوانیم در آینده هم در 
راستای معرفی بهتر و دقیق تر سیره و اندیشه رهبر معظم 

انقاب اســامی به عاقه مندان داخل و خارج کشــور در 
کنار مجموعه فعالیت های تبلیغی، ترویجی و رسانه ای و 
پژوهشی خودمان در مؤسسه پژوهشی- فرهنگی انقاب 
اسامی این مأموریت مهم را به بهترین شیوه ممکن انجام 
دهیم. وی ادامه داد: موسسه فرهنگی- پژوهشی انقاب 
اسامی پیش از این در سال گذشته مستند روایت رهبری 
با موضوع انتخاب حضرت آقا در مجلس خبرگان رهبری 
بعد از ارتحال حضرت امام )ره( را به صورت یک مســتند 
تاریخی و دقیق منتشــر کرد. مســتند در لباس سربازی، 
روایتــی از حضور و نقــش رهبر معظم انقاب از پیروزی 
انقاب اســامی از ابتدای جنگ تحمیلی تا ترور حضرت 
آقا در ششم تیر 1۳60 را تولید کردیم. وی در پایان گفت: 
مســتند غیررســمی مروری بر دیدار های صمیمانه رهبر 
معظــم انقــاب با اقشــار مختلف مردم کــه معروف به 
دیدار های پنج شــنبه ای بود، در ماه های گذشــته منتشر 
شد و روایتی از دیدار راویان و فعالان حوزه ترویج فرهنگ 
دفاع مقدس را هم در قالب مســتند غیررســمی ۲ منتشر 

کردیم.

حضــرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشــت 
سردار پر افتخار سیدمحمد حجازی را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقاب اسامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
با تأســف فراوان خبر درگذشت سردار پر افتخار، 
سردار سیدمحمد حجازی رضوان الله علیه را دریافت 
کردم. عمری سراپا مجاهدت، فکری پویا، دلی سرشار 
از ایمان راســتین و آکنده از انگیزه و عزم راســخ، و 
نیروئی یکسره در خدمت اسام و انقاب، خاصه ئی 
از شــخصیت این مجاهد فی ســبیل الله است. او در 
مســئولیت های بزرگ و اثرگذار در ســپاه پاسداران 
انقاب اسامی خدمت کرده و در همه ی آنها، سربلند 
و موفق بوده است. فقدان او حقاً مایه ی تأسف و اندوه 
است. لازم می دانم به همسر گرامی و فرزندان و دیگر 
افراد خاندان و به دوستان و همکاران ایشان صمیمانه 
تسلیت عرض کنم و صبر و تساّ برای آنان از خداوند 
متعال مسألت نمایم. رحمت و مغفرت و رضوان الهی 

بر این برادر فقید باد.
سیّدعلی خامنه ای
30 فروردین 1400

پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در پی 
درگذشت سردار پر افتخار سیدمحمد حجازی؛

عمری سراپا مجاهدت، فکری پویا، 
دلی سرشار از ایمان و یک سره در 

خدمت اسلام و انقلاب
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حمایت و پشتیبانی پلیس اصفهان از 
تولید وتحقق شعار سال

نظارت، مبارزه با گرانی ؟!

فرمانده انتظامی استان اصفهان از بکار گیری ظرفیت های 
پلیس استان در راستای تحقق شعار سال)تولید، پشتیبانی و 
مانع زدایی( خبر داد وگفت: پلیس اســتان تاش می کند تا 
بتواند نقش و رســالت خود را در راســتای تحقق فرمایشات 
رهبری در سال جاری عملی کند و فرصت هایی را فراهم کند 
تااین بخش ها در شرایط تحریم های ظالمانه دشمن بتوانند 

در امنیت و آرامش به کار و فعالیت خود ادامه دهند.
سردار محمد رضا میرحیدری در نشست خبری فروردین 
1400، اقدامات وفعالیت های پلیس استان در سال 99 را یاد 
آور شــد و گفت: تمام موفقیت های پلیس در ســال گذشته 
مرهون همکاری و همراهی مردم اســتان اصفهان و رسانه ها 
دانســت و گفت: در این راستا مناسبت های مختلف از جمله 
چهارشــنبه آخر ســال در اصفهان به آرامی سپری شد و این 
مهم نشات گرفته از فرهنگ غنی دینی و تمدن بالای مردم 
استان بود و این درحالی بود که دشمنان از طریق شبکه های 
مختلف تاش کردند تا احساسات جوانان را با استفاده از این 
فرصت تحریک کنند و مشــکاتی را بوجود بیاورند. فرمانده 
ارشد پلیس استان ادامه داد: خوشبختانه مردم فهیم استان 
اصفهان در چهارشنبه آخر سال با رعایت حرمت و پروتکل های 
بهداشــتی و برگزاری محدود این ســنت را با آرامش و بدون 
دغدغه سپری کردند.او به مراسم روزطبیعت در 1۳ فروردین 
به عنوان سنت دیرینه برای مردم نیز اشاره کرد و گفت: امسال 
نیز همانند سال گذشته این روز با ممنوعیت برای تردد همراه 
بود و مردم استان حقوق سایر شهروندان را با پرهیز از تجمع 
و دورهمی در پارک ها و بوســتان های شهر رعایت کردند که 
از همکاری وهمراهی مردم تشکر می کنم.وی در بخش دیگری 
از این نشست خبری به طرح نوروزی پلیس از ۲7 اسفند سال 
گذشته تا 14 فروردین در استان اشاره کرد و افزود: امسال با 
توجه به کاهش محدودیت ها حدود 1۸ میلیون دستگاه خودرو 
در این ایام وارد اســتان شــد که قابل قیاس با نوروز سال قبل 
نبود.با همکاری و همراهی دســتگاه های امنیتی، خدماتی و 
اجرایی استان با پلیس، مجموع سرقت ها در این ایام 11 درصد 
و جرایم خشــن ۵7 درصد کاهش یافت.همچنین طی این 
مدت شــاهد افزایش 47 درصدی کشــف مواد مخدر، 1۳۸ 
درصدی ســاح و 116 درصدی دستگیری قاچاقچیان مواد 
مخــدر و 1۸0 درصــدی خــرده فروشــان و 169 درصدی 
قاچاقچیان کالا در استان بودیم که در مجموع در نوروز 1400 
میزان دســتگیری ها نســبت به نوروز سال قبل 16۲ درصد 
افزایش داشــت.رئیس پلیس استان اصفهان افزود: در حوزه 
ترافیکی نیز د ر ایام نوروز با توجه به افزایش سفرهای درون 
شهری، میزان تصادفات خسارتی 61 درصد و تصادفات فوتی 
۲۸ درصد کاهش یافت.وی افزود: متاســفانه در حوزه برون 
شهری در استان اصفهان با افزایش 6۳ درصدی تصادفات و 

تصادفات منجر به فوت با رشد ۲۵ درصدی مواجه شدیم.

سردار حسین دهقان وزیر دفاع سابق جمهوری اسلامی ایران در سخنانی با بیان اینکه قدرت موشکی خط قرمز تهران است، گفت: برُد موشک های ایران متناسب با نوع تهدیدات بیگانگان 
افزایش پیدا می کند. وی  در گفت وگو با شبکه یمنی المسیره، درباره هر نوع اقدام خصمانه طرف های بیگانه علیه تهران هشدار داد. هرگونه تحرک خصمانه علیه جمهوری اسلامی ایران 
با پاسخی سخت مواجه خواهد شد. ایران در حال حاضر برای مقابله با هرگونه خطر و یا تجاوز آمادگی کامل دارد. قدرت موشکی جمهوری اسلامی ایران خط قرمز و غیرقابل مذاکره است. 
افزایش برُد موشک های جمهوری اسلامی ایران بستگی به نوع تهدیدات طرف مقابل دارد. ایران متناسب با تهدیدی که با آن مواجه است، برُد موشک های خود را افزایش می دهد. 
مشاور فرماندهی کل قوا در حوزه صنایع دفاعی و پشتیبانی از نیروهای مسلح یادآور شد: ما هیچگاه به دنبال تسلیحات کشتار جمعی نبوده و نخواهیم بود. مهم نیست که چه کسی مسئولیت 
حمله به نطنز را برعهده می گیرد، مهم این است که این حمله در چارچوب مثلث عبری، عربی و آمریکایی صورت گرفته است.او با اشاره به غنی سازی ۶۰ درصدی جمهوری اسلامی ایران 
نیز اظهار داشت: اقدام ایران در بالا بردن سطح غنی سازی به میزان ۶۰ درصد هیچ تهدیدی برای دیگران نیست. ما معتقدیم که هر نوع توانمندی مان به ویژه در حوزه دفاعی به نفع 
کشورهای منطقه است. جمهوری اسلامی ایران، سعودی را دشمن خود نمی داند اما اگر این کشور در چارچوب ائتلاف غربی، صهیونیستی تحرکی را علیه جمهوری اسلامی ایران انجام دهد، 

نگاه تهران به آن فرق خواهد کرد. ما در عین حال معتقدیم که ملت مظلوم یمن باید هرچه سریعتر از محاصره خارج شوند و فاجعه انسانی در یمن پایان یابد./ مهر

قدرتموشکیایران
خطقرمزوغیرقابل
مذاکرهاست/پاسخ

سختتهرانبه
تحرکاتخصمانه

اهدای ۵۰ میلیارد تومان تجهیزات پزشکی 
بیماران کرونا به وزارت بهداشت از سوی 

ستاد اجرایی فرمان امام

درپی درخواســت وزارت بهداشــت از ستاد اجرایی 
فرمان امام برای کمک در تأمین نیازهای بیمارستانهای 
درگیر با کرونا، ۲40 دستگاه بای پپ و اکسیژن ساز 600 

لیتری ازسوی ستاد اجرایی اهدا شد.
۲4 ساعت پس از اعام نیاز وزارت بهداشت، در جلسه 
مشــترکی با حضور وزیر بهداشت و رئیس ستاد اجرایی 
فرمان امام،  حواله 40 دستگاه اکسیژن ساز 600 لیتری 
و ۲00 دســتگاه بای پپ بیمارســتانی جمعاً به ارزش 
حدودی ۵0 میلیارد تومان ازسوی محمد مخبر، به سعید 
نمکی اهدا شــد. به گزارش روابط عمومی ستاد اجرایی 
فرمان امام وی دســتور داد تا جهت مقابله با موج جدید 
کرونا و کمک به جامعه ســامت، بزرگترین بیمارستان 
فوق تخصصی ســیار ساخته شــده توسط ستاد ، در دو 
بیمارستان مسیح دانشوری و بوعلی مستقرشوند. محمد 
مخبر در این جلســه اظهار داشــت: مقام معظم رهبری 
روی بحث های سامت بسیار حساس هستند و بر توجه 
به تصمیمات وزارت بهداشت به ویژه درایام کرونا تأکید 
دارند، ســتاد اجرایی نیز در این یکســال با تمام قدرت 
درخدمت وزارت بهداشت بوده و هست و امروز هم پیرو 
مطلبی که آقای دکتر نمکی درخواســت کردند، حواله 
40 دستگاه اکسیژن ساز 600 لیتری برای بیمارستانهای 
مناطــق محروم و ۲00 دســتگاه »بای پــپ« به وزارت 
بهداشــت اهدا شــد که در مجموع ارزش این دستگاه ها 

حدود ۵0 میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: بیمارستان سیار فوق تخصصی و مجهز 
ســتاد هم که چندهفته پیش افتتاح  و رونمایی شــد با 
1۲0 تخت ظرف ۲4 ســاعت آینده در کنار بیمارســتان 
مسیح دانشوری و بوعلی مستقر خواهد شد و ارائه خدمات 
خواهد کرد. در حاشیه این مراسم محمد مخبر در پاسخ 
به سؤال خبرنگاران در خصوص اظهارنظری مبنی بر بروز 
مشکل در روند تولید واکسن برکت اظهار داشت: نه تنها 
تولید واکســن ایرانی به مشــکل نخورده بلکه در هفته 
گذشــته یکی ازموفق ترین ایام درمدت چندماهه تولید 
واکسن را پشت سر گذاشتیم. وی افزود: مرحله دوم تست 
انســانی رو به پایان اســت و امیدواریم با ارائه مدارک در 

اوایل اردیبهشت فاز سوم تست انسانی را شروع کنیم.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام با بیان این که بحث 
تولید انبوه بسیار مهم تر از بحث تولید آزمایشگاهی است، 
بیان کرد: خط تولید سه میلیون دوز در ماه تکمیل شده 
و تا اول اردیبهشت ماه یک میلیون دوز واکسن تحویل 

وزارت بهداشت خواهیم داد.
مخبر گفت: تا سه هفته پیش محققان دارویی ما 100 
دوز واکســن از هر لیتر ویروس می گرفتند که به لطف 
خدا و تاش شبانه روزی جوانان نخبه ستاد در روزهای 
اخیر این عدد جهش قابل توجهی یافت و به 1000 دوز 
واکسن از هر لیتر ویروس رسید و این عدد قطعاً افزایش 

خواهد یافت. 
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام تصریح کرد: خط دوم 
کارخانه واکسن برای تولید 1۲ تا 1۵ میلیون دوز واکسن 
کروناســت که تجهیزاتش در حال نصب اســت و مصمم 
هســتیم نصب و راه اندازی آن تا پایان خرداد تمام شــود 
و در پایــان تیرمــاه 1۸ تا ۲0 میلیون دوز ظرفیت تولید 

واکسن کرونا خواهیم داشت.

صندوق بین المللی پول تخمین خود از 
منابع ارزی ایران را اصلاح کرد

بــه دنبال اعتراض بانک مرکزی به صندوق بین المللی 
پــول در تخمیــن میــزان ذخایر ارزی ایــران، صندوق 
بین المللی پول در ایمیلی رسمی به بانک مرکزی، ضمن 
ابزار تأسف از سوء برداشت پیش آمده، عدد اعامی پیشین 
را تخمینی مبنی بر فروض از ذخایر »قابل استفاده کشور« 
اعام و تخمین خود از »کل ذخایر رسمی ناخالص« ایران 
را بــه میــزان 11۵ میلیــارد دلار اصاح کــرد. صندوق 
بین المللــی پول پیش از ایــن ادعا کرده بود ذخایر ارزی 
قابل دســترس ایران به 4 میلیارد دلار در ســال ۲0۲0 

رسیده بود./ روابط عمومی بانک مرکزی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر
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در نظام اسلامی نباید هیچ گونه فاصله ای میان کارگزار و مردم باشد
رئیس مجلس شورای اسامی با بیان اینکه 
در نظام اســامی نباید هیچ گونه فاصله ای 
میان کارگزار و مردم باشــد، گفت: حتی به 
دلایلی همچون آســیب دیدن از مســائلی 
همچــون کرونــا و در خطر بــودن جان نیز 
نمی توان از مردم فاصله گرفت اما متاســفانه 
ما از این نوع نگاه فاصله گرفته ایم. به گزارش 
اعتبار به نقل از خانه ملت، محمدباقر قالیباف 
در دیــدار مدیــران کل بخش های مختلف 
مجلس شــورای اسامی با بیان اینکه ایجاد 
رقابت و تاش جمعی و تحول ضروری است، 
گفت: در غیر این صورت روزمرگی همچون 
خاک مرده ای بر ما پاشیده می شود و گویی 
بود و نبود ما فرقی ندارد و احساس بی هویتی 
خواهیم کرد، لذا هدف و فلسفه برگزاری این 
جلسات ایجاد ارتباط بیشتر و برادری و انس 
و الفت باشد. وی با بیان اینکه در نظام اسامی 
هیچ گونه حجاب و فاصله ای میان کارگزار و 

مردم نباید وجود داشته باشد، گفت: حتی به 
دلایلی همچون بیماری کرونا و در خطر بودن 
جــان نیز نمی توان از مردم فاصله گرفت اما 
متاســفانه ما از این فضاها فاصله گرفته ایم. 
قالیبــاف در ادامه با یادآوری روزهای جنگ 
تحمیلی، گفت: شاید چنین فضاهایی از نظر 

بســیاری از مدیران رویایی به نظر آید اما ما 
نبود این فاصله ها را در ایام جنگ تحمیلی به 
کــرات دیده و تجربه کرده ایم، بنابراین باید 
گفت پشــت خاکریزها، نمــاد و مصداقی از 
اخــوت، بــرادری و همراهــی رزمندگان و 
جان برکفان وطن بود. رئیس مجلس شورای 

اســامی نسبت به ضرورت اعتماد مدیران و 
مســؤولان به یکدیگر همچون زمان جنگ 
تحمیلی تاکید کرد و گفت: آن زمان در مخیله 
کسی خطور نمی کرد که مثا برادری که در 
جبهه صحبت می کرد، قصد و هدفش مسائل 
دیگری است اما این روزها چنین نیست. وی 
بیان کرد: بهتر اســت در روزهای معنوی ماه 
مبارک رمضان از خدا بخواهیم این نوع باورها 
را در ما بپروراند و وجدان مان همیشــه بیدار 
باشــد، همچنین هیچگاه در زندگی خود به 
دنبال مکر برای دیگران نباشیم، بلکه کار خود 
را با سیاســت، دقت، ایمان، وجدان و تاش 
انجام دهیم، حتی اگر طرف مقابل هر کاری 
انجام دهد، بدانیم که »وَالَلهّ خَیرُ الماکِرینَ«. 
بنابراین همه مســائل را باید به خدا ســپرد، 
چراکه اگر رابطه خود را با خدا درست کنیم، 
 خــدا رابطه مــان را بــا مــردم، درســت

 خواهد کرد. 

پیگیری جدی وزارت فرهنگ برای تامین سهمیه ارزی کاغذ

هفتـه نـامـه اقتصادی اعتبار با سابقه ۱۸ سال انتشار از سراسر کشور، شهر های فاقد نمایندگی ، نماینده فعال می پذیرد
لطفا جهت اطلاع بیشتر با شماره ۰۹36۱۱۱3۸۹۴     تماس حاصل فرمایند

رئیس ســازمان انرژی اتمی ضمن تایید دستیابی 
ایران به اورانیوم تا 60 درصد غنی شــده گفت: نیمه 
شــب پنجشــنبه به اورانیوم 60 درصد رسیدیم و الان 

حدود 9 گرم از آن را در اختیار داریم.
علی اکبر صالحی با اشــاره به قانون مجلس شورای 
اســامی در ســخنانی گفت: به ما گفته بودند که با 
احتیاط در اجرای این قانون جلو بروید و می خواستند 
در مذاکــرات با حســن نیت جلــو رویم اما به هر حال 

کاری کردند که ما را به این سمت کشاندند.
وی ادامه داد: چهارشــنبه دســتور راه اندازی غنی 
ســازی 60 درصد را دادیم و پنجشــنبه محصول 60 
درصد را گرفتیم و الان حدود 9 گرم در ساعت تولید 
می کنیــم. بایــد راندمان و چیدمان زنجیره ها را تغییر 
دهیــم و روی آنهــا کار کنیم که کمی این میزان تولید 
کم شود و به ۵ گرم برسد تا همزمان بتوانیم با این دو 

زنجیره اورانیوم ۲0 درصد هم تولید کنیم.
وی ادامــه داد: ایــن که همزمان هــم اورانیوم 60 
درصدی و هم اورانیوم ۲0 درصدی را تولید کنیم یک 
کار بزرگ است که همکاران من در سازمان دارند انجام 

می دهند.
رئیس سازمان انرژی اتمی با تایید خبر غنی سازی 
60 درصدی در نیروگاه هسته ای نطنز گفت:همزمان 
غنی ســازی ۲0 درصــدی را نیز تولید می کنیم و هر 

نوع غنی سازی را که اراده کنیم، امکان پذیر است.
صالحی گفت: بعد از حادثه هفته گذشته در سایت 
نطنز هیچ آلودگی در این سایت ایجاد نشده است، اگر 
آلودگی بود بازرســانی کــه بازدید کردند آن را اعام 
می کردند و باید بگویم که بعد از این حادثه، یک لحظه 
هم غنی ســازی متوقف نشــده است. تنها یک سالن 
غنی ســازی که در آن ســانتریفیوژهای IR-1 قرار 
داشتند از کار افتاده است و در سالن های متعدد دیگر 
غنی سازی با قوت ادامه دارد. وی با بیان اینکه فعالیت 
ســانتریفیوژها با برق اضطراری در جریان است اظهار 
کرد: برق اصلی ظرف یکی دو روز آینده وصل می شود 
و الان هم داریم با برق اضطراری ماشــین های از کار 

افتاده را جایگزین می کنیم.
صالحی درخصوص اخباری مبنی بر این که کار در 

نطنز متوقف شــده اســت، خاطرنشان کرد: الان باید 
همگان متوجه شــده باشند که سایت نطنز هم چنان 
پا برجاســت و با قوت دارد جلو می رود. اساســا یکی از 
شیوه های بازدارندگی همین آمادگی است که جوانان 
غیــور مــا دارند که با هر حادثه ضمن جبران مســاله، 
چند قدم هم جلوتر می روند و این برای اولین بار نیست 

که اتفاق می افتد.
رئیس سازمان انرژی اتمی درباره اینکه غنی سازی 
اورانیــوم 60 درصــدی به چه منظور اســت؟ آیا برای 
ســوخت راکتور تهران اســت؟ گفت: این اورانیوم 60 
درصد برای ســاختن “هدف” Target هایی است که 
ایــن هدف ها را در راکتور تهــران می گذاریم و از آنها 
مولیبدن اســتخراج می کنیم. از این 60 درصد برای 
سوخت الان تولید نمی کنیم. ازسویی این بحث که در 
رســانه ها راه انداختند که مــا نمی دانیم داریم چکار 
می کنیــم یا داریم بلوف می زنیم، درســت نیســت. 
“هدف” هــا کاربردهــای متنوعی دارد و یکی از آنها در 
تولید رادیوداروها اســتفاده می شــود. در فرایند فیژن 
مولی با ۲0 درصد داریم تســت می کنیم اما وقتی غنا 
را بــالا ببریم راندمــان و میزان مولیبدن بالا می رود و 
زمان تولیدش هم کوتاه تر می شــود و اساســا فرایند 
آســان تر می شــود، این فرصتی بود که قانون مجلس 

برای سازمان پیش آورد./ صدا و سیما
 ایران در عرصه فناوری کوانتومی 

در غرب آسیا پیشتاز است
رئیس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه ایران امروز در 
عرصه فناوری کوانتومی در غرب آسیا پیشتاز است، گفت: 
ســرمایه گذاری روی فناوری کوانتومی بسیار قابل توجه 
است که ما در حد بضاعت خود در قسم ـت های مهمتر آن 
سرمایه گذاری می کنیم. دکتر علی اکبر صالحی در مراسم 
افتتاح مرکز ملی فناوری های کوانتومی در محل سازمان 
انرژی اتمی در سایت شهید شهریاری گفت: در چند سال 
اخیر زحمت زیادی برای راه اندازی این آزمایشگاه ها کشیده 
شده و تجهیزاتی که در این آزمایشگاه ها نصب شده امروز 
به ماحظه ملت ایران خواهد رســید که فرزندانشــان چه 
قدم های بلندی را در یک حوزه بسیار مهم برداشته اند. وی 
حوزه فناوری کوانتومی را حوزه ای بسیار مهم خواند و گفت: 

اگر بخواهیم این فناوری را مقایسه کنیم مانند تحول دنیای 
با برق و دنیای بدون برق اســت یا تحول در ارتباطات در 
چند دهه اخیر با ۵0 سال قبل است که امروز می بینیم با 
گوشــی های همراه چه کارهایــی می توانیم انجام دهیم. 
رئیــس ســازمان انرژی اتمی حــوزه کاربردهای فناوری 
کوانتومی را ارتباطات، محاســبات )کامپیوتر(، حسگرها 
)ســاخت حســگرهای حساس(، شبیه ســازی )یعنی به 
گونه ای که دقیق تر بتوانیم فرآیندهای شیمیایی را شبیه 
سازی کنیم که این قدم بلندی در عرصه علم است( عنوان 
و تصریح کرد: این سازمان در سال 9۵ مطالعات در حوزه 
فناوری کوانتومی را شروع کرده و در سال 9۸ آزمایش های 
بســیار کلیدی مانندتولید زوج فوتون های درهم تنیده را 
انجام داده اســت. وی افزود: این آزمایش ها نخســت در 
آزمایشگاه ها، سپس در فاصله ۳00 متری و دو ماه قبل در 
فاصله 16۳0 متری انجام شد و ما به سرعت در این حوزه 
درحال قدم برداشتن هستیم و با تعدادی از دانشگاه ها هم 
همکاری می کنیم. رئیس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه 
ســرمایه گذاری در عرصه کوانتومی در دنیا هر روز بیشتر 
می شود، گفت: کشورهای مختلفی به سرعت وارد این حوزه 
شــده اند مثــاً هنــد در حد میلیــاردی در ایــن حوزه 
سرمایه گذاری می کند. چین کشوری پیشتاز است و آمریکا 
و اروپــا هــم جای خــود دارد؛ اما در عین حال ایران هم در 
غرب آسیا تا به امروز از همه کشورها جلوتر و پیشتاز این 

عرصه است. / ایرنا

اورانیوم 6۰ درصد را با سرعت ۹ گرم در ساعت تولید می کنیم

و  ســازمان هاي مربوطه هر کدام از به دوش کشــیدن 
مسئولیتهایشــان شــانه خالي مي کنند .  افزایش قیمتها 
تقریباً در مورد کلیه کالا ها و خدمات چه در بخش خصوصي 
و چه دولتي معضلي اســت که گریبانگیر اقشــار مختلف 
جامعه شــده است، لیکن در این میان قشر نیازمند جامعه 
و حقوق بگیران دولتي، خصوصي، که قشــر اعظم جامعه 
فعلي ایران را تشــکیل مي دهند، بیشــترین فشار را در این 
رابطه تحمل می کنند . آثار سوء ناشي از تداوم سیر صعودي 
غیــر منطقــي قیمت ها، کار را به جایي رســانیده که باید 
مراکز نظارتی به منظور حمایت از اقشار خاص و هدفمند، 
 در امــر کنتــرل قیمــت ها ، با اســتفاده از اهــرم نظارتی 

دخالت نمایند. 
در همین رابطه وظایف سازمان ها ذیربط چیست؟! 

بایــد هــر کدام از اقام صادراتــي یا وارداتي و به ضرس 
 قاطــع تولیــد کننــده ، فروشــنده را کنتــرل  و نگذاریم 
واســطه هاي از خدا بي خبر زندگي مردم را تحت الشــعاع 
ســختي ها قرار دهند، مســئولان دلسوز نظام باید این زالو 
صفتان را به میز محاکمه کشانده و امید آن که قانون حق 

و حقوق مردم مظلوم را بستانند.

همایــون امیرزاده رئیس مرکــز روابط عمومی و 
اطاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی با 
تشریح اقدامات انجام گرفته این وزارتخانه، از جدیت 
 پیگیــری موضــوع تخصیــص ســهمیه ارزی کاغذ 

خبر داد.

بــه گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی، به دنبال عدم تخصیص 
اعتبار ارز کاغذ یارانه ای در سال 1۳99 رئیس مرکز 
روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسامی پیگیری ها و اقدامات این وزارتخانه را تشریح 

کرد.
به گفته همایون امیرزاده، وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســامی پیگیری هــای مســتمری بــرای تامین و 
 تخصیــص ارز مــورد نیــاز کاغــذ چــاپ و تحریــر

 داشته است.
وی با اشــاره به ارســال چهار نامه ازســوی وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســامی به رئیس جمهور، معاون 
اول و معــاون اقتصــادی رئیس جمهور، تصریح کرد: 
عــاوه بــر رایزنی هــای مکــرر انجام شــده در این 
پیگیری هــا ضمن تشــریح شــرایط موجــود و نیاز 

ضــروری کشــور به برقــراری ســهمیه ارزی کاغذ 
مخاطــرات احتمالی عدم تخصیص و تامین ارز کاغذ 
بر فضای کار و کســب های حوزه نشــر و مطبوعات با 

صراحت مورد اشــاره قرار گرفته است.
امیرزاده افزود: در این نامه ها که از خرداد تا اسفند 
سال 1۳99 ارسال شده، ارز مورد نیاز برای سال های 
1۳99 و 1400 بــه مبلــغ حداقــل ۸0 میلیون دلار 

برآورد شده است.
وی در پایــان بــا تاکید به تاش های همه جانبه و 
مستمر وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی درباره تامین 
ارز مورد نیاز کاغذ ابراز امیدواری کرد مراجع ذیربط 
هم با اقدام ســریع و به موقع ضمن حمایت از حوزه 
نشــر و مطبوعات کشــور با تخصیص ســهمیه ارزی 
مورد نیاز موجب آرامش فضای کار و کسب حوزه های 

مرتبط باشند.



برنامه تولید 50 هزار دستگاه تارا در سال 1400
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از 
تولید و عرضه ۵0 هزار دستگاه تارا در سال 

جاری خبر داد.
ایکوپرس- فرشاد مقیمی در نشست با 
رییس ســازمان ملی اســتاندارد ایران، با 
تاکیــد بر اجرای اســتانداردهای ۸۵ گانه 
طبــق تقویم و زمان بندی صورت گرفته، 
گفت: بازدید رییس سازمان استاندارد در 
ابتــدای ســال تولیــد، پشــتیبانی ها و 
مانع زدایی ها نشــان از عزم این سازمان در 
شناســایی و رفع چالش ها و موانع تولید 
دارد . وی تصریح کرد: ایران خودرو قبل از 
انجام نظارت، خود را ملزم و پایبند به اجرای 
ضوابط و مقررات و اســتانداردهای تعیین 
شــده به عنــوان رمز موفقیــت در آینده 
می دانــد. مقیمی با بیان این که از ســال 
گذشــته با همکاری ســازمان استاندارد، 
شناســایی موانع آغاز شده و بخشی از آن 
نیز رفع شــده اســت، بر ادامه این روند در 
ســال جاری تاکید کرد. وی تصریح کرد: 
انتظاراتی که در جامعه از ایران خودرو وجود 

دارد را بــرآورده خواهیم کرد.مدیرعامل 
گــروه صنعتی ایران خــودرو ضمن ارایه 
گزارشــی از عملکرد سال گذشته و برنامه 
های امســال این خودروساز، گفت: ایران 
خودرو، در ســال گذشــته با افزایش ۳۵ 
درصدی  تولید در بخش سواری و افزایش 
67 درصدی در بخش خودروهای تجاری 
و سنگین نسبت به سال 9۸، شعار جهش 

تولید را با تکیه بر توان داخلی محقق کرده 
اســت. در این میان خودروهای مونتاژی 
ســهم اندکی در تولیدات ســال گذشته 

داشته اند. 
وی از افزایــش و بهبــود تیراژ تولید در 
آغــاز ســال کاری 1400 و تــا روز ۲4 
فروردین ماه در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته خبر داد و گفت: در این مدت بیش 

از 17 هزار دســتگاه خودرو تولید شده که 
416 درصد افزایش را نشــان می دهد. در 
همیــن بــازه زمانی و بــا ادامه تحویل در 
تعطیات نوروز امســال، میزان تحویل به 
مشــتریان نیز رشد چند برابری را تجربه 
کرده است؛ از ابتدای امسال تا ۲4 فروردین 
بیش از ۳۲ هزار دســتگاه خودرو تحویل 
مشــتریان داده ایم. وی تولید محصول با 
اشتراک بالای قطعه را راهبرد ایران خودرو 
در توسعه محصول دانست و گفت: اشتراک 
در قطعات، مقیاس تولید را افزایش داده و 
سبب مدیریت زمان و هزینه سرمایه گذاری 
و در نهایت  به کاهش قیمت تمام شــده 
تولید و ایجاد مزیت رقابتی برای محصولات 
ایران خودرو خواهد شد. وی ضمن تشریح 
نقشه راه ایران خودرو در توسعه موتورهای 
کم مصرف، از جانمایی موتور ســه استوانه 
در خودروی اقتصادی با مصرف ســوخت 
کم تــر از پنج لیتــر خبر داد و گفت: طبق 
برنامه، گیربکس شــش دنده AMT نیز 

امسال به تولید انبوه خواهد رسید.

طراحیمدلجدید
EPSاعلام

تلاش وزارت صمت راه اندازی هرچه 
سریعتر پروژه نورد گرم ۲ است

مدیــرکل دفتــر صنایع معدنــی وزارت صمت در 
خصوص نقش شــرکت فولاد مبارکه در توسعه صنعت 
فولاد کشــور گفت: فولادمبارکه یک شــرکت فولادی 
بسیار عظیم و تولیدکننده ورق برای کلیه مصارف کشور 
است. این شرکت برای کل کشور شناخته شده بوده و 
تولید، مصرف و میزان صادرات این شــرکت نیز کاما 

مشخص است.
ســیف اله امیری در گفت وگو با ایراســین در ادامه 
افزود: در شرایط فعلی نیز در صورتی که شرکت فولاد 
مبارکه نباشــد، کلیه واحدهای ما تعطیل خواهند شد، 
در واقع این شــرکت یکی از قدیمی ترین و بزرگترین 
شــرکت های فولادی کشــور بوده و چشم و چراغ این 

ملت است.
نورد گرم 2 مشکل تامین مواد اولیه بسیاری از 

صنایع را حل خواهد کرد
نقش شــرکت فولاد مبارکه در رســیدن به اهداف 
تعریف شــده برای صنعت فولاد کشــور در افق 1404 
مثبــت بوده و این شــرکت اهداف خــود در طرحهای 
توسعه ای را محقق کرده است، به ویژه با پروژه جدید 
این شــرکت یعنی واحد نورد گرم ۲ که برنامه ریزی و 
تــاش بــرای راه اندازی آن انجام داده، می تواند بخش 
عمده ای از مشکات کشور را برای تامین مواد اولیه و 

انواع ورق را رفع کند.
باید مشکلات هرچه زودتر حل شود

وی درباره حمایت این وزارتخانه از راه اندازی پروژه 
نــورد گــرم ۲ فولاد مبارکه نیز گفت: پروژه نورد گرم ۲ 
فولاد مبارکه کار بسیار بزرگی است که کلنگ زنی آن 
در ســال گذشــته انجام شد و اکنون جلسات مربوط به 
راه اندازی آن در ایمیدرو در حال برگزار شــدن اســت. 
چند روز گذشــته نیز جلســه ای در این زمینه مهندس 
جعفری رییس هیات عامل ایمیدرو نیز تشکیل دادند. 
البته یکسری مشکات برای راه اندازی آن وجود دارد 
که باید هرچه زودتر حل شــود. هرچند خوشــبختانه 
همت و تاش مهندس عظیمیان مدیرعامل شــرکت 
فولاد مبارکه نیز بر این است که این پروژه هرچه زودتر 
انجام شــود. هرچند برای راه اندازی تمامی پروژه های 
تعریف شــده برای صنعت فولاد یکســری مشکات در 

مسیر راه وجود دارد که باید مرتفع شوند.
نورد گرم 2 و برطرف شدن دغدغه های بازار

به گفته امیری، همت وزارت صمت بر این است که 
هرچه زودتر پروژه نورد گرم ۲ شرکت فولاد مبارکه راه 
اندازی شود زیرا با اضافه شدن محصولات تولیدی این 
واحد، مشکات ورق گرم کشور حل خواهد شد و دیگر 
دغدغه های بازار همچون قیمتها وجود نخواهد داشت.

شــایان ذکر اســت کلنگ پروژه نورد گرم ۲ شرکت 
فولاد مبارکه در ســال گذشته توسط سرپرست وزارت 
صمت به زمین زده شده و طبق پیش بینی های انجام 
شده، با راه اندازی و بهره برداری از این پروژه استراتژیک، 
میزان تولید ورق در کشور به بالای 7 میلیون تن خواهد 
رسید و صنایعی از جمله صنایع نفت و گاز، لوله سازی، 
خودروسازی و کشتی سازی و... برای همیشه از واردات 

ورق بی نیاز شده و جانی دوباره می گیرند
 اکنون ســالانه دو میلیون تن ورق فولادی به کشور 
وارد می شود که با اجرای این پروژه نه تنها جلوی این 
حجم از واردات گرفته می شــود بلکه توانایی صادرات 
نیــز به وجود مــی آید. در واقع عاوه بر اینکه از خروج 
ســالانه 900 میلیون یورو ارز از کشــور جلوگیری می 
شــود بلکه با صادرات محصولات این بخش، بخشــی از 

ارز مورد نیاز کشور نیز تامین می شود.

تولید اتوبوس  های الکتریکی؛ ساده تر از 
درون  سوزها

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:
 تولید اتوبوس های الکتریکی ســاده تر از محصولات 
درون ســوز است اما آغاز این فرآیند، نیاز به همکاری با 
 شــرکت های خارجی یــا برخــورداری از دانش فنی

 کافی دارد.
آیــا صنعت خــودرو ایران توانایــی تولید 

اتوبوس های برقی را دارد؟
درحال حاضــر تمام خودروهــای تجاری و حمل ونقل 
عمومی به ســمت برقی شدن حرکت می کنند. اما مشکل 
اصلی این است که هنوز تکنولوژی تولید این خودروها در 
ایــران وجــود ندارد و نیاز به فراگیــری دانش فنی داریم. 
به طــور معمول؛ اتوبوس هــا، ارزش افزوده بالایی دارند. با 
تیراژ خودروســازان داخلی احتمــالا مجبور خواهیم بود 
موتور و گیربکس و اکســل را از تامین کنندگان خارجی 
خریداری کنیم، اما ســایر قطعات این خودروها در ایران 
قابل ســاخت هســتند و ارزش افزوده خوبی را هم ایجاد 
خواهند کرد. اگر برنامه ریزی درستی در این زمینه انجام 
شــود، طرح موفقی خواه بــود. در واقع تولید خودروهای 
برقی ساده تر از مدل های درون سوز خواهد بود. با این حال 
تولیدکنندگان داخلی باید کار را با یک شــرکت خارجی 
آغاز کنند. اگر قدرت ساخت موتور و باتری این خودروها 
را داشته باشیم، کار تولید این خودروها به طور قطع ساده تر 

خواهد شد.
بــا توجه بــه این که تمام دنیا به ســمت تولید 
مدل های الکتریکی حرکت می کنند، تولیدکنندگان 
داخلی چه برنامه ای باید داشــته باشند تا بتوانند 

تقاضا را در بازار افزایش دهند؟
بهتریــن راهــکار این اســت که برنامه مشــخصی را از 
خودروســازان داخلی بگیرند. بهترین مرجع برای دریافت 
برنامه تولید آن، خودروسازان هستند. در این برنامه ها باید 
مشــکات خودروسازان از نظر تکنیکی و فنی اعام شود و 
دولــت در ایــن زمینه ها بــه آن ها کمک کند. مشــخصا 
اتوبوس سازان فعلی ما در بخش های دولتی و خصوصی، با 
مشــکات نقدینگــی همراه هســتند. با توجــه به این که 
خودروهــای حمل ونقل عمومی به طور معمول خودروهای 
گرانی هســتند، باید بودجه مشــخصی برای لیزینگ این 
خودروهــا اختصاص داده شــود تا خریداران این خودروها 
توانایی پرداخت اقساط را در بخش خصوصی داشته باشند.   
اگر از نظر نقدینگی و قیمت گذاری به خودروسازان کمک 
شود تا قیمت واقعی و حاشیه سود مشخصی داشته باشد و 
در کنار آن شرکت های لیزینگ هم تقویت شوند تا هم برای 
خودروهای ســواری و هــم محصولات حمل ونقل عمومی 
مورد استفاده قرار گیرند، به برنامه تولید این خودروها کمک 
خواهد شــد. با توجــه به افزایش روزانــه قیمت ها، اصولا 
مشتریان باید توان درآمدزایی داشته باشند تا اقساط آن ها 
را پرداخت کنند.  ممکن اســت در این مسیر خودروسازان 
داخلی با تولیدکنندگان خارجی همکاری کنند یا با حجم 
بالای ساخت داخل با برندهای خود تولید را ادامه دهند و 
مشخصا در آغاز کار باید قطعات حساس و پیچیده و های تک 

را با کمک شرکت های خارجی به کشور وارد کنند.
بیشــترین حجم آلایندگی در کشور مربوط به 
تردد اتوبوس هاســت. آیا وزارت نفت اقدام خاصی 
درخصوص حمایت از این برنامه ها انجام داده است؟ 
آیــا قانونی در این بخش وجود دارد که وزارت نفت 

را مجبور به حمایت از تولید این خودروها کند؟
قانونی منطقی در کشــور وجــود دارد مبنی بر این که 
میزان صرفه جویی در مصرف ســوخت خودروهای باری و 
مسافری کشور اتفاق می افتد، سرمایه گذاری ها را جبران 
خواهد کرد. بنابراین دولت باید برای این اقدامات بودجه 
اختصــاص دهــد. با توجه بــه این که حجــم آلایندگی 
خودروهای ســنگین در کشور به دلیل فرسودگی بیش از 
حد آن ها بســیار بالاســت، باید بودجه برای نوســازی و 
برقی کــردن ایــن خودروها در نظر گرفته شــود. یکی از 
خوراک هایی که خودروســازان می توانند داشــته باشند، 
جایگزینی خودروهای فرســوده است. به طور قطع میزان 
صرفه جویی در ســوخت این خودروها را پوشــش خواهد 
داد. متاسفانه دولت همواره گرفتار نقدینگی است. بنابراین 
تصمیمات انجام این کار معمولا به دلیل نبود منابع مالی 
به تعویق می افتد. اگر شرکت های لیزینگ با سرمایه گذاری 
بخش خصوصی در این طرح فعال شوند، کمک بزرگی به 
راه اندازی و تســریع آن خواهند کرد. با توجه به شــرایط 
اقتصادی کشــور، قیمت تمام شــده محصولات تولیدی 
افزایش می یابد و هیچ مشــتری توان خرید نقدی آن ها را 
نخواهد داشــت. بنابراین دولت باید بودجه ای را تخصیص 
دهد تا خودروهای فرسوده با کمک یارانه نوسازی شوند.

مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام شرکت 
پــارس خــودرو با حضــور بیــش از 7۸ درصد از 
ســهامداران به صورت مجازی در محل این شرکت 

برگزار شد.
به گزارش ســایپانیوز به نقــل از روابط عمومی 
پــارس خــودرو، مجمع فوق العاده شــرکت پارس 
خودرو، با حضور بیش از 7۸ درصد سهامداران برای 
تصویب و اعام افزایش ســرمایه 400 درصدی این 
شرکت از محل تجدید ارزیابی دارایی ها برگزار شد. 
بر اساس تصمیمات این مجمع فوق العاده، افزایش 
ســرمایه شــرکت پارس خــودرو از ۲ هزار و ۲7۲ 
میلیــارد تومان به 11 هــزار و ۳۵7 میلیارد تومان 

افزایش یافت.
گفتنی اســت این افزایش سرمایه از محل مازاد 
تجدید ارزیابی زمین، مازاد تجدید ارزیابی ساختمان 
ها، محوطه ســازی، تاسیســات ساختمان، ماشین 
آلات و ابزار آلات، قالب ها و فیکســچرها، لیفتراک 
ها و دارایی های نامشهود به میزان 90 هزار و ۸4۸ 
میلیــارد و ۲ میلیــون و 477 هزار ریال اعمال و به 
تایید ســازمان بورس و اوراق بهادار رســیده است. 

پارس خودرو با این افزایش ســرمایه 400 درصدی 
قدم بزرگی را برای جذب سرمایه گذاری های جدید، 
رشد تولید و تحقق اهداف والای شعار امسال که از 
سوی مقام معظم رهبری سال تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها نامگذاری و مزین شده است برداشت. 
در این مجمع مصطفی مدبر مدیرعامل پارس خودرو 
با اشاره به تمرکز این شرکت بر روی تولید داخل و 
افزایــش کیفیــت محصــولات گفت: بــا توجه به 
نامگذاری سال از سوی مقام معظم رهبری به عنوان 
تولید، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها، پارس خودرو 
توجه ویژه ای به پتانسیل های داخلی و بومی سازی 
قطعــات دارد و ضمن برنامــه افزایش تولید، ارتقا 
کیفی محصولات را هم در دستور کار خود قرار داده 

است.
 تولید بیش از 420 هزار دستگاه خودرو 
در سال ۹۹ در گروه خودروسازی سایپا

گروه خودروسازي سایپا توانست در سال گذشته، 
4۲04۲0 دســتگاه خودرو تولید کند که این عدد 
نســبت به ســال قبل از آن )ســال 9۸( رشد 1.۵ 
درصدي را نشــان مي دهد. به گزارش ســایپانیوز، 
گروه خودروســازي ســایپا با وجــود تحریم هاي 
ظالمانه و محدودیت های ناشــی از شــیوع ویروس 
کرونــا که همه بخش هاي اقتصادي را متاثر کرده، 
موفق شــد 9۲.۸ درصد از برنامه پیش بیني شــده 
تولیــد تجمعــي خــود را محقق کند. آمــار تولید 
محصولات گروه خودروســازي ســایپا برگرفته از 
تولید یکســاله شرکت های ســایپا، پارس خودرو، 
ســایپا سیتروئن، بن رو، زامیاد و سایپا دیزل است. 
ســال 9۸، مجموع تولید گروه خودروســازي سایپا 

414 هزار و ۲۸۸ دســتگاه بود که این میزان تولید 
هم با وجود چالش هاي بود که از سال 97 بر صنعت 
خودرو تحمیل شد. از سال 9۸ افزایش تولید گروه 
خودروسازي سایپا آغاز شده است و این امر در سال 
گذشــته با وجود شیوع ویروس کرونا و در شرایطي 
که شرکت هاي خودروساز خارجي به سمت کاهش 
تولید رفتند، ادامه پیدا کرده اســت. بر این اســاس 
گروه خودروســازي ســایپا در شرایطي موفق شده 
رشد تولید در سال 99 نسبت به سال 9۸ را عملیاتي 
کند که بیش از ســال هاي قبل با محدودیت منابع 
مالي، رشد بي سابقه مواد اولیه، افزایش قیمت ارز، 
چالــش هاي متعدد در تامیــن قطعات و موانع بي 
شــمار در نقل و انتقال پول روبرو بوده اســت. یک 
نکته مهم این است که افزایش تولید سایپا در سال 
تحریم و کرونا در حالی به ثبت رسیده است که این 
گروه خودروســازی، »پراید« پرتیراژترین خودرو 
داخلــی خــود را از خطوط تولید خــارج و آن را با 
خودروهایی به روز و باکیفیت تر جایگزین کرد. به 
عبارت دیگر ســایپا تولیــد 41۵ هزار خودرو را در 
حالی به بیش از 4۲0 هزار محصول در سال 1۳99 
رســاند که بر تیراژ 1۵0 هزار دستگاه خودرو پراید 
در سال چشم بست و تصمیم به تولید بیشتر با تنوع 
بخشــی و ارتقا ســطح کیفی سبد محصولات خود 
گرفت و  با وجود برخي از مشکاتي که به آن پرداخته 
شــد با حمایت و پشتیباني وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، اجراي برنامه هاي تدوین شده، به کارگیري 
روش هــاي نویــن تولید و توجــه مضاعف به تنوع 
بخشیدن به سبد محصولات موفق شد به رشد تولید 

مستمر دست پیدا کند.

در مجمع فوق العاده تصویب شد؛

افزایش سرمایه ۴۰۰ درصدی پارس خودرو

بزرگ ترین کارخانه تولید موتورهای پرقدرت و کم مصرف در آستانه افتتاح

بزرگ ترین کارخانه تولید موتورهای کم مصرف، 
پرقدرت و یورو 6 با حداکثر توان 1۵۵ اســب بخار 
و گشــتاور ۲۵0 نیوتــن در چنــد روز آینده افتتاح 

می شــود. شــرکت توســعه قوای محرکه تیوان از 
شــرکت های گروه بهمن طراحــی و تولید خانواده 
موتورهای ســه و چهار ســیلندر کم مصرف با سطح 
آلایندگــی یــورو 6 و در محــدوده توان 1۵۵-7۵ 
اســب بخار و گشــتاور 100-۲۵0 نیوتن متر را به 
عهــده دارد کــه تا چند روز آینده فاز نخســت آن 
افتتاح و به بهره برداری می رسد. تیوان جهت ارتقای 
راندمــان و کاهــش مصرف ســوخت، فناوری های 
جدیدی مانند پاشــش مســتقیم ســوخت داخل 
محفظه احتراق، به کارگیری توربوشارژ، سرسیلندر 
یکپارچــه با منیفولد خروجــی و... را به کار گرفته 
که حاصل آن تولید موتور قدرتمند و دارای کمترین 
مصرف ســوخت و سطح آلایندگی یورو 6 است. در 

حال حاضر فاز نخست نصب و راه اندازی ماشین آلات 
و بزرگ ترین خط تولید موتور در کشــور با ظرفیت 
۵00 هزار دســتگاه در ســال به اتمام رسیده است. 
خطــوط تولیــد ایــن خانواده موتــور مدرن ترین، 
به روز ترین و پیشــرفته ترین خطوط تولیدی صنعت 
خودرو کشــور اســت که به طور همزمــان قابلیت 
ماشــین کاری و مونتاژ 10 نوع از موتورهای ســه و 
چهار سیلندر را دارا است. کارخانه تولیدی شرکت 
تیوان در شهرک صنعتی کاسپین قزوین در زمینی 
به وسعت هشت هکتار و زیربنای 40 هزار مترمربع 
احداث شــده و به روز ترین فناوری های روز دنیا در 
حــوزه تولیــد محصولات با فناوری بالا در آن لحاظ 
شده است. تیوان برای 600 نفر به صورت مستقیم 

و 4000 نفر به صورت غیر مســتقیم اشــتغال ایجاد 
می کند. گفتنی است از دی ماه سال 9۲ با محوریت 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، حمایت 
از تیوان جهت ارتقای فناوری صنعت خودرو و تولید 
موتورهــای کم مصــرف و مطابق آلایندگی روز دنیا 
در دســتور کار قرار گرفت و مقام معظم رهبری نیز 
طــی چند مرحله لزوم تولید آن را مطالبه کرده اند. 
بــا اتمام طراحی، نمونه ســازی و انجام آزمون های 
عملکردی و دوام، اولین نمونه از این موتور در مرداد 
ماه ســال 9۵ با حضور مقامات عالی رتبه کشــور به 
طور رسمی رونمایی شد. ۲0 هزار میلیارد ریال در 
راه اندازی شــرکت تیوان و تولید انبوه موتورهای با 
فناوری بالا و کم مصرف ســرمایه گذاری شده است.
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هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو خبر

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در حال طراحی یک مدلی هستیم تا EPS شرکت ها به نحو خوب و شفاف در اختیار سهامداران قرار بگیرد. محمدعلی دهقان دهنوی در رابطه با تصمیمات 
جدید برای بازار سرمایه اظهار کرد: در شرایط فعلی در تمامی ابعاد بازار سرمایه در حال انجام اقدامات متعددی هستیم. بحث دامنه نوسان در اختیار هیات مدیره سازمان است ، اکنون نیز در حال 
بررسی آن هستیم و هر زمان که نیاز باشد آن را تغییر خواهیم داد. در شرایط کنونی در حال طراحی یک مدلی هستیم تا EPS شرکت ها به نحو بسیار خوب و شفاف در اختیار سهامداران قرار بگیرد 
ناگفته نماند که در این مدل جدید، سناریو های مختلفی در اختیار مالکان سهم قرار خواهد گرفت. EPS شرکت ها وابسته به عوامل متعددی از جمله نرخ ارز و قیمت های جهانی کالای صادراتی آن 
صنعت است که این مدل جدید می تواند به عنوان یک بازوی کمکی عمل کند. وقتی شرکتی بیاید و از سناریوی جدید برای انتشار EPS استفاده کند به طور خودکار اطلاعات متعددی در رابطه با سود 
آن شرکت ها در اختیار سهامداران قرار خواهد گرفت. وی در پاسخ به این سوال که آیا شما نسبت به نحوه انتشار اوراق توسط دولت طی امسال انتقادی دارید یا خیر گفت: بنده نسبت به فروش 
اوراق انتقادی نداشتم به سبب آنکه بازار اوراقی که دولت منتشر می کند، از بورس مجزا است، اما مساله ای که در بحث اوراق مطرح است و مورد توجه قرار می گیرد نرخ آن است ؛ همیشه از بانک 

مرکزی درخواست کرده ایم که با عملیات بازار باز مدیریتی را انجام دهند تا نرخ این اوراق صدمه ای به بورس وارد نکند. ما این مساله را تا رسیدن به نتیجه پیگیری می کنیم./ باشگاه خبرنگاران جوان

در ســال گذشته شــاهد این بودیم که 
ارزش پول ملی به طور میانگین حدود ۵7 
درصــد کاهش پیدا کــرد. محمد لاهوتی 
رییس کنفدراســیون صادرات ایران با بیان 
این مطلب اظهار داشت: با وجود اینکه این 
کاهــش ضربات طاقت فرســایی به اقتصاد 
ایران وارد کرد، اما در بخشــی که در همه 
جــای دنیــا می تواند فرصت باشــد یعنی 
صادرات، باز هم نسبت به سال 9۸ با کاهش 
مواجه بودیم، می توان سال 1400 را نسبت 

به ســال گذشته ســال نسبتا متفاوتی دید 
چراکــه پاندمی کرونا تا حدودی در جهان 
کنترل شــده و در ایران نیز امید به تزریق 
واکســن به مراتب بیشتر از گذشته است و 
طبق قول هایی که داده شده احتمالا تا اوایل 
پاییز بیشتر کسانی که در اولویت قرار دارند 
واکسیناســیون می شوند. باید توجه داشت 
که کرونا مشکات زیادی را در سال گذشته 
به ما تحمیل کرد. نکته دیگری که در مورد 
ســال آینده باید به آن توجه کرد انتخابات 

ریاســت جمهوری اســت. با توجه به تغییر 
دولت، بخشی از سیاست های اجرایی تغییر 
خواهد کرد. دولت بعدی با انگیزه بیشتری 
روی کار خواهد آمد و با توان بیشــتری کار 
را شروع خواهد کرد، همچنین زمزمه هایی 
هم مبنی بر بازگشت آمریکا به برجام وجود 
دارد. در صــورت برگشــت آمریــکا، لغــو 
تحریم ها و آزاد شــدن منابع ارزی کشــور 

محتمل است.
این عوامل باعث خواهند شــد که ســال 

1400 را با شــرایط بهتری نســبت به سال 
گذشــته پیش بینی کنیــم. ولی در حوزه 
سیاســت های داخلی، سیاستگذاری های 
ارزی و سیاســت های اقتصــادی اگر اتفاق 
خاصی رخ ندهد کماکان با مشــکات سال 

99 دست به گریبان خواهیم بود./ ایلنا

می توان سال ۱۴۰۰ را نسبت به سال گذشته سال نسبتا متفاوتی دید



 جریمه روزانه ۵۰ میلیاردی
 در انتظار اپراتور ها

وزیر ارتباطات با ارسال نامه ای به معاون اول رئیس 
جمهور، پیشــنهاد جریمــه روزانه ۵0 میلیارد تومانی 
بــرای اپراتور های مختل کننده کاب هاوس را مطرح 
کرد.محمدجواد آذری جهرمی در نامه خود به اسحاق 
جهانگیری نوشــت: »در اجــرای قانون اجازه تعیین و 
وصــول حق امتیاز فعالیت بخش غیر دولتی در زمینه 
پست و مخابرات مصوب 19/0۸/1۳9۲ مجلس شورای 
اسامی، پیش نویس مصوبه هیئت وزیران در خصوص 
جریمه ایجاد محدودیت، اختال یا انسداد در دسترسی 
شــهروندان و کاربران به خدمات فضای مجازی خارج 
از روال هــای تعییــن شــده قانونی توســط کارور ها 
)اپراتورها( که به امضای رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشــور، وزرای اطاعــات، امور اقتصــادی و دارایی و 
اینجانب رســیده است، برای طرح و تصویب در هیئت 

دولت به پیوست ایفاد می شود.
بــه گفتــه وزیر ارتباطــات اگر تا یــک هفته دیگر 
اختال های این شــبکه حل نشــود، جریمه روزانه ۵0 
میلیارد تومان در انتظار اپراتور های متخلفی است که 
دسترسی به کاب هاوس را با اختال مواجه کرده اند. 
ادامه دار شــدن این اختال تعلیق از فروش و کاهش 

مدت پروانه را برای اپراتور ها به دنبال خواهد داشت.
امــروز عصر نیز »علیرضا معزی« معاون ارتباطات و 
اطاع رســانی دفتر رئیس جمهوری در توئیتر این خبر 
را اعام کرد. معزی نوشت: پس از اختال عمدی برخی 
اپراتور ها در ارتباطات اینترنتی کاربران، هیئت وزیران 
پس از دستور صریح رییس جمهور، عصر امروز ضمن 
تاکید بر حق آزاد شهروندان در دسترسی به اطاعات 
و خاف برشمردن اقدامات اخیر اپراتورها، به پیشنهاد 
وزیر ارتباطات جرایم سنگینی را برای این گونه تخلفات 
تصویــب کــرد. 19 فروردین مــاه شــبکه اجتماعی 
کاب هاوس دچار اختال شــد. وزیر ارتباطات درباره 
فیلتر این شــبکه اجتماعی گفت: چنین حکمی صادر 
و حتی مطرح نشده است، اما اختال از سوی اپراتور ها 
همچنان برقرار بود هرچند آن ها نیز اعام کردند هیچ 
دستور قضایی مبنی بر فیلتر این شبکه اجتماعی صادر 
نشــده است. پس از آن روابط عمومی وزارت ارتباطات 
و فناوری اطاعات اعام کرد با پایان ضرب العجل ۲4 
ساعته این وزارتخانه به اپراتور های همراه اول، ایرانسل 
و مخابــرات بــرای ایجــاد اختال عمدی در شــبکه 
اجتماعــی کاب هاوس، ســازمان تنظیــم مقررات و 

ارتباطات رادیویی از این اپراتور ها شکایت کرد.
شکایت سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
نیــز با موضوع اختال عمــدی اپراتور های مذکور در 
ســامانه های رایانه ای و مخابراتی و با اســتناد به ماده 
7۳7 قانون مجازات اســامی به دادســرای عمومی و 
انقاب تهران تســلیم شــد. بر اساس ماده 7۳7 قانون 
مجازات اســامی ایجاد هرگونه اختال در ارتباطات 

کشور جرم تلقی می شود./ ایرنا

نرخ پیشنهادی ۵ هزار و ۸۴۲ تومانی برای 
خرید تضمینی گندم

رئیس مجمع هماهنگی تشکل های بخش کشاورزی 
در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره آخرین 
جزئیات نرخ خرید تضمینی گندم اظهار کرد: در جلسه 
شورای قیمت گذاری، نمایندگان کشاورزان با صراحت 
اعــام کردند حداقل قیمت خرید تضمینی گندم باید 
۵ هزار و ۸4۲ تومان اعام شــود. مسعود اسدی گفت: 
نمایندگان کشــاورزان در جلسه شورای قیمت گذاری 
با دیدگاه کمک به دولت و نظام در این ســال ســخت 
چنین تصمیمی را اتخاذ کردند.  اسدی، حداقل قیمت 
جو را 6 هزار و ۵00 تومان اعام کرد و گفت: اگر قیمت 
گندم از جو کمتر باشد، محصول تولیدی بدون تردید 
تبدیل به علوفه می شــود که با این وجود دولت مجبور 
به تامین میلیون ها تن گندم از خارج کشــور می شــود 
اما در این ســال سخت جامعه کشاورزان برای حمایت 
از دولت و نظام این نرخ را قبول کردند، هر چند قیمت 
۵ هزار و ۸4۲ تومانی به هیچ عنوان ســودآوری برای 
کشاورزان ندارد.  وی افزود: اگر قیمت خرید تضمینی 
گندم یک ریال کمتر از نرخ پیشنهادی اعام شود، این 
اطمینان را به دولت می دهیم که برای تامین نان مورد 
نیاز باید اقدام به واردات حداقل 10 میلیون تن گندم 
کند که در سال حمایت از تولید و رفع موانع آن خیانت 
آشــکار به کشــاورزان است که در پیشنهاد قیمت این 

محصول استراتژیک ازخودگذشتگی کردند. 
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بهایران

مشکل تولید با حرف حل نمی شود 
باید وارد میدان شد

اصاح آئین نامه تبدیل وضعیت فعالیت شــرکت ها از 
دیگر نکات مورد اشــاره رئیس  قوه قضائیه بود که در رفع 
مشــکات مربوط به تغییر کارکرد شرکت ها پس از اعام 
ناتوانی در ادامه فعالیت هایشان تأثیر زیادی خواهد داشت.

او بــا اعــام حمایت از صادرات خدمات فنی و مهندســی 
گفت: امروز صاحبان تخصص و تعهد فراوانی در کشــور 
داریم که هر کجا بروند می توانند منشاء خدمات درخشانی 

باشند که این مسئله باید با جدیت پیگیری شود.
باید به میدان برویم و حرف هاو درددل های 

اصحاب تولید را بشنویم
یکی از مهم ترین برنامه های سفرهای استانی بررسی 
و حل مشــکات تولیدگران و واحدهای تولیدی است، 
اگر می خواهیم مشــکات واحدهای تولیدی حل شود 
بایــد بــه میدان برویم و حرف ها و درددل های اصحاب 
تولید را بشنویم و با کمک همدیگر مسائل را حل کنیم.

ما مصمم هستیم فرمان رهبر معظم انقلاب در 
حمایت از تولید و رفع موانع برای رونق تولید را 

اجرا کنیم
در برخی از اســتان ها که ما با کارآفرینان جلســه 
می گذاریــم و می بینیــم کــه مشــکات همانجا حل 
می شــوند، اینکه به برخی کارخانه ها وارد می شویم به 
صــورت نمادین اســت، آقایــان دیگر اقــدام کنند و 
بخش های دیگری که فعال نیست را فعال کنند. برخی 
آقایــان بــه ایــن بخش هایی که فعال شــده اعتراض 
می کننــد، امــا ما از آنها می خواهیم که آنها هم به جای 
ناراحتی از این مسئله و اعتراض، کارخانه ای که مدتی 
است خوابیده و کارگرانش بیکار شده اند را فعال کنند.
وی حل مســئله تولید و مشــکاتش را ناظر به اقدام 
مصداقی و میدانی دانست و گفت: حل این مشکات با 
یک حرفی که امثال بنده اینجا می زنیم حل نمی شود، 
باید در میدان رفت و کنار کارآفرین نشســت، حرفش 
را شــنید و مشــکلش را حل کرد. برخی استان ها وقتی 
با کارآفرین صحبت می کنیم می گوید این مشــکل اگر 
حل بشــود من کارخانــه را 6 ماهه راه اندازی می کنم، 
مســئله ای که در هماهنگی با مســئولان همان استان 
هم قابل حل اســت. باید یک به یک و مصداقی مســئله 

را حل کرد.
ما مصمم هســتیم امری که رهبر انقاب فرمودند و 
نیاز راهبردی کشــور اســت، یعنی »حمایت از تولید« 
تحقــق پیــدا کند و تحقق هم پیدا خواهد کرد چرا که 
در کشور هم چهره های مصممی می بینیم که امیدوار 
می شــویم این مســئله تحقق پیدا خواهد کرد و آینده 

روشنی در پیش خواهد بود.
دشــمن همواره دنبال مانع آفرینی اســت اما با اراده 
قوی ملت ایران گره های بســیار بزرگی را در کشــور باز 
کرده ایم و این بار هم حتماً دشمن را وادار به عقب نشینی 

خواهیم کرد و آینده روشن خواهد بود.
او در بخــش پایانــی ســخنانش از کارآفرینــان و 
تولیدگران خواست که گزارش های خود درباره مسائل 
مشکات حوزه تولید و راهکارهای رفع آنها با سازمان 
بازرســی کل کشور و همچنین دبیرخانه ستاد اقتصاد 
مقاومتی قوه قضائیه در دادســتانی کل کشور در میان 

بگذارند.
وی با تأکید بر اهمیت موضوع شناســی برای کشف 
حقیقــت و تصمیــم گیری درســت اعــام کرد که به 
بازپرس ها، دادیاران و قضات در سراســر کشور توصیه 
شــده در پرونده هــای اقتصــادی از نظــر تخصصی 

کارشناسان اقتصادی بهره ببرند.
درددل تولیدکنندگان  با رئیس قوه قضائیه

بــه گــزارش اعتبــار به نقل از روابــط عمومی قوه 
قضائیه، پیش از ســخنان رئیس دستگاه قضا، تعدادی 
از اصحــاب تولید از جمله »مهــدوی« از صنعتگران 
حــوزه پتروشــیمی، »آرش محبی« دبیر انجن قطعه 
ســازان خودرویی کشور، »بخشــی« نماینده صنعت 
برق ایران، »علیرضا شــه پرســت« از تولید کنندگان 
صنعــت دارو، »قدیری« از تولیدکنندگان صنعت غذا 
و تولیــد دام، یکــی از فعــالان زنجیــره تامین منابع 
کشاورزی، »محمدی« تولیدکننده حوزه ساخت وساز، 
»ســحرخیز« نماینده کشــاورزان، »محتشمی پور« 
»کیانــی راد«  ایــران،  کالای  بــورس  قائم مقــام 
رئیس پژوهــش اقتصــاد وزارت جهــاد کشــاورزی، 
»موســوی« نماینده وزارت صمت و »سلطانی« دبیر 
انجمــن تولیدکننــدگان فولاد، به بیــان دیدگاه ها و 
دغدغه ها و راهکارهای پیشــنهادی خود برای بهبود 

وضعیت تولید و صنعت کشــور پرداختند.

پرداخت 11هزار میلیارد تومان از دیون دولتی توسط ایمیدرو
 وجیه الــه جعفــری رئیس هیات عامل 
ایمیدرو از پرداخت 11هزار میلیارد تومان 
از دیون دولتی، طی سال 99 خبر داد ، این 
دیون شــامل سود ســهام دولت، مالیات و 

حقوق دولتی است.
بــه گــزارش اعتبــار به نقــل از  روابط 
عمومی ایمیدرو، وی تاکید کرد: این سازمان 
به رغم کلیــات مطالباتی که از دولت بابت 
واگذاری ســهام شرکت های ذیل اصل 44 
قانون اساســی داشــته، اقدام به پرداخت 
بدهی مربوط به ســال 1۳9۸ و همچنین 
علی الحساب یک دوازدهم سال 1۳99 کرد.

عاوه بر این، ایمیدرو مالیات عملکرد و 
ارزش افزوده که »تعیین تکلیف و قطعی« 
شــده اند را به همراه مالیات علی الحساب 
سال 99 نیز پرداخت کرده است. مبلغ دیون 
دولتی پرداخت شده در سال 99 نسبت به 
سال پیش از آن، رشد 116درصدی داشت.

 رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: به روز 
آوری طرح جامع فولاد ســه نکته اساســی 
دارد که نیاز اســت قبل از اباغ رســمی، به 
طور دقیق مشخص و تبیین شوند. جامع و 
کامــل بــودن، ارائه برنامــه عملیاتی و نیز 
ضمانت اجرایی برای تمامی دســتگاه های 

مرتبط، جزو اصول این طرح جامع است.
وی که در نشست ویدئو کنفرانس پایش 
نسخه هفتم )فروردین 1400( طرح جامع 
فولاد سخن می گفت، تصریح کرد: در گام 

نخســت، سیاست های این طرح باید تمام 
ابعاد توسعه صنعت فولاد شامل به روز آوری 
دانش و اســتفاده از نســل چهارم انقاب 
صنعتی، زیرساخت ها،  تامین مالی، توسعه 
صنایع پایین دســتی و ارزش افزوده و... را 

به صورت جامع در نظر گرفت.
وی در این نشست افزود: قابلیت تبدیل 
طرح جامع به برنامه عملیاتی، یکی از ارکان 
ایــن طرح باید باشــد که نقــش ایمیدرو، 
شــرکت ملی فولاد، تهیه و تولید، تشکل ها 
و نیز نهادهای مرتبط که مجوز ارائه می کنند 
را تعیین و تبیین کند. جعفری با بیان اینکه 
با بررســی و بازبینی در نهایت این طرح به 
وزیر صمت ارائه می شود، تاکید کرد: هدف 
از ارائــه طــرح به وزیر و پــس از آن دولت، 
مشخص شــدن ضمانت اجرایی به عنوان 
رکن نهایی طرح جامع فولاد است به گونه ای 

که شاهد اقدامات هماهنگ و یکپارچه در 
مسیر اجرای طرح جامع فولاد شویم. نسخه 
به روز شده طرح جامع، صفر تا صد زنجیره 
فولاد را پوشــش خواهــد داد و با ضمانت 
اجرایــی که خواهد داشــت، مبنایی برای 
 تصمیم گیــری و توســعه صنعــت فولاد 

خواهد شد.
  زنجیره فولاد، متوازن 

حرکت می کند
در این نشست، شرکت فولاد تکنیک به 
عنوان مشاور طرح جامع فولاد، گزارشی از 
بخش هــای مختلف طــرح جامع ارائه داد. 
طبق این گزارش زنجیره فولاد به رغم اینکه 
تــا ســال 9۲ از توازن برخــوردار نبود طی 
ســال های گذشــته به صورت متوازن در 
بخش های کنســانتره و گندله سنگ آهن، 
آهن اســفنجی و فولادخام رشد پیدا کرده 

است. همچنین این توازن تا افق 1404 نیز 
ادامه خواهد یافت.

ایران طی سه سال اخیر در جایگاه دهم 
تولیدکنندگان جهانی فولاد قرار داشــته 
اســت. ظرفیت تولید فــولاد خام ایران )بر 
اســاس عملکرد انتهای ســال 99( 4/ ۳9 
میلیون تن اســت. ظرفیــت تولید گندله 
ســنگ آهن 7/ 66 میلیــون و کنســانتره 

سنگ آهن 1/ 64 میلیون تن است.
همچنیــن 4/ 4 میلیــارد یــورو برای 
طرح های توسعه و ۲/ 9 میلیارد یورو برای 
بخش زیرساخت مورد نیاز است که مجموع 
ســرمایه مورد نیاز را به 6/ 1۳ میلیارد یورو 
می رساند. از سوی دیگر نکاتی که باید روی 
آن تاکید کرد شامل حضور کنسرسیوم های 
بخش خصوصی در اکتشاف است. عاوه بر 
این، تاکید بر انجام اکتشافات در عمق، رشد 
اســتفاده از قراضه آهن برای جلوگیری از 
فشــار بیــش از حد بر تامین کنســانتره، 
گندله ســازی و آهن اسفنجی و نیز  تامین 
مواد اولیه به ویژه کم عیار از معادن کوچک، 
جزو نکات موردتوجه نســخه جدید طرح 
جامع فولاد اســت. یکی دیگر از نکات این 
طــرح، دوری گزینــی از نــگاه بخشــی و 
جلوگیــری از احداث کارخانه های زنجیره 
فولاد در مناطق کم آب اســت. از همین رو 
باید توســعه در مناطق جنوبی و ســواحل 

دریاهای آزاد، متمرکز شود.

هفته نامه اقتصادی ایران

ادامهازصفحهاول خبر

ســعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور در بازدید از کارخانجات لوازم خانگی اسنو ا در اصفهان گفت: با کسانی که به 
دنبال ورود شرکت های لوازم خانگی خارجی به ایران باشند، برخورد قانونی می شود.وی درباره برگشت شرکت های ال جی و 
سامســونگ به بازار لوازم خانگی ایران، با اشاره به سیاست های اقتصاد مقاومتی گفت: این ۲ شرکت در شرایط سخت مردم 
را تنها گذاشتند و در حوزه قضایی اجازه نمی دهیم که این نوع شرکت ها بخواهند به ایران بیایند و دیگر جایی در کشور ما 

ندارند.
 اگر با قاچاق کالا مبارزه جدی نداشته باشیم، صنایع کشور در خطر قرار می گیرند و یکی از موانع رشد صنایع کشورمان 
قاچاق کالا اســت. نه در لوازم خانگی، بلکه در هر محصولی که مشــابه داخلی آن وجود داشته باشد، اجازه واردات 

نمی دهیم و هر کسی این هدف را دنبال کند، تحت تعقیب قضایی قرار خواهد گرفت.  / صدا و سیما

سرعت توسعه چابهار آیندگان را غافلگیر خواهد کرد

عبدالرحیم کردی مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره 
ســازمان تجاری صنعتی منطقــه آزاد چابهار با بیان 
اینکه آمارها از رشد ۲۳ درصدی جمعیت این منطقه 
خبر می دهند گفت: این یعنی ســرعت توســعه در 
منطقــه آزاد چابهار در آینده، همه را غافلگیر خواهد 

کرد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان تجاری صنعتی 
منطقه آزاد چابهار وی در مراسم تأسیس دفتر تقریب 

مذاهب دانشگاه آزاد اسامی این منطقه اظهار داشت: 
بخشــی از اتفاقاتی که در چابهار در حال انجام اســت 
به دلیــل نگاه های بین المللی و بخشــی هم به خاطر 
اهتمــام دولت ها در پی توجه ویژه ای که رهبر معظم 
انقاب به این خطه داشــتند رقم خورده اســت. در 
بخش های زیربنایی و توســعه زیرساخت ها کارهای 
خوبی انجام و طی یک سال گذشته سه هزار میلیارد 
تومان سرمایه گذاری در چابهار محقق شده است. وی 
با اشاره به عملیاتی شدن مجموعه پتروشیمی چابهار 
عنوان کرد: 6 واحد پتروشــیمی حدود هشــت و نیم 

میلیون تن محصول در سال تولید می کنند.
او با اشاره به عملیات اجرایی مجموعه فولاد در این 
دیار گفت: مجموعه فولاد مکران در زمینی به مساحت 
۳00 هکتار احداث می شــود که در مراحل نخســت و 
دوم آن تولید آهن اســفنجی، ۲ واحد گندله ســازی، 
یک واحد فولادسازی و یک واحد نوردسازی پیش بینی 
شــده اســت. این مجموعه، بزرگترین مجتمع فولاد 
کشور خواهد شــد. محصولات مجموعه فولادسازی 

منطقه آزاد چابهار کاماً صادراتی بوده و ســه شرکت 
فولادســاز بزرگ همچون فولاد اصفهان، چادرملی و 
گلگهــر، صاحبان این مجموعه هســتند. به گفته وی 
»77 درصد تولید فولاد کشور را این سه شرکت تولید 
می کننــد و پایه هــای توســعه خــود را در چابهــار 
برنامه ریزی کرده اند.« جمعیت منطقه، از دشــتیاری 
تا زرآباد حدود 600 هزار نفر است .شهرستان چابهار 
۲۵0 هزار نفر جمعیت دارد و در افق طرح منطقه آزاد 
بنا بر این اســت ۵00 هزار نفر در این منطقه مســتقر 
شــود. وی با اشــاره به یک ســند تاریخی اشاره کرد و 
گفت: در آن ســند آورده شــده، روزی که چابهار به 
دریای سیاه متصل شود، کانال سوئز از درجه اهمیت 
ســاقط می شــود. هجدهمین دفتــر تقریب مذاهب 
اسامی با حضور حجت الاسام سیدحامد علم الهدی 
مسئول دفتر تقریب مذاهب اسامی در دانشگاه آزاد 
اسامی کشور، محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشگاه 
آزاد اســامی و جمعی از علما و مدیران منطقه آزاد 
چابهار در محل دانشگاه آزاد این منطقه افتتاح شد.

معاون عمرانی وزیر کشور و رییس سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور گفت: روستاهای کشور باید به بستری 
برای رشد و توسعه ملی در کشور تبدیل شوند. به گزارش 
اعتباربه نقل از پایگاه اطاع رســانی وزارت کشور، مهدی 
جمالی نژاد در همایش ویدئوکنفرانسی معاونین هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری های سراســر کشور که در محل 
وزارت کشور برگزار شد، انتخابات را مهمترین مسئله پیش 
رو عنــوان کرد و گفت: یــک بخش مهم این انتخابات که 
انتخابات شــوراهای اســامی شهر و روستاست مربوط به 
حوزه شهرداری ها و دهیاری ها می شود و برای همین باید 
با حساســیت و دقت بالا در این عرصه ورود موثر داشــته 
باشــیم. وی با تشــریح این امر که باید با اهتمامی جدی تر 
از قبــل بــه اتمام پروژه های عمرانی نیمه تمام در کشــور 
همت گماریم؛ گفت: شیرینی و حاوت اتمام این پروژه ها 
باید در همین بازه زمانی باقی مانده از عمر دولت دوازدهم 
چشــیده شــود. او با اشــاره به اینکه باید به سهم خود در 
افزایش شور و نشاط و مشارکت عمومی در جامعه کمک 

کنیم، گفت: انتخابات شــوراهای اســامی شهر و روستا با 
توجه به ویژگی های محلی اش زمینه شورآفرینی و حضور 
بیشتر عموم مردم را دارد و برای همین باید با رعایت اصل 
قانونمداری به تقویت شــور و شــوق انتخاباتی در کشــور 
کمک کنیم. وی با بیان اینکه یکی از برنامه های معاونین 
عمرانی باید مســاله آموزش باشــد، گفت: با اســتفاده از 
ظرفیت های صدا و ســیما در اســتان ها آگاهی لازم هم به 
انتخاب کنندگان و هم انتخاب شوندگان داده شود تا زمینه 
برای حضور مدیران شایســته و لایق در کشــور در سطح 

شوراها و شهرداری ها فراهم شود.
 باید با فعال سازی تمامی ظرفیت های ممکن، پروژه های 
نیمه تمام در ســطح اســتانی به مرحله بهره برداری برسد 
تا مردم در ســریعترین زمان ممکن از فرصت ها و مزایای 
این پروژه ها بهره مند شوند. او به ضرورت افزایش اختیار 
عمل دهیاری ها در توسعه امور روستایی اشاره کرد و گفت: 
خوشبختانه لایحه جامع دهیاری به تصویب دولت رسیده 
و با تصویب نهایی این لایحه در مجلس شــورای اسامی، 

میزان اختیارات و قدرت دهیاری ها  افزایش می یابد. وی 
همچنین به معضل کم آبی و خشکسالی سال آبی جاری 
در کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به اقلیم خشک کشور، 
موضوع سازگاری با کم آبی به صورت جدی پیگیری شود. 
بــا توجه به نامگذاری ســال جدید با محوریت حمایت از 
تولید و رفع موانع، باید بســتر عملیاتی این شــعار را در 
روســتاها و شــهرهای کشور تحقق بخشیم و تاش کنیم 
روســتاهای کشــور به عرصه ای برای تولید و کارآفرینی 

بیشتر در کشور تبدیل شوند.

روستاهای کشور باید به بستری برای رشد و توسعه ملی تبدیل شوند

کاظم دهقان، مدیرعامل شرکت شاپرک: 
هدف از مسدودسازی این درگاه ها این است 
که ذینفع درگاه با دارنده درگاه یکسان شوند.
»ترمینال هــا و پذیرنده هایی که خارج از 
حیطه نظام پرداخت یاری تســویه شاپرک 

بودند، حذف شدند.«
وی پیرامون آخرین وضعیت پرداخت یارها 
گفــت: »از ابتــدای ســال ســازماندهی و 
ســاماندهی پرداخت یارها را در دستور کار 
داشتیم. در حقیقت پرداخت یارهایی که در 
قاعده مدل های تسویه پرداخت یاری نبودند 
فرآیندهای بیرون از شرکت شاپرک و قواعد 

مصــوب بانک مرکــزی را دنبال می کردند. 
خوشبختانه با همت و تاشی که شد، حدود 
40 هــزار ترمینــال و پذیرنده از این مدل ها 
حذف شد؛ بنابراین آنهایی که خارج از حیطه 
نظام پرداخت یاری تســویه شاپرک بودند، 
حذف شدند و همه آن هایی که ماندند، منتقل 
شدند.« شاپرک و پرداخت یاری ها 1400 را 
طوفانی آغاز کردند / بیش از ۳هزار ترمینال 
پذیرنــدگان بســته شــد »از ســوی دیگر 
مجموعه ای از تخلفات در حوزه این گروه از 
پرداخت یارهــا در طول شــش تا هفت ماه 
گذشــته صورت گرفته بود که با هماهنگی 

بانک مرکزی به ترتیب شناســایی شده و بر 
اســاس آخرین تصمیمات و کارهای انجام 
شــده، اواخر هفته گذشــته نزدیک 4100 
ترمینال که شــبای پشــت ابــزار پذیریش 
منطبق با دارنده پذیرنده نبود، مسدود شدند؛ 
به عبارت دیگر یعنی پول به حسابی می آمد 
که دارنده درگاه نبود و مشکوک به پولشویی 
و یــا اجاره ای بــودن درگاه بودند؛ بنابراین 
4100 ترمینالــی کــه پــس از اخطارهای 
شاپرک همچنان به رویه خاف قانون ادامه 
دادند، مســدود شــدند.« به گفته این مقام 
مسئول، هدف از مسدودسازی این درگاه ها 

این اســت که ذینفــع درگاه با دارنده درگاه 
یکسان شوند. دهقان تأکید کرد: »در مجموع 
با تخلفات مختلفی مواجه شدیم؛ یکی، خارج 
از پرداخت یــاری بودند که بــا آن ها مقابله 
کردیــم و پذیرندگانی که خارج از این حوزه 
بودند را غیرفعال و مســدود کردیم. تخلف 
دیگر هم همین عدم انطباق شبا بود و تخلفات 
دیگری همچون حساب های تجمیعی دارند 
که در چند مرحله با آن ها برخورد شده و در 
روزهــای آتی هم در این مســیر هر تخلفی 
شناســایی شود حتماً اعمال مقررات قانونی 

خواهد شد.«/ ایبنا

4100 پذیرنده متخلف در نظام پرداخت یاری مسدود شدند



تکالیفبانک
مرکزیدراجرای
قانونجدیدچک

تأمین اکسیژن رایگان فولاد مبارکه مانع از 
تلفات زیاد کرونا شد

بهروز کلیدری معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهان گفت: اگر کمک های شرکت فولاد مبارکه در تأمین 
اکســیژن رایگان به مراکز درمانی رخ نمی داد قطعا با مرگ 
ومیرهای زیادی مواجه می شــدیم. وی در گفتگو با خبرنگار 
ایراسین اظهار داشت: شرکت فولاد مبارکه با تأمین اکسیژن 
رایگان مراکز درمانی و تأمین تجهیزات بیمارستانی همکاری 
تمام قدی با دانشگاه علوم پزشکی اصفهان داشته است. وی 
افزود: شــرکت فولاد مبارکه نه تنها در یک ســال گذشته در 
حوزه سامت استان اصفهان اقدامات مهمی انجام داد، بلکه 
به تعدادی از اســتان ها با محوریت دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهــان، اکســیژن رایگان اهدا کرده اســت. معاون درمان 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تصریح کرد: اقدام ارزنده شرکت 
فولاد مبارکه باعث شــد مخازن اکســیژن رایگان بیمارستان 
ها هیچگاه تخلیه نشود. وی اضافه کرد: تأمین اکسیژن رایگان 
توســط شــرکت فولاد مبارکه کماکان ادامه دارد و این اقدام 
ارزنده شایســته تقدیر و تشــکر است. کلیدری گفت: در یک 
سال گذشته، با اقدام شایسته شرکت فولاد مبارکه، بیمارستان 
های استان اصفهان هیچگاه دچار چالش جدی نشدند؛ چراکه 
عاوه بر مدیریت و برنامه ریزی و با در اختیار داشتن اکسیژن 
مایع شــرکت فولاد مبارکه این بحران مدیریت شــد. وی در 
ادامه به تشریح اهمیت اهدای    اکسیژن رایگان شرکت فولاد 
مبارکــه بــه مراکز درمانی پرداخت و توضیح داد: اصلی ترین 
درمان بیماران مبتا به کرونا اکســیژن اســت؛  بیمارســتان 
الزهرا به ۳ دستگاه اکسیژن ساز مجهز است و با توجه به نیاز 
بیماران کرونایی به اکسیژن قطعا این دستگاه ها کفایت نمی 
کرد و با مرگ ومیر بســیاری در اســتان مواجه می شدیم که 

به لطف همکاری شرکت فولاد مبارکه این اتفاق نیفتاد.

تفسیر اشتباه از شرکت داری بانک ها

سیدشــمس الدین حسینی رئیس کمیسیون ویژه جهش و 
رونق تولید و نظارت بر اجرای سیاست های اصل 44 قانون اساسی 
مجلس شورای اسامی گفت: در سالیان گذشته نظام بانکی از 
شــرکت داری منع شــده بودند که با تفســیر اشــتباه، حتی از 
سرمایه گذاری بانک ها در بخش های مختلف اقتصادی جلوگیری 
شــد که یکی از دلایل کاهش رشــد اقتصادی همین کاهش 
سرمایه گذاری بانک هاست؛ اما در قانون بودجه 1400، برخی از 
موانــع موجــود در مســیر تولید بــرای ورود موثــر بانک ها به 
سرمایه گذاری در فعالیت های تولیدی حذف شده است که این 
مســاله فرصت مغتنمی برای گروه مالی دی اســت تا با ورود 
هوشمندانه به این حوزه، در مسیر تحقق شعار سال گام بردارد.

وی بــا تقدیــر از اقدامات و فعالیت های بانک دی در بازار پول 
کشور، بر لزوم حرکت نظام بانکی در مسیر رفع موانع تولید در 

سال جاری تاکید کرد.
او در گردهمایی مدیران عامل و مدیران شــرکت های گروه 
مالی دی، اصاح نظام تامین مالی را یکی از محورهای مورد توجه 
مجلس شورای اسامی در سال جاری عنوان کرد و گفت: تامین 
مالی، یک فعالیت ترکیبی است که بسیاری از کشورها، تشکیل 
گروه های مالی متشــکل از بانک، بیمه، تامین ســرمایه و... را به 
عنوان بهترین راهکار تامین مالی معرفی کرده اند که در این راستا 
تشکیل گروه مالی دی نیز گام اساسی در مسیر تامین مالی بخش 
تولید و رفع موانع پیش روی آن است. وی با اشاره به فعالیت های 
بانک دی در یک سال گذشته، کاهش بیش از ۵0 درصدی زیان 
انباشته و بهبود نسبت های مالی بانک را نشان از گام برداشتن در 
مسیری درست برای رسیدن به موفقیت دانست،حجم وسیعی 
از جامعه هدف بانک دی را خانواده معظم شهدا و ایثارگران تشکیل 
می دهند که امیدوارم کارکنان و مدیران بانک دی قدردان نعمت 

خدمت به قشر معظم ایثارگری و خانواده معزز شهدا باشند.
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عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین گفت: امسال، سال بسیار مهمی برای بانک ایران زمین است. سال 1400 
سال تحول و جهش خواهد بود و  ما در چند سال گذشته تمام تاش خود را برای ایجاد یک ساختار منسجم و پیاده سازی بانکداری 
دیجیتال، با برنامه ریزی دقیق انجام داده ایم و امیدوارم بتوانیم طبق برنامه با ارائه سرویس های جدید، تحولی را در صنعت بانکداری 
ایجاد کنیم، در سال های اخیر سخت ترین تحریم های اقتصادی به کشور و صنعت بانکداری تحمیل شده است، شبکه بانکی 
دشوارترین شرایط را در سال های اخیر داشته است، اما یکی از نکات مثبت پیشرفت های زیاد در این زمان، پرداختن به حمایت 
از تولید در شبکه بانکی است. ما در این حوزه سعی کردیم با فعال کردن استان ها و سرپرستی های خود به شناسایی واحدهای 
تولیدی و فعال در همه استان های کشور بپردازیم و با ارائه خدمات مالی مناسب به این واحدها با همراهی با تولید، چرخ های اقتصاد 
کشور را به حرکت در آوریم. سال ها تاش کردیم و به برنامه های خود متعهد بودیم، زیرساخت های زیادی را فراهم کردیم تا 
بتوانیم تغییرات اساسی در شیوه ارائه خدمات به مشتریان به خصوص استارت آپ ها و کسب و کارهای نوین ایجاد کنیم. همکاران 
من تمام تاش خود را در این جهت به کار گرفته اند. سال گذشته به جهت بیماری کرونا شرایط ویژه ای در شعب همه بانک ها 

حاکم بود، اما با همه موانع همکاران شعب ضمن رعایت پروتکل های بهداشتی کارنامه موفقی از خود به جای گذاشتند.

تحول
دربانک
ایرانزمین

عبدالمجید پورسعید

خبر در شرایط کنونی، برگزاری جلسات آنلاین جزء برنامه های اصلی بانک رفاه کارگرانخبر
در راســتای اجرای مصوبات کمیته 
ملی کرونا و حفظ ســامتی کارکنان و 
مشــتریان، برگزاری جلسات مجازی با 
مدیریت های شعب استان ها، جزء برنامه 
های اصلی بانک رفاه کارگران اســت. به 
گــزارش روابــط عمومــی بانــک رفاه 
کارگران، اسماعیل لله گانی مدیر عامل 
بانک رفاه کارگران در خصوص هدف از 
برگزاری این جلســات گفت: با توجه به 
شــیوع گســترده و موج چهارم بیماری 
کرونا، رعایت مصوبات ســتاد ملی کرونا 
لازم و ضروری است و برای کمک به کادر 
درمــان، حفــظ ســامتی کارکنان و 
مشــتریان تــا بهبود اوضاع، جلســات 
مجازی با مدیریت شعب استان ها جزء 
برنامــه های اصلــی بانک رفاه کارگران 
اســت.  این نشست های همفکری و هم 
اندیشی، جهت بررسی مسائل ، مشکات 
و یافتن راهکارهای مناسب و در راستای 
تحقق شعار سال )تولید، پشتیبانی ها و 
مانــع زدایــی ها( از ابتدای ســال  برای 
تســهیل خدمات رسانی به مشتریان در 
سراســر کشور برگزار می شود و در این 

گفت و گو ها، تمامی دیدگاه ها، چالش 
ها و مشکات به دقت بررسی و در سریع 
ترین زمان ممکن پاسخ داده می شوند.
مدیران و روســای اداره های ستادی 
پیگیر مشکات واحدهای صف هستند 
و با همکاری و مشارکت همگانی، تاش 
مــی کنند تا با رفع مشــکات، خدمات 
بهتر و مناسب تری در اختیار مشتریان 

این بانک قرار دهند. 
 آمادگــی این بانک برای تحقق 

شعار سال
 مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: 

حرکت در مســیر تحقق شــعار سال و 
آمادگی برای مانع زدایی و پشــتیبانی 
می تواند به حوزه تولید کشور و اشتغال 

زایی کمک کند.
به گــزارش روابط عمومی بانک رفاه 
کارگران، اســماعیل لله گانی در نشست 
شورای معاونان با بیان این مطلب گفت: 
حرکت در مســیر تحقق شــعار سال در 
اولویت برنامه ها قرار دارد و با تشــکیل 
کمیتــه ای به همین منظور، برنامه ها و 
سیاست های بانک پس از تصویب هیأت 

مدیره، اطاع رسانی می شود.

با توجه به تغییرات احتمالی در حوزه 
هــای مختلف اقتصادی و رفع تحریم ها 
در سال جدید، باید آمادگی لازم را برای 
گســترش فعالیت هــا در حوزه جذب 
مشتریان اعتباری و ارائه خدمات مناسب 
ارزی و ریالــی به آن ها به ویژه در حوزه 
صادرات کشــور داشته باشیم تا بتوانیم 
ســهم بــازار بانک از ایــن فعالیت ها را 
افزایش دهیم،پرداخت تســهیات غیر 
حضــوری بــه مســتمری بگیــران و 
بازنشســتگان سازمان تأمین اجتماعی 
در شــرایط شیوع ویروس کرونا خدمت 
جدید و بسیار ارزشمندی بود که رضایت 

مشتریان را نیز به همراه داشت.
در سال گذشته با پرداخت تسهیات 
به بخش های اقتصادی و ارائه طرح های 
متنــوع، گام های خوبی در حوزه تولید 
کشور برداشته شد و سال جدید نیز برای 
تحقق شعار “تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها”، باید با اجرای سیاســت های 
اعتبــاری و رعایت بهداشــت پرونده به 
تولید و اشــتغال زایی به ویژه در مناطق 

محروم کشور کمک کنیم.   

نصرا... پژمانفر رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با انتقاد از نحوه اجرای قانون جدید چک، تکالیف بانک مرکزی در اجرای این قانون را برشمرد، اجرای قانون جدید چک بلافاصله بعد از تصویب و ابلاغ آن در سال ۹7 شروع 
شد و در طول این دو سال، اجرای قانون جدید چک تاثیر مثبتی بر روی کاهش چک های برگشتی از نظر تعداد و ارزش گذاشته است. در قانون جدید چک، تکالیف دستگاه های مختلف مشخص و زمان بندی قانونی برای 
اجرایی شدن این تکالیف در نظر گرفته شده است که تاکنون برخی از این تکالیف کامل اجرا شده اما برخی از تکالیف هنوز به مرحله اجرای نرسیده است، یکی از اقداماتی که بانک مرکزی می بایست در آذر ۹۹ انجام 
می داد، ارائه چک های جدید صیادی به متقاضیان و الزامی کردن ثبت اطلاعات چک های جدید در سامانه صیاد بود که البته این اقدام به دلایلی در تاریخ مقرر اجرایی نشد. در نهایت بانک مرکزی آمادگی خود برای 
اجرای مرحله دیگری از قانون جدید چک از ابتدای سال 14۰۰ را اعلام کرد و هم کانون مرحله جدیدی از قانون که شامل الزامی شدن ثبت چک های جدید در سامانه صیاد است در حال اجرا شدن است و بانک مرکزی 
باید با نظارت مضاعف نواقص احتمالی اجرای قانون را رفع کند، مسئولان بانک مرکزی مکلف شدند تا برای تسهیل دسترسی مردم در نقاط مختلف کشور به سامانه صیاد، امکان ثبت، تایید و انتقال چک از مسیر 
خودپردازها )AAA( را فراهم آورند تا به این ترتیب مردم در روستاها هم بتوانند به راحتی چک های خود را ثبت و تایید کنند. همچنین در آن جلسه مقرر شد تا بانک مرکزی زیرساخت های لازم برای اطلاع رسانی پیامکی 

به گیرندگان چک را فراهم کند تا از این به بعد در صورت ثبت اطلاعات برگه چک توسط صادرکننده یا انتقال آن، پیامکی برای اطلاع رسانی به گیرنده ارسال و از سوءاستفاده های احتمالی جلوگیری شود./ خانه ملت

 جعفر قادری عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به مصوبه مجلس درباره ایجاد سامانه محوری به جای 
ممیزمحوری در قانون مالیات بر ارزش افزوده، گفت: وصول مالیات براساس تشخیص ممیز مالیاتی باید از گردونه خارج و مالیات 
مطابق اطاعات و خوداظهاری اشخاص در سامانه، دریافت و در صورت عدم ارائه اطاعات صحیح توسط مالیات دهنده هم برخوردهای 
لازم انجام شود. برای تشخیص و تعیین صحت و سقم اطاعات مالیات دهندگان، می توان از طریق رصد گردش مالی و بانکی شخص 
و اطاعات دیگر سامانه ها اقدام و در صورت تخلف هم از جرایم سنگین استفاده کرد، بنابراین وصول مالیاتی از حالت تشخیص های 
فردی به سیستمی، اقدام بسیار درستی است. اکنون در گمرک هم این اتفاق افتاده است، فرد ممیز و مامور گمرکی نباید برای 
واردکننده مشخص باشد و باید به صورت تصادفی مامور انتخاب شود تا امکان ارتباط با واردکننده و فعال اقتصادی وجود نداشته 
باشد. همچنین این موضوع در مباحث مالیاتی هم وجود دارد، بنابراین سامانه محوری جلوی فساد، سوءظن ها و ارتباطات ناسالم 
میان فعالان اقتصادی و برخی ممیزان را خواهد گرفت، اگر اطاعات برای دریافت مالیات بر اساس سامانه ماک تشخیص قرار گیرد، 
بسیاری از موارد به نفع مالیات دهنده خواهد بود، امکان بروز ایرادات و اشکالاتی در محاسبات و ارزیابی ها از طریق ممیزان وجود دارد 

و باید به سمتی برویم که سیستم اداری ما از فرد و کارمندمحوری به سمت سیستم محوری حرکت کند. / خانه ملت

سامانهمحوریبهجای
ممیزمحوریمانعیبرابر
فساددرامورمالیاتی

 جعفر قادری

در راستای مشــتری مداری و با هدف ایجاد زمینه های دسترسی آسان هموطنان گرامی به خدمات 
بانکی، دو شعبه بانک سینا در تهران به بهره برداری رسید.  به گزارش روابط عمومی بانک سینا به منظور 
ارائه خدمات کمی و کیفی به مشــتریان، دو شــعبه امیرکبیر و تجریش بانک سینا با حضور معاونین 
امورشعب و مناطق، اعتبارات و امور بین الملل، مهندسی و پشتیبانی، مدیران حراست، بازرسی، اعتبارات 
و منطقه غرب تهران در تهران به بهره برداری رسید. این شعب با برخورداری از آخرین امکانات و تجهیزات 
پیشرفته بانکی، انواع خدمات در زمینه پرداخت تسهیات، ارائه انواع ضمانت نامه ها، گشایش ال سی، 
ارائه خدمات بانکداری الکترونیک شامل موبایلبانک، اینترنت بانک و نظیر آن را به مراجعین ارائه می 
کنند. بانک سینا عمده اهداف خود را بر ارائه خدمات غیر حضوری از طریق توسعه بانکداری الکترونیک 
و ارتقاء کیفی این خدمات متمرکز ساخته و در کنار آن توسعه شعب را نیز در مناطقی که تاکنون حضور 
نداشــته، مدنظر دارد. شعبه تجریش بانک سینا در میدان تجریش، خیابان شهید جعفری، پاک ۵ و 
شعبه امیرکبیر در شهرک گلستان، بلوار امیرکبیر، بلوار کاج، نبش بنفشه یک، پاک 7۵ واقع شده است. 

ارائهخدماتکمیوکیفی
بهمشتریان
وافتتاحدوشعبه

بانک سینا

 فرید دهقانی مدیرعامل صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی گفت: پارسال در مقایسه با سال 9۸، صدور 
ضمانت نامه ها و بیمه نامه های معدنی از سوی این صندوق ۵6/ 1برابر شد و رشد 6/ ۵6درصدی به ثبت رساند. پارسال با 
وجود پاندمی کرونا و محدودیت های ناشی از آن، رکورد جدیدی در صدور بیمه نامه به ویژه بیمه نامه های اعتباری ثبت شد. 
به گفته وی، سال گذشته در مجموع 40 ضمانت نامه و بیمه نامه به ارزش 4هزار و 7۸6میلیارد ریال از سوی این صندوق 
صادر شد که سهم ضمانت نامه ها )بیمه های اعتباری بهره برداری( ۳1 فقره به ارزش 4هزار و 744میلیارد ریال و سهم 
بیمه نامه سرمایه گذاری 9 فقره به ارزش 4۲میلیارد ریال بود، ارزش بیمه نامه های آماده صدور را بیش از 16هزار و ۸۲۸میلیارد 
ریال اعام کرد. پارسال همچنین از لحاظ نوع حمایت های انجام شده در بخش معدن، گام های موثری در این صندوق 
برداشته شد که این حمایت ها در بخش های اکتشافات، احیا و بازسازی معادن کوچک و متوسط، امضای تفاهم نامه های 
جدید و تعدد منابع برای تامین مالی معادن بود. دهقانی یادآور شد: با توجه به نوسان نرخ ارز، بسته شدن ثبت سفارش 
ماشین آلات معدنی و عدم ورود آنها به کشور، برخی بیمه نامه ها با وجود تکمیل مدارک و آماده برای اخذ تسهیات، در 

سال 99 صادر نشد که امید می رود با بازگشایی سامانه ثبت سفارش ها، تا پایان اردیبهشت ماه امسال به انجام برسد./ ایرنا

رشد
بیمهنامههایمعدنی
درسال۹۹

 فرید دهقانی

مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات کشور با اشاره به اولویت های کاری دیوان در سال جدید، 
گفت: مقام معظم رهبری امســال را سال تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها نامگذاری کرده اند و بر این 
اساس ما ۵ قانون اصلی حوزه کسب و کار و تولید را احصا کرده و در دستور کار قرار دادیم تا مشخص شود 
کدام یک از بندهای این قوانین تاکنون اجرا نشــده اســت. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ، وی با 
اشاره به اینکه در حال حاضر رسیدگی به میزان اجرای قوانین حوزه تولید در دستور کار دیوان محاسبات 
است، ادامه داد: دیوان محاسبات با بررسی بند به بند قوانین حوزه کسب و کار و تولید، مقصران در این 
زمینه را شناسایی، احضار و دنبال خواهد کرد. وی همچنین تصریح کرد: در درجه اول پیگیر اجرای این 
قوانین هســتیم و در صورت عدم اجرا توسط یک مقام مسؤول، حتما از مجاری قانونی و مکانیزم های 
تنبیهی خود اســتفاده خواهیم کرد. بذرپاش در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا قوانین تنبیهی برای 
برخورد با متخلفان در این حوزه بازدارنده است یا خیر؟ گفت: قانون به ما اختیار داده تا به تخلفات مدیران 

و مسؤولان اجرایی رسیدگی کرده و در صورت اثبات جرم، پرونده آن را به قوه  قضائیه ارسال کنیم. 

بررسیمیزاناجرایقوانین
حوزهتولیددردستورکار
دیوانمحاسبات

مهرداد بذرپاش

رئیــس کل بانک مرکزی بــا بیان اینکه گزارش اخیر 
صنــدوق بین المللی پــول از تخمین میزان ذخایر ارزی 
بانک مرکزی، یک خطای فاحش و گزارشی غلط و ناشی 
از اطاعات ناقص آن ها است، به اظهارات درباره پول های 
بلوکه شده از سوی افراد مختلف واکنش نشان داد و آن ها 

را فاقد سندیت دانست.
بــه گزارش روابط عمومی بانــک مرکزی، عبدالناصر 
همتی در یادداشــتی در صفحه شــخصی خود در فضای 
مجــازی نوشــت: ضمن تبریک فرارســیدن ماه مبارک 
رمضان، ذکر چند نکته در مورد بازار ارز را ضروری می دانم:

چند ماه اســت که بازار ارز ثبات نســبی به خود گرفته 

است که حاصل تاش مضاعف بانک مرکزی دراین عرصه 
و همراهی صادر کنندگان و چشم انداز بهتر اقتصادایران 
است. این روز ها اشخاص مختلفی راجع به ارز های ایران 
در بانک های خارجی و سرنوشت ان ها اظهار نظر و اطاع 
رســانی می کنند؛ از آنجایی که اطاعات مربوط به این 
منابع و وضع آن ها در اختیار بانک مرکزی است، اظهارات 

افراد غیر مسئول در این مورد سندیت ندارد.
وی افزود: بانک مرکزی سیاست ها و برنامه های تأمین 
ارز خود را همانند ماه های گذشــته، بر مبنای ارز های در 
دســترس و بدون تکیه بر منابع مســدودی تنظیم کرده 
اســت و طبعاً دسترســی به این منابع قدرت بازار سازی 

بانک مرکزی را افزایش خواهد داد.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه گزارش اخیر 
صنــدوق بین المللی پــول از تخمین میزان ذخایر ارزی 
بانک مرکزی، یک خطای فاحش و گزارشی غلط و ناشی 
از اطاعات ناقص آن ها اســت، گفت: انتشار یک تخمین 
اشتباه ازسوی صندوق، بدون اخذ تایید از بانک مرکزی، 
هماننــد رفتار همراه با تبعیض آنها، زیبنده صندوق بین 
المللی پول نیســت . بانک مرکزی بدور از هیجانات غیر 
منطقی و به صورت تدریجی متناســب باعوامل مؤثر بر 
عرضه و تقاضای ارز در بازار ثانویه، این بازار را به ســمت 

تعادل راهبری و مدیریت خواهد کرد.

گزارش صندوق بین المللی پول از میزان ذخایر ارزی یک خطای فاحش است

نهمین دوره جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز )ریالی( بانک اقتصادنوین با هدف ترویج سنت پسندیده 
قرض الحسنه آغاز شد. به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این جشنواره که در بیستمین سالگرد تاسیس این 
بانک و از ۲0 فروردین ماه تا ۲0 مهرماه 1400 برگزار می شود به پاس قدردانی از مشارکت خیرخواهانه هموطنان عزیز، 
به قید قرعه ۲0 جایزه یک میلیارد ریالی، ۲0 جایزه ۵00 میلیون ریالی، ۲0 جایزه ۲00 میلیون ریالی و میلیاردها ریال 
جوایز نقدی دیگر به سپرده گذاران نیک اندیش اهدا خواهد شد.همچنین طبق برنامه ریزی انجام شده، از هر 10 نفر واجد 
شرایط شرکت در قرعه کشی، یک نفر برنده جوایز ارزنده بانک اقتصادنوین خواهد بود. حداقل موجودی برای شرکت در 
جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک اقتصادنوین ۵00 هزار ریال است و به ازای هر ۵00 هزار ریال در پایان 
هر روز یک امتیاز برای صاحب حساب منظور می شود. بنا بر این گزارش با توجه به لزوم کاهش ترددهای غیرضروری به 
دلیل شیوع ویروس کرونا، مشتریان بانک اقتصادنوین که عاقه مند به مشارکت در این سنت پسندیده هستند، می توانند 
با فعال سازی اپلیکیشن همراه نوین یا اینترنت بانک خود به صورت غیرحضوری نسبت به افزایش موجودی حساب های 

قرض ا لحسنه پس انداز خود اقدام و از هم اکنون شانس خود را برای برنده شدن در این جشنواره افزایش دهند.

آغازجشنوارهحسابهای
قرضالحسنه

 بانک اقتصاد نوین

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: قرار نیست سند همکاری دوجانبه ۲۵ ساله با کشور چین سبب افزایش 
خام فروشی نفت شود. علیرضا ورناصری، در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان، ضمن تاکید بر اینکه تاکنون 
قراردادی با چین امضا نشــده و صرفا بحث یک سند همکاری دوجانبه بلندمدت مطرح است، گفت: تا زمان 
انعقاد قرارداد ها فاصله زمانی وجود دارد که در موعد مقرر اطاع رسانی می شود و سایر مراجع ذی ربط مثل 
مجلس در جریان امور قرار می گیرند. او افزود: قطعا اگر در های کشــور را به سمت تجارب سایر کشور ها باز و 
امکان اســتفاده از ظرفیت های مختلف را بر اساس منافع ملی فراهم کنیم، کشورمان از این موضوع منتفع 
خواهد شــد. نماینده مردم خوزستان در مجلس ادامه داد: عده ای که این روز ها حساسیت هایی را در سطح 
کشور برای این تفاهم نامه ایجاد کرده اند باید بدانند دنیا فقط اروپا و غرب نیست، بلکه با نگاهی به کشور های 
اطراف و کشور های شرقی، می توانیم برخی از فرصت هایی که به دنبال آن هستیم را ایجاد کنیم. او بیان کرد: 
باید کاری کنیم که از این فرصت ها در جهت کم کردن خام فروشی استفاده کنیم وگرنه این قبیل سندهای 

همکاری دوجانبه، امتیازی نخواهد داشت.

مخالفانسندهمکاری
دوجانبهباچینبداننددنیا
فقطغربنیست

 علیرضا ورناصری

  موسسه اعتباری ملل در راستای بسط و گسترش سنت پیامبر گرامی اسام )ص( به هر یک از زوجین تسهیات 
قرض الحسنه ازدواج با دوره بازپرداخت ده ساله پرداخت می نماید.به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: 
این موسسه بر اساس بخشنامه بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران و به منظور حمایت از زوج هایی که زیر ۲۵ 
سال و زوجه های زیر ۲۳ سال سن داشته باشند تسهیات ازدواج تا سقف یک میلیارد ریال و بقیه زوجین هر کدام 
مبلغ 700 میلیون ریال پرداخت می نماید. متقاضیان محترم برای بهره مندی از تسهیات مذکور می بایست در 
سامانه تسهیات قرض الحسنه ازدواج بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران ثبت نام نموده و یکی از شعب موسسه 
اعتباری ملل را برای دریافت تسهیات قرض الحسنه ازدواج انتخاب نمایند. جوایز برندگان قرعه کشی نرم افزار جامع 
پرداخت فام موسسه اعتباری ملل اهدا گردید، قرعه کشی جشنواره فام در تاریخ ۲۳ اسفند ماه 1۳99 با حضور 
مدیرعامل شرکت فام و تعدادی از مدیران موسسه اعتباری ملل و خبرنگاران انجام و از طریق صفحه اینستاگرام به 
صورت زنده پخش گردید و برندگان جوایز آن که شامل یک جایزه نقدی ۵00 میلیون ریالی و سه گوشی هوشمند 

و سه دستگاه ساعت هوشمند و ۳7 کارت هدیه ۵ میلیون ریالی بودند، مشخص شدند.

اعطایتسهیلاتقرض
الحسنهازدواجدرموسسه
اعتباریملل

  موسسه اعتباری ملل
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یونس مظلومی مدیرعامل بیمه تعاون با اشاره به اینکه بیمه 
توقف کسب و کار ناشی از پاندمی و اپیدمی پس از مطالعات 
گسترده بین المللی در اردیبهشت 1۳99 طراحی و در شهریور 
موفق به اخذ مجوزهای لازم از ســوی بیمه مرکزی شــده و به 
صورت انحصاری در اختیار بیمه تعاون قرار دارد، گفت: بیمه نامه 
توقف کســب وکار ناشــی از پاندمی تنها در چهار کشــور ارائه 
می شود و بیمه تعاون، در کشور ما، تنها ارائه کننده این بیمه نامه 
در سطح قاره آسیا است، این بیمه نامه یکی از مهم ترین اقدامات 
در نظام اقتصادی برای کاهش ریسک کاهش درآمد بنگاه های 
اقتصادی در دوران شیوع کرونا و تعطیلی این واحدها محسوب 
شده و در گروه بیمه های پارامتریک قرار دارد که برای نخستین 
بار توســط بیمه تعاون ارائه شــده و بر اساس ساختار آن، دیگر 
نیازی به بازدید از محل و... نیست و به محض آگاهی از خسارت، 
فرآیند پرداخت صورت خواهد پذیرفت، براساس شرایط این 
بیمه نامــه، واحدهــای صنفی دارای پروانه فعالیت که پیش از 
اعام تعطیلی کسب وکارها از سوی ستاد ملی کرونا، بیمه نامه 
توقف کسب وکار ناشی از کرونا را دریافت کرده باشند، با اعام 
تعطیلی و تحقق شــرایط بیمه نامه، حداکثر تا دوماه از درآمد 
خود را در قالب پوشــش بیمه ای از بیمه تعاون دریافت کنند. 
بســیاری از واحدهایی که خود را تحت پوشــش این بیمه قرار 
دادند، از منظر مالی در شرایط ریسک بروز بحران مالی در اثر 
تعطیلی قرار داشتند و از این منظر اقدام بیمه تعاون توانسته 
است کمک بزرگی به کسب وکارها در شرایط شیوع کرونا تلقی 
شود. حداقل حق بیمه سالانه پرداختی در این بیمه ۲10 هزار 
تومان و حداکثر 10 میلیون و ۸00هزار تومان است که خسارت 
روزانــه پرداختی ۵00 هــزار تومان تا 1۲ میلیون تومان را به 

مدت حداکثر 60 روز پوشش می دهد.

تحقق وصول درآمدهای مالیاتی در سال ۹۹

معاون سازمان امور مالیاتی گفت: در سالی که گذشت، سازمان 
امور مالیاتی ۵/ 19۲هزار میلیارد تومان مالیات وصول کرد که رقم 
محقق شده ۳7درصد بالاتر از عملکرد سال 9۸ محسوب می شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان امور مالیاتی کشور، 
محمد مسیحی افزود: وصول درآمدهای مالیاتی در سال 99 به طور 
کامل محقق شد و در این راستا شاهد رشد 107درصدی دریافت 
مالیات از بخش های مختلف، نسبت به سال 9۸ هستیم.از بخش 
مالیات بر درآمد ۵/ ۳9هزار میلیارد تومان مالیات وصول شد که 
۳6درصد رشد نسبت به سال 9۸ را نشان می دهد و بخش عمده 
آن مربــوط به مالیات مشــاغل و حقــوق )عمومی و خصوصی( 
است،ترکیب مالیات از دو بخش مالیات مستقیم و کالا و خدمات 
تشــکیل شــده است که در بخش مالیات های مستقیم با وصول 
119هزار میلیارد تومان تحقق 1۳6درصدی نسبت به رقم مصوب 
قانون بودجه سال 99 و رشد 46درصدی نسبت به عملکرد سال 
9۸ را داشــته ایم  واز بخش درآمد مالیات از کالا و خدمات نیز ۵/ 
7۳هزار میلیارد تومان به خزانه واریز شده است، در بخش درآمد 
مالیات از کالا و خدمات ۸0درصد رقم مصوب بودجه ســال 99 
محقق شده و نسبت به عملکرد سال 9۸ در حدود ۲۳درصد رشد 
داشته است. در سرفصل های درآمدی مالیات مستقیم اشخاص 
حقوقی۵6هزار میلیارد تومان مالیات پرداختند که در این حوزه 
شاهد رشد ۲7درصدی نسبت به سال 9۸ هستیم.او با بیان اینکه 
محدودیت ها و کاهش ترددها به دلیل همه گیری بیماری کووید-19 
میزان سوخت مصرفی در کشور را کاهش داده است، اظهار کرد: 
در سال 99 حدود 6هزار میلیارد تومان مالیات از فرآورده های نفتی 
دریافت شد که 14درصد نسبت به سال 9۸ کاهش داشته است.
وی با اشاره به کاهش ۸6درصدی در بخش عوارض خروج از کشور 
توضیح داد: در زمان همه گیری ویروس کرونا، تنها 164 هزار میلیارد 
تومان عوارض خروج از کشور به خزانه واریز شده که نسبت به سال 

گذشته کاهش چشم گیری داشته است.

آغاز
صدورکارتاعتباری

سهامعدالت

پرداخت خسارت به اصناف دارای 
بیمه توقف کسب و کار

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حساب کاربری توئیتر خود از صدور کارت اعتباری با توثیق سهام عدالت یا یارانه بدون نیاز به مراجعه به بانک خبر داد.محمد شریعتمداری 
با انتشار متنی در حساب کاربری توئیتر خود نوشت: به ابتکار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و برای نخستین بار تامین مالی خرد مبتنی بر زنجیره تولید از طریق صدور 
کارت اعتباری خرید با هدف افزایش قدرت خرید مردم و با توثیق سهام عدالت یا یارانه بدون نیاز به مراجعه به بانک آغاز شد.این توئیت وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با هشتگ یک گام جلوتر منتشر شده است. براین اساس به پشتوانه سهام عدالت، کارت اعتباری در اختیار مردم قرار می گیرد که تمام مراحل آن بدون نیاز به مراجعه 
به بانک به صورت الکترونیک انجام می شود.این کارت برای سهام عدالت یک میلیونی اعتبار 14 میلیون تومانی دارد و سهامداران ۵۰۰ هزار تومانی می توانند از اعتبار 7 
میلیون تومانی بهره مند شوند.وی همچنین درتوییت دیگری از اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی و یافتن راهکارهای عملی کوتاه مدت برای کاستن از فشار بیکاری 
خبر داد.در سال ۹۹ برای کاستن از فشار بیکاری، افزون بر اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی، نمایندگان ویژه وزیر در مناطق دارای نرخ بیکاری بالا تعیین شدند. یافتن 

راهکارهای عملی کوتاه مدت، کار مهمی است که در ماه های پایانی دولت با محوریت معاون اقتصادی در 1۰ استان در حال انجام است./ ایرنا

بستر فراهم شده در بندرخشک پیشگامان موجب پشتیبانی از تولید و تحقق شعار سال 1400 می شود. به گزارش روابط 
عمومی بندر خشک پیشگامان، محمدرضا شهسواری، مدیر عامل بندرخشک پیشگامان با اشاره به ظرفیت های ایجاد شده دراین 
بندر اظهار کرد: همه زیرساخت های حیاتی مورد نیاز تولید و نیز امکانات لازم برای حمایت و پشتیبانی از تولید داخلی و تولید کننده 
در این بندر فراهم شده است. وی افزود: بستر مناسب انبارش، حمل جاده ای و ریلی مقرون به صرفه، صادرات کالاهای تولیدی و 
واردات مواد اولیه مورد نیاز در بندرخشک پیشگامان فراهم شده است و با افتتاح رسمی این بندر عظیم 700 هکتاری در اسفند ماه 
گذشته آمادگی لازم برای پشتیبانی از تولید و تحقق شعار سال بیش از پیش وجود دارد. مدیر عامل بندرخشک پیشگامان کاهش 
تشریفات گمرکی و وجود زیرساخت های منحصر به فرد لجستیکی در این بندر اقتصادی را از جمله مصادیق رفع موانع و مانع زدایی 
از تولید دانست و اظهار امیدواری کرد؛ با مشارکت سرمایه گذاران حوزه های مختلف تبلور ایده تعاونی و استفاده از سرمایه های خرد 
مردم بیش از گذشته نمود عینی یابد. شهسواری با بیان اینکه تولید داخلی زیر بنای اقتصاد قوی و اشتغال پایدار است، ادامه داد: بستر 
برای حضور سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بخش های مختلف در بندرخشک پیشگامان فراهم است و همچنین تسهیات مناسب 

به آنها ارائه می شود.

             

بندرخشکپیشگامانرویریل
تحققشعار۱۴۰۰

 محمدرضا شهسواری

آغاز پرداخت خسارت به   زلزله  زدگان توسط بیمه کوثر، پرونده های خسارت  زلزله  استان های کردستان و خراسان  رضوی با اتکا به 
تجربیات گذشته، برنامه ریزی ها و هماهنگی ها به سرعت تکمیل و مبالغ مربوط در کوتاه ترین زمان به حساب ذی نفعان واریز می شود. در 
پی وقوع زلزله در استان های کردستان و خراسان رضوی مدیران استانی و گروه های کارشناسی شرکت بافاصله در مناطق حضور یافتند. 
خسارت های مالی وارد به اموال نیز بسیار جزئی بوده و زیان سنگینی به مردم مناطق وارد نشده است. اعظم علیزاده مدیر بیمه های آتش سوزی 
بیمه کوثر از آمادگی نمایندگان شرکت در شهرستان های مریوان، بانه و تربت  حیدریه برای ثبت خسارت های اعامی از سوی بیمه شدگان 
خبر داد و گفت: با همکاری نمایندگان و کارشناسان شرکت و نیز ارزیابان خسارت، تا این لحظه پرونده های متعددی ثبت، بررسی و ارزیابی 
شده است. بیمه کوثر مرحله نخست از طرح آزمایشی پرداخت خسارت زیان دیدگان رشته عمر زمانی را با موفقیت به پایان رساند. مرتضی 
کامرانی معاون بیمه های زندگی شرکت بیمه کوثر اعام کرد: همسو با رعایت الزامات شرایط کرونایی، بیمه کوثر در نخستین مرحله از 
اجرای این طرح پس از انجام مراحل تطبیق گزارش، بررسی و تشخیص، زمستان سال 1۳99 به تعداد ۲09 نفر از بیمه شدگان خود بیش 
از ۲0میلیاردریال خسارت پرداخت. تاکنون در سراسر کشور، قریب ۲هزار پرونده خسارت دیگر در این رشته به صورت غیرحضوری تشکیل 
شده است که بابت آنها از ابتدای سال جاری بیش از 1۸0 میلیارد ریال خسارت پرداخته ایم. شرکت بیمه کوثر به ویژه در بحران فعلی کرونا، 

با بهره گیری هرچه بیشتر از فناوری ها و ابتکارات نو، بتواند خدمات خود را در بسترهای غیرحضوری ارائه دهد.

پرداختغیرحضوری
خسارتعمرزمانی

شرکت بیمه کوثر

فعالیت 150 شرکت دانش بنیان در حوزه سلول بنیادی 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری 
گفت: بیش از 1۵0شرکت دانش بنیان در 
ســلول های بنیادی و پزشکی بازساختی 

نقش آفرینی می کنند. 
 ســورنا ســتاری در مراسم راه اندازی 
شتابدهنده تخصصی سلول های بنیادی 
و طب بازساختی در دانشگاه علوم پزشکی 
ایران با اشــاره به ایجــاد زمینه ای برای 
توســعه فناوری های حوزه سلول درمانی 
به کمک شــرکت های دانش بنیان گفت: 
یکــی از حمایت هــای معاونت علمی و 
فناوری، ایجاد زمینه و مساعد کردن بستر 
لازم بــرای ورود ســرمایه گذاران بخش 
خصوصی به زیست بوم نوآوری و فناوری 
بــود که خوشــبختانه این مهم در حوزه 
ســلول های بنیادی و پزشکی بازساختی 

محقق شده است.  
ســتاری با اشــاره به نقش پارک علم و 
فناوری سامت و مراکز جامع سلول های 

بنیادی و پزشــکی بازساختی، در توسعه 
اقتصــاد دانش بنیان گفت: مشــارکت با 
بخــش خصوصــی در پژوهــش، گام 
ارزشــمندی بود که در ســال های اخیر 
انجام شد.  ستاری با اشاره به نقش آفرینی 
بیش از 1۵0شرکت دانش بنیان و صدها 

مرکز فناور در حوزه سلول بنیادی گفت: 
این کسب وکارها، محصولات دانش بنیان 
و خدمــات نوآورانه شــان را به بازار ارائه 
می دهند و گامی در تحول این مســیر بر 
می دارنــد.   وی از فرآینــد احداث مرکز 
کارآزمایی بالینی بازدید کرد و در جریان 

پیشرفت این پروژه قرار گرفت. آزمایشگاه 
کارآزمایی بالینی پیشــرفت ۳0درصدی 
داشــته و تا پایان امســال به بهره برداری 
فرآیندهــای  رســید.  تمامی  خواهــد 
پژوهشی، به کارگیری فناوری این حوزه، 
تولید انبوه ســلول و بــه کارگیری روی 
بیماران در این مرکز جامع انجام خواهد 
شــد و تمامی بیمارستان های دانشگاه و 
مراکز در همکاری با این مرکز و دانشگاه 
علوم پزشــکی می تواننــد فعالیت های 
فناورانــه خــود را در حوزه ســلول های 
بنیــادی و پزشــکی بازســاختی پیش 
ببرند.  در فاز بعدی این پروژه، بیمارستان 
سلول درمانی افتتاح خواهد شد که ضمن 
ایجاد زمینه ای برای توســعه گردشگری 
پزشکی، به بیماران داخلی کمک خواهد 
کرد و به فرصتی برای توسعه فناوری های 
ســلول های بنیادی و پزشکی بازساختی 

بدل خواهد شد. / مهر

طــرح »محیا« )مانع زدایی و حمایت یکپارچه از 
تولیــد( بانــک صــادرات ایران، با حضــور  علی آقا 
محمــدی، رئیس گروه اقتصــادی دفتر مقام معظم 
رهبری، عزت الله اکبری، رئیس کمیســیون صنایع 
و معادن مجلس شــورای اسامی، عباس معمارنژاد، 
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی، علی رســولیان، معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت، مســعود خوانساری، رئیس 
اتاق بازرگانی تهران و شــماری دیگر از مســئولان 
اقتصادی و صنعتی کشــور رونمایی شــد تا در سال 
»تولیــد؛ پشــتیبانی ها، مانع زدایی هــا«، چــرخ 
واحدهای تولیدی که حرکت آنها دچار وقفه شــده 
یا ظرفیت تولیدشــان کاهش یافته اســت ، دیگر بار 
بــه حرکــت درآید.بــه گــزارش اعتبار بــه نقل از 

روابط عمومــی بانــک صادرات ایران، با اجرای طرح 
»محیــا«ی این بانــک همه واحدهای تولیدی فعال 
یا دارای ظرفیت فعالیت مجدد که بدهی غیرجاری 
به بانک دارند، می توانند ضمن تســویه با شــرایط 
ویــژه، برای افزایش ظرفیــت و تداوم تولید خود با 
وثیقه ها و تضامین پیشــین، تســهیات و تعهدات 
جدید دریافت کنند. این تسهیات شامل تسهیات 
خریــد دین بابت چک های حاصل از فروش، تنزیل 
اعتبارات اســنادی ریالی مدت دار صادره به ســود 
واحد تولیدی، تســهیات اجاره به شــرط تملیک و 
صدور اعتبارات اسنادی ریالی مدت دار خواهد بود.
در ایــن روش، بدهــی غیرجاری واحدهای تولیدی 
بدون ایجاد مشــکل در نقدینگی واحد، تســویه یا 
تعیین تکلیف می شــود.از دیگر امکانات پیش بینی 

شــده در  طرح »محیا«، اعطای ســرمایه در گردش 
به واحدهای تولیدی با گشــایش اعتبارات اسنادی 
ریالــی برای خریــد مواد اولیه و معادل 1۲0 درصد 
بدهــی غیرجاری تســویه شــده قبلــی واحدهای  
تولیــدی اســت.با »محیا« بســیاری از واحدهای 
تولیدی از فهرست مشتریان بدحساب شبکه بانکی 
خارج شده و می توانند مجدداً از تسهیات و خدمات 
نظام بانکی برخوردار شوند.با  اجرای طرح »محیا«، 
از یک ســو پرداخت بدهی تولیدکنندگان به بانک 
آســان و از ســوی دیگر نیازهای مالــی واحدهای 
تولیــدی، تامین می شــود. همچنیــن حجم تولید 
واحدهایــی که بــا ظرفیت پاییــن در حال کارند، 
افزایش و در نتیجه درآمد و اشــتغالزایی آنها بهبود 

می یابد.

طرح »محیا«ی بانک صادرات ایران به حمایت از تولید آمد

بیمه باران در راستای عمل به تعهد خود مبنی بر گزارش دهی شفاف و مستمر، سود سه ماه چهارم سال 1۳99 
را اعام کرد. این شرکت در نخستین سال فعالیت خود به عنوان دومین شرکت تخصصی در حوزه  بیمه های زندگی، 
با بازدهی ۳/ ۵4 در سبد پرریسک دو بیمه نامه ترنم و تبسم توانست رکورد تازه ای را در صنعت بیمه برجای بگذارد. 
بنابر این گزارش، در سه ماه انتهایی سال 99 سبد پرریسک شامل سود ۲/ 7 درصدی، سبد ریسک متوسط سود 9/ 
6 درصدی و سبد کم ریسک سود 7/ 6 درصدی شدند تا با محاسبه سود سه ماهه پیشین، هر کدام به مجموع سود 
۳/ 14 در ســبد پریسک، 7/ 1۳ در سبد ریسک متوسط و ۳/ 1۳ درصد در سبد کم ریسک در 6 ماه دوم سال 99 
برسند. سبد سرمایه گذاری پرریسک دو محصول ممتاز بیمه باران یعنی بیمه نامه ترنم )بیمه زندگی به شرط حیات( 
و تبسم باران )بیمه زندگی و تشکیل سرمایه( هم پیش از این در 9 ماه سال گذشته به بازدهی 47 درصدی رسیدند. 
شرکت بیمه باران که از ابتدای سال جاری فعالیت خود را به عنوان یک شرکت تخصصی در حوزه بیمه های زندگی 
آغاز کرد، در نظر دارد با ارائه طرح های نوین و کارآمد، راهکار صنعت بیمه برای پس انداز کردن در شرایط کنونی 

کشور باشد.

بازدهی۵۴درصدیبیمه
باراندرنخستینسالفعالیت

بیمه باران

محمدعلی طالبی استاندار یزد با اشاره به اینکه یزد سومین استان مهاجرپذیر کشور است، گفت: در برخی مدارس استان یزد از 
1۸ استان کشور دانش آموز داریم. وی در مراسم افتتاح همزمان ۲7 پروژه آموزشی، ورزشی و پرورشی که با حضور وزیر آموزش و پرورش 
و رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور برگزار شد، بیان کرد: حضور بسیار خوبی را از خیران در استان یزد شاهدیم و در طول دو سه ماه 
گذشته بیش از 10 پروژه خیری مدرسه سازی کلنگ زنی شد و این اقدام در برخی شهرستان ها از جمله میبد بسیار چشمگیر است.
طالبی با بیان اینکه در مهریز و برخی دیگر از شهرستان های دیگر استان نیز فضای خوبی برای انجام فعالیت های خیری وجود دارد، 
گفت: این امر هم نشان از مشارکت خوب خیران دارد و هم نشان دهنده مشکات جدی استان در زمینه فضاهای آموزشی است.استاندار 
یزد با بیان اینکه در بافت های جدید یزد کمتر مدرسه ساخته شده است، افزود: اغلب مدارس در بافت تاریخی هستند که در این بافت 
جمعیت ساکن چندانی وجود ندارد و با توجه به اینکه یزد سومین استان مهاجرپذیر کشور است، نیازمند توجه جدی تری در زمینه 
احداث فضاهای آموزشی هستیم زیرا این پدیده مشکات و کمبودهای آموزشی یزد را یکی پس از دیگری هویدا می کند. در برخی 
مدارس یزد از 1۸ استان کشور دانش آموز حضور دارند و این نشان می دهد که بحث مهاجرت در یزد بسیار نیازمند توجه جدی و پیش بینی 

فضاهای آموزشی است و از وزیر آموزش و پرورش نیز درخواست حمایت از روندی داریم که اکنون در استان یزد طی می شود.

یزدسومیناستان
مهاجرپذیر
کشوراست

محمدعلی طالبی

 عبدالرحیــم کــردی، مدیرعامل و رئیــس هیات مدیره ســازمان تجــاری صنعتی منطقــه آزاد چابهار
گفت : بخشی از اتفاقاتی که در چابهار در حال انجام است به دلیل نگاه های بین المللی و بخشی هم به خاطر اهتمام 
دولت ها رقم خورده است، در بخش های زیربنایی و توسعه زیرساخت ها کارهای خوبی انجام و طی یک سال گذشته 
سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در چابهار محقق شده است. به گزارش روابط عمومی سازمان تجاری صنعتی 
منطقه آزاد چابهار وی با اشاره به عملیاتی شدن مجموعه پتروشیمی چابهار عنوان کرد: 6 واحد پتروشیمی حدود ۵/ 
۸ میلیون تن محصول در سال تولید می کنند. او با اشاره به عملیات اجرایی مجموعه فولاد در این منطقه گفت: مجموعه 
فولاد مکران در زمینی به مســاحت ۳00 هکتار احداث می شــود که در مراحل نخست و دوم آن، یک واحد تولید 
آهن اسفنجی، دو واحد گندله سازی، یک واحد فولادسازی و یک واحد نوردسازی پیش بینی  شده است. این مجموعه، 
بزرگ ترین مجتمع فولاد کشور خواهد بود، محصولات مجموعه فولادسازی منطقه آزاد چابهار کاما صادراتی بوده و 
سه شرکت فولادساز بزرگ همچون فولاد مبارکه اصفهان، چادرملو و گل گهر، صاحبان این مجموعه هستند. به گفته 
وی »77 درصد تولید فولاد کشور را این سه شرکت تولید می کنند و پایه های توسعه را در چابهار پی ریزی کرده اند«

سرمایهگذاری
فولادسازان
درمجموعهفولادمکران

عبدالرحیم کردی

 مدیرعامل فرابورس با اشاره به مزایای خصوصی شدن استقال و پرسپولیس گفت: صورت های مالی سرخابی ها 
با سودآوری همراه بوده و شرایط عرضه اولیه مطلوب است. امیر  هامونی با اشاره به جدیت وزیر ورزش برای نهایی 
شدن واگذاری سهام استقال و پرسپولیس گفت: با تاش هشت ساله برای عرضه سهام این دو باشگاه و جدیت 
وزیر ورزش، وزارت اقتصاد و سازمان خصوصی سازی، اکنون اصاح ساختار و صورت های مالی استقال و پرسپولیس 
حاکی از سودآوری است. وی افزود: البته بحث پایداری این سود هم مطرح است اما با فعالیت های صورت گرفته 
برای شفافیت و اصاحات ساختاری مالی و مدیریتی دو باشگاه، شرایط خوبی برای عرضه اولیه سرخابی ها در بازار 
پایه فرابورس وجود دارد. این مقام مسوول ادامه داد: تجاری شدن مدیریت دو باشگاه، مشکات بزرگ این دو تیم 
از جمله حق پخش تلویزیونی را تعیین تکلیف و قرار گرفتن اطاعات مالی و مدیریتی آنها در کدال کمک بسیار 
زیادی به شفافیت بیشتر آنها می کند و این موضوع برای سهامدار، سرمایه گذار و هوادار مهم و ارزشمند خواهد بود.  
هامونی عنوان کرد: قطعا واگذاری این دو باشگاه به عنوان سرمایه ملی با حساسیت و دقت زیاد صورت می گیرد و 

تا ثبات لازم، حمایت از آنها قطع نمی شود و از این بابت برای هواداران جای نگرانی نیست./ بورس پرس

حمایتازعرضهاولیه
سرخابیها
دربازارپایه

امیر  هامونی

پست بانک ایران در راستای عمل به منویات مقام معظم رهبری و عمل به مسئولیت های اجتماعی و در همراهی با 
“چهارمین نهضت کمک مومنانه” بعنوان بانک عامل مناطق کم برخوردار و روستایی در طرح “پست بانک ایران، برای ایران 
همدل” در کمک های مومنانه مردم ایران سهیم شده است.   به گزارش روابط عمومي پست بانک ایران، این طرح در راستای 
کمک به خانواده های روستایی سی سخت و دنا )آسیب دیده از زلزله ۲9 بهمن ماه 1۳99(، همزمان با میاد امام حسن 
مجتبی)ع( و هفته اطعام و اکرام، اجرا و نسبت به تهیه و توزیع بسته های معیشتی و حمایتی برای خانواده های نیازمند و 
آسیب دیده اقدام می شود. بر این اساس؛ شماره کارت 6۲7760700009190۵ به نام صندوق قرض الحسنه کارکنان 
پست بانک استان کهگیلویه و بویراحمد ویژه واریز کمک های نقدی  واحدهای ستادی تهران، مدیریت های شعب شرق 
و غرب استان تهران و سایر خیرین حداکثر تا پنجم اردیبهشت ماه سالجاری است. بنابر این گزارش: کمک های جمع آوری 
شده صرف خرید بسته های اقام مایحتاج ضروری شده و توسط رؤسای شعب و کارگزاران باجه های بانکی در بین نیازمندان 
و خانواده های آسیب دیده  توزیع می گردد.گفتني است: زمان اجرای این طرح از یکم  لغایت دهم اردیبهشت ماه 1400 

همزمان با ماه مبارک رمضان و میاد باسعادت امام حسن مجتبی)ع( و هفته اطعام و اکرام تعیین شده است.

اجرايطرحبرايایرانهمدل”
بمنظورکمکهايمومنانه
درهفتهاطعامواکرام

پست بانک ایران  

در راســتای پشــتیباتی و رفع موانع از تولید صورت گرفت؛ معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی از بانک پارسیان به سبب اختصاص اعتبار برای خرید کالاهای صنایع دستی و 
قرار دادن آن در سبد جوایز غیرنقدی تقدیرکرد. پویا محمودیان، با ارسال تقدیرنامه ای به کورش پرویزیان 
مدیرعامل بانک پارســیان تصریح کرد : در راســتای توجه ویژه و تاش های ارزنده آن بانک طی سال 99 
مبنی بر استفاده از کالاهای صنایع دستی در سبد جوایز غیرنقدی بانک مراتب تقدیر و سپاس تقدیم حضور 
می شود. معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تاکید می کند : بی شک 
این اقدام بزرگ به عنوان ثمره مساعی ماندگار مدیران سخت کوش و متعهد ایرانی در مشارکت و احیای 
هنر - صنعت می باشد و امید است با تاش افزون تر، سهم بیشتری در راه ارتقای عظمت هنر ایران اسامی 
داشته باشید. گفتنی است بانک پارسیان در راستای حمایت، پشتیباتی و رفع موانع از تولید و با هدف ترویج 
و اشاعه بیشتر کالاهای فرهنگی ایرانی اسامی در سطح جامعه و ارتقای تولید، همه ساله اعتباری را برای 

خریدکالاهای صنایع دستی در سبد جوایز غیرنقدی سپرده های قرض الحسنه اختصاص داده است.

تقدیروزارتمیراث
فرهنگی،گردشگریو
صنایعدستی

بانک پارسیان



 ۲۹۰ طرح آب و برق تا پایان سال
 به بهره برداری می رسد

وزیر نیرو گفت: قرار اســت تا پایان ســال، ۲90 طرح با 
سرمایه گذاری 6۵ هزار میلیارد تومانی افتتاح شود.

رضــا اردکانیــان در هفته دوم پویش هر هفته الف- ب 
ایران که در سال 1400 برگزار شد، گفت: امروزه یکی از 
شــیوه های ســاخت و ســاز  در امر سد ســازی، سد های 
لاستیکی است که این خود می تواند در گردشگری، ورود 
آب شــور دریا و باز چرخه آب در اراضی کشــاورزی بسیار 
مهم باشد. او ادامه داد: یکی از راه های سریعی که ما را به 
هدف جمع آوری آب های سطحی کمک می کند، احداث 
ســد های لاستیکی است. وزیر نیرو با بیان اینکه سد های 
لاستیکی با هزینه و تخریب کم راه اندازی می شود، گفت: 
جلوگیری از سیاب، ایجاد اشتغال و بهره مندی از جریان 
پویــای رودخانه ها از مهم ترین مزایای احداث ســد های 
لاســتیکی اســت. وی در ادامــه گفت:۸ طــرح عمده با 
سرمایه گذاری ۳ هزار و 400 میلیارد تومانی هفته گذشته 
به اجرا درآمد و قرار اســت تا پایان ســال، ۲90 طرح با 
سرمایه گذاری 6۵ هزار میلیارد تومانی  افتتاح شود. وزیر 
نیرو گفت: امیدواریم نحوه عمل پویش ها با کیفیت بالاتری 
نســبت بــه ســال گذشــته به ثمــر برســد، طرح های 
ساخت و ســازی و ســازوکاری  اجرایی شود. اردکانیان در 
خصوص افتتاح طرح ها در ســال 1400 افزود: ۳ شــبکه 
آبرسانی، 1۳ تصفیه خانه آب تصفیه خانه فاضاب، نیروگاه 
حرارتی، برق رســانی به ۲06 روســتا در سراســر کشور و 
آبرســانی به بیش از 400 روســتا با جمعیتی بالغ بر ۳00 
هزار نفر از برنامه های ما در دولت دوازدهم است. این مقام 
مسئول تصریح کرد: ما برای تابستان امسال برنامه ریزی 
کرده ایم و با توجه به محدودیت های بارشــی امیدواریم 

بتوانیم آرامش در کشور داشته باشیم.

 ۴۵ درصد از نهاده های دامی 
در »بازار سیاه« عرضه می شود!

کمیسیون کشاورزی مجلس در گزارشی آورده است: 
شــرکت های واردکننــده مجموعــاً ۵۵ درصد از نهاده 
وارداتی را در ســامانه بازارگاه بارگذاری می کنند و 4۵ 
درصد از طریق بازار آزاد )بازار سیاه( به فروش می رسد. 
در این گزارش آمده اســت: در حال حاضر تأمین همه 
نهاده هــای دامی، صرفــاً از طریق ارز ترجیحی )4۲00 
تومانــی( انجام می شــود از این رو بــا توجه به روال ها، 
امکانات و نظارت های فعلی، بســتر سوءاســتفاده های 
احتمالی از امتیاز اعطاشــده فراهم شده است و ماحصل 
آن را در گرانی های اخیر منابع عمده پروتئینی کشــور 

از جمله لبنیات و گوشــت می توان مشاهده کرد. 
در ادامه گزارش فوق آمده اســت: برای شــرکت های 
تولید کننــده )مرغداری و دامــداری( این امکان فراهم 
اســت که بخشــی از سهمیه نهاده تخصیصی را در واحد 
تولیدی خود مصرف نموده و مابقی را از طریق بازار آزاد 
به فروش برســاند. از تعداد بیســت و چهار هزار شناسه 
یکتا )واحد تولیدی شناسنامه دار(، تعداد نه هزار شناسه 
بــه خاطــر انجام یا امکان خطا و تخلف در تحویل نهاده، 
به عنوان شناسه متخلف یا خطای محاسباتی، شناسایی 

شده است.
کارخانه های روغن کشــی و واحدهای تهیه فروکتوز 
و خــوراک دام، امــکان فروش محصول خود را به قیمت 

بــازار آزاد دارند و بعضاً این تخلف اتفاق می افتد.
این گزارش همچنین در جمع بندی خود آورده است: 
ضروری است مصوبه سی و پنجمین جلسه شورای عالی 
هماهنگــی اقتصادی ســران محترم ســه قــوه مورخ 
9۸/04/۲۲ مبنــی بــر انتقال اختیــارات وزارت جهاد 
کشاورزی )بند 1 ماده یک قانون تمرکز( به وزارت صمت 
و الحاق شــرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران و 
شــرکت های زیر مجموعه آن به وزارت صنعت معدن و 
تجارت در اسرع وقت لغو و کلیه اختیارات وزارت جهاد 
کشــاورزی طبق قانــون تمرکز اختیارات وظایف بخش 
کشــاورزی مصوب 91/01/۲4 مجلس شورای اسامی 

به این وزارتخانه واگذار گردد.

www.etebar.net

پشتیبانی 800 میلیارد تومانی از شرکت های دانش بنیان و استارتاپ

همتی
ادعاینوبخت
دربارهبدهی
بانکمرکزیرا
تکذیبکرد

سلامت و معیشت مردم، رفع تحریم ها 
و افتتاح طرح های ملی

نگرانی از آغاز غنی ســازی 60 درصد در ایران و آنچه در 
ســر شــما وجود دارد مبنی بر اینکه ما درحال هموار کردن 
مســیر برای تولید بمب هستیم، کاماً اشتباه است.ما همین 
امروز هم می توانیم غنی ســازی 90 درصد را انجام دهیم اما 
پای حرف خود ایستاده ایم و دنبال بمب اتم نیستیم، این شما 
هستید که بمب اتم ساختید و ذخیره کردید و همچنان هم 
بمب می سازید، این کار شماست، ما را متهم به ساخت بمب 
نکنید، فعالیت های ایران کاماً صلح آمیز اســت. شــما لازم 
نیست غصه این چیزها را بخورید، به تعهدات خود عمل کنید 
و به قانون برگردید، ایران در عمل نشــان داده که وقتی قول 
می دهد، قولش مردانه اســت و به آن عمل می کند، اما شــما 
نشان داده اید که قولتان بی اعتبار است، درمورد ایران نگران 
نباشــید، ایران مردانه حرف می زند، با اخاق حرکت می کند 

و به تعهدات خود پایبند است.
اقدامات ماندگار در پتروشیمی

رئیــس جمهوری تــاش برای اتمــام طرح های مهم 
تولیدی را که در 100 روز باقیمانده از زمان دولت دوازدهم 
امکان افتتاح آنها وجود دارد، اولویت دیگر دولت برشمرد 
و اظهار داشت: در بخش پتروشیمی در این دولت اقدامات 
ماندگاری انجام شــده و اینکه توانستیم در مدت یکسال و 
چند ماه گذشته با وجود تحریم و فشارهای حداکثری، ۲۵ 
میلیون تن، تولید محصولات پتروشیمی را افزایش دهیم، 
اقدامی بزرگ و یکی از افتخارات بزرگ تاریخ ایران است.                      

دولت برای بهبود معیشت مردم هر کاری می کند
روحانی موضوع مهم دیگر مورد توجه در ایام پایانی 
دولت دوازدهم را معیشــت مردم عنوان و تصریح کرد: 
در آغاز ماه رمضان یک بســته حمایت معیشتی جدید 
ویژه این ماه پرداخت کردیم که از قبل قول داده بودیم 
و باز هم تا پایان دولت تاش خواهیم کرد برای معیشت 
مردم هر کاری از دست مان برمی آید انجام دهیم.رئیس 
جمهوری در ادامه با اشاره به اینکه صنعت نفت کشور 
همواره در تاریخ و در مقاطع مختلف درخشیده است، 
خاطرنشــان کرد: در این دولت و در دهه پایانی قرن و 
دهه چهارم انقاب اســامی، ۲ بار در دنیای سیاست و 
دیپلماســی به میدان آمدیم و هر ۲ بار دشــمنان مان را 
شکســت دادیم.روحانی با بیــان اینکه اگر بگوییم این 
دهه، دهه پیروزی و نجات ملی است اشتباه نگفته ایم، 
افزود: اگر بگوییم این دهه، دهه پیشــرفت و جهش در 
تولید و توســعه کشــور بوده، ناصواب نگفتیم و یکی از 
کارهــای بســیار عظیم و بزرگــی که در این دهه انجام 

شده مربوط به بخش نفت است.
اقدامات بی سابقه وزارت نفت

کشــف ۵۳ میلیارد بشــکه ای در منطقه نام آوران، 
توســعه عظیم میدان های نفتی و گازی و پایان یافتن 
تقریبی پروژه های عســلویه و پارس جنوبی، خط لوله 
گوره به جاســک، اجــرای مرحله دوم جهش در تولید 
محصولات پتروشــیمی و بویژه افتتاح پالایشگاه عظیم 
گازی بیدبلند و رســاندن گاز به اســتان سیســتان و 
بلوچستان، بخشی از اقدامات شاخص در حوزه وزارت 
نفت در ســال های گذشــته تحت شدیدترین فشارها و 
تحریم های بی ســابقه بوده است.روحانی همچنین به 
افتتــاح دو طــرح فناورانه در حوزه نفت و گاز اشــاره و 
اضافه کرد: در این دولت تحول بسیار عظیمی در زمینه 
فنــاوری نفــت و گاز انجام گرفته اســت. تا آغاز دولت 
یازدهم 14 هزار روستای کشور از نعمت گاز برخوردار 
بودند که امروز این تعداد به ۳۳ هزار روســتا رســیده 
است.دشمن در سه سال جنگ اقتصادی تاش کرد به 
هــر روش ممکــن صادرات کشــور بویژه فروش نفت و 
تأمین ارز را محدود کند، اما صادرکنندگان محصولات 
غیرنفتی در این عرصه ورود کرده و نقشــه دشــمن را 
ناکام گذاشــتند. صادرات محصولات پتروشیمی یکی 
از اصلی ترین منابع تأمین ارز کشور در ایام تحریم بود 
که بر اســاس گزارش ها 90 درصد ارز عرضه شــده در 
ســامانه نیمــا از محــل درآمدهای ناشــی از صادرات 

محصولات پتروشیمی بوده است

ظرفیت های فنــاوری صنعت نفت ایران 
حرف های زیادی در منطقه دارد، وزیر نفت با 
تأکید بر ضرورت همکاری با جهان برای تقویت 
تــوان ملــی گفت: با توجه به ظرفیت فناوری 
مطمئنم ایران می تواند حرف های با اهمیتی 
بیش از خود نفت و منابع طبیعی برای گفتن 

در منطقه داشته باشد.
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نقــت، بیژن زنگنه در آیین گشــایش 
صندوق پژوهش و فناوری صنعت نفت با بیان 
اینکه قراردادهایی که امضا شد، حاصل ماه ها 
تاشِ تعداد زیادی از مدیران و کارشناســان 
بــرای توســعه فناوری با توجــه به ظرفیت 
دانش بنیان اســت، تصریح کرد: هیچ شــکی 
نیســت که آینده کشــور نه در گرو تولیدات 
ســنتی، بلکه در گرو توجــه به ظرفیت های 
دانش بنیان و توســعه فناوری ملی اســت که 
البته این کار جز در همکاری با جامعه جهانی 

اتفاق نمی افتد.
وی با تأکید بر اینکه همکاری های جهانی 
ســبب تقویت توان ملی می شــود، گفت: اگر 
می خواهیم تیم ملی فوتبال قوی داشته باشیم، 
به طــور حتم باید با تیم های درجه نخســت 
جهان مســابقه دهیم، اگــر هم می خواهیم 
کشــتی گیران تراز نخست در سطح جهانی 
پرورش دهیم باید چنین مســابقاتی داشته 
باشیم. وزیر نفت افزود: بدون حضور در جریان 
رقابت های طبیعی جهان هم ما نمی توانیم از 
یک سطح ملی فراتر و به سطح جهانی برویم. 
امروز همکاری با جهان یک اصل اســت و ما 

به طور حتم باید به آن توجه کنیم.
وی با اشاره به اینکه وزارت نفت سال هاست 
به موضوع شــرکت های دانش بنیان )پیش از 
آنکه با نام دانش بنیان شــناخته شود( توجه 
داشته است، یادآوری کرد: شرکت پتروپارس، 
مپنا و فرآب دانش بنیان هایی هستند که آثاری 
شگرف و تعیین کننده در توسعه صنایع برق 
و نفت برجای گذاشــتند و امروز خیلی ها به 

حق به این شرکت ها افتخار می کنند.
زنگنه به نهادسازی ســازی در دانشگاه ها و 
امضای قراردادهای متعدد با دانشــگاه ها در 
هشت  سال گذشته با هدف حمایت از ظرفیت 
فناوری اشــاره کرد و گفت: ســاخت 10 قلم 
خانــواده کالایــی برای حمایــت از ظرفیت 
سازندگان داخلی همانند مته، لوله های بدون 
درز، تجهیزات درون چاهی و ســرچاهی و ... 
برنامه ریزی و اجرا شــده است. وی با اشاره به 
شــعار امســال )تولیــد، پشــتیبانی ها و 
مانع زدایی ها( اظهار داشــت: نشســت های 
متعددی برای تحقق این شعار برگزار شد که 
بر اســاس آن تصمیم گرفتیم از شرکت های 
دانش بنیان و استارتاپ ها حمایت کنیم و موانع 
را از سر راه آنها برداریم.وزیر نفت با بیان اینکه 
صنعــت نفت برای حمایت از شــرکت های 
فناوری دو کار مهم را انجام داده اســت، ادامه 
داد: نخســتین آن تأســیس پارک فناوری و 

نــوآوری نفت بوده که اساســنامه اش تأیید، 
ارکان آن مستقر و مکانش مشخص شده و در 
حال فعالیت است و در این زمینه تاکنون چند 
پارک فناوری و نوآوری با همت وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری تأســیس شده، اما پارک 
نفت جزو نخستین موارد تأسیس شده از سوی 

بخش تقاضاست.
وی دومین اقدام وزارت نفت را تأســیس 
صنــدوق پژوهــش و فنــاوری صنعت نفت 
برشمرد و گفت: این صندوق هم جزو نخستین 
صندوق هایی اســت که از سوی تقاضا ایجاد 
شده، به این معنا که شکار به دنبال شکارچی 
بوده است و طرف تقاضا با طرح تقاضای خود 
طــرف عرضه را به فعالیت و حضور در صحنه 

تحریک می کند.
این مقام مســئول افزود: این بســیار مهم 
اســت، به ویژه در صنعت نفت که بزرگ ترین 
ســرمایه گذاری کشور در آن انجام می شود و 
می توانــد بزرگ ترین محرک برای اقتصاد در 
بخش مهمی از فناوری باشد.وی با بیان اینکه 
همیشــه تأســیس پارک یا صندوق از سوی 
عرضه بوده است و صنعتگران یا دانشگاه ها آن 
را تأســیس کردند، در مورد تبصره 1۸ قانون 
بودجه ســال 1400 که به  شــرکت های تابع 
وزارت نفــت اجازه داده اســت ۸00 میلیارد 
تومان از محل منابع داخلی برای پشتیبانی از 
شــرکت های دانش بنیان و استارتاپ هزینه 
کنــد، اشــاره و تصریح کرد: بــا این مجوز ما 
می توانیم باز هم به صندوق پژوهش و فناوری 
نفت  کمک کنیم. زنگنه با بیان اینکه امسال 
طرح های پرشماری برای اجرا از طریق پارک 
فناوری و نوآوری و صندوق پژوهش و فناوری 
نفت با کمک دیگر اجزا اجرا خواهد شد، گفت: 
احیــای چاه های کم بازده و ایجاد تقاضا برای 
شــرکت های دانش بنیــان، خرید خدمات از 
شرکت های فناوری برای نمک زدایی از طریق 
ســاخت واحد فــرآورش ســیار ، طرح های 
بهینه ســازی مصرف انرژی و خرید تضمینی 
کالا )یک رکن آن همان گواهی کیفیت است 
که انجمن نفت محور آن شده است(، حمایت 
مالــی از اســتارتاپ ها، مراکــز نــوآوری در 
دانشگاه ها و... بعضی از این کارهاست. وی با 
بیــان اینکه ایده خرید تضمینی کالا بیش از 
یک ســال است مطرح شده و خوشبختانه در 
حال به نتیجه رســیدن است، یادآوری کرد: 
شرکت ملی نفت ایران مطابق قانون مناقصه ها 

و قوانیــن در صورتــی می تواند اقدام به خرید 
کالا کند که مطمئن باشــد ســازنده توانایی 
ســاخت دارد و کیفیــت و زمان بندی هم در 
ساخت کالا رعایت شده است اما در صندوق 
پژوهــش و فناروی چنین محدودیتی وجود 

ندارد.
وزیر نفت ادامه داد: در خرید تضمینی کالا 
رابطه بین کارفرما یا خریدار نهایی با سازنده 
قطع شده است و یک سازنده با تأیید یک گروه 
خبره می تواند در صورت داشتن توانایی، کالا 
تولیــد کنــد و اگر این کالا توانســت گواهی 
کیفیــت را بگیــرد، ما تضمین می کنیم آن را 

بخریم و جلو واردات آن را هم می گیریم.
وی تأکید کرد: هر شــرکتی در کشــور که 
ادعا می کند می تواند کالای مورد نیاز صنعت 
نفت را بسازد بدون اینکه نیاز به کارفرما داشته 
باشــد می تواند به ســامانه ای که در صندوق 
پژوهش و فناوری نفت طراحی شده، مراجعه 
کنــد و قــرارداد ببندد و بانک تجارت هم وام 
می دهد. امیدواریم صنعتگران از این این کار 
مهم اســتقبال کنند. مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران هم دراین مراسم با اشاره به افتتاح 
صندوق پژوهش و فناوری نفت و اجرای طرح 
خرید تضمینی در صنعت نفت گفت: اقتصاد 
فناورانه این صنعت، شــاهد تحولات جدیدی 
شده است. مسعود کرباسیان افزود: سنگ بنای 
این تحولات به نخســتین بازدید آقای زنگنه 
از انبار ری برمی گردد. براساس مصوبه هیات 
دولت، قرار بود این انبار که بالغ بر ۲0 هکتار 
مســاحت دارد، فروخته و ســاختمانی برای 
شــرکت ملی نفت ایران احداث شــود، اما با 
صاحدید وزیر نفت تشــخیص داده شد این 

زمین در اختیار پارک فناوری قرار گیرد.
وی با بیان اینکه به زودی اقدام های خوب 
انجام شــده در این پارک اطاع رسانی خواهد 
شد، گفت: صندوق پژوهش و فناوری صنعت 
نفــت هم با هــدف ارائه حمایت های مالی در 
ایــن زمینه شــکل گرفت. ایــن صندوق ۲0 
سرمایه گذار دارد که چهار سرمایه گذار آن از 
شــرکت های زیرمجموعه نفت است و الباقی 

شرکت های خصوصی هستند.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران گفت: 
ایــن صندوق که با حمایت وزارت نفت ایجاد 
شــده اســت، در آینده هم می تواند افزایش 
سرمایه داشته باشد و هم می تواند سرمایه های 

جدید جذب کند.

وی افزود: در بحث کالا با اباغیه وزیر نفت 
که اجرای آن در دستور کار معاونت مهندسی، 
پژوهش و فناوری قرار گرفته است، با اعطای 
وام کم بهره )سود بانکی متوسط ۸ درصد( از 
تولیدکنندگان ایرانی حمایت و پس از تولید 
کالا، محصول یا مستقیم به بازار عرضه می شود 
یا در صورتی که محصول به نفت واگذار شود، 

نفت اقساط را خواهد پرداخت.
کرباسیان به توافق هزار میلیارد تومانی در 
حوزه صندوق های جسورانه هم اشاره و اظهار 
داشــت: امیدواریم در آینده شــاهد توسعه 
روزافزون شــرکت های دانش بنیان در کشور 
باشیم.براســاس این گزارش، دیروزصندوق 
پژوهش و فناوری غیردولتی صنعت نفت دو 
قرارداد در زمینه خرید تضمینی و دو قرارداد 
در زمینه سرمایه گذاری خطرپذیر امضا کرد. 
دراین راستا، قرارداد خرید تضمینی 10 پمپ 
ESP میان این صندوق و شــرکت فناوران 
پارســیان و قــرارداد خرید تضمینی ۳0 مته 
حفــاری  PDC  میــان صندوق و شــرکت 
آسماری امضا شد.در حوزه قراردادهای مربوط 
به سرمایه گذاری خطرپذیر و وام قابل تمدید 
به سهام شرکت های استارتاپ  هم این صندوق 
دو قرارداد امضا کرد؛ نخست قرارداد VCهوش 
مصنوعی در حوزه اچ اس ئی با شرکت فرادید 
و دوم، قرارداد VC طرح تصفیه EOبا شرکت 
آبان.بر اســاس این گــزارش، ۲ هزار میلیارد 
تومان اعتبار از طریق تضمین صندوق نفت و 
خط اعتباری بانک تجارت برای شــرکت های 
دانش بنیان در نظر گرفته شد و تاکنون حدود 
100 میلیارد تومان ضمانت نامه های معطوف 
به قرارداد به شــرکت های فناوری ارائه شده 
اســت. همچنین در این مراســم، تفاهمنامه 
سه جانبه تامین مالی و حمایت از شرکت های 
دانش بنیان میان شــرکت ملــی نفت ایران، 
صندوق نوآوری و شکوفایی و بانک تجارت و 
تفاهمنامه تامین مالی و حمایت از طرح های 
دانش بنیان و فناورانه میان شرکت ملی نفت 
ایران، صندوق نوآوری و شکوفایی و صندوق 
پژوهــش و فناوری صنعت نفت امضا شــد.

صنــدوق پژوهش و فنــاوری صنعت نفت با 
حضور 1۲ ســهامدار از فعالان اصلی صنعت 
نفت مرداد ســال 1۳99 تأسیس شده است. 
ایــن صندوق، یک نهاد مالــی به منظور ارائه 
خدمات مالی به شــرکت های فعال فناوری و 
اســتارتاپ های حوزه صنعت نفت اســت و 
ضمانت شرکت های فناوری نزد شبکه بانکی 
برای امکان تأمین مالی و دریافت تسهیات، 
خریــد تضمینی محصــولات فناورانه، ارائه 
تضامیــن موضوع قراردادهای شــرکت های 
فناوری به منظور ارائه به کارفرما، تأمین مالی 
مســتقیم اســتارتاپ ها در قالب قراردادهای 
مشارکتی ســرمایه گذاری خطرپذیر و ارائه 
وام های مشارکتی قابل تبدیل به سهام برای 
ارائــه به شــرکت های دانش بنیــان از جمله 

خدمات مالی آن به شمار می رود.
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ادامهازصفحهاول خبر

رئیس  کل بانک مرکزی ضمن تکذیب ادعای نوبخت درباره بدهی این بانک به دولت اعلام کرد: سال 1۳۹۸ و 1۳۹۹ عامل مسلط در رشد پایه پولی، تبدیل منابع 
ارزی مسدود و غیرقابل دســترس به ریال بوده است. عبدالناصر همتی طی یادداشتی در صفحه شخصی اینستاگرام خود نوشت: اخیرا به نقل از رئیس  محترم 
ســازمان برنامه و بودجه مطلبی در رسانه ها منتشر شده است، مبنی بر اینکه، بانک مرکزی بزرگ ترین بدهکار دولت است. 1- پرواضح است که بانک مرکزی 
هیچگاه به دولت بدهکار نبوده و نخواهد شد. کافی است که نگاهی به ترازنامه بانک مرکزی شود تا بدهکار مشخص گردد. ۲- سال 1۳۹۸ و 1۳۹۹ عامل مسلط در 
رشد پایه پولی، تبدیل منابع ارزی مسدود و غیرقابل دسترس به ریال بوده است، در حالی که در سال های قبل از آن، عامل مسلط، بدهی بانک ها بود که با تلاش 
بانک مرکزی در شرایط بسیار سخت مهار شد. ۳-اگر روزی برسد که بانک مرکزی بدهکار دولت باشد، به معنای آغاز حکمرانی درست در اقتصاد و مهار و کنترل 
تورم خواهد بود و معنایش آن اســت که دولت می تواند نزد بانک مرکزی سپرده گذاری کند. 4- مقاومت بانک مرکزی در برابر تبدیل منابع ارزی مسدودی به 

ریال، برای مقابله با رشد بیشتر در پایه پولی و نقدینگی و لذا، جلوگیری از کاهش بیشتر ارزش پول ملی و قدرت خرید مردم است./ روابط عمومی بانک مرکزی

شرکت بیمه نوین درسال 99 در مقایسه با یک سال پیش از آن، ۳۸ درصد رشد در حق بیمه تولیدی خود داشته است. به گزارش روابط عمومی 
و بین الملل بیمه نوین، بر اساس گزارش های موجود، این شرکت در سال 99 موفق شده است تا با کسب پرتفوی 1۳00 میلیارد تومانی، به رشد ۳۸ 
درصدی در مقایسه با سال 9۸ دست یابد.بر همین اساس بیمه نوین از ابتدا تا پایان سال گذشته، 1۳.64۵.669 میلیون ریال حق بیمه تولید کرد که 
در مقایسه با دوره مشابه سال 9۸،  از لحاظ مبلغ پرتفوی به حدود ۳۸ درصد و از لحاظ تعداد بیمه نامه نیز ۲6 درصد رشد داشته است. بیمه نوین در 
سال 9۸ نیز 9.901.۳۸۸ میلیون ریال حق بیمه تولید کرده بود.گفتنی است، بیمه های عمر و سرمایه گذاری بیمه نوین به عنوان یکی از محصولات 
مزیت محور این شرکت نیز سهم قابل توجهی از رشد پرتفوی بیمه نوین را به خود اختصاص داده بوده به طوری که بیمه نوین در سال 99 ، ۲۳ درصد 

رشد را در حق بیمه این رشته بیمه ای تجربه کرده است.

 امیدعلی پارسا رئیس سازمان امور مالیاتی کشور گفت: افراد مشمول مالیات خودرو ها و منازل لوکس تا خرداد شناسایی و این موضوع به آنان اباغ می شود. 
در قانون بودجه سال 1۳99 موضوع وصول مالیات از خانه ها و خودروهای لوکس مطرح شده بود. این درحالی است که پیگیری ها نشان می دهد در سال گذشته 
مالیاتی از این محل وصول نشده است. وی  در حاشیه جلسه هیات مقررات زدایی گفت: بر اساس قانون بودجه امسال خانه های با ارزش بیش از 10 میلیارد تومان 
مشمول مالیات خواهند شد. همچنین برای خودرو های لوکس اگر ارزش مجموع خودرو های یک فرد و فرزندان کمتر از 1۸ سال او بیش از یک میلیارد تومان 
باشد مشمول مالیات خواهد بود. این مالیات به صورت پله ای محاسبه می شود و از یک میلیارد تا یک و نیم میلیارد تومان یک درصد مالیات و رقم های بالاتر درصد 
بالاتری را شامل خواهد شد. با این حال اگر ارزش خودروی هر یک از زوجین در خانواده کمتر از یک میلیارد تومان باشد مشمول مالیات نمی شود. مراحل اجرایی 

ثبت اظهارنامه ها و همچنین راه اندازی پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان تا خرداد و عملیاتی شود./ تسنیم 

رشد٣٨درصدیحقبیمهنویندرسال٩٩ خودروهایلوکسازخردادمالیاتمیدهند

رسول کربکندی درباره انتخاب خورشیدی به عنوان 
سرپرست جدید تیم ملی و انتقادهایی که از این انتخاب 
صورت گرفته است، گفت: وقتی تغییراتی در مدیریت 
فدراســیون انجام می شــود همه این انتظار را دارند که 
انتخاب های درســت و اصولی صورت بگیرد و شــاهد 
اشکالات گذشته نباشیم. این یکی از مهمترین کارهایی 
که است مدیر جدید باید انجام بدهد. خیلی ها هم روی 

ایــن موضوع تمرکز می کنند کــه ببینند انتخاب ها و 
تصمیمات یک مدیر با شــعارهایی که قبل از انتخابات 
داده، چگونه اســت. »آقای خورشیدی شخصیتی قابل 
احترام و یک مربی زحمتکش است، ولی ما از هر فردی 
باید در جایگاه مناســب خودش استفاد کنیم.«، وی با 
بیان این جمله ادامه داد: من شــناخت زیادی از آقای 
خورشــیدی ندارم، ولی با توجه به ســابقه ایشــان در 
مربیگری، می توانستند از وی در جای بهتری استفاده 
کننــد. به عنــوان مثال این انتخاب می توانســت برای 
تیم های پایه صورت بگیرد. اینکه خورشیدی تا چه حد 
بتواند در مســئولیت سرپرســتی تیم ملی موفق باشد، 
موضوعی اســت که من نمی توانم در موردش صحبت 
کنم. اعتقاد من این است که هر فردی در جایگاه واقعی 

خودش می تواند مفید باشد.
دروازه بــان پیشــین تیم ملی فوتبال کشــورمان 
همچنیــن تصریح کــرد: همه ما انتظار داشــتیم که 

گزینه های ریاســت فدراسیون فوتبال درباره مبارزه با 
فســاد در فوتبال، برنامه جامعی داشــته باشــند، ولی 
اینطور نبود. این فوتبال به هم ریخته نیاز به یک تحول 
بزرگ داشــت و مبارزه با فســاد هم موضوعی است که 
در بین برنامه های گزینه ها جا نداشــت. با این شــرایط 
انتظار ما برای از بین رفتن فساد در فوتبال ایران بیهوده 
اســت. شــاید اصاً اراده ای در این زمینه وجود ندارد یا 
اینکه قدرت آنهایی که فساد را در فوتبال ایران به وجود 
می آورند، بیشتر است. سخنگوی باشگاه ذوب آهن در 
مورد وضعیت تیم فوتبال این باشگاه در مسابقات لیگ 
برتر هم گفت: شــرایط تیم ما بد نیســت و خوشبختانه 
آرامش در ذوب آهن حکمفرماســت. مجتبی حسینی 
هم شبانه روز زحمت می کشد تا شرایط تیم بهتر شود. 
امیدوارم در ادامه لیگ امســال نتایج خوبی بگیریم و 
بــرای لیــگ فصل بعد یک کار اساســی انجام دهیم تا 

هواداران دیگر نگران وضعیت تیم نباشند. / تسنیم

ریاست فدراسیون فوتبال درباره مبارزه با فساد برنامه ندارد
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اقتصادکلان9
ارائه۸۲راهکار
برایاحیایمعادن
کوچکومتوسط

کشور

هفته نامه اقتصادی ایران
یک طرح پژوهشی دانشگاهی در زمینه احیای معادن کوچک و متوسط در ایران، ۸۲ راهکار برای رفع چالش های عمده پیش روی آن پیشنهاد داد. به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، طرح پژوهشی انجام شده 
در زمینه احیای معادن کوچک و متوسط با مشارکت شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و گروه مهندسی معدن دانشگاه بین المللی امام خمینی قزوین صورت گرفته و در آن به 7 چالش عمده در این بخش 
اشاره شده است.از جمله این چالش ها، »نبود پشتیبانی فنی و ارائه تضمین مناسب برای دریافت تسهیلات«، »تجهیز و تامین ماشین آلات موردنیاز استخراج و فرآوری«، »عدم شناسایی سرمایه گذار مناسب 
و نبود سازوکار تعاملی مناسب بین سرمایه گذار و سرمایه پذیر« و »نبود بانک اطلاعاتی جامع و کامل معادن کوچک« است.همچنین، »نبود تمایز بین قوانین معادن کوچک و معادن بزرگ مقیاس«، »نبود ارتباط 
و پشتیبانی امکانات و زیرساخت ها توسط معادن بزرگ مقیاس« و »تعدد سیاست گذاران و ناهماهنگی بین دستگاه های اجرایی و صدور بخشنامه های متعدد و بعضا متناقض«، از دیگر چالش های اصلی پیش روی 
احیای معادن کوچک در طرح پژوهشی مذکور نام  برده شده است. در بخش دیگری از این مطالعه، از مشکلات مدیریتی این بخش نظیر نامشخص بودن ساختار سازمانی و جایگاه یک مجموعه به عنوان متولی 
مدیریت معادن کوچک و تفسیرهای متفاوت از قوانین در سازمان های درگیر معادن به عنوان موانع اصلی پیش روی احیای معادن کوچک مطرح شده است.این طرح پژوهشی، راهکارهایی همچون »ایجاد 
صندوق حمایت از توسعه معادن کوچک با شرایط وام دهی مناسب و پذیرش اوراق بهادار معدنی به عنوان وثیقه اخذ تسهیلات«، »الزام به استانداردسازی فعالیت ها و ارزیابی ها در معادن کوچک منطبق بر 

استانداردهای جهانی برای جذب سرمایه گذاری خارجی« و »نحوه حمایت مجموعه های بزرگ معدنی از معادن کوچک« را برای احیای معادن کوچک و متوسط کشور پیشنهاد داده است.

 نقش نیروگاه های حرارتی
 در تولید برق

محســن طرزطلــب، مدیرعامل شــرکت 
مادرتخصصی تولید: نیروی برق حرارتی صنعت برق 
یکی از صنایع زیربنایی و مادر محســوب شــده و نقش 
بی بدیلی در توســعه سایر صنایع و رشد اقتصادی کشور 
ایفا می کند. در ایران،  عمده برق کشــور از طریق منابع 
فسیلی به دلیل ساختار و سبد انرژی کشور تامین می شود 
و نــرخ تولیــد برق در نیروگاه های حرارتی همواره نقش 
تاثیرگذاری در تامین برق مطمئن کشــور ایفا می کند. 
براساس آمار و ارقام موجود در سال 99 یک هزار و 7۵9 
مگاوات به ظرفیت نیروگاه های حرارتی افزوده شده است 
و در اسفندماه سال گذشته با راه اندازی واحد بخار نیروگاه 
کاســپین ظرفیت نامی نیروگاه های حرارتی در ایران به 
رقم 6۸ هزار و 9۳۳ مگاوات رسیده است. در حال حاضر 
۵۸۳ واحد تولید برق حرارتی در 1۲9 نیروگاه کشــور 
احداث شــده که سهم واحد های حرارتی تحت مالکیت 
بخش خصوصــی و صنایــع بــه ۳۸0 واحــد و ظرفیت 
نیروگاه هــای حرارتی تحت مالکیت بخش خصوصی به 
46 هزار و 4۲۵ مگاوات رســیده اســت. براین اساس  67 
درصد از مجموع ظرفیت تولید برق حرارتی در مالکیت 
بخــش خصوصی اســت و یک هــزار و 16۵ مگاوات در 
راســتای برنامه دوره اوج بار تابســتان امسال به ظرفیت 
نیروگاه های حرارتی کشــور افزوده شده است. درحالی 
که آمار گویای این است که در سال گذشته ۳4۳ میلیارد 
کیلووات ســاعت انرژی در تمامی نیروگاه های کشــور 
)حرارتی، برقابی، اتمی و تجدیدپذیر( تولید شده است؛ 
سهم نیروگاه های حرارتی از این رقم بیش از ۳14 میلیارد 
کیلووات ســاعت بوده اســت.  داده آماری حاکی از این 
اســت که  میزان تولید واحدهای نیروگاه های حرارتی 
نســبت به سال گذشــته بیش از 9 درصد افزایش یافته 
اســت.  از مهم ترین وقایع در حوزه نیروگاه های حرارتی 
می توان به افزایش متوسط راندمان نیروگاه های حرارتی 
به ۳9 درصد اشــاره کرد. این درحالی اســت که این عدد  
در پایان ســال 1۳9۸ متوســط 6/ ۳۸ درصد بوده است. 
این مهم با افزوده شــدن بخش بخار نیروگاه های سیکل 
ترکیبی  نیروگاه های پرند، عســلویه، ارومیه، فردوسی، 
شــیروان، ســبان و کاسپین به وقوع پیوسته است. اوج 
فعالیــت نیروگاه هــای حرارتی در ایام پیک برق صورت 
گرفت که  براین اســاس نیروگاه های حرارتی کشــور در 
حدود ۵0 هزار و ۸۵۳ مگاوات تولید کرده و عما بیش 
از ۸6 درصــد بــرق مورد نیاز دوره اوج بار را نیروگاه های 
حرارتــی تامین کردنــد.  از جمله موفقیت های دیگر در 
حوزه نیروگاه های حرارتی در پیک تابستان سال گذشته 
می توان به  آمادگی 99 درصدی اشــاره کرد. متوســط 
جهانی این رقم حدود 9۵ درصد اســت. شکســته شدن 
رکــورد تولیــد همزمان نیروگاه هــای حرارتی از دیگر 
دســتاوردهای صنعت برق حرارتی بوده اســت. تولید 
حداکثری نیروگاه  ها در تامین اوج مصرف همزمان شبکه 
حدود ۵7 هزار و ۸۸7 مگاوات بوده است که نیروگاه های 
حرارتی با 4۸ هزار و ۸64 مگاوات تولید همزمان و رشد 
۳/  ۳ درصدی نســبت به ســال قبل، بیشترین افزایش و 

سهم را به خود اختصاص داده اند. 

یادداشت-۱

مدیرعامل گروه صنعتی مپنا وابسته به وزارت نیرو گفت: 
ایران با تولید ترانسفورماتورهای بزرگ نیروگاهی جزو 10 

کشور برتر جهان در این زمینه است.
 عبــاس علی آبــادی در آییــن رونمایــی از بزرگترین 
ترانســفورماتور نیروگاهــی در گــروه تولیــدی صنعتی 
آریاترانسفو شهمیرزاد استان سمنان در گفت و گو به رسانه ها 
اظهار داشت: تنها در حدود هفت تا هشت کشور جهان به 
دانش تولید ترانســفورماتورهای بزرگ نیروگاهی دســت 
یافته اند و امروز ایران با رونمایی از این نوع ترانسفورماتور به 
جمع این کشــورهای پیشــرفته و صاحب فناوری پیوسته 
اســت، ایران در زمینه صنعت برق با توجه به ظرفیتی که 
دارد با تکیه بر نیروی انســانی توانمند ، می تواند در زمینه 
تامین نیاز سایر کشورها در این زمینه نقش ایفا کند، ایران 
در گذشــته ترانسفورماتورهای بزرگ نیروگاهی را از دیگر 
کشورها وارد می کرد، اما اکنون با وجود ظرفیت گروه تولیدی 
صنعتی آریاترانسفو شهمیرزاد استان سمنان در این زمینه 
نیز بی نیاز شــد، وی با اشــاره به ظرفیت  این گروه تولیدی 
صنعتــی، در صورت حمایــت در زمینه های مختلف مانند 
تامین ســرمایه می تواند عاوه بر تامین نیاز داخل کشــور، 

محصولات خود را به خارج از کشور صادر کند.
علی آبادی با اشاره به نیروگاه »رمیله« در عراق به عنوان 
یکی از بزرگترین پروژه های نیروگاهی منطقه، خاطرنشان 
کرد: تمام تجهیزات مورد نیاز این نیروگاه مانند سیم، کابل، 
ترانس و قطعات به وســیله واحدهای تولیدی داخل کشور 
تامین شده است.،بیش از 400 تا ۵00 پیمانکار داخل کشور 

در تامین تجهیزات نیروگاه برق رمیله مشارکت دارند.
ترانسفورماتور نیروگاهی که دیروز رونمایی شد با ظرفیت 
۳۸۵ مگاولت آمپر و ولتاژ ۲4۵ کیلو ولت به سفارش گروه 
مپنا و برای نصب در واحد گازی نیروگاه جدید سیکل ترکیبی 

دوکوهه اندیمشک )کاسF( ساخته شده است. ایرنا

نفتی بودن اقتصاد و واردات بی رویه 
مشکلات مهم تولید است

ابراهیم رزاقی کارشناس اقتصادی گفت: رئیس جمهور 
و مســئولان در دولت آینده برای اصاحات اقتصادی قبل 
از هر چیزی باید از یک روحیه مقاومتی برخوردار باشند.

وی درپاسخ به این سؤال که با توجه به شرایط اقتصادی، 
دولــت آینده باید اصاح کــدام بخش های اقتصادی را در 
اولویــت قرار دهــد، گفت: اولین و مهم ترین مســئله که 
رئیس جمهور و مسئولان سیاسی در دولت آینده باید برای 
اصــاح اقتصــاد مورد توجه قرار دهند، این اســت که باید 
دارای روحیه مقاومتی باشــند، بنابراین اصا این مســئله 
مطرح نیســت که مســئولان چه الگویی به کار می گیرند، 
بلکه مهم آن است که برای به کارگیری الگوها چگونه فکر 
می کننــد، چقــدر ایران را دوســت دارند و چقدر به قانون 
اساسی اعتقاد دارند. او با تاکید بر اخذ مالیات از فعالیت های 
اقتصادی با ســود بالا بیان داشــت: وقتی مالیات دریافت 
نشــود، کسری بودجه به وجود می آید، بنابراین دولت باید 
از راه هایی آن را جبران کند و به همین دلیل اقدام به انتشار 
اوراق قرضه می کند و یا اقدام به استقراض از بانک مرکزی 
می کنــد.  بنابراین باید از هــر فعالیت اقتصادی که دارای 
ســود بالا اســت، مالیات اخذ شود و همچنین نحوه مالیات 
ســتانی به گونه ای باشد که از افزایش مصارف غیرضروری 
خانواده ها جلوگیری کند.  بقای یک کشور از طریق مالیات 
اســت و مالیات هم از راه تولید به دســت می آید، بنابراین 
اگر شرایط به گونه ای باشد که سود فعالیت های دیگر بیش 
از فعالیت تولیدی نباشد، هم می توان فعالیت های اقتصادی 
فسادزا را کنترل کرد و هم درآمد دولت را افزایش داد. برای 
حمایت از تولید باید مشکات بخش تولید را بررسی کرد 
و به رفع آن پرداخت، واردات با دلار ارزان اولین مشــکل 
تولید است و دومین مشکل تولید وابستگی اقتصاد به نفت 
یا همان نفتی بودن اقتصاد اســت. واردات ســودهای کان 
دارد، بنابراین واردات کالا از خارج امری ضد تولید است و 
باید جلوی آن را گرفت تا تولیدات داخلی و آنچه که توانایی 

تولید آن در داخل وجود دارد رونق گیرد./ فارس

ایران جزو ۱۰ کشور صاحب فناوری 
تولید ترانسفورماتور نیروگاهی است

خبر

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
حفاظــت محیط زیســت، در پیامــی از 
تاش ها و حمایت های بی دریغ رئیس قوه 
قضاییــه دربــاره پیگیری کیفــر قاتان 

محیط بانان شهید زنجانی قدردانی کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطاع 
رسانی ســازمان حفاظت محیط زیست، 
عیســی کانتــری در این پیــام بر لزوم 
حمایت های قضایی و حقوقی مناســب از 
محیــط بانــان تاکید کرد و حل مســائل 
محیط زیست کشور و حمایت های قضایی 
و اقتصادی محیط بانان را مســتلزم ارائه 
اقدامات و سیاست های ویژه ای دانست که 
دولــت و مجلس به منظور اصاح قوانین 

موجود باید به آن توجه داشته باشند.
معــاون رئیس جمهوری بــا تاکید بر 
پیگیــری موضوع شــهادت محیط بانان 
زنجانــی تصریــح کرد: از همــه ابزارهای 
قانونی در مســیر اجــرای عدالت درباره 
محیط بانان بهره خواهیم برد و تا رسیدگی 

کامل واحقاق حقوق حقه این محیط بانان 
شهید کار را دنبال خواهیم کرد.

ابــاغ آیین نامــه ســن فرســودگی 
خودروهــا؛ به زودی آیین نامه جدید ماده 
۸قانون هوای پاک با موضوع سن فرسودگی 
وســایل نقلیــه فرســوده و تعیین ماک 
اســقاط، با پیشــنهاد ســازمان حفاظت 
محیط زیست و سایر دستگاه های ذیربط، 
در کمیســیون های هیــات دولت مورد 

بررسی قرار گرفت و به زودی اباغ خواهد 
شد. 

محمد مهدی میرزایی قمی رئیس مرکز 
ملــی هوا و تغییر اقلیم ســازمان حفاظت 
محیط زیســت اظهار داشت: پیش نویس 
جدید با تغییر رویکرد توســط ســازمان 
حفاظت محیط زیست و با أخذ نظر از سایر 
دستگاه ها در آذرماه 1۳99به دولت ارسال 
شد، در آیین نامه جدید، دو نوع سن برای 

انواع وســایل نقلیه تعریف شده است یکی 
ســن مــرز فرســودگی و دیگری ســن 
فرسودگی؛ وقتی وسیله نقلیه به سن مرز 
فرســودگی می رســد، به منظور کارکرد 
بیشــتر و آلایندگی مضاعف آن، نیازمند 
مراقبت و تعمیرات بیشتر بوده و باید تعداد 
دفعات معاینه فنی ســالانه آن و عوارض 

سالانه مربوطه افزایش یابد.
در صورتی که وسیله نقلیه به دلیل افت 
و کاهــش عملکــرد و از بین رفتن قطعات 
کنتــرل آلایندگی و ایمنی، توانایی قبولی 
در آزمون های معاینه فنی را نداشته باشد؛ 
مشــمول  و  شــده  تلقــی  فرســوده 
محدودیت هــای ذکر شــده در متن ماده 
۸قانون هوای پاک می شــود، در واقع در 
صورتی که وســیله نقلیه تحت مراقبت و 
تعمیرات و نگهداری منظم و مناسب قرار 
گیرد و مشــروط بر توان أخذ معاینه فنی؛ 
می توانــد بــه تردد خود ادامه دهد در غیر 
این صورت باید از رده خارج و اسقاط شود.

قدردانی کلانتری از رئیسی برای رسیدگی به پرونده محیط بانان

 محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات در دیدار آناین با رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، گفت: 10 
میلیون سیم کارت جدید و بسته های اینترنتی رایگان به دانش آموزان عرضه خواهد شد. مصوبه اینترنت و کودک ما را ملزم می کند 
تا سیم کارت مخصوص کودکان ارائه دهیم. بنابراین باید شماره دهی را در اختیار اپراتورها قرار دهیم. وی با بیان اینکه ارائه سیم کارت 
دانش آموزی در دستور کار قرار دارد به طوری که 10 میلیون سیم کارت جدید و بسته های اینترنتی رایگان به دانش آموزان عرضه 
شود، تاکید کرد: انتظار داریم کارها با جدیت انجام شود تا اتفاقات خوبی در مدت باقی مانده از دولت به وقوع بپیوندد. در سال 
گذشته سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، پیگیر حمایت از آموزش مجازی و عدالت آموزشی بود که در کنار برگزاری 

کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات و تصویب آئین نامه هایی که به پیشبرد اهداف کمک کند، بسیار مؤثر واقع شد./ مهر

اخیرا در سئول محققان درحال طراحی چراغ های راهنمایی و رانندگی هوشمندی هستند که این چراغ ها قادر به شارژکردن خودروهای الکتریکی و پهپادها خواهند بود.  به گزارش ایسنا 
و به نقل از  ای ای، نسخه کوچک تر و کاربردی تری از تیربرق به زودی و در آینده ای نزدیک در سراسر شهرهای هوشمند وجود خواهند داشت. ازجمله کشورهایی که از این فناوری استقبال کرده اند، 
مسئولان کانشهر سئول )SMG( هستند. آنها سال گذشته اعام کردند قصد دارند »تیرهای هوشمند«)S-Poles( جدیدی را نصب کنند که این تیرهای هوشمند چندکاره خواهند بود و 
به عنوان چراغ های خیابان، چراغ راهنمایی، حسگرهای محیطی، شارژر گوشی های هوشمند، نقاط دسترسی به وای فای، سامانه نظارت تصویری و موارد دیگر عمل خواهند کرد.  بنابر گزارش 
سیتیزتودی، تاکنون ۲6 تیر هوشمند در 6 ناحیه مختلف شهر سئول کشور کره جنوبی نصب شده است که عملکرد هریک از این تیرهای هوشمند مختلف است و براساس نیاز آن ناحیه تنظیم 
شده است.  مسئولان کانشهر سئول اخیرا درحال آزمایش نسخه ای از سیستم تیرهوشمند هستند که قادر به شارژ پهپاد و وسایل نقلیه الکتریکی و همچنین محاسبه صدای قدم های/گام های 
عابران پیاده همان نزدیکی است. در این پروژه که هم اکنون در مرحله برنامه ریزی است از پهپادها برای رصد حوادث احتمالی و تهیه اطاعات موردنیاز تیم های نجات اضطراری استفاده می شود.

ارائه10میلیونسیمکارتدانشآموزیدردستورکارقراردارد شارژپهپادهاوخودروهایالکتریکیتوسطچراغراهنمایی

صندوق بین المللی پول با بررســی وضع 1۳ شــاخص 
کان اقتصاد ایران در سالی که گذشت، از رشد ۵4 میلیارد 
دلاری حجم اقتصاد ایران در این سال و تخلیه اثر تحریم ها 

بر بخش نفتی و تجارت خبر داد.
 صنــدوق بین المللــی پول در گزارشــی موســوم به 
»چشــم انداز اقتصــاد منطقه ای: خاورمیانه و آســیای 
مرکزی« به بررســی وضع اقتصادی ۳1 کشــور منطقه از 

جمله ایران در سال ۲0۲0 پرداخته است.
بر اساس برآوردهای این نهاد بین المللی، اقتصاد ایران 
پس از تجربه رشد منفی ۸ر6 درصدی در سال ۲019 با 
وجود تحریم های آمریکا رشد مثبت ۵ر1 درصدی را در 

سال ۲0۲0 شاهد بوده است.
بــا وجــود تحریم های آمریــکا، ارزش تولید ناخالص 
داخلی ایران از رقم برآوردی ۵۸1 میلیارد دلاری در سال 
۲019 با افزایش ۵4 میلیارد دلاری به 6۳۵ میلیارد دلار 

در سال ۲0۲0 رسیده است.
بخش غیرنفتی ایران در سال ۲0۲0 رشد مثبت ۳ر1 
درصدی را داشــته اســت، این بخش در سال ۲019 هم 

معادل 9ر0 درصد رشد کرده بود. همچنین بخش نفتی 
ایران پس از رشــد منفی قابل توجه 9ر۳۸ درصدی در 
ســال ۲019 با رشــد مثبت 1ر۳ درصد در ســال ۲0۲0 
مواجه شده که این امر نشان می دهد اثر تحریم های نفتی 
آمریکا علیه ایران در سال ۲019 به طور کامل تخلیه شده 
است. این نهاد بین المللی تولید نفت ایران در سال ۲019 
را 19ر۲ میلیــون بشــکه در روز اعــام کرده و از افزایش 
این رقم به ۲۳ر۲ میلیون بشــکه در روز در ســال ۲0۲0 
خبر داده و اضافه کرده اســت: صادرات نفت ایران که در 
سال ۲019 بالغ بر 490 هزار بشکه در روز بوده، در سال 
۲0۲0 به رقم 640 هزار بشکه در روز افزایش یافته است.

همچنین تولید گاز ایران در سال ۲0۲0 افزایش یافته و 
به معادل 9۸ر۳ میلیون بشکه نفت در روز رسیده که این 
رقم برای ســال ۲019 معادل 97ر۳ میلیون بشکه نفت 
در روز اعام شده بود. اما صادرات گاز ایران در سال های 
۲019 و ۲0۲0 در رقم معادل ۲40 هزار بشــکه نفت در 
روز ثابت باقی مانده است. بر اساس این گزارش، اقتصاد 
ایران در سال ۲0۲0 تورم ۵ر۳6 درصدی داشته که این 

رقم نســبت به تورم 6ر۳4 درصدی سال ۲019 افزایش 
محسوســی داشته است.در همین حال، در سال ۲0۲1 
نــرخ بیــکاری کمی بیش از 11 درصد برآورده شــده در 
حالی که این میزان برای سال ۲0۲0 معادل ۸ر10 درصد 
اعام شده است.این نهاد بین المللی پیش بینی کرده است 
روند نزولی ذخایر ارزی ایران در سال ۲0۲1 متوقف شود 
و در پایــان این ســال حجم ذخایــر ارز و طای ایران به 
۲ر1۲ میلیارد دلار و در سال ۲0۲۲ به ۲1 میلیارد دلار 
برســد. صندوق بین المللی پول نرخ رشد نقدینگی ایران 
در سال ۲0۲0 را هم ۵ر۳4 درصد برآورد کرده در حالی 
که رشد نقدینگی ایران در سال ۲019 هم حدود 9ر۳0 

درصد بوده است.
در همین حال، این نهاد بین المللی تراز حســاب های 
جاری ایران در ســال ۲0۲0 را منفی ۵ر4 میلیارد دلار 
برآورد کرده اســت. این نخستین بار طی سال های اخیر 
است که تراز حساب های جاری ایران منفی می شود، در 
ســال پیش از آن تراز حســاب های جاری ایران مثبت 

۸ر۳میلیارد دلار گزارش شده بود./ تسنیم

گزارش صندوق بین المللی پول از رشد ۵۴ میلیارد دلاری اقتصاد ایران

بانــک مهــر ایــران در چارچوب طرح 
»کالاکارت« امکان خرید اقساطی کالا را با 
کارمزد 4 درصد و بدون نیاز به سپرده گذاري 

فراهم کرده است.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بانــک 
قرض الحسنه مهر ایران، خرید اعتباری کالا 
یکي از روش هاي شناخته شده جهاني براي 
فروش کالا است. در این شیوه، متقاضي کالا 
در صورت داشــتن کارت اعتباري مي تواند 
بــدون پرداخت قیمت کالا در لحظه خرید، 
آن را به صورت اعتباري خریداري کند. مبلغ 
کالاي خریــداري شــده نیز به مــرور و در 
سررسید مشــخص و البته بدون احتساب 

سود از موجودي کارت وي کسر مي شود.
آنچــه باید دربــاره کالاکارت بانک مهر 
ایران بدانید بانک قرض الحســنه مهر ایران 

طرحــی با عنوان »کالا کارت« را راه اندازی 
کــرده که بــه روش های مرســوم جهاني 
نزدیک تــر اســت. در این مدل، مشــتري 
مي تواند بدون داشتن سپرده، تا ۳0 میلیون 
تومان کالا خریداري کرده و اقســاط آن را 
طي 6 تا 1۲ ماه به بانک پرداخت کند. نکته 
قابل توجه این اســت که خریدار کالا بابت 
بازپرداخــت مبلــغ کالا، دیگر ســودهاي 
متداول 1۸ درصد به بالا را پرداخت نمي کند 
و فقــط 4 درصد به عنــوان کارمزد به بانک 
مي پردازد.ایــن روش که با هدف حمایت از 
رونق تولید داخلی و اشتغال زایي و همچنین 
افزایش قدرت خرید مردم اجرا مي شــود، 
فقط شامل کالاهاي ایراني بوده و بر اساس 
آن، مشتریان نیازي به سپرده گذاري در این 
طرح ندارند و مي توانند با توجه به ســهمیه 

ماهانه شــعب، از تســهیات قرض الحسنه 
اســتفاده کنند. مهم ترین مزیت کالا کارت 
بانک مهر ایران نســبت به طرح های مشابه، 
پرداخت اقســاطي وجه کالا بدون افزایش 
مبلغ، پرداخت تنها 4 درصد کارمزد و تعداد 

زیاد فروشندگان کالا به این شیوه است.
نحوه دریافت کالاکارت مهر ایران

متقاضیــان دریافت این خدمات در گام 
نخســت باید لیست فروشگاه هاي پذیرنده 
این کارت را بررسي کنند. سپس با مراجعه 
به یکي از شــعب بانک مهر ایران در سراسر 
کشور، فرم درخواست کالاکارت را پر کنند. 
بانک پس از تشــکیل پرونده تســهیاتي، 
کالاکارت در اختیــار آنها مي گذارد. پس از 
آن دارنــده کالاکارت  مي تواند با مراجعه به 
فروشگاه هاي طرف قرارداد، کالاهاي مورد 

نیــاز خود را با شــرایطي که پیش تر به آن 
اشاره شد، خریداري کند. گفتنی است بانک 
مهر ایران برای تشــویق مشــتریان خوش 
حســاب، در صورت پرداخت منظم اقساط 
از ســوي آنها، امکان شــارژ مجدد حساب 
بافاصله پس از پرداخت اقســاط تسهیات 
قبلي را نیز فراهم کرده و مشتریان مي توانند 
بدون تشــکیل پرونده و ضامن، تسهیات 

جدید دریافت کنند.

بدون پرداخت سود، اقساطی خرید کنید

وضعیت بحرانی ذخایر مواد اولیه آهن دار ذوب آهن تا یک ماه آینده
معــاون خرید شــرکت ذوب آهن 
اصفهــان با تاکید بــر اینکه احتمال 
مــی رود یک ماه آینده وضعیت تامین 
مواد اولیه آهن دار در ذوب آهن بحرانی 
شــود، گفت: درحــال حاضر ذخایر 
درشت دانه ذوب آهن برای حدود 60 
روز و ذخایــر ریزدانه برای حدود 90 
روز اســت و اگر همین روند ادامه یابد 
و به تعهدات عمل نشود، ذوب آهن به 

مشکل بر می خورد.
صالحی در خصوص وضعیت تامین 
مواد اولیه ذوب آهن در ســال 1400، 

اظهار کرد: مشــکل تامین مواد اولیه 
هیچگاه تمام شــدنی نیست و همواره 
در نوسان است و مقطعی شرایط رو به 
بهبودی مــی رود و در مقطعی دوباره 
شــرایط تامیــن مواد اولیــه ناپایدار 
می شود.وی تاکید کرد: درحال حاضر 
شــرایط فعالیت سه کوره ذوب آهن و 
وضعیــت تامین مواد اولیه ذوب آهن 
ثابت است و آنها از ذخایر ایجاد شده، 
مصرف می کنند.معاون خرید شرکت 
ذوب آهن اصفهان توضیح داد: از بهمن 
سال گذشته که کوره شماره یک ذوب 

آهن وارد مدار شــد تا به امروز حدود 
۲00 هــزار تــن از موجــودی ذخایر 
درشت دانه و همچنین 1۵0 هزار تن 
از ذخایر ریزدانه کاهش یافته اســت و 
این نشان می دهد که هنوز میزان ورود 
مواد اولیه با نیاز تناسب ندارد، چرا که 
تعهداتی که پیش تر داده شده بود و بر 
مبنای آن کوره شماره یک را عملیاتی 
کردیم، هنوز به نتیجه نرســیده است.
وی گفــت: ذوب آهــن در مصوبه ای 
دریافــت یک میلیون و 7۵0 هزار تن 
تامیــن مواد اولیه از معادن »چاه گز و 

سنگان« را داشت که تاکنون عملیاتی 
نشده است و امروز در تامین مواد اولیه 
آهن دار خود دچار مشــکل هستیم.

صالحی تصریح کرد: شــاید در شرایط 
موجــود این عدم اجرای تعهد خود را 
نشان ندهد، اما تا یک ماه آینده وضعیت 
تامین مواد اولیه آهن دار در ذوب آهن 
بحرانی خواهد شد.وی با اشاره به اینکه 
در مجموع سه کوره، نیاز ذوب آهن به 
مــواد اولیه 6 میلیون تن مواد آهن دار 
برای یک ســال اســت، گفت: درحال 
حاضر ذخایر درشــت دانه ذوب آهن 

بــرای حــدود 60 روز و ذخایر ریزدانه 
برای حدود 90 روز است و اگر همین 
روند ادامه یابد و به تعهدات عمل نشود، 
ذوب آهن به مشکل بر می خورد.معاون 
خرید شــرکت ذوب آهــن اصفهان 
همچنیــن در خصــوص واگــذاری 
مدیریت و راهبری معادن زغال سنگ 
سوادکوه به ذوب آهن نیز، اظهار کرد: 
باید توجه داشت که معادن سوادکوه، 
زغال خام را تولید می کنند، درحالیکه 
ذوب آهن مصرف کننده کنســانتره 
زغال اســت.وی با اشاره به خریداری 

پنــج پروانه معدنــی در منطقه البرز 
مرکزی، گفت: در این منطقه ســالانه 
حدود 100 هزار تن کنســانتره زغال 
تولید می شود که بخش عمده آن وارد 
ذوب آهن می شــود.صالحی به حدود 
۲00 هــزار تن ظرفیت خالی در زغال 
شویی البرز مرکزی اشاره کرد و افزود: 
ذوب آهن با ورود به این معادن در نظر 
دارد ســالانه تا ســقف ۲۵0 هزار تن 
امکان اســتخراج زغال را مشروط به 
 توســعه، پیشــروی و آماده سازی ها

 مهیا کند.



تلف شدن جمعیت زیادی از زنبورهای عسل

میرحسین موسویان مدیرعامل اتحادیه مرکزی زنبورداران 
ایران از تلفات 40 درصدی زنبورهای عسل در زمستان گذرانی 
سال گذشته خبر داد و از مسوولان درخواست کمک فوری برای 
نجــات زنبورهای باقی مانده با تامین نهاده های تولید به میزان 
کافی و با قیمت مناسب کرد. در زمستان گذرانی سال گذشته 
تلفات گسترده ای در زنبورستان های کشور اتفاق افتاد که دلیل 
آن برای سازمان دامپزشکی تا این لحظه ناشناخته است. آمار 
نشان می دهد که تا 40 درصد از جمعیت زنبورهای عسل کشور 
تلف شده اند. وی با اشاره به اهمیت زنبور عسل در گرده افشانی 
برای تولید محصولات گیاهی افزود: این اتفاق می تواند تهدیدی 
برای حفظ امنیت غذایی با کاهش تولید محصولات کشاورزی 
باشد، مهم ترین کمک برای نجات جمعیت باقی مانده زنبورهای 
عســل کشــور تامین نهاده های تولید با قیمت مناسب از جمله 
شــکر مورد نیاز برای تغذیه کندوها اســت. نیاز فوری به شکر نه 
بــرای تولید عســل بلکه برای احیــای کندوها با تقویت و زنده 
نگه داشتن زنبورهای کارگر و تخم ریزی ملکه است. وی با تاکید 
بر اینکه ما برای این نیاز مهم بارها به مسوولان درخواست داده ایم، 
گفت: آخرین پاسخ مسوولان وعده تامین شکر با قیمت صنف 
و صنعــت بــود که در صورت تحقق آن از توان مالی زنبورداران 
خارج است.  مسوولان می گویند شکر را از ما گران می گیرید و 
عسل را گران می فروشید، این در حالی است که نیاز فوری ما به 
شکر برای تولید عسل نیست و هدف نجات زندگی زنبورهای 
باقی مانده است. او معتقد است؛ زنبورداری زیرمجموعه مشاغل 
کشاورزی محسوب می شود و تحویل شکر با قیمت مصوب به 
تولیدکنندگان این بخش قابل قبول نیست.وی خشکسالی بهار 
سال جاری را تهدید بیشتر برای ادامه حیات زنبورهای باقی مانده 
دانست و بار دیگر از مسوولان خواست تا قبل از اینکه دیر شود 
با تامین نهاده ها از جمله شکر به میزان و قیمت مناسب به نجات 

زنبورها کمک کنند./ ایلنا

تحقق اهداف بانک ملی ایران در سال ۹۹

محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران: 
حســین زاده اعتماد مردم به بانک ملی ایران را ســرمایه اصلی این بانک 
خواند و با تاکید بر اینکه همه موفقیت های این نهاد اقتصادی و اجتماعی 
مدیون حمایت های عموم مردم است، اظهار کرد: بانک ملی ایران در سال 
جهش تولید، موفقیت های بزرگی کسب کرد و در سال »تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها« نیز این روند ادامه خواهد یافت. مدیرعامل بانک ملی ایران 
با اشــاره به اینکه بخش عمده تولید در کشــور با حمایت مســتقیم یا 
غیرمستقیم نظام بانکی انجام می شود، ادامه داد: در دوره شیوع کرونا، از 
تولید اقام بهداشتی تا فعالیت بنگاه های اقتصادی خرد و کان مورد 
حمایت بانک ها بوده و نقش بانک ملی ایران نیز در این مسیر بسیار پررنگ 
بود. وی همچنین از تشکیل ستادی برای تحقق اهداف شعار سال در 
بانک ملی ایران خبر داد و با بیان اینکه همه باید موانع تولید را شناسایی 
کنیم و در رفع آنها بکوشــیم، اظهار کرد: ما در راســتای اصاح قوانین و 
مقررات تاش می کنیم تا روند تولید در کشور با سرعت بیشتری ادامه 
یابد. حسین زاده همچنین با یادآوری اقدامات بانک ملی ایران در ارائه 
محصولات فناورانه که تازه ترین آنها در ملی شو 4 رونمایی شد، ادامه داد: 
روز ۲۸ اسفند سال گذشته بیش از 111 میلیون تراکنش در بستر بانک 
صورت گرفته که نشان دهنده زیرساخت های توسعه یافته و قوی ایجاد 
شده است. وی با بیان اینکه حدود 9۲ درصد تراکنش ها در بانک ملی 
ایران به صورت غیرحضوری انجام می شود، اظهار کرد: تاش می کنیم 
زیرســاخت های بانــک بیش از پیش توســعه یابد تــا میزان خدمات 
غیرحضــوری به صددرصد نزدیک شــود. مدیرعامل بانک ملی ایران 
همچنین به خدمات ارائه شده توسط بیمارستان بانک در سال گذشته 
اشاره کرد و با بیان اینکه انجام بیش از ۲۵0 جراحی قلب باز و ۵00 عمل 
جراحی مغز در این مرکز درمانی باعث افتخار است، گفت: خدمات این 
بیمارســتان در دوره شــیوع کرونا بســیار قابل توجه بود؛ ضمن اینکه 
بیمارستان در دوره ارائه خدمات، به طور جدی بازسازی و بهسازی شده 

و تجهیرات بسیار پیشرفته ای نیز در آن به کار گرفته شده است.

اگر جانفشانی ایرانی ها نبود مواد مخدر سراسر کشورهای غربی را فرا می گرفت
دبیرکل ســتاد مبــارزه با مواد مخدر 
گفــت: اگــر اقدامــات ایثارگرانــه و 
جانفشــانی های نیروهــای ایرانی نبود؛ 
کشورهای غربی و اروپایی باید مواد مخدر 
را بــه صورت گرم به گرم در خیابان های 
شــهرها و پایتخت هــای خــود دنبال 

می کردند.
 اسکندر مؤمنی در شصت و چهارمین 
نشست ســالیانه کمیسیون مواد مخدر 
ســازمان ملل متحد، رئــوس اقدامات و 
فعالیت های جمهوری اســامی ایران در 
مبارزه با مســئله جهانی مواد مخدر طی 
سال ۲0۲0 میادی را بیان کرد و افزود: 
در ســال گذشته، دستگاه های مقابله ای 
عضو ستاد مبارزه با موادمخدر ایران موفق 
شــدند تــا از طریــق تقویت مســتمر 
ســازوکارهای نظارت، کنترل و ارتقای 
مبادلــه اطاعــاتِ عملیاتــی، میــان 

سازمان های مسئول، حدود هزار و 1۵0 
تن از انواع مواد مخدر را کشف کنند.

مومنی ادامه داد: این حجم از کشفیات، 
رکورد جدید و بی ســابقه ای در مبارزه با 
مواد مخدر محسوب شده و نسبت به سال 
۲019 حــدود 41 درصد رشــد نشــان 

می دهد. این عبارت اســت از 90 درصد 
تریــاک، ۲6 درصد هروئین، و 4۸ درصد 
مرفین از مجموع کشفیات به عمل آمده 
در سطح جهان. این توفیقات، با شهادت 
10 نفــر از بهتریــن فرزندان و نیروهای 
انتظامــی و مقابلــه ای کشــور در جبهه  

جهانــی مبارزه بــا ترانزیت مواد مخدر، 
علیرغم شرایط سخت و محدودیت های 
ناشــی از پاندمــی کرونــا و تحریم های 
ظالمانه آمریکا، حاصل شــده است. وی 
خاطرنشــان کرد: اگر اقدامات ایثارگرانه 
و جانفشــانی های نیروهــای انتظامی و 
دســتگاه های مقابله جمهوری اسامی 
ایران نبود؛ کشورهای غربی و اروپایی باید 
ایــن مواد مخدر را به صورت گرم به گرم 
در خیابان هــای شــهرها و پایتخت های 
خود دنبال می کردند. این در حالی است 
که جمهوری اســامی ایران از کم ترین 
مساعدت و همکاری ممکن در این مسیر 
برخوردار بوده و حتی در تامین تجهیزات 
و تامیــن نیروهای خود برای این مبارزه 
جهانــی بــا ظالمانه تریــن تحریم ها و 
اقدامــات قهری یکجانبه آمریکا دســت 

به گریبان بوده است./ ایسنا

ازسرگیریواردات
لوازمخانگیهزاران
کارگرایرانیرا
بیکارمیکند

مدیرعامل شــرکت بیمه تجارت نو،سود خالص شرکت ازمحل سرمایه گذاری درسال 99 را دستکم  ۳00 میلیارد تومان 
ذکرکرد وگفت که کسب این مقدارسود، رکورد مهمی برای شرکت بیمه تجارت نو در سال گذشته محسوب می شود.

به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه تجارت نو، دکتر نیما نوراللهی درهمایش سراسری مدیران شعب بیمه تجارت نو، با 
رویکرد برنامه محوری و مانع زدایی درشهر مشهد مقدس، تصریح کرد که در دو سال و نیم گذشته، سرمایه شرکت از 1۲۵ 
به 1۵7 میلیارد تومان از محل سود انباشته افزایش یافته و قرار است سرمایه شرکت به بالای ۵00 میلیارد تومان هم برسد 
.به گفته وی، با این افزایش سرمایه، بیمه تجارت نو در زمره پنج شرکت برتر صنعت بیمه قرار خواهد گرفت و ظرفیت اتکایی 
خوبی هم برای خود به دست خواهد آورد .وی، صاحبخانه کردن تک تک کارکنان شرکت بیمه تجارت نو را یکی از آرزوی های 
خود از زمان پیوستن به این شرکت بیمه ای دانست و اذعان داشت که با هدف حمایت بیشتر از کارکنان شرکت، به تازگی 
صندوق تامین آتیه کارکنان هم راه اندازی شده است .نوراللهی افزود:مدیریت شرکت بیمه تجارت نو،به دنبال آن است تا 
با راه اندازی صندوق سرمایه گذاری زمین و ساختمان،به فراخور توان کارکنان،صاحبخانه شدن کارکنان را هم تسهیل کند 
.مدیرعامل شرکت بیمه تجارت نو، با برشمردن سیاستهای کلی شرکت درسال جاری، همه مدیران واحد ها را مکلف کردتا 

ماهیانه یک طرح نوآورانه را برای  اجرایی کردن درشرکت، پیشنهاد و در صورت تایید، اجرایی کنند

هرماهیکنوآوری
دردستورکار۱۴۰۰
کارکنانبیمهتجارتنو

 نیما نوراللهی
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وزیر آموزش وپرورش در آستانه هفته مشاغل، در نامه ای 
به وزیر کشور نوشت: در آستانه هفته معرفی مشاغل، توسعه 
آموزش های فنی، حرفه ای و کار دانش از ســوی شــوراها و 

سازمان های وابسته در دستور کار استانداران قرار گیرد.
بــه گزارش روابــط عمومی وزارت آموزش و پرورش، در 
متن نامه محسن حاجی میرزایی به عبدالرضا رحمانی فضلی 

آمده اســت: با وجود تاش های بی وقفه برای تحقق هدف 
کمی تعیین  شــده برای وزارت آموزش وپرورش، در جدول 
1۲ ماده 66 قانون برنامه ششم توسعه، درخصوص »تحقق 
ســهم ۵0 درصــدی آموزش هــای مهارتی رســمی دوره 
متوسطه« هنوز تا هدف مورد نظر، 14 درصد فاصله وجود 
دارد. حاجــی میرزایــی افزود: با توجه به اهمیت توســعه 
آموزش هــای هنرســتانی در تحقق سیاســت های کان 
اشــتغال، اقتصاد مقاومتی و عملیاتی کردن منویات مقام 
معظم رهبری در سالی که با عنوان »تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی ها« نامگذاری شــده، به کارگیری مستمر تمام 
ظرفیت ها و امکانات اســتانی برای توسعه این آموزش ها، با 
مشــارکت همه جانبه دستگاه ها و ســازمان های دولتی و 
غیردولتــی و بخش های خصوصی ســازمان ها و نهادهای 
وابسته به آن وزارت، امری ضروری است. در بخش دیگری 
از این نامه آمده است: با توجه به فرارسیدن فصل برنامه ریزی 
توسعه آموزش های فنی، حرفه ای و کاردانش همچنین در 
آستانه هفته معرفی مشاغل )اول تا هفتم اردیبهشت ماه(، 

خواهشــمند است دســتور فرمایید همانند سال گذشته 
استانداران، توسعه آموزش های فنی، حرفه ای و کار دانش 
را با محورهای زیر در دستور کار شوراها و سازمان های وابسته 
قــرار دهنــد: ارتقای جایگاه و منزلــت آموزش های فنی و 
حرفه ای و مهارتی، ترویج و توسعه کارآفرینی و حمایت از 
کســب وکارهای هنرجویان و فارغ التحصیان هنرستانی، 
ترسیم مسیر تحصیلی و شغلی رشته های فنی و حرفه ای و 
کاردانــش در فراینــد هدایــت تحصیلــی دانش آموزان، 
اولویت بخشــی به ســاخت، باز سازی، به ســازی و تجهیز 
هنرســتان ها و کارگاه های رشــته، کمک به تأمین نیروی 
انســانی موردنیاز هنرســتان ها به ویژه هنرآموز، استادکار، 
سرپرســت بخش و معاون فنی، توسعه مشارکت در اجرای 
آموزش هــای مهارتــی در قالــب برنامــه برون ســپاری 
اســتانداردهای مهارتی شاخه کاردانش، فراهم  سازی بستر 
اجــرای دوره کارآمــوزی و کارورزی هنرجویان در محیط 
واقعــی کار و ایجــاد فرصت هــای شــغلی جدیــد برای 

فارغ التحصیان هنرستان ها.

توسعه آموزش  فنی، حرفه ای و کاردانش در دستورکار استانداران قرار گیرد

گفتگو-۲ خبر

بانک کشاورزی با پرداخت 4717 میلیارد ریال تسهیات، از ایجاد 16467 شغل جدید توسط بانوان کشور 
در چهار سال اخیر حمایت کرده است. به گزارش روابط عمومی و همکاری های بین الملل بانک کشاورزی، 
این بانک از سال 1۳96 تا پایان سال 1۳99 جمعا 4717 میلیارد ریال در قالب 16467 فقره تسهیات قرض 
الحسنه اشتغالزایی مدد جویان کمیته امداد و بهزیستی، تسهیات زنان سرپرست خانوار روستایی)طرح حضرت 
زینب کبری س( و تسهیات بانوی ایرانی برای حمایت از اشتغال و کارآفرینی بانوان کشور پرداخت کرده است. 
بر اساس این گزارش، تسهیات پرداختی بانک کشاورزی در سال 1۳99 در حمایت از بانوان ۵۵۵0 فقره به 
مبلغ ۲۳۲4 میلیارد ریال بوده است که 49 درصد تسهیات پرداختی چهارسال اخیر را شامل می شود. این 
گزارش می افزاید: همچنین بیش از 9۵ درصد از جامعه هدف در طرح تأمین مالی خرد با رویکرد بانکداری 
پیوندی را که از سال 1۳۸1 توسط بانک کشاورزی با همکاری صندوق توسعه کشاورزی سازمان ملل متحد 
)ایفاد( و با هدف توانمند سازی، ارتقا و بهبود سطح معیشت زندگی روستاییان اجرا می شود ، بانوان روستایی 

تشکیل می دهند و این بانک تا کنون ۲416 میلیارد ریال تسهیات در قالب این طرح پرداخت کرده است. 

حمایت
۴هزارمیلیاردریالی
ازاشتغالزاییبرایبانوان

بانک کشاورزی

هادی ابوی دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران گفت: »بازگشــت برخی شرکت های خارجی تولیدکننده لوازم خانگی که در زمان تحریم ایران را ترک کردند، می تواند باعث 
بیکاری چندین هزار کارگر ایرانی و در درازمدت باعث کاهش سطح تولید در کشور شود.« ماجرای واردات از کشورهای دیگر ماجرایی تکراری است. درحالی که اکثر کالاهای وارداتی در 
داخل کشور تولید می شود شاهد گسترش روزافزون واردات هستیم. افزایش واردات سال هاست که تن نحیف صنعت ایران را زخم می زند و روزبه روز وحشت بیکاری برای کارگران ایران 
را بیشتر می کند. در این میان واردات گسترده از کشور چین موضوعی است که مدت ها مورد انتقاد اقشار مختلف جامعه و به خصوص کارشناسان حوزه اقتصاد قرار گرفته است. این درحالی 
اســت که برخی از این کالاها به حدی دارای کیفیت پایینی هســتند که باید از آنها به عنوان کالاهای یک بار مصرف یاد کرد. این موضوع در شرایطی رخ می دهد که همان کالاها با کیفیتی 
چندبرابر بهتر در داخل تولید می شود اما همین واردات گسترده موجب تعطیلی بسیاری از واحدهای تولیدی در داخل ایران شده است. سال14۰۰ ازسوی مقام معظم رهبری با عنوان تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها نام گذاری شد. یکی از موانع در این مسیر کنترل واردات بی رویه است. »افزایش استفاده از سطح فناوری نباید بهانه ای برای ورود بی رویه کالا به داخل کشور 
شود؛ امری که بعضا توسط برخی افراد با بهانه هایی مانند تامین رفاه مردم منجر به واردات سنگین به کشور شده است.« »حتی درصورت بازگشت برخی از این واحدها که در زمان تحریم 

بازار ایران را ترک کردند، اولویت برای تولید با کالای داخلی باشد و ازسوی دیگر می توان این برندها را با استفاده از نیروی انسانی و مواد اولیه ایرانی آماده و به بازار ارائه کرد.« 

کوهنوردان  عاقه مند به محیط زیست شرکت آبفا استان اصفهان ارتفاعات هاردنگ لنجان را از وجود زباله پاکسازی 
کردند.  سرپرست گروه کوهنوردی آبفای استان اصفهان  اظهار داشت:  بر اساس مسئولیت اجتماعی که همه افراد به ویژه آبفای 
استان اصفهان بر عهده دارد، در مسیر کوهستان به طبیعت گردها و به ویژه کودکان و نوجوانان آموزش می دهیم که بخشی 
از آب شرب کشور از مناطق کوهستانی تامین می شود، بنابراین با توجه به اینکه بحران کم آبی، کشور را تهدید می کند، حفاظت 
از منابع آبی  امری مهم و اجتناب ناپذیر است. فرود نصیری  گفت: گردشگران باید ضامن جمع آوری زباله های تولیدی خود 
باشند، زیرا حجم زیاد زباله در محیط های کوهستانی، منابع آب و گونه های جانوری را تهدید می کند . زباله های خشک  به 
خصوص بطری های پاستیکی، بیشترین حجم زباله های کوهستان  را تشکیل میدهند. وی  تصریح کرد: بر اساس مسئولسیت 
اجتماعی شرکت، در فروردین ماه جاری گروه 10 نفری  کوهنوردی دوست دار طبیعت آبفا استان اصفهان ، از مسیر ۳ هزار 
متری ارتفاعات هاردنگ ، بیش از 10 کیلوگرم زباله را جمع آوری کردند. سرپرست گروه کوهنوردی آبفای استان اصفهان اعام 
کرد:  اعضای گروه صعود کننده به ارتفاعات هاردنگ را رضا احســن فر، امین غامی، مهردادجانبانی، ســعیدکاظمی، 

محمدرضاچوپانی، ناصرصالحی، حسین صبوری، سعیدحاجیلو، فرود نصیری و غامعلی جعفری تشکیل دادند. 

پاکسازیارتفاعاتهاردنگاز
زبالهتوسطگروهکوهنوردی

شرکت آبفا استان اصفهان

وزیر اقتصاد به مدیران عامل 1۲ بانک بورسی و دولتی دستور داد تا نرخ های سود سپرده و تسهیات 
مصوب شورای پول و اعتبار را با دقت رعایت کنند و نرخ های بالاتر، جزو هزینه های قابل قبول مالیاتی نخواهد 
بود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت اقتصاد و دارایی، فرهاد دژپســند با ارســال نامه ای به 
مدیران عامل 1۲ بانک دولتی و بورسی خبر داد: با توجه به لزوم حمایت از تولید در راستای تحقق شعار سال 
»تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« و در پیرو تاکیدات قبلی، کلیه بانک ها موظف به رعایت دقیق نرخ های 
سود سپرده و تسهیات مصوب شورای پول و اعتبار هستند. همچنین نرخ های بالاتر از نرخ مصوب شورای 
پول و اعتبار، جزو هزینه های قابل قبول مالیاتی نبوده و ســازمان امور مالیاتی موظف است مطابق گزارش 
سازمان حسابرسی در خصوص این موضوع اقدام لازم را به عمل آورد. براساس این گزارش، در حالی حداکثر 
نرخ ســود ســپرده بانکی طبق مصوبه شــورای پول و اعتبار، 16 درصد تعیین شده که طبق گزارش های 
غیر رسمی، برخی بانک ها بیش از این رقم به سپرده گذاران کان، سود پرداخت می کنند. نامه فوری دژپسند 
به مدیران عامل بانک های غیر بورسی و بورسی ملی، سپه، مسکن، کشاورزی، ملت، تجارت، صادرات، رفاه، 

توسعه تعاون، پست بانک و توسعه صادرات ارسال شده است.

تیاعرهباهکنابمازلا
دوسخرنقیقد

فرهاد دژپسند

بانک آینده با هدف کمک به قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا، با توسعه خدمات بانکداری الکترونیکی، بسترهای 
لازم و امکانات خود را برای استفاده غیرحضوری مشتریان از خدمات بانکی، بدون مراجعه به شعب، افزایش داده است.

بدین منظور، مشتریان این بانک می توانند با مراجعه به وب سایت رسمی بانک آینده و از طریق زیربخش های 
»همیار مشتری« و دیگر ابزارهای موجود، خدمات موردنظر خود را به صورت غیرحضوری، دریافت کنند. در حال 
حاضر امکان ارائه خدماتی هم چون: ثبت درخواست افتتاح حساب، انتخاب شعبه از سوی مشتری، ثبت درخواست هایی 
مانند واریز گروهی بین بانکی، واریز گروهی درون بانکی، درخواست افتتاح حساب جدید، فرم واریز و درخواست افتتاح 
حساب گروهی از طریق وب سایت بانک در دسترس عموم هم وطنان است.  یادآور می شود؛ مشتریان بانک آینده 
هم چنان می توانند با بهره گیری از خدمات الکترونیکی مستمر این بانک نظیر: سامانه پیشخوان مجازی، سامانه کیلید، 
همراه  کارت، تلفن بانک و اینترنت بانک، نسبت به انتقال وجه بین حساب ها، پرداخت اقساط، اطاع از مانده کارت های 
شتابی، پرداخت قبوض خدماتی، دریافت شارژ سیم کارت های اعتباری و سایر خدمات، اقدام نمایند. بانک آینده، پیش 

از این نیز با پیش بینی امکان افتتاح غیرحضوری حساب در سامانه  کیلید در این عرصه پیشگام بوده است.

افزایشوتنوعخدمات
غیرحضوریبانکآیندهبرای
مقابلهباموجچهارمکرونا

بانک آینده

بیش از 900 میلیون کیلووات ساعت انرژی خالص در اسفند سال گذشته از سوی واحدهای نیروگاه شهید 
رجایی تولید و به شبکه سراسری تحویل شد. به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق شهید رجایی، 
جواد دوســتی معاون مهندسی و برنامه ریزی نیروگاه در تشــریح میزان تولید انرژی در اسفند 99 گفت: در 
دوازدهمین ماه سال گذشته، به میزان 94۵ میلیون و ۲96 هزار و ۵00 کیلووات ساعت انرژی خالص در واحدهای 
بخاری و سیکل ترکیبی نیروگاه، تولید و به شبکه سراسری تحویل شده است.دوستی در ادامه به سهم تولید 
واحدهای بخاری و سیکل ترکیبی در ماه اسفند اشاره کرد و بیان داشت: از این میزان انرژی تولیدی، 446 میلیون 
و ۲۸۵ هزار و ۵00 کیلووات ساعت انرژی در واحدهای نیروگاه سیکل ترکیبی و 499 میلیون و 11 هزار کیلووات 
ساعت انرژی در واحدهای نیروگاه بخار تولید شده است.این میزان انرژی در حالی تولید شده است که نیروگاه 
شهید رجایی در فصل تعمیرات قرار دارد، به طوری که هم اکنون واحد ۲۵0 مگاوتی شماره 4 بخاری برای انجام 
تعمیرات بازدید دوره ای، واحد شماره 4 گازی برای انجام تعمیرات بازدید محفظه احتراق و نازل و واحد شماره 

۲ بخاری سیکل ترکیبی هم برای انجام تعمیرات نیمه سنگین از مدار تولید، خارج شده اند.

تولیدبیشاز۹۰۰میلیون
کیلوواتساعتانرژیدر
نیروگاهشهیدرجایی

جواد دوستی

بانک ملت موفق شد به عنوان نخستین بانک کشور، سامانه همراه بانک خود را به سامانه صیاد بانک مرکزی 
متصل کند. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دسترسی به سامانه صیاد بانک مرکزی از طریق همراه بانک 
ملت برای ثبت اطاعات چک فراهم شده است. سامانه همراه بانک ملت که پیش از این ده ها سرویس بانکی را 
به کاربران و مشتریان این بانک ارایه می داد، هم اکنون به سامانه صیاد متصل شده است و مشتریان این بانک 
می توانند به آســانی و با خیالی آسوده، از خدمات چک براساس فرآیندهای جدید قانون چک استفاده کنند. 
براساس این گزارش، نسخه های جدید همراه بانک ملت )Android 1.۲.6 و iOS 1.1.6 (، خدمات ثبت 
صدور چک، ثبت دریافت چک، ثبت انتقال چک، گزارش استعام صدور چک، گزارش استعام دریافت چک 
و گزارش استعام انتقال چک را ارایه می دهد. پیش از این، بانک ملت ثبت اطاعات و استعام چک های جدید 
را عاوه بر روش حضوری در شعب، با اتصال سامانه بانکداری اینترنتی خود به سامانه صیاد و اپلیکیشن سکه 
به پرداخت ملت، امکان پذیر کرده بود. بر اساس قانون جدید چک، صادرکنندگان و دریافت کنندگان چک باید 

هنگام صدور، دریافت یا انتقال چک، نسبت به ثبت اطاعات آن در سامانه صیاد بانک مرکزی اقدام کنند. 

نخستیناپلیکیشنبانکی،
ارائهدهندهخدماتسامانه
صیادازطریقتلفنهمراه

بانک ملت

 محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رییس جمهوری از موافقت تمدید مهلت تسویه بدهی بدهکاران بانکی به مدت 6 ماه )تا 
پایان شهریورماه 1400( با هدف مانع زدایی و پشتیبانی از تولید خبر داد. بر اساس مصوبه سال گذشته ستاد ملی مقابله با کرونا، 
مهلت های تعیین شده در قانون تسهیل تسویه بدهی تا آخر سال 1۳99 پایان می یافت. با پیشنهاد وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، موضوع در دستور کار کارگروه آثار اقتصادی مقابله با کرونا قرار گرفت و در جلسه هفته قبل 
کارگروه، پس از بررسی و با توجه به شرایط اقتصادی ناشی از شیوع کرونا، تاکید شد این تمدید به منظور پشتیبانی از واحدهای 
تولیدی و تحقق شعار سال انجام شود. بر اساس قانون مذکور، اشخاص حقیقی با تسهیات زیر ۵00 میلیون تومان و بنگاه های 
اقتصادی حقوقی با تسهیات زیر دو میلیارد تومان در رشته فعالیت های تولیدی شامل کشاورزی، شیات، استخراج معادن، 
صنعت، ساختمان و تامین برق، آب و گاز مشمول این قانون هستند، همچنین جریمه تاخیر این تولیدکنندگان بخشوده شده و 
بدهی آنان بر اساس نرخ قرارداد اولیه و به صورت ساده )و نه مرکب( محاسبه می شود. تولیدکنندگانی مشمول تسهیات این 
قانون هستند که بخواهند بدهی غیرجاری خود را به صورت نقدی تسویه کنند، دولت و ستاد ملی مقابله با کرونا تصمیم گرفت 

برای پشتیبانی از تولید و تسهیل تسویه بدهی، نسبت به تمدید مهلت های تعیین شده در این قانون اقدام کند./ ایرنا

تمدید۶ماههمهلت
تسویهبدهیبدهکاران
بانکی

 محمد نهاوندیان



ارتش پشتوانه منافع ملی و ذخیره ای کارگشاست
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
و سرلشــکر ســامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقــاب اســامی در پیام هــای جداگانه به امیر 
سرلشــکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اســامی ایران، ۲9 فروردین ماه 
»روز ارتش جمهوری اســامی ایران« را تبریک 
گفتند. ســردار سرلشکر پاســدار محمد باقری 
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح در پیام تبریکی 
به امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده 
کل ارتش خاطرنشان کرد: فرارسیدن ۲9 فروردین 
ماه »روز ارتش جمهوری اسامی ایران« و تجلیل 
از حماسه آفرینی های نیروی زمینی آجا را به آحاد 
فرماندهان، مدیران و رزمندگان غیور و غیرتمند 
این سازمان مقتدر و خانواده های معظم آنان تبریک 
می گویم. اینک در طلیعه قرن جدید، خدای بزرگ 
را خاضعانه شــاکریم که ارتش سرافراز و انقابی، 
دست در دست سپاه پاسداران انقاب اسامی و 
درکنار سایر قوای مسلح، با وحدت و اخوت برای 
حفاظت و صیانت از »اقتدار« و »امنیت« ستودنی  
و خلل ناپذیر کشور،  پا در رکاب مقام عظمای ولایت 
و رهبری و فرماندهی کل قوا حضرت امام خامنه ای  
)مدظله العالی( و گوش به فرمان، آماده و مهیای 
پاسخ قاطع و پشیمان کننده به هر سطح و هر نوع 
 از تهدید و اقدام شوم دشمنان علیه نظام و میهن

 اسامی هستند.
مدال »ارتش حزب ا...«

سرلشــکر ســامی، فرمانده کل ســپاه 
پاسداران انقاب اسامی نیز در پیامی به امیر 
سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسامی ایران خاطرنشان کرد: 
فرارسیدن »۲9 فروردین ماه«  که برای ارتش 
فداکار و پر افتخار جمهوری اسامی ایران به 
عنــوان »یوم ا...« ظهور یــک قدرت دفاعی 
انقابی و مکتبی قلمداد می شود را به جنابعالی 
و آحاد فرماندهان و کارکنان مومن، شجاع و 
مجاهد آن سازمان مقتدر و خانواده های شریف 
و نجیب آنان صمیمانه تبریک و تهنیت عرض 

می نمایــم. وی ابراز داشــت: رجاء واثق دارم 
جلوه هــای زیبــای »وحــدت«، »اخوت« و 
هماهنگــی وثیــق و ناگسســتنی »ارتش  
جمهوری اســامی ایران« و »سپاه پاسداران 
انقاب اسامی« که با جلب رضایت »امام« و 
»امت«، آرزوها و خواب های آشفته دشمن را 
باطل و تعبیر ناشدنی ساخته است، همچنان 
سند افتخار، عزت، شرف و فضیلت ما خواهد 
بود و به فضل الهی دست در دست یکدیگر، با 
هوشمندی و هوشیاری »مشت آهنین« ملت 
عظیم الشــأن ایران و نظام مقدس جمهوری 
اسامی خواهیم بود و تحت منویات و فرامین 
مقتدا و فرمانده حکیم و شجاع خود مقام معظم 
رهبــری و فرماندهی کل قــوا حضرت امام 
خامنه ای )مدظله العالی( اجازه نخواهیم داد 
»امنیت »و »آرامش«  کم نظیری که محصول 
خون های پاک شهیدان جاوید میهن اسامی 
است، تحت تاثیر تهدیدات و القائات دشمنان 
خبیث و حیله گر متزلزل گردد. خاضعانه دوام 
توفیق، صابت و سامتی روزافزون آن فرمانده 
مومن، انقابی و خردمند و نیز خانواده بزرگ 
ارتش عزیز در ســایه عنایات خاصه حضرت 
ولیعصر)عــج( را از درگاه خداوند قادر متعال 

طلب می کنم./ تسنیم

 ارتش همواره برای مردم 
و در کنار آنهاست

مراســم گرامیداشت روز ارتش جمهوری 
اســامی، دیروز بــا حضور امیر سرلشــکر 
سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش، 
بــه صــورت محمول و خودرویی و با شــعار 
»مدافعان وطن، یاوران ســامت« برگزار شد 
و آخرین دستاوردهای پهپادی ارتش و سایر 
تجهیزات بهینه شــده به نمایش درآمد. نسل 
ســوم تانک ذوالفقار ایران »تیام«، خودروی 
فوق ســنگین حامل تانک اصلی میدان نبرد، 
خــودروی فوق ســنگین حامــل توپ 1۵۵ 
میلی متری خودکششــی غدیــر، خودروی 
حامل موشــک زمین به زمین زلزال، خودرو 
 N10 و N6 حامل موشک  انداز زمین به زمین
نازعــات، خــودروی ضدگلولــه رویین تن، 
سبک ترین خودروی ضدگلوله دنیا، خودروی 
حامل صیاد مجهز به موشــک تاو، خودروی 
حامل نفربر تحقیقاتی کاشــف 9۵ مجهز به 
تمام آشکارسازهای نوین هسته ای، شیمیایی 
و میکروبی و ســامانه موشکی هوشمند نسل 
جدید ضدزره الماس1 و دهاویه از جمله این 

تجهیزات بودند. 
در حاشــیه این رژه امیر سرلشکر موسوی 

در جمع خبرنگاران گفت: ۲9 فروردین یادگار 
بزرگ بنیانگذار کبیر انقاب اسامی حضرت 
امــام خمینی رضوان الله تعالی علیه اســت.  
فرمانده کل ارتش افزود: شــما امروز شــاهد 
حضور قدرت نوظهور پهپادی ارتش جمهوری 
اســامی ایران بودید و این بســیار مهم است 
که قدرت پهپادی ارتش در ســال های فشار 
حداکثری ظهور و رشد کرده و پا گرفته است.  
امیر موســوی همچنین گفت: ارتش همواره 
بــرای مــردم و در کنــار آنها و در خدمت این 
عزیزان اســت و این حرف اساســی رژه ۲9 
فروردین، روز ارتش جمهوری اسامی ایران 
و روز حماســه آفرینی های نیــروی زمینــی 
قهرمان ارتش جمهوری اسامی ایران بود. 

بــه گزارش روابط عمومی ارتش جمهوری 
اسامی ایران ، فرمانده کل ارتش درباره تاثیر 
تحریم هــا بر توان دفاعی کشــور اظهار کرد: 
ارتش جمهوری اسامی ایران در این سال ها 
توانســت بیش از ۸0 درصد وابستگی خود به 
بیگانــگان را بــا اتکا به توان داخلی قطع کند.  
امیر سرلشــکر موسوی در پایان خاطرنشان 
کــرد: ایــران می تواند پرچم خود را در اهتزاز 
نگه دارد و اقتدار و سربلندی ملت خود را در 
جهــان حفظ کند، این راهی اســت که ملت 

ایــران انتخــاب کرده و ارتش هم که جزئی از 
این ملت است این راه را انتخاب کرده است.  

 نیروی زمینی نهضت روی پای خود 
ایستادن را به معنای واقعی کلمه معنا 

کرده است
امیر سرتیپ کیومرث حیدری، فرمانده 
نیــروی زمینی ارتش جمهوری اســامی 
ایران نیز در حاشــیه این رژه اظهار داشت: 
نیــروی زمینی محــوری ارتش جمهوری 
اســامی ایران در تمام عرصه ها آماده دفاع 
جانانــه از میهن عزیزمان اســت. فرمانده 
نیروی زمینی ارتش اظهار داشــت: نیروی 
زمینــی در چرخــه دفاعــی در رده های 
مختلف، نهضت روی پای خود ایستادن را 
به معنای واقعی کلمه معنا کرده و توانسته 
اســت در زمینه موشکی، پهپادی، جنگال، 
خودروهای زرهی و خودروهای هوشــمند 
به دســتاوردهای بسیار خوبی دست یابد و 
هیچ نیازی به بیگانگان ندارد. وی در پایان 
گفت: اگر دشمنی حماقت کند و نگاه چپ 
بــه مــرز و بوم ایــران کند، بدانــد که اگر 
شــروع کننده باشــد قطعــا پایان دهنده 
نخواهد بود و ما او را در باتاقی از مرگ فرو 
خواهیم برد که درس عبرتی برای آنها باشد. 
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رسانه ها به جای نامزدها، برنامه های 
آنان را معرفی کنند

 معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی با تاکید 
دوسویه بودن رسانه به عنوان ماهیت آن، گفت: رسانه هایی که 
با جریان یک طرفه فعالیت می کنند همان بولتن و بروشــور 
هســتند. بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی معاونت 
مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی، محمد خدادی 
درباره نقش رسانه ها در حضور حداکثری و انتخابات آگاهانه، 
با بیان این که در صورت نبودن بستر رسانه مردم از انتخابات 
و نتیجه آن مطلع نمی شوند، گفت: رسانه ها در مورد حضور در 
انتخابات و انتخاب فرد اصلح نقش مهمی به عهده دارند. وی 
با اشاره به لزوم تبیین رسانه ها در مورد انتخابات، افزود: آینده 
معیشــتی، امنیتی، مناســباتی و محیطی مردم در گرو نقش 
آفرینی در انتخابات است. خدادی وظیفه رسانه ها را منطبق 
سازی اطاعات با واقعیت دانست و اضافه کرد: رسانه ها ضمن 
ارائه اطاعات کاربردی و کارکردی باید منعکس کننده همه  
صداها باشند.او نقش رسانه ها را اطاع رسانی به مردم در مسیر 
انتخاب صحیح دانست و گفت: رسانه ها به جای انتخاب اسم 
باید به انتخاب برنامه بپردازند.وی با اشاره به این که برخی از 
رسانه ها فقط نقدها را منتشر می کنند، تصریح کرد: نباید جریان 
رسانه ای ما فقط نقاط تاریک و نقطه ضعف ها را به مردم نشان 
دهند.وی بر لزوم دو سویه بودن و روشن گرا بودن رسانه تاکید 
کــرد و افــزود: در کنار نقاط تاریک و نقد ها باید نســخه های 
پیشنهادی هم ارائه شوند. خدادی با بیان این که در کنار نقاط 
ضعف باید نقاط قوت هم بازگو شوند، گفت: ماهیت یک رسانه 
در دو سویه بودن آن رسانه است. رسانه ای با جریان یک طرفه 
همان بولتن و بروشور است. وی با بیان این که رسانه نه تنها 
در انتخابات بلکه در همه انتخاب های زندگی روزمره هم نقش 
آفرینی می کند، خاطرنشان کرد: موفقیت یک رسانه در بازنشر 
راه حل در کنار بیان مشکات و از دیدگاه افراد مختلف است.

واسپاریبیشاز
۱۰۰هزارنسخه
نشریهبرایآرشیو

کتابخانهملی

رایی شدن قانون جدید صدور چک، کتابچه اطاع رسانی آشنایی با قوانین جدید چک در دسترس 
مشــتریان بانک دی قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی بانک دی، در راستای آموزش و اطاع رسانی 
مؤثر به مشتریان و به دنبال اجرایی شدن قانون جدید چک از ابتدای سال 1400 که با هدف اعتباربخشی 
به چک و به حداقل رساندن صدور چک های بامحل انجام شده است، کتابچه اطاع رسانی آشنایی با 

قوانین جدید چک در شعب بانک دی توزیع شد.
بر اســاس این گزارش، در این کتابچه تغییرات جدید قانون چک شامل الزامات قانونی چک های 
جدید، نحوه ثبت، صدور و انتقال چک در سامانه صیاد، محدودیت های دارندگان چک برگشتی، نحوه 
وصول، برگشــت زدن و رفع سوء اثر چک، روش استعام وضعیت اعتباری صادرکننده چک و تمامی 

اطاعات ضروری درباره قانون چک آمده است.
همچنین مشتریان گرامی می توانند برای آشنایی بیشتر با قانون جدید به صفحه اطاع رسانی قانون 

جدید چک در وب سایت بانک دی به نشانی www.check.day24.ir نیز مراجعه کنند.

کتابچهاطلاعرسانی
»آشناییباقوانینجدید
چک«دردسترشمشتریان

بانک دی 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

در بازدید مجید بختیاری از ساختمانهای تحت تملک بیمه ایران عنوان شد: تاکید مدیرعامل بیمه ایران برصیانت از 
اموال و  مولد سازی سرمایه های شرکت، مدیرعامل بیمه ایران در بازدید از ساختمان های تحت تملک خالی و تعدادی از 
شعب در حال باز  سازی و نوسازی متعلق به بیمه ایران در تهران بر ضرورت حفظ و صیانت از اموال و دارایی های  شرکت 
به عنوان سرمایه های ملی کشور و لزوم مولد سازی سرمایه های بیمه ایران به عنوان  راهبردی کلیدی تاکید کرد.  به گزارش 
روابط عمومی بیمه ایران، سید مجید بختیاری، اعضای هیات مدیره و تعدادی از  معاونان و مدیران شرکت در نخستین 
روزهای سال نو از شعب، ساختمان ها و برخی از اماک با  استفاده پاسداران، مطهری، مجتمع سعدی، شهید آوینی، کن، 
دهکده المپیک، پردیسان و  طرشت بازدید کرد و در رایزنی با مدیران ذی ربط شرکت، ساختمان ها و اماکن بسیار ارزشمند 
 بیمه ایران در سراسر کشور را جزو سرمایه های پایدار ملی و پشتوانه محکم بیمه ایران دانست  که باید ضمن صیانت، نسبت 
به تجهیز و تکمیل و نگهداری مناسب یا فروش و سرمایه گذاری  منابع حاصل از واگذاری آنها اقدام مناسب صورت پذیرد.  
انتصاب سرپرست اداره کل روابط عمومی بیمه ایران،  طی حکمی از سوی آقای بختیاری مدیرعامل محترم شرکت، آقای 

ولی مهدی پور به سمت سرپرست اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه ایران منصوب شد.

صیانتازاموالومولدسازی
سرمایههایشرکت

سید مجید بختیاری

رویا امین الرعایا سرپرست گروه پیایندهای اداره کل اطلاع رسانی سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران از واسپاری و تهیه بیش از 1۰۰هزار نسخه نشریه برای گنجینه غنی آرشیو کتابخانه ملی 
در سال 1۳۹۹خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی کتابخانه ملی ایران،  وی گفت:در سال 1۳۹۹آماری بالغ بر 1۰۲هزار و ۹4۲نسخه نشریه چاپی و ۶7هزار و ۳7۲نشریه الکترونیکی 
دریافت و سازماندهی و آماده اطلاع رسانی و همچنین ۳۰۲ نشریه جدید شناسایی شد . وی با اشاره به پیگیری و دریافت فایل نشریات از طریق ایمیل و تشکر از ناشرانی که همکاری خوبی 
در سال 1۳۹۹با گروه نشریات کتابخانه ملی داشتند، افزود: براین اساس گروه پیایندها آماده دریافت و سازماندهی نشریات فارسی زبان داخل و خارج از کشور به آدرس پست الکترونیکی 
است.  در حال حاضر تمرکز ما روی اسکن منابع چاپی است تا از این طریق امکان سرویس دهی بهتری به پژوهشگران داشته باشیم و طی سال 1۳۹۹، ۳7هزار و 1۹۵صفحه از منابع اسکن و 
ارسال شد.  وی ادامه داد: در سال 1۳۹۹چهار هزار و ۵۰۵مجلد امانت و یک هزار و 7۸۸مراجعه کننده برای دریافت خدمات به گروه نشریات مراجعه کردند و پنج هزار و ۲۹۹مورد نیز 
خدمات مرجع ارائه شده است.همچنین 1۸هزار و ۶41منابع نیز آماده سازی برای صحافی انجام شد.  وی با اشاره به پیگیری و دریافت فایل نشریات از طریق ایمیل گفت: تعداد یک هزار 

و ۸7۳نسخه نشریه از طریق ایمیل ارسال شده است و براین اساس مخازن گروه پیایندهای اداره کل اطلاع رسانی این سازمان به تعداد 1۵هزار و 7۳۶مجلد اضافه شد. 

محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حداقل پرداختی بازنشستگان تامین اجتماعی امسال ۳9 
درصد افزایش یافت که این رقم منهای مرحله دوم همسان سازی حقوق بازنشستگان در روزهای پایانی سال گذشته است.

در جلسه هیات وزیران مصوب شد حداقل پرداختی بازنشستگان با ۳9 درصد افزایش از رقم یک میلیون و 910 هزار تومان 
به ۲ میلیون و 6۵۵ هزار تومان در سال 1400 افزایش یابد. این افزایش برای سایر سطوح ۲6 درصد رشد به اضافه عدد ثابت 
۲4۸ هزار و ۳۵۵ تومان است و به این ترتیب بازنشستگان در فروردین ماه 1400 از افزایش دستمزد ۳9 درصدی مطابق 
حداقل مزد کارگران برخوردار می شوند. وزیر تعاون تاکید کرد: افزایش ۳9 درصدی حقوق بازنشستگان منهای همسان سازی 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی است که مرحله دوم آن در روزهای پایانی سال گذشته برای سه میلیون و 600 هزار 
نفر به میزان یک میلیون و ۲00 هزار تومان واریز شد. مرحله دوم همسان سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی به 
تصویب هیات امنای سازمان تامین اجتماعی رسید و برای اجرا به این سازمان اباغ شد و امیدواریم این دو در کنار هم 
گشایشی را در زندگی بازنشستگان فراهم کند.رشد مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی همانند بازنشستگان کشوری 

و لشکری است و طبق محاسبات از اسفندماه تا پایان فروردین 1400 معادل 1۳۳ درصد رشد داشته است./ ایرنا

۳۹درصدافزایشحداقل
پرداختیبازنشستگان
تامیناجتماعی

محمد شریعتمداری

حجت بهاری فر مدیرعامل و عضو هیات مدیره بیمه »ما« ضمن ابراز ناراحتی از شهادت محیط بانان زنجانی و اعام 
همدردی با خانواده این عزیزان، دستور داد تا ضمن بررسی دقیق ماجرا، مراحل تشکیل پرونده و پرداخت خسارت به 
سرعت انجام شود،با وجود اتفاقات تلخی که طی چند سال گذشته برای جامعه محیط  بانان رخ داده است، وظیفه خود 
دانستیم برای کاهش دغدغه محیط بانان تدابیر خاصی اندیشیده و با همکاری سازمان حفاظت محیط زیست، این قشر 
زحمت کش و مظلوم را از بابت هزینه درمان و خسارات ناشی از حوادث آسوده خاطر کنیم. در همین خصوص و در راستای 
تحقق اصل پنجاهم قانون اساسی جمهوری اسامی ایران، افتخاری نصیب بیمه »ما« شده است که با امضای تفاهم نامه 
همکاری، خادم تمام پرسنل خدوم سازمان حفاظت محیط زیست به خصوص محیط بانان عزیز باشیم، پس از دستور 
رییس قوه قضائیه در خصوص روشن شدن وضعیت مجرمان حادثه مذکور و در راستای ایفای تعهدات تفاهم نامه موجود 
میان شرکت سهامی بیمه »ما« و سازمان حفاظت محیط زیست ، با توجه به جایگاه و شان محیط بانان عزیز و حمایت 
از خانواده این مدافعان، موضوع به فوریت در دستور کار بیمه »ما« قرار گرفته و با همراهی و همکاری مدیران و کارشناسان 

سازمان محیط زیست مستندات مورد نیاز تکمیل و خسارت این عزیزان پرداخت خواهد شد.

دستوررسیدگیسریعبه
پرداختخسارتمحیطبانان
زنجانی

حجت بهاری فر

درحالی که برخی بانک ها با ارسال پیامک به مشتریان خود از افزایش هزینه سرویس پیامکی به ۳0 هزار تومان خبر می دهند، 
دبیر کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی گفت: هنوز تصمیمی برای افزایش هزینه سرویس پیامکی بانک ها گرفته 
نشده است، اما احتمال اینکه در آینده نزدیک این نرخ افزایش یابد، وجود دارد. گزارش ها حاکی از آن است که برخی بانک ها 
اقدام به افزایش هزینه سرویس پیامکی خود به ۳0 هزار تومان کرده اند و با ارسال پیامکی به مشتریان خود اعام کرده اند 
که »مبلغ ۳0 هزار تومان از حساب شما به عنوان هزینه یکساله سرویس پیامک کسر شده است.« این در حالی است که 
هزینه سرویس پیامکی بانک ها سال قبل از 10 تا 1۲ هزار تومان به 1۵ هزار تومان افزایش یافته بود. پیش از این بانک ها 
علت افزایش هزینه ســرویس پیامکی را افزایش هزینه دریافتی شــرکت مخابرات اعام کرده بودند. در پی این موضوع، 
محمدرضا جمشــیدی، دبیر کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی گفت: طی بررسی های صورت گرفته در سال 
گذشته، به طور متوسط هزینه مخابراتی هر کارت حساب بانکی معادل 40 تا 4۸ هزار تومان می شود. ممکن است فردی 
در طول سال یک پیامک بانکی و فرد دیگری در شبانه روز چند پیامک دریافت کند. وی افزود: در جلسات سال گذشته 
مطرح شد که هزینه سرویس پیامکی به 1۵ هزار تومان افزایش پیدا کند که برخی بانک ها از جمله بانک شهر این افزایش 

را انجام داده و علت آن را هزینه های مخابراتی در این زمینه اعام کردند./ ایسنا

افزایشهزینه
سرویسپیامکیبانکها
درآیندهنزدیک

محمدرضا جمشیدی

مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق از معرفی مناطق مناسب که تامین برق در آنجا با محدودیتی 
مواجه نیســت، برای راه اندازی مزارع رمز  ارز خبر داد. عاوه بر گشایش هایی که در مصوبه جدید برای صنعت 
استخراج رمزارز ها لحاظ شده است، وزارت نیرو به دنبال این است که مناطق اولویت دار با ظرفیت های خالی را 
نیز مشخص کند که در آنها به دلیل سرمایه گذاری های صورت گرفته، محدودیت های تامین برق بسیار کمتر 
از سایر مناطق باشد.  وی گفت: با هدایت مراکز استخراج رمزارز ها به مناطق اولویت دار و تشکیل مزارع بزرگ 
استخراج در کشــور، امکان استفاده از تخفیف ولتاژ اتصال تا سقف ۲0 درصد و تخفیف اتصال به استخر های 
داخلی )1۵ درصد( وجود خواهد داشت. رجبی مشهدی افزود: خرده ماینر ها یا افرادی که تمایل دارند سرمایه های 
خرد خود را در صنعت اســتخراج رمزارز ها سرمایه گذاری کنند، امکان استفاده از خدمات هتلینگ و میزبانی 
خرده ماینر ها توسط این مزارع بزرگ را خواهند داشت. سخنگوی صنعت برق با تاکید بر اینکه باید با تعامل با 
وزارت صمت امکان تسهیل در ارائه مجوز های لازم به مزارع استخراج رمزارز ها در این مناطق فراهم شود، ادامه 

داد: با اجرای این طرح شاهد رونق هر چه بیشتر این صنعت در کشور خواهیم بود. / صدا و سیما

معرفیمناطقمناسببرای
راهاندازیمزارعرمزارز

مصطفی رجبی مشهدی

علی خورسندیان عضو هیأت مدیره بانک صنعت و معدن گفت: انتخاب شعار “تولید، پشتیباني ها و مانع زدایي ها” از سوي مقام معظم 
رهبري در سال 1400 وظیفه متولیان امر تولید و نقش مؤثر تصمیم گیران شبکه بانکی را مورد تأکید ویژه قرار مي دهد و لازم است با اتخاذ 
تدابیر مناسب در جهت تحقق آن اهتمام ورزیم،وی با اعام این شعار از همان ابتداي سال، کمیته ویژه اي براي همسان سازي سیاست ها، 
برنامه ها و دستورالعمل هاي موجود در این بانک در جهت تحقق شعار سال و اجراي منویات مقام معظم رهبري تشکیل شد،در این راستا 
مواردي در سیاستها و تصمیمات متخذه از سوي این کمیته مطرح شد و مقرر شد همه بخش هاي بانک به طور مستمر نتیجه اقدامات انجام 
شده را گزارش نمایند، مهمترین موضوع در رابطه با تحقق شعار سال در بانک این است که باید ابتدا موانع موجود در مسیر تولید را شناسایی 
کنیم و سپس با تفویض اختیار امور تصمیم گیري و افزایش اختیارات مدیران استاني و رؤساي شعب براي چابک سازي و سرعت بخشیدن 
به پاسخ دهي به تقاضاها و رفع مشکات تولیدکنندگان اقدام نماییم. در حال حاضر معضل فعلی بیشتر تولیدکنندگان، تأمین مالی واحدهاي 
تولیدي است تا به منابع مالی مورد نیاز برای خرید تجهیزات، کالاهای واسطه ای، مواد اولیه و هزینه های دیگر دسترسي داشته باشند و بانک 
ها به خصوص بانک هاي توسعه اي نیز در این میان براي ایفاي نقش واسطه مالي نیازمند افزایش سرمایه براي بهبود نسبت هاي مالي و 
افزایش توان تسهیات دهي هستند. در سیاستهاي اعتباري سال جدید، اولویت پذیرش با طرح هاي داراي پیشرفت فیزیکي بالاي 70 

درصد و تأمین مالي طرح هاي زنجیره تولید است و تمرکز پرداخت تسهیات بر صنایع دانش بنیان و صادرات گرا مي باشد.

شبکهبانکیوانتخابشعار
“تولید،پشتیبانیهاومانع
زداییها”برنقشمتولیانامر

علی خورسندیان

شرکت بیمه البرز با توجه به افزایش حداقل تعهدات مالی و حوادث راننده در سال 1400، از بیمه گزاران خود درخواست کرد 
نسبت به افزایش پوشش مالی بیمه نامه شخص ثالث  حداقل به مبلغ ۳۲0 میلیون تومان و پوشش حوادث راننده حداقل به مبلغ 
4۸0 میلیون تومان، با هماهنگی با واحد صادرکننده بیمه نامه خود، اقدام کنند.   همچنین دارندگان خودرو می توانند به هنگام 
خرید بیمه نامه شخص ثالث از این شرکت، به اختیار خود تا سقف اعام شده، پوشش مالی خریداری کنند،  بیمه مرکزی برای بیمه 
نامه های شخص ثالث صادره در سال 1400 با توجه به افزایش مبلغ ریالی دیه، تعهد بدنی را تا 640 میلیون تومان، تعهد مالی را 
حداقل 16 میلیون تومان و تعهد حوادث راننده را حداقل 4۸0 میلیون تومان به عنوان حداقل تعهدات بیمه نامه شخص ثالث،  
تعیین کرده  است.  انتصاب سرپرست معاونت بازاریابی و فروش بیمه البرز، مدیرعامل شرکت بیمه البرز طی حکمی محمد پوررحیمی، 
مدیر بیمه های اشخاص این شرکت را به عنوان سرپرست معاونت بازاریابی و فروش منصوب کرد. در حکم انتصاب سرپرست جدید 
معاونت بازاریابی و فروش این شرکت، محسن پورکیانی تاکید کرده است: انتظار دارم با تکیه بر اصول راهبردی،  سیاست ها و 
استراتژی های اباغ شده بیمه البرز، اقدامات لازم به منظور حفظ و افزایش سهم شرکت از بازار،  افزایش و توزیع متوازن  پورتفوی 
شرکت، افزایش توان رقابتی، ارتقای کمی و کیفی شبکه فروش و ساماندهی و ایجاد سازمان فروش بیمه های عمررا به عمل آورید..

بیمه البرز 
فراخوانبهبیمهگزارانبرای
افزایشسقفتعهداتمالی
بیمهشخصثالث
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هفته نامه اقتصادی ایران

بیان دستاوردهای صنعت بیمه به تقویت 
گفتمان مردمی منتهی می شود

روابــط عمومی هــا برای تبدیل فعالیت هــا، خدمات و 
دستاوردهای صنعت بیمه به یک گفتمان همگانی، باید خود 
را تجهیز کنند. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین 
الملل بیمه مرکزی، دکتر غامرضا ســلیمانی که به صورت 
مجازی در جمع مدیران روابط عمومی صنعت بیمه ســخن 
می گفت با اعام این مطلب افزود: بخشــی نگری و رویکرد 
جزیره ای در امر ارتباطات و اطاع رســانی، نتایج دلخواهی 
در پی نخواهد داشــت و برای رســیدن به اهداف کان روابط 
عمومــی بایــد نهاد ناظر و تمامــی ارکان صنعت در کنار هم 
فعالیــت کننــد. رئیــس کل بیمــه مرکزی آگاه ســازی 
سیاستگذاران و مدیران مجموعه ها را پیش نیازی برای آگاهی 
بخشی عمومی، ارزیابی کرد و اظهار داشت: رصد نقطه نظرات 
مــردم و تامین خوراک خبری برای مدیران و بیان مســائل 
شرکت ها با ادبیات رسانه ای از ماموریت های مهم مدیران 
روابط عمومی به شــمار می رود. وی از روابط عمومی ها به 
عنوان مهمترین بازوهای خاق مدیران، نام برد و تصریح کرد: 
مشــارکت پذیری و نوآوری در امر اطاع رســانی و همچنین 
پرهیز از عملکردهای ویترینی و برنامه های شعارزده می تواند 
جایگاه ســازمان را ارتقا ببخشــد. رئیس شورای عالی بیمه با 
تاکید بر ضرورت رفتار حرفه ای روابط عمومی ها، خاطرنشان 
کرد: در حقیقت باید شرایط به گونه ای طراحی شود که در 
آینده نزدیک، صنعت بیمه در مسیر برنامه ریزی شده صحیح 
حرکت کند. دکتر ســلیمانی با تشریح آخرین دستاوردهای 
صنعــت بیمه در بخش هــای مختلف، اظهار کرد: مردم اگر 
خدمــات صنعت بیمه را لمــس کنند ضریب نفوذ بیمه نیز 
افزایش خواهد یافت. رئیس کل بیمه مرکزی در بخش پایانی 
سخنان خود از مجموعه روابط عمومی های صنعت بیمه به 
دلیل تاش بسیار در راستای فرهنگسازی و توسعه ارتباطات، 
قدردانی کرد و افزود: سهم صنعت بیمه در رسانه ها می تواند 
مطلوب تر باشد که تحقق این امر در گرو تعامل روابط عمومی 
ها با اصحاب رسانه و صاحبان قلم است. وی در پایان از مدیران 
روابط عمومی   صنعت بیمه خواست تا با اطاع رسانی سریع، 
شــفاف و گســترده، بیش از پیش به رشد جایگاه این صنعت 
در جامعه کمک کنند. شایان ذکر است پس از سخنان رئیس 
کل بیمه مرکزی، نشست مدیران روابط عمومی ادامه یافت 

و در خصوص مسائل مختلف، تصمیم گیری شد.

مجوز افزایش سرمایه بیمه سینا صادر شد
سازمان بورس و اوراق بهادار مجوز افزایش سرمایه ۲9۲ 
درصدی بیمه ســینا را صادر کرد. پس از ارســال پیشنهاد 
هیات مدیره مبنی بر افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی 
دارایی ها و تایید آن توسط حسابرس و بازرس قانونی و بیمه 
مرکزی، سازمان بورس و اوراق بهادار ضمن بررسی تقاضای 
مربوطه، این افزایش سرمایه را بامانع اعام کرد. بر اساس 
این گزارش، سرمایه بیمه سینا در این مرحله از 1۵0 میلیارد 
تومان به ۸/ ۵7۸ میلیارد تومان خواهد رســید و به جمع 

شرکت های بزرگ صنعت بیمه خواهد پیوست.

سیاستگذاران برای حل قوانین مزاحم 
برنامه ریزی دقیق تری داشته باشند

بهرام ســبحانی: نایب رئیس کمیسیون اقتصاد 
کلان اتاق بازرگانی گفت: برای اینکه به این سؤال پاسخ 
دهیم که آینده اقتصادی کشــور چگونه خواهد بود؛ باید به 
یک نکته مهم توجه کنیم و آن این است که خیلی از مواردی 
کــه در حــوزه اقتصاد رخ می دهد به سیاســت های دولت و 
حکومت بر می گردد که بعضاً خارج از کنترل بخش خصوصی 
است. از این رو بخش خصوصی برای ادامه حیات باید خودش 
را با شــرایط تطبیق دهد که در این میان هماهنگ ســازی با 
تحریم هم بر عهده فعالان اقتصادی اســت. به نظر می رســد 
امسال؛ سال سختی برای اقتصاد کشور باشد چرا که به غیر 
از مباحث انتخابات و تحریم، شاهد رشد تورم و افزایش حقوق 
و دســتمزد کارگران هســتیم و از آنجا که درآمدهای نفتی 
کشــور بســیار کم شده اســت به نظر می رسد دولت فعلی و 
دولت آینده برای جبران هزینه ها بیش از گذشته به درآمدهای 

مالیاتی تکیه کنند. 
وجود مواردی که به آن اشاره شد گواه آن است که اقتصاد 

شرایط دشوارتری را طی خواهد کرد.
اگر سیاســتگذاران به شــعار سال »تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی ها« توجه کنند و در مســیر رفع موانع تولید گام 
بردارند به طور قطع بخش خصوصی می تواند فعال تر شود و 
بر بخش قابل توجهی از مشــکات فائق شــود. حذف قوانین 
دســت و پاگیر، رفع موانع تولید و ســهولت کسب و کار، کار 
سختی نیست و عملیاتی شدن آن تنها اراده می خواهد. طی 
سال های گذشته قوانین مزاحم زیادی حذف شد لذا این امر 
نشان می دهد که سیاستگذاران می توانند خیلی از مشکات 
را حل کنند. اگر وضعیت کشور و قوانین و مقررات موجود را 
با کشورهای همتراز خودمان بررسی کنیم باز هم می بینیم 
که برای شــروع کســب و کار و ادامه فعالیت های اقتصادی 
کشــور، دشواری های متعددی وجود دارد. لذا ضرورت دارد 
سیاستگذاران برای حل قوانین مزاحم برنامه ریزی دقیق تری 
داشــته باشــند. ما بارها گفته ایم که بخش خصوصی بیش از 
آنکه از تحریم خارجی آسیب ببیند از تحریم داخلی آسیب 

دیده است. / اقتصادآناین

حسین مدرسی فر  مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط 
زیست شرکت فولاد مبارکه با اعام این مطلب افزود: موفقیت 
در HSE و داشتن کار سالم در کوران کرونا، به عملکرد همه 
کارکنان بســتگی دارد و مأموریت واحد بهداشــت حرفه ای، 
ایمنی و محیط زیست حصول اطمینان از تأمین ایمنی و شرایط 

کار سالم با حفظ محیط زیست است.
  وی یادآور شــد: در ســال گذشته در بحبوحه بحران همه 
گیری کرونا ویروس، همه نهادهای کشــوری و حتی جهانی 
درگیر این مســئله بودند و بالطبع شــرکت فولاد مبارکه نیز در 
همین راستا درگیر این بحران گردید. اما با هوشیاری و حسن 
تدبیر تیم مدیریتی شرکت و همچنین آگاهی و مشارکت همه 
جانبه کارکنان و پیمانکاران شرکت این بحران به خوبی پشت 
ســر گذارده شــد که در اینجا لازم می دانم از تاش و زحمات 
بیشائبه همه همکاران مراتب سپاس و قدردانی را اعام نمایم. 
لیکن در سال پیش رو، شاید جدی تر از سال گذشته، همچنان 
درگیر این بحران هســتیم و انشــاءا... با ادامه همکاری ها، سال 
1400 را نیز با سابقه ای درخشان پشت سر خواهیم گذاشت.  
وی تصریح نمود: از اواخر سال 1۳9۸ که همه گیری بیماری 
کرونــا ویــروس )کووید 19( مشــکاتی را برای جامعه و علی 
الخصوص صنایع ایجاد کرد، نقش فعالیت های حوزه سامت 
و ایمنی کارکنان بیش ازپیش در جهت حفظ تولید آشکار شد؛ 
لیکــن جابه جایی رکوردهــای متعدد در زمینه های مختلف 
ازجمله تولید، فروش و ... در شرکت فولاد مبارکه نشان از اعتماد 
کارکنان به سیستم مدیریتی داشت که توانسته نقش خود را 
به خوبی ایفا کند و توانســت به عنوان اولین شــرکت ایرانی، 

اســتاندارد راهنمــای مدیریــت کار ایمــن در دوران پاندمی 
کویــدISO45005:2020(19( را پیــاده ســازی نماید و 
گواهینامه مربوطه را اخذ کند. مدرســی فر خاطرنشــان کرد: 
واحد بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست در فولاد مبارکه 
به عنوان بزرگترین فولادسازی خاورمیانه، در تاش به منظور 
دســتیابی به توســعه پایدار و کرامت انســانی از طریق نگاهی 
سیستماتیک است که این موفقیت در راستای مأموریت محول 
شده به مشارکت و عملکرد همه کارکنان شرکت بستگی دارد.
وی همچنین افزود: این واحد بر اســاس خط مشــی و اهداف 
سازمانی، صیانت از نیروی انسانی را سرلوحه کار خود قرار داده 
و با توجه به فلسفه، نگرش و استراتژی یادشده، وظیفه نظارت 
مستمر بر رعایت مقررات و قوانین ملی و بین المللی در جهت 
کاهــش اثــرات عوامل زیان آور محیــط کار، کنترل حوادث و 
مخاطرات ایمنی و همچنین پاسداری و حفظ محیط زیست، 

انجام اقدامات اورژانسی، نظارت بر فرایند درمان و حمایت روانی 
اجتماعی از کارکنان را دارد که سعی شده با ایجاد بستر فرهنگی 
خاق و نگرشی نو و سیستماتیک، به تبیین تأثیر متقابل عوامل 
بهداشتی، ایمنی و محیط زیست بر سامتی و ایمنی کارکنان 
پرداختــه و از ایــن طریق، نواقص، مخاطرات بالقوه، حوادث و 
مشــکات را به طور نظام مند مورد ارزیابی قرار دهد و روش 

های مبتنی بر پیشگیری را ارائه نماید.
مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست شرکت فولاد 
مبارکه در ادامه به فعالیت های واحدهای تحت سرپرستی خود 
اشاره نمود و درخصوص واحد ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش 
نشــانی یادآور شــد: مأموریت اصلی ما در شــرکت »حصول 
اطمینان از تأمین ایمنی و شــرایط کار ســالم با حفظ محیط 
زیســت«  اســت که در این بین و با توجه به شــرایط کرونایی 
کشــور، ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشانی فولاد مبارکه 
به عنوان تدوین کننده استراتژی و برنامه های ایمنی و بهداشت 
حرفه ای در سازمان، با انجام بازرسی های ایمنی نقش کلیدی 
در ایجاد محیط ایمن در ســازمان دارد. این قســمت بر مبنای 
مدیریت ریســک در شــرکت، فعالیت هایی را اجرا نموده که 

بخشی از آن شامل موارد زیر است:
پیاده سازی استاندارد راهنمای مدیریت کار ایمن در دوران 

ISO45005:2020 19 بیماری کووید
نظــارت بر عملکرد ایمنی کلیه نواحی و واحدهای مختلف 
تولیدی، خدمات فنی و پشتیبانی با انجام بازرسی های دورهای، 
منظم و برنامه ریزی شــده و همچنین بازرســی های موردی 

برحسب نیاز با توجه به شرایط موجود

در راستای مقابله با پاندمی کرونا

تدوین و اجرای نقشه استراتژی طرح جامع سلامت شرکت فولاد مبارکه
خبر خبر

 عضو هیات رییسه مجلس از شروع تحقیق و تفحص از بورس با دو محور نحوه اجرای قانون و درآمدهای نجومی سال گذشته برخی خبر داد تا برای ششمین بار در هشت ماه چنین ادعایی شود! حسینعلی 
حاجی دلیگانی از تقاضای جمعی از نمایندگان مبنی بر تحقیق و تفحص از نحوه اجرای قانون بازار اوراق بهادار و درآمدهای نجومی اشخاص حقیقی و حقوقی بورس در سال گذشته خبر داد و گفت: در برابر 
زیان بسیاری از مردم در بورس ، عده ای خاص از شخصیت های خاص حقیقی و حقوقی ، سال گذشته سودهای بسیاری را کسب کردند که باید علت این وضعیت مشخص شود. گفتنی است سال گذشته 
هم طی شهریور تا اسفند برخی نمایندگان مجلس ازجمله ناصر موسوی لارگانی ، محسن علیزاده ، کاظم دلخوش وA در ۵ نوبت چنین ادعایی کرده بودند و حتی مدعی فروش 1۶ برابری سهام یک شرکت 
کاغذی شدند که تاکنون به نتیجه ای نرسیده است . در همین حال روز گذشته شرکت های بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران با صدور اطلاعیه ای مشترک کسب ثروت های نجومی از بازار سرمایه 
توسط افرادی خاص را تکذیب کرد. در این اطلاعیه آمده است: »با توجه به انتشار برخی شایعات و اکاذیب در فضای مجازی مبنی بر کسب ثروت های نجومی از بازار سرمایه توسط افرادی خاص، ضمن 
تکذیب محتوای اعلامی شایعه مذکور به اطلاع کلیه سرمایه گذاران محترم می رساند ارکان بازار سرمایه همگام با نهاد ناظر خود را موظف به حفظ و حراست از اعتماد سهامداران به عنوان مبنایی برای توسعه 
و تعمیق بازار در بین اقشار گوناگون جامعه و افزایش سهم بازار سرمایه در تامین مالی اقتصادی کشور می دانند و همواره براساس وظایف قانونی خود با نظارت و پایش مداوم معاملات علاوه بر برخورد 

انضباطی با تخلفات ارتکابی طبق مفاد مندرج در قانون بازار اوراق بهادار پیگیری لازم را از طریق مراجع ذیصلاح قانونی به عمل خواهند آورد.«/ بورس پرس

سلامت

خواص اعجاب انگیز»گل یاسمن سفید« )گیاهان دارویی(خواص جالب کاهو و سکنجبین )طب ایرانی(
یــک متخصص طــب ایرانی گفت: 

مصرف کاهو و ســکنجبین با یکدیگر 
می توانــد بی خوابی را درمان 
کنــد و درد های مبهم بدن را 

کاهش دهد.
باشــگاه  گــزارش  بــه 

قدیــر  جــوان،  خبرنــگاران 
محمــدی، درباره مصــرف کاهو و 

ســکنجبین و تاثیر آن بر بدن گفت: در 
طب سنتی مزاج کاهو سرد و  تر است و 
ســکنجبین مزاج گرم و خشــک دارد به 

این دلیل که سکنجبین از ترکیب سرکه و عسل درست می شود 
که به اندازه معین جوشــانده شــده و اثرات گرم و خشکی را بر 
جای می گذارد، در واقع اثرات گرم و خشک سکنجبین با اثرات 
ســرد و   تر کاهو تا حدودی یکدیگر را خنثی می کنند. وی در 
ادامه افزود: با توجه به اینکه کاهو خواب آور، مسکن و ضد درد 
است می تواند به همراه سکنجبین مصرف شود و عارضه ای نیز 
به همراه نداشــته باشــد. محمدی، تصریح کرد: اگر کاهو را به 
تنهایی بدون ســکنجبین مصرف کنیم ممکن اســت رطوبت، 
تری و ســردی آن تاثیر نامطلوبی بر روی افرادی که ســن بالا 
دارند یا دارای مزاج بلغمی هســتند بر جای بگذارد، اما اگر به 
همراه سکنجبین مصرف شود این عوارض را به همراه نخواهد 

داشــت. وی با  اشــاره به اینکه کاهو جزء مواد 
غذایی اســت که خاصیت دارویی 
دارد، گفت: معمولاً اثرات ســوء 
کاهــو را ســکنجبین از بین 
می برد و از گذشته نیز در رژیم 
غذایی ایرانیان این دو به همراه 
یکدیگر مصرف شده است. این 
متخصــص طب ســنتی ادامه داد: 
سکنجبین نفوذ مواد را در بدن بیشتر 
می کند، باز کننده عروق بدن و مجاری است 
و خــون بدن را تمیز می کند، از این جهت مصرف 
ســکنجبین به تنهایی و یا با کاهو می تواند اثرات خوبی را بر 
بدن برجای بگذارد و به دلیل گرم و خشــک بودن ســکنجبین 
عــوارض آن نیــز با کاهو دفع می شــود، در نتیجه این دو ماده 
عوارض یکدیگر را خنثی می کنند، اما اثرات مثبت یکدیگر را 
خنثــی نمی کننــد. محمــدی، با بیان اینکــه مصرف کاهو و 
سکنجبین با یکدیگر می تواند بیخوابی را درمان کند و درد های 
مبهم بدن را کاهش دهد، خاطرنشان کرد: سکنجبین با شکر 
نیز درســت می شــود، اما درست کردن آن با عسل بهتر است؛ 
مصرف کاهو و ســکنجبین با هم برای بدن ضرری ندارد، اما 
همچنانکه زیاده روی آب زیاد می تواند برای بدن مضر باشــد 

مصرف زیاد این ماده غذایی نیز می تواند آسیب رسان باشد.

حمید زادبوم، رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران 
گفت: با هدف کاهش هزینه های بازگشت ارز، 10 درصد 
بــرای تعهدات ارزی صادرکنندگان تخفیف داده شــد و 
صادرکنندگان ســال های 1۳9۸ تا 1400 فقط موظف 
به ایفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات خود به میزان 

90 درصد خواهند بود.
 رئیــس کمیتــه اقــدام ارزی خاطرنشــان کــرد: 
صادرکنندگان ســال 1۳97، صرفاً با بازگشت ۸0 درصد 
ارز حاصــل از صــادرات، تعهدات خود را به صورت کامل 
ایفا می کردند و پیشنهادهای بخش خصوصی و همچنین 
وزارت صنعت، معدن و تجارت جهت استمرار این تخفیف 
با توجه به استمرار این مشکات در حیطه تجارت خارجی 
در سال 1۳9۸، ایفای تعهدات 90 درصدی به عنوان رفع 
کامل تعهدات ارزی بود که با ارائه گزارش های کارشناسی 
مناســب، مــورد موافقت اعضای کمیته مــاده )۲( قرار 

گرفت.، همچنین در بسته سیاستی قبلی، صادرکنندگانی 
که 90 درصد ارز حاصل از صادرات خود را در موعد مقرر 
به چرخه اقتصادی کشور باز می گردانند مشمول تشویق 
در قالب تخفیف 10 درصدی شده که احراز این موضوع 
بــا توجه بــه رفع تعهــدات ارزی در زمان های مختلف، 
چندان ســاده نبود. اســترداد مالیات بــر ارزش افزوده 
صادرکنندگان بر اســاس مقررات ســازمان امور مالیاتی 
بوده و آن ســازمان تعیین خواهد کرد که اســترداد کامل 
مالیات بر ارزش افزوده و بر اســاس چه نســبتی از ایفای 
تعهــدات ارزی انجام خواهد شــد، تمام صادرکنندگان 
به غیر از صادرکنندگان محصولات پتروشــیمی، فولادی 
و فرآورده های نفتی می توانند ارز حاصل از صادرات خود 
را بــه یکــی از روش های فــروش ارز به صورت حواله در 
ســامانه نیما، واردات در مقابل صادرات خود، واگذاری 
ارز حاصل از صادرات به غیر، بازپرداخت بدهی تسهیات 

ارزی دریافتــی از شــبکه بانکی و فــروش ارز به صورت 
اســکناس بــه بانک هــا و صرافی های مجــاز به چرخه 
اقتصادی کشــور بازگردانند، بسته سیاستی بازگشت ارز 
حاصل از صادرات در تکمیل و تأیید مفاد مصوبات 177 
و ۲14 ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت صادر شــده و از 
ایــن پس مبنــای ایفای تعهــدات ارزی صادرکنندگان 
خواهــد بود،صادرکننــدگان محصولات پتروشــیمی، 
فولادی و فرآورده های نفتی مکلف هستند ارز حاصل از 
صادرات خود را در سامانه نیما عرضه کنند، ضمن اینکه 
ارز مــورد نیــاز برای واردات مواد اولیه و کالاها و خدمات 
ضروری ســالانه مورد نیاز شــرکت های پتروشــیمی و 
هلدینگ هــای مرتبط، همچنین شــرکت های فولادی و 
معدنــی مرتبــط از ســرجمع صــادرات خود یــا دیگر 
شــرکت های پتروشیمی و فولادی و از طریق واردات در 

مقابل صادرات و تهاتر تأمین می شــود./ ایرنا

۱۰ درصد تخفیف برای ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان

گل یاســمن ســفید حاوی روغن فرار و آلکالوئیدهای پیریدینی است، اثرات 
تسکینی و ضد میکروبی گیاه را به این ترکیبات نسبت می دهند.

به گزارش علم و فناوری؛ یاســمن ســفید jusminum officinale از تیره 
زیتونیان بوده و بوته ای به ارتفاع 4.۵ متر که دارای برگ های متقابل و برگچه های 
ســرنیزه ای می باشــد. گل های ســفید آن منفرد و در خوشه های محوری قرار 
گرفته اند. این گل در موســم گلدهی برداشــت و بافاصله در دمای اتاق خشــک 
می گردنــد، پــودر حاصــل از آن درون ظروف دهانه بســته و تیره به دور از نور 
خورشید و رطوبت نگهداری می شود، گل های تازه نیز درون کیسه های مخصوص 

ســبزی درون یخچال برای ۳ ماه تازه می ماند. گل یاســمن 
ســفید حاوی روغن فرار و آلکالوئیدهای پیریدینی اســت، 

اثرات تســکینی و ضد میکروبی گیاه را به 
این ترکیبات نسبت می دهند.

آزمایشات نشان داد که وجود این رایحه 
در قفس شــلوغ موش های آزمایشــگاهی باعث 
می شود که موش ها فعالیت  خود را کاهش داده 

و در کنــج قفس آرام بنشــینند. وقتی هوایی که 
مولکول های این رایحه را در خود دارد استشــمام 
شــود از ریه ها وارد جریان خون شــده و از آنجا به 
مغز منتقل می شــود. اسکن های مغزی نشان داد 

که این مولکول ها روی ماده شــیمیایی موجود در ســلول های عصبی 
موسوم به »گابا« تاثیر می گذارد و با آرام کردن این سلول ها، اضطراب را 

کاهش داده و آرامش را تقویت می کند.

پروفسور هانس هات از دانشگاه روهر در بوخوم آلمان در این باره گفت: نتایج 
این تحقیق می تواند به عنوان مدرکی با اساس علمی برای اثبات رایحه درمانی 
مورد توجه قرار بگیرد. بررسی ها نشان می دهد که استشمام مولکول های روغن 
یاسمن، پیام هایی را به منطقه ای از مغز می فرستد که در کنترل احساسات نقش 
دارند. محققان معتقدند که روغن این گیاه تاثیرات شــفابخش گوناگونی دارد. 
ایــن رایحــه در ۸۳ درصد از عطرهــای زنانه و ۳۳ درصد از عطرهای مردانه 
اســتفاده می شــود. یاسمن ســفید را با نام هایی چون گل هاشم، یاسمن، 
یاســمن بستانی، یاسمن بوّا، سجاب می شناسند. طبیعت این گیاه گرم 

و خشک است.
گیاه یاســمن ســفید برای رفع لکه های ســیاه پوست و رفع چروک 
صورت به شــکل ضماد کاربرد دارد. بوییدن 
گل آن در تســکین ســردرد موثر است. 
مصرف دم کرده گل یاســمن ســفید را 
شــادی آور اســت و دم کرده آن برای رفع بلغم، 
ســودا و زرداب اثرات مفیدی دارد. فواید گیاه 
یاسمن سفید برای دفع کرم روده مفید است و 
دم کرده آن برای فلج، لقوه، خواب رفتن اعضا و 
درد مفاصل اثربخش اســت. ریشــه یاسمن سفید 
به صورت جوشــانده برای درمان بیماری های قارچی 
پوســت اثربخش اســت و برای تهیه دم کرده آن، از 1 تا ۲ گرم گل در یک 
لیوان آب جوش استفاده می شود. مصرف بیش از حد یاسمن سفید مضر بوده 

و باعث تشنج می شود.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در رابطه با 
برگزاری آیین های مذهبی اجازه نمی دهیم بین ۲ مولفه یگانه 
»دین و ســامت« گسســت و شــکاف ایجاد شود و وزارت 
بهداشت با اجرای آیین های عبادی ماه مبارک رمضان منوط 
به اجرای دقیق پروتکل ها و مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا، 
مخالفتی ندارد. »ســعید نمکی« روز پنجشــنبه در دیدار با 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان، تاکید کرد 
که با اجرای دقیق پروتکل های بهداشــتی و مصوبات ســتاد 
ملی مقابله با کرونا از جمله فاصله گذاری اجتماعی، می توان 
نسبت به برگزاری آیین های مذهبی و عبادی حتی در مناطق 

قرمــز کرونایــی نیز اقدام کرد. وی اظهار داشــت: در زمینه 
برگــزاری آیین های عبادی و مذهبی ماه مبارک رمضان در 
مناطق قرمز کرونایی مکاتباتی با مسئولان مربوطه انجام شده 
که این موارد و پیشنهادهای مطرح شده در نشست امروزستاد 

ملی کرونا مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی تصریح کرد: در 
رابطه با آیین های مذهبی نباید بگذاریم دوگانه دین و سامت 
ایجاد شود چرا که همواره این ۲ مولفه یگانه هستند و نباید 
گسست و شکاف در »دین و سامت« مردم به ویژه در زمینه 
مراســم و مجالس معنوی ایجاد شود. نمکی گفت: دشمنان 

نظام اســامی تاش خود را بر این نقطه متمرکز کردند که 
بتوانند شیوع ویروس کرونا را به جمع شدن مومنان در یک 
مراســم گــره بزنند و به شــدت روی ایــن موضوع در حال 
برنامه ریزی برای بروز آسیب و گزند به مبانی دینی و مذهبی 
هستند که باید به شدت در این خصوص مراقب باشیم. وی 
اظهار داشت: باید با پیش بینی و تدوین پروتکل هایی بهداشتی 
متناسب، فضا را برای مومنان و متدینین برای انجام فرائض 
دینــی و برگــزاری بهینه مجالس مذهبی و حتی نماز جمعه 
در مناطق قرمز برای مدت زمان محدود و مشخص را فراهم 
کنیــم چــرا که برگزاری این مجالس در صورت اجرای دقیق 

موازین بهداشتی و براساس ضوابط مشخص و علمی، مشکلی 
ایجاد نخواهد کرد.

اجازه شکاف بین ۲ مؤلفه یگانه »دین و سلامت« را نخواهیم داد www.etebar.net
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مسعودگلشیرازی- رئیس اتاق اصفهان
تفــاوت بنیادی میــان بخش خصوصی و دولتی دوام بین 
نســلی در بخش خصوصی اســت.در بخش خصوصی تجربه 
ســینه به ســینه بین نسل های مختلف انتقال پیدا می کند و 
تجربه در ســازمان های این بخش نهادینه می شود در نتیجه 
تصمیمــات اتخــاذی، به جهت مبنای تجربی و علمی که در 
طول زمان کســب شــده اســت، می تواند تصمیمات صریح 
تروصحیح تری باشد. اما بدنه دولت، با وجود اینکه نظام اداری، 
بوروکرات و منظم است اما به جهت تغییراتی که ذات دولت 
و نهادهای مدنی است و به هرحال هر دولتی 4 سال عمر دارد 
و بعد از 4 سال مدیران و شاکله دولت تغییر می کند، چرخه 
تصمیم گیری در دولت را مختل می کند. در قانون بهبود محیط 
کســب و کار، برای رفع این نقص، قانونگذار مشــورت دولت با 
تشــکل ها، بخــش خصوصی و اتاق ها را به عنــوان یک الزام 
پیش بینی کرده است. اگر دولتمردان این قانون را قبول کنند 
و از تجربه بخش خصوصی به صورت درستی استفاده کنند و 
مبنای تصمیم گیری ها نظرات انجمن ها، تشــکل ها و بخش 
خصوصی باشد، نقص عدم ثبات در تصمیم گیری های دولتی 
کمتر می شــود. به نظر می رسد با وجود ساختار منسجم بدنه 
دولــت، امــا به خاطر عدم ثبات مدیریت و عدم توجه به تجربه 
بین نســلی در دولت ها، هیچ گریزی نیســت که ما به بخش 
خصوصی اتکا کنیم. بخش خصوصی چابکی دارد و دلیل این 
چابکی انتقال تجربه بین نســل ها و ثبات تجربه این بخش 
است.اگر از نظرات بخش خصوصی استفاده کنیم قطعاً به نفع 
اقتصاد اســت و در قانون بهبود فضای کســب و کار هم به این 
موضوع اشاره شده است. دولتمردان باید قانون را اجرا کنند. 

کارشکنی برخی از نهادها و شهرداری ها در اجرای طرح اقدام ملی مسکن

واحدمسکونی
اگرخالینماند
مشمولمالیات

نمیشود

وزیر راه و شهرسازی از کارشکنی برخی 
از نهادها و شهرداری ها در اجرای طرح اقدام 
ملی مسکن در کشور خبر داد و اظهار کرد 
کــه این گونه پروژه هــای متوقف مانده در 

سطح کشور کم هستند.
محمد اسامی وزیر راه و شهرسازی در 
گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی با اشــاره به توقف چند ماهه 
پــروژه اقــدام ملی مســکن واوان واقع در 
شهرســتان اسام شهر اظهار کرد: در یک 
سری از شهرهای کشور، به خاطر شرایطی 
که شهرداری ها و سایر نهادهایی که مرتبط 
بودند پیش آوردند، پروژه های مســکن در 

مراحلی متوقف شدند.
امروز در نقطه ای قرار گرفته ایم که دیگر 
گفتن این موضوعات سودی ندارد. اسامی 
با یادآوری شعار سال اباغی از سوی مقام 
معظم رهبری مبنی بر »تولید؛ پشتیبانی ها 
و مانــع زدایی ها« و ضــرورت عمل به آن 
تصریــح کرد: امیدواریم از این به بعد دیگر 
کســی مزاحمتی بــرای این گونه پروژه ها 
ایجاد نکند و ساخت و تکمیل پروژه ها ادامه 
پیــدا کنند.  وزیر راه و شهرســازی درباره 
میزان پروژه های متوقف شــده طرح اقدام 
ملی مسکن در سطح کشور گفت: این گونه 
پروژه های متوقف مانده در سطح کشور کم 
هســتند.گفتنی است پروژه ۸00 واحدی 
اقدام ملی مسکن واوان که به دلیل برداشت 

متفــاوت پیمانکار از قرارداد و موانعی که از 
سوی برخی نهادها ایجاد و متوقف شده بود، 
با دســتور وزیر راه و شهرسازی از عملیات 
اجرایی آن مانع زدایی شد و به نقل از مدیر 
کل راه و شهرسازی استان تهران، این پروژه 
در ســه شیفت فعالیت خود را آغاز خواهد 

کرد.
 بازار مسکن برای محتکران

 پرریسک می شود
وزیــر راه و شهرســازی گفــت: با ثبت 
اطاعــات مربوط به مالکیت در ســامانه 
اســکان و اماک و شناســایی خانه های 
خالی، بازار مســکن برای مؤسساتی که تا 
هــزار واحــد خانــه خریــده و بــرای 
ســرمایه گذاری خالــی نگه داشــته اند 
پرریســک شده و بازار مسکن از پول های 
ســرگردان خالــی می شــود. »محمــد 

اســامی« در حاشیه جلسه هیأت دولت 
درباره بازار مسکن و برنامه دولت برای اخذ 
مالیات از خانه های خالی، افزود: بازار دچار 
التهاب اســت و قیمت ها واقعی نیســت، 
امیدواریم شــرایط التهابی و حباب گونه از 
بازار کشور رخت بربندد و مردم شاهد ثبات 
قیمت ها در بازار باشــند. نهادهای مسکن 
هم متأثر از شرایط بازار دچار تحول قیمتی 
شــده است و امید داریم با رفتن به سمت 
ثبات بیشتر شاهد کاهش قیمت ها باشیم.  
بایــد بتوانیــم برنامه جامع مســکن را با 
اطاعــات دقیق و واقعی طرح ریزی کنیم 
تا دولت همه ســاله بداند برای چند واحد 
مســکونی باید برنامه ریــزی کند، اکنون 
هرآنچه در برنامه ششم به عنوان وضعیت 
مسکن آمده یا حتی در برنامه جهش تولید 
مســکن که در مجلس تصویب شده، همه 

بر اســاس تحلیل و نه اعداد ثبتی و آماری 
است.  طرح جدیدی که بر اساس ماده ۵4 
در قانون مالیات مستقیم تثبیت شده، این 
شرایط را به وجود می آورد تا ثبت وضعیت 
ســکونت را به صورت واقعی داشته باشیم؛ 
بر این اســاس با ثبت اطاعاتی که از 19 
فروردین در ســامانه اماک و اسکان آغاز 
شــده اســت وضعیت ســکونت و مالک و 
مســتأجر را به دســت می آوریم و بعد هم 
می توانیــم راحت تر بــرای عرضه و تولید 
مســکن برنامه ریــزی کنیــم. نکته دوم، 
پول هایی اســت که وارد بازار مسکن شده 
و التهاب ایجاد کرده اســت، مؤسساتی که 
تا هزار واحد خانه خریداری  کردند تا رشد 
کنند و تبدیل به ســرمایه بزرگتر شــوند. 
دولــت از ابتدا در تاش بود با بازدارندگی 
و مالیات ســنگین بازار مســکن را برای 
سرمایه گذاران پرریسک کند تا سرمایه ها 
برای ساخت و ساز مسکن و نه احتکار آن، 
هزینه شود. با مشارکت مردم و ثبت نام در 
ســامانه اماک و اسکان که منافع عمومی 
در آن نهفته اســت، دولت چشم داشتی به 
منبــع مالیاتی خانه های خالی ندارد، این 
پول ها برای صندوق تأمین مسکن می رود 
و در خدمت مردم خواهد بود و امیدواریم 
از این طریق مســکن از کالای سرمایه ای 
 فاصلــه بگیــرد و قیمت هــا متعادل تــر 

شود./ ایرنا

 منفعت تجربه بخش خصوصی
 برای تصمیم گیری های دولتی

هفته نامه اقتصادی ایران

دیدگاه-۱

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: عدد هنگفتی از سرمایه های کشور در دو میلیون و ۵۰۰ هزار واحد مسکونی خالی حبس شده است. ایران 1۰ برابر کشور انگلیس خانه خالی 
دارد. تعداد قابل توجهی زمین مسکونی هم بدون استفاده رها شده است. این در حالی است که برای ساخت هر واحد مسکونی، سرمایه های کشور مصرف می شود، از طرف دیگر یک خانه تا 
بخواهد قابل سکونت باشد برای زیرساختهای آن از جمله خطوط انتقال آب، برق، گاز، مدرسه، بیمارستان، راه، سد و غیره هزینه می شود. اگر خانه ها خالی بمانند حاکمیت باید شهرها را توسعه 
دهد و محل جدید  برای ساخت و ساز نیازهای جدید ایجاد کند که هزینه مضاعفی از منابع عمومی می طلبد. بنابراین منطق اصلاحیه ماده ۵4 قانون مالیاتهای مستقیم این است که واحدهای مسکونی 
را خالی نگه نداریم تا کسانی که متقاضی مسکن هستند بتوانند استفاده کنند. واحدهای مسکونی اگر خالی نماند مشمول مالیات نمی شود. بنابراین هموطنان دغدغه ثبت املاک خود را نداشته 
باشند. در واقع فقط واحدهای اجاری با متراژ بیش از 1۵۰ متر در تهران و بیشتر از ۲۰۰ متر در شهرستانها مشمول مالیات اجاره است که رقم آن کمتر از مالیات واحدهای خالی است. ساکنان روستاها 
و شهرهای کمتر از 1۰۰ هزار نفر جمعیت در صورتی که اطلاعات ملکی خود را ثبت کنند مشمول مالیات نیستند. این در حالی است که بخش زیادی از شهرهای کشور کمتر از 1۰۰ هزار نفر جمعیت 

دارند. این نشان می دهد که نیت قانون گذار، مدیریت کردن بازار مسکن است. بنابراین همه مردم باید از این موضوع استقبال ویژه کنند که موضوع مسکن قابل حل شود./ ایسنا

تلاش برای واقعی شدن قیمت 
اجاره و ساخت مسکن

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس از تشکیل نشستی با وزارتخانه های اقتصاد و راه 
و شهرسازی به منظور تنظیم قیمت اجاره بهاء و ساخت 

و ساز مسکن در شهر ها و کان شهر ها خبر داد.
وی با اشاره به اینکه موضوع مالیات بر خانه های خالی 
سال گذشته به تصویب مجلس رسید گفت: این قانون به 
عنوان بســتری برای ایجاد تعادل در بخش بازار مســکن 

برای ساخت و ساز و اجاره بهاء به شمار می رود.
هــدف اصلی اجرای ایــن قانون؛ حمایت از گروه های 
متوسط جامعه و اقشاری که به هر دلیل در تامین مسکن 
و در ســاخت و اجاره دچار مشــکل هستند، جلوگیری و 
برخــورد بــا بازار های موازی در این حــوزه و ممانعت از 
سوداگری و ایجاد بازار واقعی است،در بازار واقعی مصرف 
نهایی کسانی هستند که نیاز به واحد مسکونی دارند؛ در 
همه جای دنیا هر واحد مســکونی که ساخته می شود به 
دســت مصرف کننده نهایی می رسد؛ اما در ایران فضای 
جدیدی که شــکل گرفته عمدتاً به ســمت سوداگری به 
مفهوم سرمایه گذاری برای رسیدن به قیمت بالاتر است، 
قانون مالیات بر خانه های خالی که سال گذشته تصویب 
شــد هــم اکنون در اختیــار دولت اســت و وزارت راه و 
شهرســازی اقدامات خوبی داشته که البته سازمان امور 
مالیاتی که مرتبط با این موضوع است که کار خودش را 
آغاز کرده؛ ما نیز در کمیسیون اقتصادی تمام تاش خود 
را خواهیم کرد تا نظارتی جدی در راستای اجرای دقیق 

و صحیح این قانون داشته باشیم.
وی در پایان با اشاره به برخی فضاسازی ها به خصوص 
در رسانه های معاند در اجرای این قانون گفت: معتقدیم 
علیرغم تمام حاشــیه ها که وجود دارد؛ اما طی یک دوره 
زمانی کوتاه و بلند مدت اجرای این قانون به تعدیل موضوع 
اجاره بها مسکن و واقعی شدن قیمت واحد های مسکونی 
در کشــور به خصوص در کان شــهر ها و شهر های بزرگ 
کمک خواهد کرد، همزمان با اقدامات دولت برای اجرای 
این قانون؛ نظارت کمیسیون اقتصادی در دستور کار است 
و در هفته آینده نشســت مشترکی برای بررسی آخرین 
اقدامات با وزارتخانه های مرتبط وزارت راه و شهرســازی 
و اقتصاد و دارایی در خصوص اجرای این قانون خواهیم 
داشت؛ امیدواریم این نشست بتواند به مجموعه ساخت 
و ساز و به تنظیم قیمت های اجاره بها کمک و مشکات 

در این حوزه را رفع کند./ صدا و سیما

خبر

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود هــوای ســبز کاســپین درتاریــخ 1400/01/18 بــه شــماره ثبــت 575784 بــه شناســه ملــی 1400۹۹31232 
ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :طراحــی ، تولیــد 
و بازرگانــی انــواع سیســتم هــای تهویــه و تجهیــزات و تاسیســات مکانیکــی و الکتریکــی مربوطــه ،شــبیه ســازی و بهینــه ســازی تجهیــزات تهویــه 
،مشــاوره ،طراحــی ،تامیــن و نصــب و راه انــدازی سیســتم هــای ایمنــی و آتــش نشــانی ،گشــایش اعتبــارات و ال/ ســی بــرای شــرکت نــزد بانــک 
هــا، ترخیــص کالا از گمــرکات داخلــی، اخــذ و اعطــاء نمایندگــی کمپانیهــای معتبــر خارجــی و داخلــی، شــرکت در کلیــه نمایشــگاههای داخلــی و 
بیــن المللــی- انعقــاد قــرارداد بــا کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی، ایجــاد شــعب و نمایندگــی در داخــل و خــارج از کشــور- اخــذ وام و اعتبــارات 
بانکــی بــه صــورت ارزی و ریالــی از کلیــه بانکهــای داخلــی و خارجــی شــرکت در کلیــه مناقصــات، و مزایــدات دولتــی و خصوصــی اعــم از داخلــی 
و بیــن المللــی درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی 
: اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه داوودیــه ، کوچــه اول ، کوچــه 12 بهمــن ، پــلاک 8 ، طبقــه همکــف 
کدپســتی 154۹۹34612 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 50,000,000 ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای 
ســجاد باقــری لیچائــی بــه شــماره ملــی 0012647144 دارنــده 4۹500000 ریــال ســهم الشــرکه خانــم ســیده زهــرا ســیدی لیچائــی بــه شــماره ملــی 
25۹1863601 دارنــده 500000 ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیــره آقــای ســجاد باقــری لیچائــی بــه شــماره ملــی 0012647144 و بــه ســمت 
ــه شــماره ملــی  ــی ب ــم ســیده زهــرا ســیدی لیچائ ــه مــدت نامحــدود خان ــره ب ــه ســمت رئیــس هیئــت مدی ــه مــدت نامحــدود و ب مدیرعامــل ب
25۹1863601 و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت 
از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری باامضــاء مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه 
بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه 

فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1124147(

ــتناد  ــه اس ــی 10103031406 ب ــه مل ــت 26۹77۹ و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــزار ب ــگرتدبیر اف ــرکت پایش ــرات ش ــی تغیی آگه
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/12/17 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : حمیــد رضــا اســلامی بــه شــماره ملــی 0048408360 
بــا پرداخــت 3200000000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان 4000000000 ریــال افزایــش داد.مهیــن جمالــی بــه شــماره 
ملــی 0057668۹14 بــا پرداخــت 800000000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان 1000000000ریــال افزایــش داد. ســرمایه 
ــال افزایــش یافــت. و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا بعــد از افزایــش  ــه 5000000000 ری شــرکت از مبلــغ 1000000000 ب
ســرمایه: حمیــد رضــا اســلامی بــه شــماره ملــی 0048408360دارای4000000000 ریــال ســهم الشــرکه مهیــن جمالــی بــه شــماره ملــی 0057668۹14 

دارای1000000000ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1124144(

ــتناد  ــه اس ــی 14003553750 ب ــه مل ــت 4413۹6 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــیان ب ــون کاران پارس ــرکت آلت ــرات ش ــی تغیی آگه
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/12/1۹ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : علیرضــا بهرامــی بــه شــماره ملــی 007۹5455۹۹ بــا پرداخــت 
مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 14800000000 ریــال افزایــش داد الهــام شــیخ نصیــری بــه شــماره ملــی 26۹1284514 بــا 
ــال  ــغ 17000000000 ری ــرکت از مبل ــرمایه ش ــش داد س ــال افزای ــغ 22200000000 ری ــه مبل ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش ــه صن ــی ب ــت مبلغ پرداخ
بــه مبلــغ 37000000000 ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکاء پــس از افزایــش بــه شــرح ذیــل مــی باشــد 
ــغ  ــی 26۹1284514 دارای مبل ــماره مل ــه ش ــری ب ــیخ نصی ــام ش ــال اله ــغ 14800000000 ری ــی 007۹5455۹۹ دارای مبل ــماره مل ــه ش ــی ب ــا بهرام : علیرض

ــران )1124143( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــال س 22200000000 ری

آگهــی تغییــرات شــرکت کشــت و صنعــت دام دشــت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 78208 و شناســه ملــی 10101230654 بــه اســتناد 
ــه آدرس اســتان تهــران ،  ــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران ب ــره مــورخ 13۹۹/12/1۹ تصمیمــات ذی صورتجلســه هیئــت مدی
شهرســتان ری ، بخــش کهریــزک ، دهســتان کهریــزک ، آبــادی قاســم آبادشــورآباد، محلــه قاســم آبــاد شــورآباد. ، خیابــان 60متــری امــام حســین)ع( 
، خیابــان )فرعــی دوم کوثــر( ، خیابــان )ســیزدهم شــمالی(چهارم کوثــر ، پــلاک 0 ، ســاختمان انبارهــای کوثــر ، قطعــه N763 ، طبقــه همکــف کــد 

پســتی 1818180334 تغییــر یافــت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1124146(

آگهــی تغییــرات شــرکت کهکشــان طلــوع پرشــین شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 266558 و شناســه ملــی 10103104۹65 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/11/2۹ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : تعــداد اعضــاء هیــات مدیــره بــه 2 نفــر 
تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه دراساســنامه اصــلاح گردیــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

تهــران )1124145(

پــرداز  متمایــز  شــرکت  انحــلال  آگهــی 
هوشــمند بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ثبــت 438856 و شناســه ملــی 1400347۹364 
ــوق  ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ب
العــاده مــورخ 13۹۹/12/17 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
ــل  ــوق منح ــخ ف ــور در تاری ــرکت مذک ــد : ش ش
ــد  ــتگار ک ــاس رس ــای امیرعب ــد و آق ــلام گردی اع
ملــی: 22۹8667551 بنشــانی: اســتان تهــران 
، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر 
تهــران، محلــه ونــک ، خیابــان خوارزمــی ، خیابــان 
ــه  ــا ، طبق ــاختمان آری ــلاک -218 ، س ــدرا ، پ ملاص
دوم ، واحــد 5 کــد پســتی: 1435۹15455( بــه 
ســمت مدیرتصفیــه انتخــاب گردیــد ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

و موسســات غیرتجــاری تهــران )1124142( آگهــی تغییرمحــل شــرکت پــارس ترموالکتریــک 
ــت 2678 و  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ب
شناســه ملــی 10101707۹31 بــه اســتناد صورتجلســه 
ــورخ 13۹۹/12/1۹  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــل اتخــاذ شــد :مرکــز اصلــی شــرکت  تصمیمــات ذی
ــر ،  ــاز صف ــد ، ف ــهرجدید پرن ــران ، ش ــتان ته ــه اس ب
خیابــان علیصــدر ، خیابــان مســجد کبــود ، پــلاک 1۹ 
بلــوک 30 کــد پســتی 37613۹6386 “ تغییــر یافــت 
ــلاح  ــوق اص ــرح ف ــه ش ــنامه ب ــه اساس ــاده مربوط و م
گردیــد حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت 
ــتانهای  ــاری شهرس ــر تج ــات غی ــرکتها و موسس ش
اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور 
اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع 
ــاط  ــاری رب ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ثب

ــم )1124141( کری

محققان »موسسه مطالعات زیست شناسی سالک« در کالیفرنیا اخیرا موفق به توسعه آزمایش جدیدی موسوم به »نیروانا« )NIRVANA( برای تشخیص بیماری کووید-19 شده اند.  به گزارش 
ایسنا و به نقل از دیلی میل، محققان اخیرا یک کیت تشخیصی جدید و قابل حمل به اندازه لپ تاپ ایجاد کرده اند که می تواند ویروس کرونا را در مدت زمان 1۵ دقیقه شناسایی کند و در عرض سه 
ساعت نیز می تواند مشخص کند که آیا فرد به نوع بسیار عفونی این ویروس مبتاست یا خیر.  این آزمایش»NIRVANA« نام دارد که این کلمه مخفف عبارت »توالی نانوحفره هم دما تقویت سریع 
ویروس برای تجزیه و تحلیل نزدیک به زمان حال« )nanopore sequencing of isothermal rapid viral amplification for near real-time analysis( است.  دستگاه توسعه یافته 
توسط محققان به اندازه لپ تاپ است و می تواند کووید-19 را در 1۵ دقیقه تشخیص دهد و همزمان می تواند آزمایشی برای تشخیص ویروس های دیگر با عائم مشابه مانند آنفلوآنزا را نیز انجام دهد. 
گفتنی است آزمایش یادشده می تواند عملیات تعیین توالی ژنتیکی را در عرض سه ساعت انجام دهد تا مشخص شود آیا فرد به ویروس جهش یافته مبتاست یا خیر که دانستن این موضوع می تواند 
به متخصصان در تعیین سرعت انتشار ویروس کمک کند. درحال حاضر آزمایش دقیقی که برای تشخیص این بیماری مورداستفاده قرار می گیرد آزمایش پی.سی.آر /واکنش زنجیره ای پلیمراز است.

بهرام صلواتی، مدیر رصدخانه مهاجرت ایران در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره روند تحصیل دانشجویان ایران مهاجرت کرده 
در دانشگاه های برتر جهان گفت: یکی از مباحث مورد توجه در مهاجرت های بین المللی کیفیت دانشجویان و متخصصان ایرانی خارج از کشور 
است و بر همین اساس هم دیدگاه کمّی در این زمینه توسط برخی افراد مورد انتقاد قرار می گیرد.  بررسی تعداد و سهم دانشجویان ایرانی در 10 
دانشگاه برتر آمریکا که جزء ۲0 دانشگاه برتر جهان براساس رتبه بندی QS ۲0۲0 انتخاب شده اند، تا حدی تبیین کننده وضع کیفی دانشجویان 
ایرانی خارج از کشور است و  تعداد دانشجویان ایرانی مشغول به تحصیل در این دانشگاه ها از سال ۲01۳ تا ۲01۵، روندی تقریبا ثابت داشته و با 
اندکی رشد از ۲01 دانشجو به ۲۳۲ دانشجو رسیده است،  از سال ۲01۵ تا ۲01۸، همزمان با کاهش جمعیت دانشجویان ایرانی در آمریکا، تعداد 

ایرانیان مشغول به تحصیل در دانشگاه های برتر آمریکا هم کاهش اندکی یافته و از رقم ۲۳۲ دانشجو به حدود ۲۲0 نفر رسیده است.
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اعتبار ویژه بانک مسکن برای ساخت و سازهزار واحد مسکونی در سیستان و بلوچستان
محمود شــایان مدیرعامل بانک مسکن 
گفت: استان سیستان و بلوچستان از هر حیث 
به حمایت های مالی اعتباری برای توســعه 
مطلوب و افزایش ســطح رفــاه خانوارهای 
ســاکن این اســتان نیازمند اســت. یکی از 
مهمترین نیازها در این استان، مسکن ارزان 
قیمت اســت که امیدوار هستیم با پرداخت 
به موقع تســهیات ساخت، عرضه این نوع 

مسکن در استان افزایش پیدا کند.
وی در راس یــک هیات مرکب از مدیران 
ارشــد ایــن بانک، به اســتان سیســتان و 
بلوچســتان سفر کرد تا از روند احداث شهر 
جدید تیس و همچنین ساخت مسکن ارزان 
قیمــت و ســاماندهی ســکونت گاههای 
غیررسمی در استان و البته طرح های عمرانی 
جنوب اســتان بازدید به عمل آورد،این سفر 
منجر به صدور دستور ویژه از سوی مدیرعامل 
بانک مســکن خطاب به شــعب استان برای 
ارتقای بیشتر سطح همکاری با عوامل ساخت 

مسکن و توسعه زیرساخت ها شد.
در حال حاضر احداث شــهر جدید تیس 
یکی از مهمترین پروژههای عمرانی در استان 
سیستان و بلوچستان است. این شهر با اعتبار 
اولیه 70 میلیارد تومان در دست ساخت قرار 
دارد که این مبلغ برای شروع اولیه عملیات 
اجرایی در نظر گرفته شده است و به تدریج 
بــا پیشــرفت پروژه افزایــش خواهد یافت.
همچنین شــرکت عمران شهرهای جدید با 
تــدارک طرح »شــهر جدید تیس- شــهر 
هوشمند« در نظر دارد این منطقه شهری را 
به شکل متفاوت )مدرن( احداث کند. کاربری 

پیش بینی شده برای کارکرد این شهر جدید، 
گردشگری و تفریحی است که به این منظور 
برنامه ریزی های لازم در دولت صورت گرفته 
است. در صورتی که تیس با همین هدف، به 
سرانجام برسد، اشتغالزایی حاصل از آن باعث 
رشــد و توسعه استان سیستان و بلوچستان 

می شود.
او در بازدید از شهر جدید تیس، در کارگاه 
عمرانی پروژه احداث ۲۸۸ واحد مســکونی 
که در قالب » طرح اقدام ملی تولید و عرضه 
مسکن« در دست ساخت است حاضر شد و 
نحوه ساخت و ساز و میزان تطبیق آن با نقشه 
های اولیه را مورد بررسی قرار داد،لازم است 
در اجرای نقشــه های معماری و ســاخت 
ســاختمان به بافت و فرهنگ بومی منطقه 
توجه شــود و همچنین ضمن نیازسنجی از 
بابت میــزان تقاضای مصرفی برای صاحب 
خانه شــد، پروژه جلو برود تا این طرح ملی 
در پایان با کمترین مشــکل و مســئله برای 
متقاضیان و ســایر ذینفعان، تکمیل و مورد 
بهره برداری قرار بگیرد،شــهر جدید تیس 
ظرفیت تبدیل شدن به یک شهر گردشگری 
را دارد کــه امید اســت بــا اجرای این طرح، 
سرعت توسعه و پیشرفت استان افزایش پیدا 

کند.
شایان همچنین از طرح شهرک سازی با 
هدف ساماندهی سکونتگاه های غیررسمی 
در مرادآباد واقع در بندر چابهار نیز به همراه 
رییس بنیاد مسکن شهرستان چابهار بازدید 

به عمل آورد.
ایــن بانک اعتباری به میزان 90 میلیارد 

تومان برای احداث یک هزار واحد مسکونی 
در فاز اول برای ایجاد این شهرک اختصاص 
داده اســت که بر اســاس پیشرفت پروژه ها 
پرداخت خواهد شد. شایان اظهار امیدواری 
کرد با عملکردی جهادی، این طرح پیش از 
زمان پیش بینی شده، به بهره برداری برسد.

خانواده بانک مسکن با تمام توان سعی در 
رفع موانع و تســهیل در اجرایی کردن این 
طرح دارند که البته همت کارکنان و تعامل 
سازمان های استانی ذیربط نیز در این پروژه 
برای سرعت بخشیدن به عملیات مورد نیاز 

است. 
مسول طرح شهرک سازی در چابهار هم 
گفــت: پیش بینی می کنیم با تعامل خوب 
بانک مسکن و سایر مسوولین استانی بتوانیم 
تــا پایان خرداد ماه فاز اول این طرح را مورد 

بهره برداری قرار دهیم.
در ادامه ســفر مدیرعامل بانک مسکن و 
هیات همراه به استان سیستان و بلوچستان، 
این هیات از برخی پروژه های تعاونی مسکن 

اصنــاف شهرســتان چابهــار بازدید کرد و 
 دســتورات لازم برای بررســی و رفع موانع 

پروژه های ذکر شده را صادر کرد.
شایان خطاب به پرسنل بانک در جریان 
بازدیــد گفــت: این بازدیدهــا با هدف رفع 
هرگونه موانع گسترش خدمت رسانی، ارتقاء 
شعب و بهبود وضعیت کارکنان صورت می 
گیرد و انتظار می رود تمامی مشــکات به 
صورت شــفاف ارائه شــود تا برای رفع آنها 
تصمیم گیری و برنامه ریزی صورت بگیرد.
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هفته نامه اقتصادی ایران
جدا از افزایش سرعت هسته ای، طرف غربی باید نتیجه آن را در عمل هم ببیند. یعنی اگر ما به آژانس اعلام کرده ایم که غنی سازی ۶۰درصدی را آغاز می کنیم، علاوه بر انجام غنی سازی ۶۰درصد، باید حجم آن هم 
قابل توجه باشد. فواد ایزدی،کارشناس مسائل بین الملل: یکی از کارهایی که ایران باید انجام دهد، افزایش سرعت فعالیت های هسته ای است. این یکی از اهرم های قدرت ماست و باید از آن استفاده کنیم. طرف 
آمریکایی باید به  خاطر عملکرد ضدایرانی خود تنبیه شود. اگر آمریکا به این جمع بندی برسد که این عملکرد هزینه ای ندارد، آن را با جدیت بیشتری ادامه می دهد. جدا از افزایش سرعت هسته ای، طرف غربی 
باید نتیجه آن را در عمل هم ببیند. یعنی اگر ما به آژانس اعلام کرده ایم که غنی سازی ۶۰درصدی را آغاز می کنیم، علاوه بر انجام غنی سازی ۶۰درصد، باید حجم آن هم قابل توجه باشد. یکی از مشکلات ما در گذشته 
این بود که دولت برخی از این فعالیت های هسته ای را اعلام می کرد ولی در عمل، آن را یا انجام نمی داد یا به کندی انجام می داد و یا کامل انجام نمی داد. این معضل برای غنی سازی ۶۰درصد باید حل شود. در کنار 
این معتقدم که مصوبه مجلس نباید دوباره تمدید و یا تعلیق شود. نباید خطوط قرمزی که ترسیم شده، مثل دوره برجام باشد. در آن دوره دیپلمات ایرانی برای مذاکره می رفت و به خطوط قرمز بی توجهی 
می کرد و درنهایت می گفت زور من به آنها نرسید. در مسیر جدید باید تجربیات برجام لحاظ شود. اگر این اتفاقات به این سبک بیفتد و طرف مقابل درک کند ایران در مسیر خود جدی است، می توانیم به وضعیت 

بهتر خوشبین باشیم. اما اگر در این مسیر تعلل شود و شیفتگی به برجام هر روز تکرار شود، به خاطر اینکه از برجام عبرت نگرفته ایم، با مشکلاتی روبه رو خواهیم شد. /فرهیختگان آنلاین

یادداشت وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به مناسبت روز عطار نیشابوری

تعادلی شگفت انگیز میان وجد عارفانه و تعهد انسانی بودجه محیط زیست به نام محیط بانان 
و به کام مدیران

ســمیه رفیعی رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس 
گفــت: اگر محیط بانی از خودش دفاع کند و اتفاقی بیفتد 

حتما در محاکم قضایی محکوم می شود.
وی  در مــورد قراردادهای محیط بان ها اظهارداشــت: 
ســازمان محیط زیســت قریب به 600 محیط بان دارد که 
به صورت غیررســمی مشــغول به فعالیت هســتند و اگر 
مشکلی برای این عزیزان پیش بیاید تحت هیچ شرایطی 
اجازه استفاده از ساح را ندارند؛ چرا که به محض استفاده 
از ســاح در محاکــم قضایــی محکوم خواهند شــد. من 
نمی دانم چرا سازمان محیط زیست تقاضای بودجه برای 
ارتقای قراردادها و افزایش نیروهای خود نمی کند. از طرف 
دیگر گاهی بعضی ارگان ها به اســم محیط بانی امکانات یا 
تســلیحاتی می گیرند که محیطبان ها هیچ استفاده ای از 
آن نمی کننــد. او بــا بیان اینکه »بودجه ســازمان محیط 
زیســت به نام محیطبان ها و به کام مدیران اســت« گفت: 
ما در مجلس هر کاری خواهیم کرد تا این شغل ارتقا یابد. 
ما نیازمند یک رویکرد تحولی در این حوزه هســتیم. باید 
همه ابزارها و تجهیزات نوین مثل امکانات اینترنت و پایش 
آناین، انواع ساح های قانونی و استفاده از ابزارهای هوایی 
و سنســورها در اختیار حافظان محیط زیست قرار بگیرد. 
از دست رفتن جان این عزیزان فراموش شدنی نیست چرا 
که با چشم خود دیده ام که این عزیزان با عشق کار می کنند. 
بسیاری از محیطبان ها نسبت به ارائه راهکارهای مدیریتی 
از مدیران سازمان قوی ترند و محیط بان ها افرادی هستند 
که دلسوزی بیشتری نسبت به مدیران برای محیط زیست 
دارنــد. بعضــی از این افراد کــه تحصیات عالیه دارند نیز 
حقوق بســیار کمی دارند. محیط بانی را می شناســم که با 
۲۸ ســال ســابقه در خطه شمال کشور فعالیت می کند و 
پنــج نــوه دارد و فقط چهار میلیون حقوق می گیرد و این 
در حالی اســت که ســاعت ها از خانه و خانواده دور است و 
در یک پاســگاه و در خطر کار می کند. رئیس فراکســیون 
محیط زیســت مجلس نســبت به حقوق و مزایای شهدا و 
جانبازان عرصه محیط زیســت انتقاد کرد و گفت: در طی 
چند ســال گذشــته حقوق و مزایای بســیاری از شهدا و 
جانبازان از سوی بنیاد شهید پیگیری نشده است به شخصه 
تاش خواهم کرد که در اسرع وقت این موضوع را پیگیری 
کنم. یک گایه مندی نیز از مسئولان سازمان حفاظت از 
محیط زیست دارم به این علت که در مراسم خاکسپاری 
محیط بانان زنجانی حضور نداشــتند.محیطبان ها از یک 
طرف با مقام بالادســتی مواجه هســتند که از آنها حسن 
تکلیف می خواهند و از طرف دیگر با شکارچی هایی مواجه 
هستند که با آخرین تجهیزات وارد مناطق می شوند و این 
در حالی اســت که محیط بان ها از کمترین حد امکانات و 
تجهیــزات برخوردار بــوده و عاوه بر حقوق و مزایای کم 
دستاویزی برای حمایت قانونی در محاکم قضایی ندارند. 
اگــر محیط بانــی از خودش دفاع کند و اتفاقی بیفتد حتما 

در محاکم قضایی محکوم می شود./ ایسنا

تایید طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات 
ریاست جمهوری در شورای نگهبان

طرح اصاح موادی از قانون انتخابات ریاست جمهوری 
اسامی ایران در شورای نگهبان به تصویب رسید.

 با برطرف شدن ایرادات شورای نگهبان به طرح اصاح 
موادی از قانون انتخابات ریاســت جمهوری، اکنون فقط 
ایرادات هیئت عالی نظارت بر حسن اجرای سیاست های 
کلی نظام مجمع تشخیص مصلحت باقی مانده است که 
در روزهــای آینده هم این موضوع مورد رســیدگی قرار 

خواهد گرفت.
پیش تر، هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان شــورای 
نگهبان در صفحه اجتماعی خود گفته بود که در جلســه 
چهارشنبه 1۸ فروردین  سال جاری، طرح اصاح موادی 
از قانــون انتخابات ریاســت جمهوری اســامی ایران، با 
اصاحاتی که در مجلس صورت گرفته بود، ایرادات شورای 
نگهبان مرتفع شــده بود. البته شــورا ســه تذکر در متن 
داشت که مقرر گردید، به مجلس منعکس شود اما هیئت 
عالی نظارت بر حسن اجرای سیاست های کلی نظام، طی 
نامه ای اعام کرد که سه ایراد از ایرادات قبلی این هیئت 
همچنان باقی است، لذا شورای نگهبان نظر این هیئت را 
به همراه ســه تذکر خود، برای اصاح مجددا به مجلس 
بازگرداند. نمایندگان مجلس شورای اسامی در نشست 
علنی سه شــنبه ۲4 فروردین و در جریان رســیدگی به 
گزارش کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها در مورد 
طرح اصاح موادی از قانون انتخابات ریاســت جمهوری 
اسامی ایران، با اصاح چند ماده این طرح جهت تأمین 

نظر شورای نگهبان موافقت کرده بودند./فارس

دست دلال ها و واسطه در بینابین 
زنجیره تولید تا مصرف کامل باز است

حســینعلی حاجی دلیگانی دبیر هیئت  رئیسه مجلس 
شورای اسامی گفت: گرانی ها بخشی از جنگ اقتصادی 
کــه باهدف دلســرد کردن ملت ایران، زیر ســؤال بردن 
دستاوردها و تأثیرگذاری بر دو انتخابات مهم پیش رو در 
حــال اجراســت.  جبهه رســانه ای دشــمن از وضعیت 
افسارگسیخته گرانی کالاها این گونه بهره برداری می کند 
که وضعیت پیش آمده تحت تأثیر تحریم های آمریکاست 
و ملت ایران اگر می خواهد گشایش اقتصادی داشته باشد 

باید به درخواست های دولت بایدن تن دهد.
سوی دیگر این هجمه رسانه ای القای ناکارآمدی نظام 
جمهوری اسامی است که در موضوع تأمین سفره مردم 
ناتوان است و واضح است که گرانی ها در قیمت های مرغ 
و تخم مرغ به عنوان نماد گرانی ها خود را نشــان داده و به 
علت ناکارآمدی نظام توزیع در بازار اســت. در نظام بیمار 
توزیع کالا، شاهد کم کاری،  اشتباهات عمدی و غیرعمدی 
بخش هایی از بدنه وزارتخانه های جهاد کشاورزی و صمت 
هســتیم، عاوه بر این، شــرایط به گونه ای است که دست 
دلال ها و واسطه در بینابین زنجیره تولید تا مصرف کامل 
باز اســت و عده ای هر طوری که بخواهند قیمت ها را به 
نفــع منفعــت و جیب خود بالا می برند و کاری هم ندارند 
که دودش در چشمان ملت ایران می رود، نمایندگان مردم 
در هفته اول کار مجلس در ســال جدید بار دیگر وزرای 
جهاد کشاورزی و صنعت معدن و تجارت را به خانه ملت 
فرامی خوانند و از آنها توضیح خواهند خواســت که برای 
مقابلــه با گرانی ها چه کارهایی کردند و چه اقداماتی باید 
انجام می دادند اما نکردند. دولت در هرحال پاســخگوی 
شــرایط پیش آمــده باید باشــد درحالی کــه نهاده های 
کشــاورزی را با دلار 4۲00 تومانی وارد کرده اســت مرغ 
تولیدی داخل را بســیار بیشــتر از قیمت های مصوب با 
قیمت هــای ۳0 هــزار تومانی و بیشــتر به دســت مردم 
می رســاند،مردم، خواهان اقدامات عملی و موثر دولت در 
مهــار قیمت هــای کالای مواد غذایی به خصوص در حوزه 
مــرغ و تخم مــرغ هســتند و از گفتاردرمانی هــا راضی 

نمی شوند.

ریل گذاری بانک توسعه صادرات 
برای تحقق شعارسال

 مدیرعامل بانک توسعه صادرات با تاکید بر اینکه یکی 
از محورهای تولید پایدار در کشــور، تولید صادرات محور 
اســت، گفت: تجربه نشــان داده تولید پایدار نتیجه تقویت 
صادرات بوده و اقتصاد کشورهایی که تولید صادرات محور 
دارند در مقابل نوسانات واتفاقات مختلف از تاب آوری بالایی 
برخورداراســت، کیفیت و قیمــت کالای صادراتی فارغ از 
اینکه در کشور رکود اقتصادی وجود داشته باشد یا نداشته 
باشد، بازارهای بین المللی را حفظ می کند. وی با تاکید بر 
اینکه ضروری است همه شرکت های تولیدی کشور، بخشی 
از محصولات خود را صادر کنند، گفت: با صادراتی شــدن 
واحدهــای تولیــدی در کشــور زمینه بــرای ایجاد نظام 
پایدارتولیدی فراهم خواهد شــد. صالح آبادی با اذعان به 
وظیفه خطیر بانک توســعه صادرات ایران در ایجاد بســتر 
مناسب برای تولید پایدار، گفت: این بانک بدون هیچ گونه 
محدودیت آمادگی دارد تامین مالی سرمایه در گردش بنگاه 
های تولیدی و صادراتی را انجام دهد؛ در این راســتا عاوه 
بر اعطای تســهیات با نرخ های مناســب به شرکت های 
صادراتی، به بنگاه هایی که صادرکننده نیستند اما از ظرفیت 
صادراتی برخوردارند با ارائه قراردادهای صادراتی، تسهیات 
پرداخت می کند، صادرکنندگان باید بانک توسعه صادرات 
ایران را بانک حامی خود قلمداد کنند؛ سیاســت های این 
بانک به عنوان یک بانک توسعه ای بر این پایه استوار شده 
که در بخش ارزی و هم ریالی خدمات متنوع بانکی در مسیر 
صادرات حامی و همراه صادرکنندگان باشد، بانک توسعه 
صادرات ایران با بنگاه های تولیدی صادراتی که در شرایط 
کرونا و تحریم ها نتوانســته صادرات انجام دهند مدارا می 
کند و روند ارائه خدمات و تسهیات خود به این بنگاه ها را 
ادامه خواهد داد. هرچند بنگاه های صادراتی به نسبت سایر 
بنگاه های اقتصادی از تاب آوری بیشــتری برخوردارند اما 
در صورت ایجاد چالش برای این بنگاه ها، شرایط حاکم بر 
اقتصاد را در نظر گرفته وبر اســاس مستندات، بازپرداخت 
را برای مشتریان تسهیل خواهیم کرد. وی در مورد فرایند 
واردات در ازای صــادرات و اهمیــت نظارت بر آن گفت: از 
آنجاییکــه هــدف صادرات، تامین ارز اســت و ارز نیز برای 
واردات هزینه می شود، اگر صادرکننده ای بتواند با نظارت 
های لازم این روش را عملیاتی کند؛ زمینه را برای بازگشت 

ارز به چرخه اقتصادی فراهم کرده است.

برگزاری سراسری محفل قرآنی »ربیع  القرآن« در ماه مبارک رمضان

خبر خبر

حمایت صنایع مادر در تولید شیر ضد کرونا 

شرکت فولاد مبارکه در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی خود یکی از مؤثرترین 
صنایع کشور در زمینه مبارزه با کرونا بوده

هادی آشــتیانی از برگزاری سراسری محفل قرآنی »ربیع 
القرآن« در ماه مبارک رمضان همزمان با شروع به کار محافل 

قرآن و عترت خبر داد.
 به گزارش پایگاه اطاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، هادی آشتیانی مدیرکل ترویج کتابخوانی و امور فرهنگی 
نهاد در خصوص ویژه برنامه های ماه مبارک رمضان نهاد گفت: 
همزمان با آغاز ماه مبارک رمضان و شروع به کار محافل قرآن 
و عترت استان ها، ویژه برنامه محفل انس با قرآن کریم »ربیع 
القرآن« با هدف توسعه و ترویج فرهنگ قرآنی، تعمیق باورهای 
دینی در خانه و خانواده، با مشــارکت ادارات کل کتابخانه های 
عمومی استان ها با حضور قاریان ممتاز کشور به صورت مجازی 

در پلتفرم اسکای روم برگزار می شود.
مدیــرکل ترویج کتابخوانی و امور فرهنگی نهاد در توضیح 
این ویژه برنامه افزود: محفل قرآنی »ربیع القرآن« شامل تاوت 
مجلسی قرآن کریم به همراه تفسیر کوتاه و مسابقه چهارگزینه ای 
از تفسیر ارائه شده ویژه خانواده های شرکت کننده در این برنامه 
قرآنی خواهد بود. عاقه مندان تا ۲4 ساعت پس از پایان برنامه 
می توانند با ارسال پاسخ صحیح به سامانه پیامکی 10004۵01۸ 
در این مســابقه شــرکت کنند که به برگزیدگان جوایزی اهدا 
خواهد شد. آشتیانی مخاطب این برنامه را خانواده های ایرانی 
دانســت که می توانند در دوران همه گیری ویروس کرونا، در 
ســاعات منتهی به وقت اذان مغرب و زمان افطار با اســتفاده از 

ظرفیت فضای مجازی از این برنامه استفاده کنند.
با توجه به درخواست مکرر علاقه مندان؛

مهلت شرکت در مسابقه داستان نویسی »زندگی و 
شخصیت شهید حسن باقری« تمدید شد

 در پی اســتقبال و درخواست مکرر عاقه مندان به شرکت 
در نخســتین فراخوان داســتان کوتاه با موضــوع »زندگی و 
شخصیت شهید حسن باقری«، مهلت شرکت در این رویداد 
فرهنگی تا سوم خرداد ماه تمدید شد. به گزارش پایگاه اطاع 
رســانی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، پــس از دریافت 
درخواست های مکرر عاقه مندان به حوزه داستان نویسی برای 
شــرکت در اولین فراخوان داســتان کوتاه با موضوع زندگی و 

شــخصیت شهید حسن باقری، مهلت ارسال آثار به دبیرخانه 
ایــن رویــداد فرهنگی که از ابتدای اســفند ماه 1۳99 تا پایان 
فرودین 1400 اعام شده بود، تا سوم خرداد سال جاری تمدید 
شد. این مسابقه به همت موسسه شهید حسن باقری و با همکاری 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور و با موضوع داستان و روایت 
داستانی با الهام از ویژگی های شخصیتی و نقش شهید حسن 
باقری در دوران دفاع مقدس و با محوریت کتاب ســه جلدی 
»روایت زندگی شــهید حســن باقری« نوشته سعید عامیان 
برگزار می شود. عاقه مندان به شرکت در این مسابقه می توانند 
این کتاب را از طریق کتابخانه های عمومی سراسر کشور و نیز 
فروشگاه اپلیکیشن طاقچه تهیه کنند. عاقه مندان جهت ثبت 
نام و ارســال اثر می توانند از طریق پایگاه اینترنتی ســماک به 
نشانی  www.samakpl.ir اقدام کنند. متن های ارسالی 
باید دارای ویژگی ها و عناصر داستان از جمله روایت، شخصیت 
و فضاســازی بوده و بین ۲ الی ۵ هزار کلمه باشــد. لازم به ذکر 
است آثار ارسالی نباید پیش از این، منتشر شده باشد. بر اساس 
فراخوان منتشر شده آیین اختتامیه این مسابقه در تیرماه 1400 
برگزار می شــود و طی آن به نفرات اول تا پنجم ضمن تقدیم 
لوح سپاس، به ترتیب ۳0 میلیون ریال، ۲۵ میلیون ریال، ۲0 
میلیون ریال، 1۵ میلیون ریال و 10 میلیون ریال اهدا خواهد 
شد. همچنین آثار برگزیده این مسابقه در قالب یک مجموعه 

داستان منتشر خواهد شد.

معاون مرکز ویروس شناســی دانشگاه 
اصفهــان گفــت: روش درمانی جدیدی در 
بیماری کرونا با استفاده از شیر فوق ایمنی 
توسط محققان اصفهانی و با حمایت صنایع 

مادر تولید شده است.
حســن نیلی احمدآبــادی در گفتگو با 
خبرنگار ایراسین اظهار داشت: در شرایطی 
که در موج چهارم کرونا هستیم، تولید پادتن 
کرونا از شیر دام در فاز سوم و نهایی مطالعات 
خــود اســت و چنانچه از اردیبهشــت ماه 
مصرف این شــیر در جامعه فراهم شــود، 
نســبت به کرونا به ایمنی جمعی دســت 
خواهیــم یافت. تولید پادتن کرونا موفق به 
دریافت مجوز اخاق کمیته وزارت بهداشت 
و درمان شــده اســت و حاصل همکاری ده 
دانشمند ویروس شناس، میکروبیولوژیست، 
پزشک و دامپزشک اصفهانی است و سازمان 
ها و شرکت های بزرگی مثل فولاد مبارکه 

هم در انجام این پژوهش کمک کرده اند.
بــا توجه به موج گیــری چهارم کرونا و 
افزایــش مــوارد ابتا و مرگ ومیر و کمبود 

واکســن، محققان و دانشــمندان کشور به 
دنبال راهی مؤثر و پایدار برای پیشگیری و 

کنترل بیماری کووید 19 شده اند.
شــیر فــوق ایمنــی زا حــاوی پادتن 
اختصاصی علیه ویروس کرونا اســت و این 
شــیر اکنون در مرحله نهایــی کارآزمایی 
بالینی فاز ســوم است و ایمنی محصول در 
فاز اول مورد تأیید دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهــان قرار گرفته اســت،گزارش های 
دریافتــی از مراحــل اجرایــی فاز ســوم 
کارآزمایی بالینی در بیماران سرپایی که در 
منزل مورد مراقبت قرار می گیرند و تســت 
تشخیصی کرونای آنها مثبت است و کسانی 
که با افراد بیمار در ارتباط هستند می توانند 
شــیر فــوق ایمنی زا را به صــورت رایگان 
دریافت کنند،این شیر به دلیل وجود آنتی 
بــادی اختصاصی علیه ویروس کرونا باعث 
ایجاد ایمنی غیرفعال در ســطوح مخاطی 
حلق، حنجره، ابتدای نای و طول دســتگاه 
گوارش می شود. به ویژه در سطوح مخاطی 
حلق، همچنین به فاگوسیتوز شدن ویروس 

توســط ســلول های ایمنی بدن کمک می 
کند و این فرایند، پاسخ سیستم ایمنی فرد 
مبتا  را تسریع می کند، سامت شیر فوق 
ایمنی زا علیه ویروس کرونا توسط دانشگاه 
علوم پزشــکی اصفهان تأیید شــده است و 
هیــچ گونه عوارضی ایجــاد نمی کند و در 
افرادی که دارای حساســیت نسبت به شیر 
هستند به میزان کم و به دفعات به صورت 
جرعــه جرعه به همراه غرغره کردن توصیه 
می شود. وی به حامیان این پروژه هم اشاره 
کرد و اظهار داشــت: مرکز ویروس شناسی 
دانشــگاه اصفهان، شرکت نوآوران واکسن 
زیتون، صندوق توســعه زیســت فناوری 
معاونــت علمــی و تحقیقاتــی ریاســت 
جمهــوری، شــهرک علمــی تحقیقاتی و 
صنایعــی نظیر شــرکت فــولاد مبارکه، 
پالایشگاه اصفهان و ذوب آهن از این پروژه 
حمایت کرده اند. شــایان ذکر است شرکت 
فولاد مبارکه در راســتای ایفای مسئولیت 
اجتماعــی خود یکــی از مؤثرترین صنایع 
کشور در زمینه مبارزه با کرونا بوده و عاوه 

بــر مشــارکت در این پــروژه تحقیقاتی با 
پشــتیبانی از بیمــاران کرونایــی و تأمین 
اکســیژن رایگان بیمارســتان های تحت 
پوشــش دانشــگاه علوم پزشــکی استان 
اصفهان و بسیاری از بیمارستان های خارج 
از استان و همچنین مساعدت 100 میلیارد 
تومانــی به بیمارســتان ها و شــبکه های 
بهداشــت و درمان جهت خرید تجهیزات و 
مواد ضدعفونی کننده حوزه بیماری کرونا، 
نقشــی محوری در مبارزه بــا این بیماری 

منحوس در کشور داشته است.

۲۵ فروردین در گاهشــمار ایران، روز 
عطار نیشــابوری نامیده شــده است. به 
همین مناســبت، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی، پیامی منتشر کرده است. در 
پیــام عبــاس صالحــی آمده اســت: 
»نکوداشــت مفاخــر و ســرمایه های 
ارزشــمند فرهنگــی ســرزمین ایران 
اســامی، یادآوری توجه به داشــته ها و 
ذخایــر معرفتــی و هویتی این مرز و بوم 
اســت. شــیخ فریدالدین محمد عطار 
نیشــابوری از جمله این مفاخر بلندآوازه 
در وادی شــعر و ادب و عرفان اســت که 
نام و یادش ورد زبان و رشحات قریحه و 
قلمــش جای جان و صفای روح و روان 
صاحبــدلان و اهالی عرفــان، معرفت و 
معنویت در سراســر گیتی است. او که با 
آثار گرانســنگ و مانــدگار، از غزلیات 
پرشــورش گرفتــه تــا تذکرةالاولیای 
منثورش و از مختارنامه نغزش گرفته تا 
مثنوی های بدیــع و پرمغزش همچون 
منطق الطیــر و الهی نامه و اســرارنامه و 
مصیبت نامه، نام خود را به شایســتگی و 
نیکویــی بر جریــده عالم معنا و معرفت 
انســانی به جاودانی و مانایی رقم زده و 

در ایــن وادی عــارف و عامی را وامدار و 
منت پذیر خویش ساخته است.«

در ادامــه این یادداشــت می خوانیم: 
»آنچــه در ایــن مجال انــدک پیرامون 
شخصیت و آثار عطار گفتنی است، توجه 
بــه جامعیت نــگاه، ژرفای اندیشــه و 
گستردگی مفاهیم و آموزه هایی است که 
او را در مرز آسمان و زمین، میان شور و 
وجــد عارفانــه و هنرمندانــه و درک و 
دریافت و تعهد انســانی و اجتماعی، در 
تعادلی شــگفت انگیز نگاه داشته است. 

نکته ای که می تواند سرمشــق اصحاب 
فکر و فرهنگ و هنر در زمانه حاضر قرار 
گیــرد. اینک ماییم و گنجینه گرانقدری 
کــه از عطار بزرگ بر جــای مانده تا در 
وانفســای روزگاری که در آنیم، جان و 
دلمان را به عطر و بویش خوش ســازیم 
و جهــان درمانــده و پرتاطم را به دارو و 
درمانش التیام بخشیم.« در بخش پایانی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی از تاش ها 
و کوشــش پژوهشگران بخصوص استاد 
محمدرضا شــفیعی کدکنی تشکر کرده 

است: »با قدردانی از کوشش های علمی 
و ادبی دانشــمندان و پژوهشــگرانی که 
شــناخت احوال و آثار این شــخصیت 
بی بدیــل را وجهه همت و تاش عالمانه 
و عاشقانه خویش ساخته اند، تاش های 
عرفان پژوه و عطارشــناس بزرگ، استاد 
دکتر محمدرضا شفیعی کدکنی که عمر 
گرانمایه خود را بر ســر تصحیح و تنقیح 
و انتشــار آثار آن عارف بزرگ گذاشته و 
راه را بــر جویندگان مشــتاق ظرایف و 
دقایق ادبی و طالبان تشنه اسرار و حقایق 
نــاب انســانی و آســمانی منــدرج در 
شــاهکارهای ادبیــات عرفانــی هموار 
ساخته است، ارج نهاده و بر همت والای 
ایشــان درود می فرستم.همچنین لازم 
می دانــم از مســاعی برگزارکننــدگان 
آیین های بزرگداشت عطار در جای جای 
میهــن اســامی و خــارج از کشــور، 
سپاســگزاری و قدردانــی نماییم. روز 
بزرگداشــت عطار نیشــابوری را به همه 
دوســتداران آثار و مفاخر فرهنگی ایران 
بزرگ بویژه اصحاب و اهالی شعر و ادب 
و معرفت ایرانی و اســامی در سراســر 

جهان تبریک می گویم.«

شــش بنای تاریخی حمام شــاه،حمام حاج رئیس، باغ خالصه بمپور، خانه 
خطیبی، زینعلی و اسدی، کاروانسراهای قزلق، دیمه لو و رباط سفید و خانه قریشی 
آثاری هســتند که حق بهره برداری از آنها برای مدت معین به بخش خصوصی 
سپرده می شود.  این خبر را به نقل از هادی میرزایی، مدیرعامل صندوق توسعه 
صنایع دستی و فرش دستباف و احیا و بهره برداری از اماکن تاریخی و فرهنگی 
برایتان نقل می کنیم که گفته است بحث واگذاری این آثار به تایید کمیسیون 

مزایدات صندوق احیا رسیده و به زودی شرایط واگذاری آنها اعام می شود. به 
گفته میرزایی، فراخوان عمومی واگذاری حق بهره برداری ۲1بنای تاریخی دیگر 
نیز که پیش از این اعام شده بود ازجمله خانه های تاریخی امیر پرویز، پروین 
اعتصامی و علوی تبریز، عصارخانه شــیخ)جماله( اصفهان، باغ برج علی اکبری 
گلپایگان، رباط کامه تربت حیدریه، کاروانسراهای یونسی و آهنگ بجستان و... 

تا ساعت16، ۲۵فروردین1400 تمدید شده است./جام جم دیلی

6بنای تاریخی دیگر 
به بخش خصوصی 
واگذار می شود
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در شرکت ذوب آهن اصفهان اقدامات 
لازم برای غلبه بر کرونا انجام می شود

نشست پویش ملی اطاع رسانی مقابله با کرونا )پویش 
ملی ره سامت( با حضور ایرج حریرچی معاون کل وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، کیانوش جهانپور 
رییس مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت بهداشت 
و جمعی از مدیران و مســئولان ســازمان های همراه گام 
چهارم بسیج و پویش ملی اطاع رسانی مقابله با کرونا به 

صورت ویدئو کنفرانس در استودیو سامت برگزار شد.
در ابتدای این نشست حریرچی با بیان این که سامت 
موضوعی چندوجهی و با ســایر مســائل اجتماعی بسیار 
مرتبط اســت، گفت: اصولا ســامت مردم اعم از جسمی و 
روانی بیش از ۸0 درصد به عوامل اجتماعی موثر بر سامت 
وابســته اســت که خارج از حوزه بهداشت و درمان رخ می 
دهد. همچون میزان درآمد ملی آن کشور خصوصا سرانه 
ملی، توزیع مناسب و عادلانه درآمد، میزان اشتغال و بهره 
مندی مردم از مسکن مناسب یا موارد منفی مانند اعتیاد، 
طاق و بیکاری. بی راهه اســت که فکر کنیم همه مســائل 

بهداشت و درمان کشور را با پزشکی می توان رفع کرد.
منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در این 
نشســت با تشریح اقدامات گسترده این شرکت در مبارزه 
با کرونا و اختصاص بیمارســتان شهید مطهری برای ارائه 
خدمــات به مردم و کمک هایی که وزارت بهداشــت می 
توانــد در این زمینه داشــته باشــد، گفــت: در ذوب آهن 
اصفهــان، رعایت پروتکل های وزارت بهداشــت، عملی و 
اقدامات لازم برای غلبه بر کرونا انجام شده است، بنابراین 
باید در خارج از محیط های کار و به ویژه در ایام تعطیات، 
مراقب افراد بود. وی افزود: ما نیز خود را در راستای غلبه 
بر کرونا مســئول می دانیم تا ان شــاءا... این دوره سخت را 
پشــت ســر بگذاریم.در پایان این نشست جهانپور رییس 
مرکز روابط عمومی و اطاع رســانی وزارت بهداشــت از 
همکاری و همیاری 70 شــرکت و برند صنعتی و تجاری 
همراه و همیار گام چهارم بسیج و پویش ملی اطاع رسانی 

مقابله با کرونا قدردانی کرد .

افزایش ۱۵ درصدی عملکرد تولید در 
منطقه ویژه خلیج فارس

منطقه ویژه خلیج فارس با ایجاد زیرساخت های مناسب 
و تسهیل در امر تولید و صادرات، به رغم تحریم ها و شیوع 
کرونا، طی سال 99 شاهد جهش در تولید و صادرات بود. 
حســن خلج طهرانی، مدیرعامل منطقــه ویژه اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس با اعام این مطلب گفت: 
منطقــه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس 
طی سال 99، حدود 7 میلیون و 419هزار و 1۵7 تن انواع 
محصولات شــامل شــمش فولاد )بیلت و اسلب(، شمش 
آلومینیوم، شــمش روی، آهن اسفنجی، بریکت، قیر، مواد 
نسوز و آهک تولید کر، این رقم نسبت به تولید مدت مشابه 
ســال 9۸ )6 میلیون و 446 هزار و ۳10 تن(، 1۵درصد 

رشد را نشان می دهد.
وی با اشاره به رشد 70 میلیون دلاری ارزش صادرات 
این منطقه طی ســال 99 اظهار کرد: این منطقه طی 1۲ 
ماه گذشــته، انواع محصولات شــامل بیلت، اسلب، ورق 
فولادی، شــمش آلومینیوم، شمش روی، آهن اسفنجی، 
بریکت، قیر، مواد نســوز، مواد فله و آهک به ارزش حدود 
یک میلیارد و ۲96میلیون دلار صادر کرد. ارزش صادرات 
این منطقه طی سال 9۸ حدود یک میلیارد و ۲۲۳ میلیون 
دلار بود،طی سال جاری نیز در راستای جذب سرمایه گذار 
جدیــد و بهبود زیرســاخت های منطقــه تاش می کند، 
اهمیت این منطقه ویژه اقتصادی در بازتعریف تسهیات 
کان ســرمایه گذاری به ویــژه در بخــش زمین، انرژی و 
تعرفه های گمرکی برای این منظور اســت، ازجمله نتایج 
اقدامات انجام  شده برای ایجاد بستر ورود سرمایه گذاران 
بــه این منطقه طی ســال گذشــته، انعقاد 9 قــرارداد با 
ســرمایه گذاران جدید )مجموع 4/ ۳ میلیارد دلار( برای 
واگذاری زمین در حوزه های تولید فولاد، آهن اســفنجی، 
اسید فسفریک، فروآلیاژ، تولید نوار نقاله، احداث نیروگاه 

برق، احداث پایانه حمل ونقل و... بود.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

پیام تبریک حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه همزمان با تولید تختال با عرض ۲ متر برای نخستین بار در شرکت فولادمبارکه 
بســم ا... الرحمن الرحیم در این لحظه تاریخی مفتخرم اعلام کنم که مهندسان و کارکنان شرکت فولاد مبارکه، این سربازان کشور در خط مقدم 
جبهه اقتصادی و صنعت موفق به ثبت دســت آوردی بزرگ و بسیار مهم شده اند. کارشناسان و کارکنان واحد های ریخته گری در شرکت فولاد 
مبارکه اقدام به آماده سازی قالب ماشین ۵ ریخته گری برای تولید تختال با ضخامت ۲۵۰ و عرض ۲۰۲۵ میلیمتر)۲متر( کرده اند، اقدامی مهم 
جهت برطرف کردن نیاز صنایع اســتراتژیک و بزرگ داخلی و خارجی آنسوی مرزها و ایجاد بستر عظیم صادراتی برای شکستن انحصار در 
بازارهای بین المللی.  فولاد مبارکه قدم نخســت برای تحقق شعار سال را بســیار محکم و سرنوشت ساز برداشت، من از طرف گروه 
فولادمبارکه این دســت آورد مهم و تاریخی را به مقام معظم رهبری، صنعتگران و تولید کنندگان داخلی و عموم مردم عزیز و شریف 

ایران تبریک می گویم. امید که در ادامه نیز، سال جدید در تمامی عرصه ها برای مردم، کشور و انقلاب سالی پرخیر و برکت باشد.

دکتر اردشــیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت 
ملــی صنایع مس ایران:ســعدمحمدی اضافه کرد: با 
ظرفیت جدید ذوب پالایش در سونگون که 6 اردیبهشت 
پاکت های آن گشوده و تکلیف قیمت ها مشخص می شود 
و ظرفیت هــای ایجادشــده در سرچشــمه و خاتون آباد، 
امیدوار هستیم ظرفیت تولید کاتد در کشور به 600 هزار 

تن ارتقا یابد که ۵۵0 هزار تن حاصل از ذوب است.
وی ابراز امیدواری کرد با چنین طرح هایی جایگاه خود 
را از وضعیت فعلی که حدود ۲ میلیارد دلار ارزش درآمدی 
شرکت است در 4 سال آینده به 4.۵ میلیارد دلار برسانیم.
وی افزود: این اتفاق باعث می شــود ما جزو 10 شرکت 
برتر جهان در تولید مس قرار بگیریم. رتبه شــرکت ملی 
مس در پایان ســال 1۳9۸، سومین شرکت بورسی کشور 
بود، این رقم در پایان ســال گذشــته به جایگاه دوم رسید. 
امیدواریم تا پایان ســال جاری و راه اندازی کارخانه های 

جدید به رتبه اول شرکت های بورسی دست پیدا کنیم.
ســعدمحمدی بیان کرد: میزان بازدهی ســهم شرکت 
مس در سال گذشته، ۲۸۲ درصد بود، یعنی رتبه اول در 

بازدهی سهام را در میان شرکت های دیگر داشتیم.
مدیــر عامل شــرکت مــس گفت: امیدوار هســتیم با 
ســرمایه گذاری در بخــش معــدن و خریــد تجهیزات و 
تکنولوژی های جدید، خرید دســتگاه های حفاری جدید 
)1۵ دســتگاه(، اســتفاده از نرم افزارهای روز اکتشــافات 
معدنی و همچنین سیســتم ابر الکترونیکی )برای ارزیابی 
ذخایر و پتانسیل های جدید( استان های جدیدی ازجمله 
آذربایجان غربی، یزد، سیســتان و بلوچســتان، خراسان 
رضــوی و اردبیــل در جرگه معدنی تولیدات معدنی مس 
قرار می گیرند. وی با بیان این که که در فضای بین المللی 
امــروز، حــدود ۳9 درصد از انرژی دنیا از نفت و 19 درصد 
از الکتریســیته تأمین می شود بیان کرد: برنامه ریزی دنیا 
برای ۳0 ســال آینده به صورتی اســت که میزان انرژی در 
سال ۲0۵0، 1۳ درصد از نفت و 49 درصد از الکتریسیته 
خواهــد بود. مهم ترین عنصــر در ایجاد این زمینه در ۳0 
سال آینده، عنصر مس است. نکته مهم دیگر آن است که 
در 10 ســال آینده ۳۵ درصد خودروها برقی خواهد شــد. 
بــا توجــه به اینکه خودروهای فعلی تقریباً چهار کیلوگرم 
مصرف مس دارند و هر خودرو برقی به ۸9 کیلوگرم مس 
احتیاج خواهد داشــت، بازار مناســبی را می توان تعریف 
کرد. وی همچنین با اشــاره به ســرانه مصرف فلز سرخ در 
جهان اظهار کرد: میزان ســرانه مس ۳.۲ کیلوگرم اســت. 
با توجه به افزایش جمعیت جهان طی ۲0 ســال آینده ما 
به پنج میلیارد تن مس احتیاج خواهیم داشــت. درنتیجه 
عنصر مس به عنوان یک عنصر استراتژیک سرمایه گذاری 
در دنیا مطرح اســت. شــرکت مس نیز همســو با این نگاه 
بین المللــی، تعریف ســرمایه گذاری را به لحاظ عملیاتی 
تدوین کرده اســت و با توجه به کیفیت بســیار خوب مس 
ایران باید بتوانیم شرایط ایجاد یک بنگاه بزرگ را به لحاظ 

اقتصادی برای کشور ایجاد کنیم.

3۵ هزار میلیارد تومان به دارایی های 
»فملی« اضافه شد

تولید بیش از ۸۰۰ هزار تن محصول گاززدایی 

گفتگو-۲

خبر

برای نخستین بار در ایران صورت گرفت:

بومی سازی صفحات مسی قالب ریخته گری شرکت فولاد مبارکه
بومی ســازی صفحــات مســی قالب 
ریخته گری از خروج ســالیانه ۳.۵میلیون 

یورو ارز از کشور جلوگیری کرد.
رضا یزدخواســتی، معاون خرید شرکت 
فولاد مبارکه از شکســت انحصار ســاخت 
صفحات مسی قالب های ریخته گری مداوم 

شرکت فولاد مبارکه خبر داد.
بــا توجه به نگاه مدیریت عالی شــرکت 
درخصوص بومی ســازی اقام استراتژیک، 
فعالیت های بومی ســازی ایــن صفحات 
به عنوان مهم ترین قطعه در فرایند انجماد و 
تبدیــل مذاب به تختال فولادی در خطوط 
ریخته گری مداوم با موفقیت انجام شــد و 
عاوه بر ایجاد تکنولوژی ســاخت در داخل 
و پشتیبانی مؤثر از خطوط تولید، از خروج 
ســالیانه ۳.۵ میلیون یورو ارز از کشور بابت 
خریــد ایــن صفحــات بــرای واحدهای 
ریخته گــری فولاد مبارکه و مجتمع فولاد 

سبا جلوگیری گردید.
بــا توجه به نقش صفحات مســی قالب 
ریخته گری در میزان تولید و کیفیت تختال 
)به ویژه عیوب ســطحی آن(، همیشه نگاه 
ویژه ای به این قطعه شده و تاکنون از منابع 
معتبر اروپایی ازجمله KME آلمان تأمین 

می شده است.
فرایند بومی سازی صفحات مسی قالب 
ریخته گــری، برای اولین بار با مشــارکت 
سازمان جهاد دانشگاهی تهران و با سفارش

 ۳ سِــت از این قالب ها آغاز گردید و در 
ادامــه، با توجه به مصرف زیاد این صفحات 
در خطوط ریخته گری و حساســیت پروژه، 
به منظــور اطمینان از انجــام این فرایند، 
بومی ســازی ایــن قطعــات با ۳ شــرکت 

دانش بنیان دیگر نیز شروع شد.
معاون خرید ضمــن قدردانی از تمامی 
واحدهــای درگیر در این پروژه ملی، اظهار 
امیــدواری کرد: با تــداوم این حمایت ها، 
به زودی شاهد قطع نیاز کشور به تأمین این 
قطعه و ســایر قطعات استراتژیک صنعت 

فولادسازی از خارج کشور باشیم.
بومی سازی صفحات مسی قالب های 
ریخته گری مداوم با تکیه بر دانش 
داخلی و به روش PDCA در حال 

رشد و تکامل است 
غامرضا سلیمی، مدیر ناحیه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم نیز در ادامه درخصوص 
مراحل بومی سازی این صفحات یادآور شد: 
در ســال 1۳9۵ با تکمیل مطالعات قبلی و 
اجرای کنترل های آزمایشگاهی سختگیرانه 
و علمی، فرایند ساخت یک عدد صفحه مسی 
کوچک توســط کارشناسان فولاد مبارکه 
طراحی و تدوین شد. این فرایند توسط یکی 
از شــرکت های دانش بنیان داخلی اجرایی 
گردید و یک عدد صفحه مسی عرضی تولید 
و بر  روی ماشین ریخته گری شماره 1 نصب 
و بهره بــرداری شــد. وی اضافه کرد: قطعه 
موردنظر توانســت تمام مدت زمان تولید را 
بدون هیچ گونه مشکلی طی کند و تا پایان 
تولید اســتفاده شــود. دلتای آب نیز در ۲0 
روزی کــه قالب بر روی ماشــین بود هیچ 
مشــکلی ایجاد نکرد؛ بنابراین فاز اول پروژه 
بــا موفقیت به اجــرا درآمد و انحصار تولید 
صفحات مسی قالب های ریخته گری مداوم 

توسط فولاد مبارکه شکسته شد.
پــس از خــروج صفحه از خــط تولید، 
بافاصله بررســی صفحه آغاز شد و مجددا  

تمام خواص مکانیکی و فیزیکی آن کنترل 
و با حالت قبل از بهره برداری مقایسه گردید. 
عیوب ظاهریِ روی صفحه نیز شناســایی و 
بررسی شد و از آن زمان تا امروز، بومی سازی 
صفحات مسی قالب های ریخته گری مداوم 
 PDCA با تکیه بر دانش داخلی و به روش

در حال رشد و تکامل است.
صفحات مسی تشکیل دهنده قالب 
باید تا پایان تولید، عملکرد بی نقصی 

داشته باشند
روح الله بیران ونــد، رئیــس تعمیــرگاه 
ریخته گــری مداوم فــولاد مبارکه نیز در 
خصوص اهمیت این تجهیز اضافه کرد: قالب 
ریخته گری مداوم مهم ترین و اساسی ترین 
تجهیز ماشــین ریخته گری جهت شــروع 
انجماد فلز مذاب است. این تجهیز از ۲ عدد 
صفحه مسی بزرگ )wide face( و ۲ عدد 
 )narrow side( صفحه مســی کوچک
تشــکیل می شود که در کنار همدیگر قرار 
گرفتــه و یک محفظه مکعب مســتطیل 
می ســازند. ذوب از طریق سطح رویی این 
مکعب وارد قالب شــده و پس از انجماد، از 
ضلع زیرین آن خارج و شکل ظاهری تختال 
)بر اســاس ابعاد و اندازه موردنظر مشتری( 
ظاهر می شود. در هنگام ریخته گری و زمانی 
که مذاب وارد قالب می شــود، آب دمین با 
دمای مناسب در پشت این صفحات مسی 
حرکت کرده و این امر عاوه بر خنک کردن 
صفحات مسی، موجب انجماد مذاب داخل 
قالب و شکل گیری تختال می شود، چراکه 
دمای مــذاب فولاد موجود در قالب حدود 
1۵4۵ درجه ســانتی گراد بوده، درحالی که 
دمــای ذوب فلز مــس حدود 10۸۳ درجه 
سانتی گراد است؛ بنابراین نیاز به یک عامل 

خنک کننده در قالب ضروری است.
برای حرکت راحت تر مذاب و تختال در 
درون قالب و جلوگیری از تماس مذاب فولاد 
با صفحات مســی )که منجر به چســبیدن 
مذاب فولاد به سطح صفحه مسی می شود(، 
در حیــن ریخته گــری از پودرهای روانکار 
استفاده می شود. این پودرها به حالت مذاب 
از حدفاصل مذاب و صفحه مســی حرکت 
کــرده و عاوه بر روانکاری حرکت مذاب و 
تختال، مانع تماس مذاب با مس می شوند.
صفحات مسی تشکیل دهنده قالب باید 
در محیطی با دمای بالا و فشــار و ســایش 
شــدید، به مدت طولانی خواص مکانیکی 
خود را حفظ کنند و کماکان تا پایان تولید، 
عملکرد بی نقصی داشــته باشــند. به این 
منظــور باید در ســاخت ایــن قطعات از 
تکنولوژی خاصی استفاده کرد، چراکه اگر  
از  مس معمولی استفاده شود، پس از چند 
ســاعت ریخته گری و قرار گرفتن مس در 

دمای بالا، این فلز دچار تبلور مجدد و بازیابی 
و در نهایت رشــد دانه خواهد شد؛ بنابراین 
بافاصله خواص مکانیکی خود را از دســت 
می دهد و به شــدت تضعیف می شود. حتی 
ممکن اســت صفحه مسی دچار شکست و 
انفجار شــود و حوادث ســنگین انسانی و 
تجهیزاتی به وجود آید. جهت جلوگیری از 
این مشــکات لازم است فلز مس موردنیاز 
با ترکیب شیمیایی خاص و طی فرایندهای 
بسیار حساس متالوژیکی و مکانیکی تولید 
شــود تا بتواند در تمام مدت زمان استفاده، 
 خــواص مکانیکــی اســتوار و پایــداری 

داشته باشد.
بومی سازی صفحات مسی ساخت 

داخل زمان تأمین آن ها را به 
یک پنجم کاهش داده است

ســید مجتبی غیوری رئیس دفتر فنی 
تعمیــرات ریخته گــری نیز در راســتای 
بومی ســازی صفحات مســی عنوان کرد: 
صفحات مسی ریخته گری یکی از مهم ترین 
قطعات استراتژیک ماشین های ریخته گری 
است که عدم تأمین آن منجر به توقف این 
ماشین ها می گردد. بدین منظور با توجه به 
تشدید تحریم ها از سال 90،  گام اول برای 
شناسایی متریال، خواص متالوژیکی و انجام 
تســت های آزمایشــگاهی برداشته شد. با 
توجــه به عدم دسترســی به اطاعات پایه 
درجهت شکل دهی متریال و ایجاد سختی 
لازم و خــواص هدایت الکتریکی و حرارتی 
مناســب، این اقدامات تا اواخر ســال 9۵ به 

طول انجامید.
در ادامــه، از ســال 1۳9۸ و با حمایت و 
هدایت کارشناسان فولاد مبارکه، دو شرکت 
دانش بنیــان دیگــر نیز اقدام به ســاخت 
صفحات مســی بــزرگ و کوچک کردند و 
توسعه این قطعات استراتژیک اجرایی شد 
که خوشــبختانه نتایج بسیار درخشانی نیز 

حاصل گردید.
پــس از مراحل بومی ســازی با توجه به 
امکان ایجاد خسارت های سنگین در هنگام 
تســت اولیه نمونــه داخلی، با حمایت های 
مدیران مربوطه تأییدات لازم اخذ و تســت 
با موفقیت انجام شد. پس از حصول اطمینان 
از بهبود کیفیت توسط کارشناسان مربوطه، 
متشــکل از تیم های تعمیراتی، تولیدی و 
پشتیبانی، اطاعات دوباره بازنگری وساخت 
صفحــه بــا تکیه بر دانش داخلی توســط 
شــرکت های دانش بنیان نهایی گردید و در 
کنــار صفحات آلمانی روی قالب ها نصب و 

استفاده شد.
درمجموع کیفیت صفحات مسی ساخت 
داخل پس از توســعه ها و بهینه سازی های 
مختلف در سال های اخیر، به کیفیت برخی 

نمونه های خارجی رسیده و در مواردی حتی 
از نمونه های چینی بهتر اســت که این امر 
نشــان دهنده دانش فنی بالای کارشناسان 
داخلی است. کیفیت ساخت  این صفحات 
مســی ایرانی به حدی مورداطمینان است 
کــه پروژه های بزرگ تولید تختال ۲۵0 بر 
روی ماشــین ۲ ریخته گری و تولید تختال 
۳00 بر روی ماشین ۵ ریخته گری، صرفا با 
تکیه بــر تــوان تخصصی فــولاد مبارکه و 
شرکت های دانش بنیان داخلی در ساخت 

صفحات مسی انجام شد.
 انجام این پروژه عاوه بر کاهش هزینه ها، 
نیــاز خطــوط ریخته گری به کشــورهای 
اروپایــی را رفع کرده و زمان تأمین آن ها را 
به یک پنجم کاهش داده اســت. همچنین 
باعث جلوگیری از خروج قابل توجهی ارز از 
کشور شــده و اشتغال زایی های مستقیم و 

غیرمستقیم را نیز رقم زده است.
تجربه موفق بومی سازی صفحات 
مسی قابلیـت تکرارپذیری برای 

 دیگر شرکت های فولادسازی
 را داراست

حسین ایزدی کارشناس بومی سازی نیز 
در خصوص این بومی سازی گفت: قالب های 
مســی یکی از اصلی ترین اجزای ماشــین 
ریخته گری مداوم فولاد است که پدیده های 
فیزیکی، شیمیایی و مکانیکی انجماد اولیه 

تختال در آن رخ می دهد.
وی مهم ترین فعالیت های صورت گرفته 
جهــت ســاخت ایــن صفحــات در واحد 
بومی سازی را به این شرح برشمرد: شناسایی 
و ارزیابــی فنــی امکانــات، تجهیــزات و 
پتانسیل های فنی سازندگان توانمند اعم از 
تجهیــزات ریخته گری، آزمایشــگاه ها و 
تیم هــای فنــی و تحقیقاتــی موجود در 
شــرکت های سازنده جهت مطالعه بر روی 
خواص قطعات مسی؛ انجام تست های آنالیز 
شــیمیایی، متالوگرافی، انتقال الکتریکی و 
سختی سنجی بر روی بسیاری از قطعات نو 
و مســتهلک در جهت صحه گذاری مدارک 
و مشخص کردن پارامترهای مهم در عمر و 
کارکــرد قطعه؛  هماهنگی در جهت ارجاع 
صفحات مســی مســتهلک بــرای انجام 
بررســی های خواص فیزیکی، مکانیکی و 
آنالیز شــیمیایی و ... توســط ســازندگان؛ 
برگزاری جلســات دوطرفه در شرکت های 
سازنده و همچنین در فولاد مبارکه، جهت 
افزایش تعامات با ســازندگان و به تبع آن 
افزایش کیفیت قطعات تولیدی؛ تســهیل 
فراینــد بومی ســازی این قطعات توســط 
مدیریــت عالی خرید به منظور ایجاد جاذبه 
مشــارکت در امــر بومی ســازی توســط 
شرکت های دانش بنیان؛ نظارت و بازرسی 
جهت کنتــرل کیفیت قطعات با همکاری 

واحد کنترل کیفیت قطعات یدکی.
عاوه بر ابعاد برداری، پارامترهایی اعم از 
آنالیز شیمیایی، سختی، هدایت الکتریکی 
و تســت آلتراسونیک بر روی کلیه قطعات 
انجــام می پذیرد و پــس از آن جهت انجام 
تســت گرم به شرکت فولاد مبارکه ارجاع 
می گردد.وی خاطرنشــان کرد: با اقدامات 
صورت گرفتــه در ناحیــه فولادســازی و 
ریخته گری شــرکت فولاد مبارکه و تجربه 
موفق بومی ســازی این قطعات، این فرایند 
قابلیت تکرارپذیری برای دیگر شرکت های 

فولادسازی را نیز داراست.

محمدعلی شفیعی، رئیس گروه فنی فولادسازی و ریخته 
گری مداوم با اعام این خبر افزود:  در سال 1۳99 مجموعا 
بیش از ۸1۳ هزار تن محصول گاززدایی مطابق ســفارش 
تولید شده که نسبت به سال قبل رشد بیش از 7۵ درصدی 
را بــرای فــولاد مبارکه رقــم زد.  در ماه های خرداد ، آذر و 
اســفندماه سال 1۳99 بیشترین رکوردهای تولید به ثبت 
رسید و در این میان، رکورد تولید اسفندماه به میزان 79.7 
هزار تن بیشــترین رشــد تولید بوده است. وی با یادآوری 
اینکه تولید سال 99 واحد گاززدایی بیشترین میزان تولید 
ســالانه از زمان راهاندازی تاکنون بوده اســت، گفت:  گرید 
های گاز زدایی کیفیت های ویژه ای هســتند که در دســته 
های مقاوم به خوردگی های سولفیدی، تنشی و با انعطاف 
بالا قرار می گیرند و در خطوط لوله نفت و گاز و ورق های 

بدنه خودرو و کشش عمیق استفاده می شوند.

 استاندار کرمانشاه با اشاره به اقدامات درحال انجام برای حرکت به سمت توسعه صنعتی این استان، گفت: کرمانشاه طی چند سال آینده به قطب نخست صنعت حوزه 
نفت، گاز و پتروشیمی تبدیل می شود. هوشنگ بازوند در نشست با سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی، مدیران و کارشناسان این حوزه بر ارائه خدمات بیشتر و 
گسترده تر به مردم و تعامل با سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی به منظور بسترسازی مناسب جهت تسهیل امور سرمایه گذاری و تاش برای مانع زدایی و پشتیبانی از 
تولید تاکید کرد و افزود: باید با جدیت تمام تاش کنیم که مسیر رسیدن به اهداف برنامه ریزی های انجام شده هموار شود و این مهم باید یکی از اولویت های اصلی حوزه 
اقتصادی استان باشد.وی مسیر انتخاب شده برای حرکت به توسعه اقتصادی استان را مسیری درست و قابل قبول عنوان کرد و بیان داشت: نتایج بسیار خوبی در حوزه 
اقتصادی استان به ویژه کاهش نرخ بیکاری طی سال های 1۳97 و 1۳9۸ با اجرای اقدامات و برنامه ها اثربخش، ریل گذاری صحیح و نیز تاش های تیم کارشناسی اقتصادی 

استانداری بدست آمده که باید همین مسیر را چه بیشتر تقویت و پر بارتر کنیم.کرمانشاه از دیرباز مرکز ثقل غرب کشور بوده و درحال حاضر هم این جایگاه را دارد.

امیر سرتیپ دوم حسن نژاد از هدف گذاری گروه پهپاد حضرت ولی عصر)عج( نزاجا جهت تولید انواع شبیه ساز های پهپادی در سال جاری خبر داد. فرمانده گروه 
پهپاد حضرت ولیعصر)عج( نیروی زمینی ارتش در نشستی خبری به مناسبت ۲9 فروردین روز گرامیداشت حماسه سازان نیروی زمینی ارتش، اظهار داشت: پهپاد ها 
نتیجه علم، پژوهش و تفکر بومی ارتش و نیرو های مسلح ما هستند؛ این علم در کشور ما نهادینه شده و خروجی این علم و فناوری ظهور قدرت پهپادی در آجا )ارتش 
جمهوری اسامی ایران( و نزاجا در زمان تحریم ها بوده است. زمانی که تحریم های ظالمانه علیه جمهوری اسامی ایران شکل گرفت، در همین فضا پهپاد ارتش نزاجا نیز 
شکل گرفت. ما دارای پرنده های مراقبتی، شناسایی و رزمی هستیم که پرنده های رزمی نیز در ۲ نوع نقطه زن )مجهز به موشک( و انفجاری هستند. همچنین به دنبال 
ایجاد سامانه های فاوایی و سامانه های جنگال هستیم. حسن نژاد با تأکید بر اینکه پرنده های ما باید چندمنظوره باشند، ادامه داد: امروز پهپاد ها باید بتوانند همزمان عملیات های 
شناسایی، مراقبت و انهدام هدف و همچنین ارزیابی عملیات را انجام دهند و نیروی زمینی نیز به دنبال تجهیز سامانه های پهپادی خود به پرنده های چندمنظوره است. 

کرمانشاهدرآیندهبهقطببزرگپتروشیمیکشورتبدیلمیشود تجهیزپهپادهایارتشبهموشکهاینقطهزن

نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی از خطر التهاب مجدد 
بازار مرغ در ســایه قاچاق جوجه یکروزه خبر داد. حبیب اســدا...نژاد 
افزود: برخی از واحدهای مرغداری باوجود دریافت نهاده با نرخ دولتی، 
بخشی از جوجه های یکروزه تولیدی خود را به صورت قاچاق به خارج 
کشــور می فرســتند که این موضوع می تواند التهاب مجدد بازار مرغ را 
درپی داشــته باشــد. وی ادامه داد: دلیل افزایش قیمت جوجه یکروزه 
ایــن اســت که واحدهای مرغ مادر علی رغم این کــه نهاده ها را با نرخ 

مصوب تحویل گرفتند بخشی از جوجه های تولیدی خود را از سیستم 
توزیع دولتی خارج و به شــکل قاچاق به خارج کشــور ارسال کرده اند. 
نایب رئیس کانون سراســری مرغداران گوشــتی گفت: قاچاق جوجه 
یکروزه تأمین آن را ســخت کرده همچنین موجب بالارفتن قیمت آن 
در بازار شــده و قطعا اگر این روند ادامه پیدا کند شــاهد التهاب مجدد 
و کمبود در بازار مرغ خواهیم بود چرا که سطح جوجه ریزی در کشور 

با وضعیت فعلی کاهش پیدا می کند./ صداوسیما

قاچاق جوجه 
یکروزه از 
کشور
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سکهوارز

یادداشت-۳
تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها

دکتر علی حیدری، عضو و نایب رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی:تولید ملی هر کشوری یکی از شاخص های ارزیابی میزان پیشرفت 
و توسعه یافتگی کشورها است و بسترسازی و زمینه سازی برای افزایش تولید 
ملی یکی از وظایف ذاتی و حیاتی حاکمیت ها و دولت ها بوده و هست و ریل 
گذاری و تســهیل گری برای ارتقاء کمی و کیفی تولید ملی ماموریت اصلی 
دولت ها می باشــد و دولت ها ضمن حمایت از تولید ملی و رفع موانع آن از 
منظر داخلی، بایســتی در ســطح منطقه ای و بین المللی نیز از تولید ملی 
حمایت کنند و همچنین با اعمال دیپلماسی قوی، شرایط افزایش تولید ملی 
برون نگر را ایجاد و با اعمال نظام تعرفه ای صحیح از واردات بی رویه جلوگیری 
و با ایجاد مشوق و محرک  های لازم نسبت به افزایش صادرات اقدام نمایند. 
جلوگیری از قاچاق نیز در راستای حمایت از تولید ملی مطرح است. مشارکت 
در پیمانهای منطقه ای و بین المللی و انعقاد معاهدات دو جانبه و چندجانبه 
با سایر کشورها برای ایجاد تراز مثبت تجاری به نفع تولید ملی نیز به همین 

منظور جزو وظایف دستگاه دیپلماسی کشورها تلقی می شود.
از این منظر دولت بعنوان متولی تولید ملی، چنانچه بهر دلیلی تصمیماتی 
را با اراده خود و یا بنابر اقتضائات و شــرایط حاکم بر کشــور، منطقه و جهان، 
اتخاذ می کند که به اشتغال و تولید ملی ضربه می زند، مکلف است که خسارات 
ناشی از این تصمیمات را برای تولید گران و نیز برای منابع انسانی )کارگران 
و کارمندان( و دست آخر برای عموم مردم )مصرف کنندگان( جبران و ترمیم 
کند. همچنین برای حمایت از تولید ملی، دولت مکلف است بر کلیه فعالیتهایی 
که به اشتغال ملی آسیب وارد می کند، عوارض و مالیات وضع نماید و منابع 
حاصله را صرف حمایت از افرادی کند که در اثر این فعالیتها، شغل و درآمد 
خود را از دست داده اند. بطور مثال اگر کالایی در داخل کشور به میزان مصرف 
مورد نیاز مردم تولید می شود ولی عده ای می خواهند مشابه خارجی آن را 
وارد نمایند و عده ای هم تمایل دارند نوع خارجی آن را مصرف کنند بایستی 
بر این فرایند واردات و مصرف، عوارض و مالیاتی وضع کرد چراکه عده ای در 
اثر این فرایند، شــغل خود را از دســت می دهند و منابع حاصله از مالیات و 
عوارضی که برای حمایت از تولید ملی و اشــتغال ملی وضع شــده اســت می 
باید صرف حمایت از افرادی شــود که بدین ســبب شــغل و درآمد خود را از 
دست داده اند.مثاً اگر به هر دلیلی کشور تصمیم می گیرد نیروی خارجی 
را بصورت مجاز و یا غیرمجاز )رســمی و غیررســمی( در قالب پناهندگان، 
معاودین، مهاجرین و ... در داخل کشور به رسمیت بشناسد و راه را برای ورود 
و اشــتغال آنها باز بگذارد. از آنجا که این افراد بر روی فرصت های شــغلی 
شهروندان می نشیند بایستی دولت نسبت به حمایت از بیکاران داخلی اقدام 
نماید و یا بر اشتغال و بکارگیری نیروی کار خارجی، عوارض و مالیات وضع 

کند و منابع حاصله را صرف حمایت از بیکاران نماید.

ســایپای امروز ، محصول تحول تفکر و تدوین مســیری جدید است که 
نمود واقعی آن از ســال 1400 آغاز شــده اســت . آغاز مسیر جدید نیازمند 
زمینه سازی های متعدد برای به بار نشستن تحولات است . سایپا که روزگاری 
70 درصد خط تولیدش در اختیار پراید بود با تصمیمی شجاعانه این خودرو 
را از خط تولید خارج کرد تا پوســت بیاندازد و نگاهش به خودرو ســازی را 
کاما” متحول کنند . سید جواد سلیمانی بدون شک نامی ماندگار در فهرست 
مدیران عامل سایپا خواهد بود که تصمیم سرنوشت ساز خروج پراید از خط 
تولید را گرفت . سایپا عاوه بر خروج پراید ، دیگر ارتباطی با شرکای خارجی 
مانند برلیانس ، چانگان و رنو نداشت . در شرایطی که سایپا مانده بود و پلتفرم 
N۲00 با اعضایی مانند تیبا ، ساینا و کوییک ، این خودروساز بدون عقبگرد 
و کاهش تیراژ حتی در ســال 9۸ تنها خودرو ســازی شد که با کاهش تیراژ 
مواجه نشده بود. در این جنگ و بحران که با تحریم ها و همه گیری ویروس 
کرونا نیز همراه شده بود سایپا مگا پلتفرم SP100  را توسعه داد و در حداقل 

زمان ممکن خانواده جدیدی از محصولات در کاس C را آغاز کرد.
شتاب در طراحی این خودروها و گذر از بحران ممکن است این تصور را 
بوجود بیاورد که محصولات جدید سایپا مشکات متعدد کیفی و طراحی 
دارند اما بررســی شــواهد و نشــانه ها عکس این موضوع را نشان می دهد به 
گونه ای که شاهین به عنوان نخستین عضو از خانواده SP100 نظام جدید 
کیفیت و طراحی را آغاز کرده اســت . در بخش ایمنی که مهمترین محل 
حمله به سایپا در زمان تولید پراید بود ، شاهین موفق به کسب استاندارد 
معتبر ECE اروپا شد و سایپا برای اثبات این مساله ویدیو های تست کیسه 

هوا و تصادف جانبی شاهین را به صورت عمومی منتشر کرد.
انتشار این ویدیو ها برای نخستین بار در صنعت خودرو کشور اتفاق افتاد 
و مهر تأییدی بر تفاوت شاهین نسبت به دیگر پروژه های صنعت خودروسازی 
کشور بود . در مرحله دوم کیفی سازی شاهین به مراحل پیش از تولید خودرو 
منتقل شد به گونه ای که خودروسازها پیشتر با آغاز تولید ملزم به ارائه نمونه 
هایی جهت بررسی کیفی بودند اما سایپا این بررسی ها را در مراحل پیش 
از آغاز تولید آزمایشی مد نظر قرار دادتا آغاز تولید شاهین با محصولی کیفی 
و بدون مشــکل باشــد . گارانتی یک خودرو بدون شک نشان دهنده میزان 

اطمینان یک خودروساز از مسائل فنی و کیفی آن محصول است .
 سایپا در روزهای پایانی منتهی به سال 1400و در آستانه تحویل نخستین 
سری شاهین ، در حالی که کسی انتظارش را نداشت ، اعام کرد که شاهین 
را با گارانتی ۳ سال یا 60 هزار کیلومتر به مشتریان تحویل خواهد داد . این 
در حالی است که الزامات قانونی کشور گارانتی ۲ سال یا 40هزار کیلومتر 
اســت و این حرکت از ســوی ســایپا مهر تأیید دیگری بر تفاوت عملکرد در 
طراحی شاهین نسبت به دیگر خودروهای بومی کشور است.پرواز سایپا با 
شاهین آغاز شد و در مراحل بعد طی سال جاری آریا و اطلس دو محصول 
جدید این خودروساز خواهند بود و احتمالا” یک سدان جدید نیز در گروه 
خودروسازی سایپا طراحی  و آماده عرضه به بازار خواهد شد. سایپای که با 
شاهین به پرواز در آمده هیچ شباهتی به سایپای دو سال قبل ندارد و ادامه 

مســیر آن نیز در طول تاریخ این خودرو ســاز بی ســابقه اســت . راه سایپا با 
خودروهای بومی و طراحی شده در این مجموعه شکل می گیرد در حالی 
که سایپا در گذشته متکی به خودرویی قدیمی و پر تیراژ در کنار خودروهای 

مونتاژی بود. 
گذر از بحران ، گام نخست سایپا در رونمایی از چهره جدید و تحول یافته 
بود که با حفظ تیراژ و ایجاد تنوع در سبد محصولات اتفاق افتاد. آنچه از این 
پس می توان انتظار داشت ، معرفی خودروهای جدید در کاس های متنوع 
، اســتمرار فیس لیفت محصولات و به روز رســانی آن ها مانند پروژه های 
کوییک و ســاینا فیس لیفت در کنار توســعه قوای محرکه است. اگر کمی 
آینده نگرانه تر به تحرکات جدید سایپا نگاه کنیم ، دورنمایی ورود به مباحث 
صادراتی با محصولات اختصاصی و بومی سایپا دور از ذهن نیست . محصولات 
سایپا در مقایسه با خودروهای برند های معتبر دیگر کشورها از نظر قیمت 
جایــگاه قابــل توجهی دارد و با در نظر گرفتن اســتانداردهای اروپایی این 
محصولات می توان شاهد حضور این خودرو ها در بازار های دیگر کشورها 
و بخصوص کشورهای در حال توسعه بود. سایپا با تاش های بسیار تحولات 
در طراحی ، کاس محصولات و دیگر بخش ها را ادامه می دهد . این شرکت 
به تازگی در حرکتی تحول گرایانه  قلبی جدید را برای کراس اوور آریا انتخاب 
کرده که بر اساس جدیدترین تکنولوژی های روز دنیا طراحی شده و علی 
رغم حجم کم ، قدرت بالاو کشش قابل توجه در کنار مصرف سوخت کم و 
استاندارد آلایندگی یورو 6 را ارائه می کند .  قوای محرکه به روز ، طراحی 
محصولات با زبان جدید ســایپا و توســط متخصصان ایرانی ، ارائه پر آپشن 
ترین خودروهای بومی کشــور و ایمنی به ســبک استاندارد های اروپا هیچ 

نویدی جز آینده ای متفاوت و روشن از سبد محصولات سایپا ندارد. 
هنر برنامه ریزی در خدمت تحول سایپا

در یک  سالی که گذشت، گروه خودروسازي سایپا موفق شد در بسیاری 
از زمینه ها به دستاوردهاي قابل توجهی دست پیدا کند که توقف کامل تولید 
پرایــد، ارائــه مدل هایی جدید از محصولات قبلــی، عرضه خودرو به روز و 
باکیفیت شاهین به بازار و افزایش تیراژ تولید در سال تحریم و کرونا از جمله 
مهمترین آنها بود. به گزارش سایپانیوز، تمامی این دستاوردها در شرایطي 
که سخت ترین تحریم ها در مورد صنعت خودرو اعمال شد و از نظر تامین 
ارز، چالش هاي متعددي وجود داشت. از طرفي دیگر، شیوع ویروس کرونا 
عامل دیگري شــد تا بر فرآیند تولید خودرو اثر بگذارد، گروه خودروســازي 
سایپا ضمن رشد تولید خودرو، توانست کسري تولید سال هاي 97 و 9۸ را 
جبران کند. آمار تولید محصولات سایپا در سال 99 نشان مي دهد که بیش 
از 4۲0 هزار دستگاه خودرو تولید شده است. این امر گویاي رشد 1.۵ درصدي 

تولید خودرو و تحقق 9۲.۸ درصد تولید تجمعي است.
پایان کابوس معوقات

یکي از چالش هایی که گروه خودروسازي سایپا تا سال 97 با آن روبرو 
بود، تعهدات معوق، پرونده هاي اتوخدمت و پاسخگویي به تعهدات غیرقابل 
تحویل بود به گونه ای که در بهمن ماه سال 97 نزدیک به ۵40 هزار دستگاه 

تعهــد وجود داشــت اما بــا تاش و همت 
شبانه روزی مدیران متعهد، کارگران سختکوش، 

زنجیره تامین و شبکه نمایندگی های سایپا در 
سراســر کشور هر ساله تعداد بسیار زیادی از 

این تعهدات، تحویل مشتریان شد.
بر این اساس تعهدات معوق از ۲۵4 هزار 
دستگاه تنها به ۲۵ هزار دستگاه رسیده است 
و تمــام بخش ها در تاش هســتند تا با قید 
فوریت خودروهاي باقیمانده را تولید و تحویل 
مشتریان دهند. گام دیگري که سایپا در سال 
گذشته برداشت و باعث شد رضایت مشتریان 
گروه خودروسازي سایپا به دست آید، به صفر 

رساندن پرونده هاي باتکلیف اتو خدمت بود. برای اجرای این مهم، 114 
هزار دســتگاه خودرو تحویل مشــتریان شــد. موضوع دیگري که گروه 
خودروسازي سایپا در سال گذشته با جدیت آن را دنبال کرد، کاهش تعهدات 
بحراني غیرقابل تحویل برندهاي رنو و برلیانس بود. در این حوزه، سایپا حدود 
۵6 هزار دستگاه تعهد داشت که به دلیل خروج شرکت ها از ایران و افزایش 
بي سابقه تحریم هاي صنعت خودرو امکان تولید و حتي واردات این خودروها 
نبود. از این رو با اجراي طرح جایگزین به بخش زیادي از درخواست ها پاسخ 
داده شد به شکلی که در حال حاضر در این بخش میزان تعهدات سایپا به 

کمتر از 10 هزار دستگاه رسیده است.
وداع با فناوری قدیمی

ســایپا در راســتاي برنامه ریزی توسعه اي خود با هدف ایجاد تحول، در 
اوایل سال گذشته خودرو پراید را با فناوری قدیمی و پس از سه دهه تولید 
کنار گذاشت و جاي آن را به خودروهاي جدید داد. سالیان متمادي صحبت 
خروج پراید از خطوط تولید بود اما در نهایت این مهم در سال 99 و با تاکید 
و پیگیری سیدجواد سلیمانی، اتفاق افتاد. زماني که پراید کنار گذاشته شد 
برخي نگران بودند که ظرفیت خالي شــده بر بازار و تیراژ تولید ســایپا اثر 
بگذارد، اما سایپا با اجراي یک برنامه دقیق، ظرفیت از دست رفته را با افزایش 

بیش از 60 درصدی محصولات جدید جبران کرد.
هفت ستاره جدید در آسمان کیفیت سایپا

در بررسي کارنامه یکسال گذشته سایپا مي توان به کسب و افزایش 7 
ســتاره کیفي جدید براي محصولات ســایپا اشاره کرد. افزایش یک ستاره 
کیفي براي محصولات تیبا، تیبا۲، ساینا و وانت1۵1 از اتفاق هاي خوشایند 
سال 99 در مجموعه سایپا بوده است. به گونه اي که خودروهای یاد شده 
به ۳ ستاره ارتقا پیدا کردند. خودرو کوییک هم که بسیار مورد استقبال مردم 
قرار گرفته، اکنون 4 ســتاره کیفي دارد. در این میان کامیون الوند هم با 4 
ستاره کیفي در حال تولید شدن است و بر این اساس مي توان گفت سال 
 گذشــته ســطح کیفــي محصولات ســایپا بــه طور محسوســی بهبود 

پیدا کرده است.

 رکوردشکنی های تولیدی 
در شرکت های گروه

 در سالي که پشت سر گذاشتیم دو شرکت از گروه خودروسازی سایپا 
در تولید رکورد زدند؛ شرکت زامیاد رکورد تولید خود در 9 سال گذشته را 
شکست و رشد ۲.۵ درصدي را نیز ثبت کرد. این مجموعه در سالی که پشت 
سر گذاشته شد ۳۵ هزار و 41۲ دستگاه خودرو تولید کرد و موفق شد 91 
درصد از برنامه پیش بیني شده تولید تجمعي خود را محقق کند. اتفاق مهم 
دیگري که در سال 99 رخ داد، افزایش 6۳ درصدي تولید در شرکت مگاموتور 
بــود. ایــن مجموعه در طراحی و تولید قوای محرکه صنعت خودرو فعالیت 

مي کند و همواره در تاش است که  از تکنولوژی های برتر بهره ببرد.
چهره های جدید در سبد محصولات سایپا

سایپا در دو سال گذشته برنامه های متعددی را برای بازگرداندن اعتماد 
عمومی و جلب رضایت مشتریان اجرا کرده که یکي از آنها طراحي و تولید 
خودروهاي جدید بر اساس سایق مشتریان و نیاز بازار است. بر این اساس 
در سال گذشته  عرضه خودروهاي ساینا.اس، کوییک.اس و شاهین به بازار 
اتفاق افتاد و از خودروهاي اطلس و کراس اوور آریا که قرار اســت در ســال 
جاري وارد بازار شــود، رونمایي شــد. در آخرین روزهای سال گذشته هم، 
همزمان با رونمایی از اپلیکیشن مشتریان سایپا، نخستین سری از خودروهای 

شاهین، تحویل تعدادی از مشتریان شد.
 اپلیکیشــن ســایپا با هدف تسهیل و تسریع در دسترسی مشتریان به 
ســرویس های مختلف راه اندازی شــده است. شاهین ســایپا که در زمره 
خودروهاي طراحی و تولید شــده توســط مهندسان داخلي است مجهز به 
فناوری های به روز بوده  و طراحی بدنه آن با فولادهای بسیار مستحکم رقیب 
جــدی خودروهــای خارجی هم کاس خود اســت. در ایــن میان گروه 
خودروسازی سایپا تاش کرده است این خودرو را با کیفیت بالا تولید و به 
مشتریان عرضه کند به گونه ای که برای نخستین بار در صنعت خودرو ایران، 
یک خودرو تولید داخل با گارانتی سه ساله یا پیمایش 60 هزار کیلومتر به 

مشتریان تحویل داده می شود.

باورود شاهین به خیابان ها

پرواز سایپا آغاز شد


